
ΘΕΜΑΤΑ

Α. ΕΙΔΙΚΑ ΘΕΜΑΤΑ 
1. Επικύρωση Πρακτικών, σελ. 7673
2.  Άδεια απουσίας του Βουλευτή κ. Σ. Ταλιαδούρου, σελ.

7695
3. Ανακοινώνεται ότι τη συνεδρίαση παρακολουθούν µα-

θητές από το 20ο Δηµοτικό Σχολείο Αγίου Δηµητρίου, το Γυ-
µνάσιο και Λύκειο Μεγανησίου Λευκάδας, το 7ο Δηµοτικό
Σχολείο Χαλκίδας, τα Ιδιωτικά Εκπαιδευτήρια "Ο Πλάτων", το
3ο Γυµνάσιο Αµαλιάδας και το Γενικό Λύκειο Σπερχειάδας
Φθιώτιδας, σελ. 7690, 7694, 7698, 7708, 7713, 7716

4. Αναφορά στα γεγονότα στην Ουκρανία, σελ. 7711, 7712
5. Επί διαδικαστικού θέµατος, σελ. 7686, 7687, 7700, 7703,

7712, 7716, 7717, 7720
6. Ανακοινώνεται ότι ο Υπουργός Δικαιοσύνης, Διαφάνειας

και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων διαβίβασε στη Βουλή, σύµ-
φωνα µε τον νόµο περί "Ποινικής ευθύνης των Υπουργών",
όπως ισχύει, δικογραφία που αφορά τους διατελέσαντες: 1.
Υφυπουργό Ανάπτυξης κ. Σταύρο Καλαφάτη, 2. Υφυπουργό
Ανάπτυξης κ. Ιωάννη Μπουγά, 3. Υφυπουργό Ανάπτυξης κ.
Αναστάσιο Νεράντζη, 4. Υπουργό Περιβάλλοντος, Ενέργειας
και Κλιµατικής Αλλαγής κ. Τίνα Μπιρµπίλη και 5. Υφυπουργό
Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής κ. Αση-
µάκη Παπαγεωργίου, σελ. 7717

Β. ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΟΣ ΕΛΕΓΧΟΣ 
1. Κατάθεση αναφορών µε αριθµό από 2741 έως 2790,

σελ. 7673 - 7676
2. Απαντήσεις Υπουργών σε ερωτήσεις Βουλευτών, σελ.

7676 - 7684
3. Ανακοίνωση του δελτίου επικαίρων ερωτήσεων της Δευ-

τέρας 24 Φεβρουαρίου 2014, σελ. 7685
4. Συζήτηση επικαίρων ερωτήσεων:
α) Προς τον Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων:
i. σχετικά µε την πρόταση του ΟΟΣΑ για ανάµειξη του ελαι-

ολάδου µε σπορέλαια και τη λήψη µέτρων για την προστασία
του εισοδήµατος των ελαιοπαραγωγών της Κρήτης, σελ.
7686

ii. σχετικά µε τα "Βιοµηχανικά Σφαγεία Κιλκίς Α.Ε.", σελ.
7688

iii. σχετικά µε τις καθυστερήσεις στις πληρωµές αποζηµιώ-
σεων για την ευλογιά των αιγοπροβάτων, σελ. 7690

iv. σχετικά µε τα προβλήµατα στην Αβερώφειο Γεωργική
Σχολή, σελ. 7692

β) Προς τον Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά µε την ανάγκη
για άρση άδικων φορολογικών διατάξεων και την προώθηση
ενός ενιαίου, σταθερού και δίκαιου φορολογικού συστήµα-
τος, σελ. 7694

γ) Προς τον Υπουργό Εξωτερικών:
i. σχετικά µε την καταστροφή µέρους του χηµικού οπλο-

στασίου της Συρίας στη λεκάνη της Μεσογείου, σελ. 7695
ii. σχετικά µε τις καταγγελίες για ναυάγια µε τοξικά-πυρη-

νικά στη Μεσόγειο, σελ. 7698
δ) Προς τον Υπουργό Πολιτισµού και Αθλητισµού, σχετικά

µε την πρόθεση της Διεθνούς Ολυµπιακής Επιτροπής για αλ-
λαγή του χώρου αφής της Ολυµπιακής Φλόγας των δεύτε-
ρων Θερινών Ολυµπιακών Αγώνων Νέων, σελ. 7700

5. Συζήτηση επίκαιρης επερώτησης Βουλευτών του Συνα-
σπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς προς τον Υπουργό Πολι-

τισµού και Αθλητισµού, σχετικά µε τα προβλήµατα στον ελ-
ληνικό αθλητισµό, σελ. 7702 - 7720

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΝΤΕΣ

ΔΡΑΓΑΣΑΚΗΣ Ι., σελ. 7697 – 7706, 7713 - 7720
ΚΑΛΑΝΤΖΗΣ Γ., σελ. 7673 - 7697
ΤΡΑΓΑΚΗΣ Ι., σελ. 7706 - 7713

ΟΜΙΛΗΤΕΣ

Α. Επί της αναφοράς στα γεγονότα στην Ουκρανία:
ΒΟΥΛΤΕΨΗ Σ. , σελ. 7712
ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ Π. , σελ. 7711
ΤΡΑΓΑΚΗΣ Ι. , σελ. 7712

Β. Επί διαδικαστικού θέµατος:
ΒΟΥΤΣΗΣ Ν. , σελ. 7717
ΔΡΑΓΑΣΑΚΗΣ Ι. , σελ. 7700, 7703, 7716, 7717, 

7720
ΚΑΛΑΝΤΖΗΣ Γ. , σελ. 7686, 7687
ΜΙΧΟΣ Ν. , σελ. 7716
ΠΕΤΡΑΚΟΣ Α. , σελ. 7703
ΤΡΑΓΑΚΗΣ Ι. , σελ. 7712

Γ. Επί των επικαίρων ερωτήσεων:
ΑΝΔΡΙΑΝΟΣ Ι. , σελ. 7700, 7701
ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ Ε. , σελ. 7695, 7697
ΓΕΩΡΓΟΠΟΥΛΟΥ - ΣΑΛΤΑΡΗ Ε. , 

σελ. 7700, 7701
ΚΑΛΑΝΤΖΗΣ Γ. , σελ. 7686, 7690, 7692, 7695
ΚΟΥΙΚ Τ. , σελ. 7690, 7691, 7692
ΚΟΥΡΚΟΥΛΑΣ Δ. , σελ. 7696, 7697, 7698, 7699
ΚΡΙΤΣΩΤΑΚΗΣ Μ. , σελ. 7698, 7699
ΜΑΡΙΑΣ Ε. , σελ. 7686, 7687, 7688
ΜΑΥΡΑΓΑΝΗΣ Γ. , σελ. 7694, 7695
ΞΗΡΟΤΥΡΗ - ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΑΡΗ Α. , 

σελ. 7694
ΟΥΖΟΥΝΙΔΗΣ Μ. , σελ. 7690, 7691
ΠΑΡΑΣΤΑΤΙΔΗΣ Θ. , σελ. 7688, 7689
ΤΣΑΥΤΑΡΗΣ Α. , σελ. 7686, 7687, 7688, 7689, 

7690, 7691, 7692, 7693
ΨΥΡΡΑΣ Θ. , σελ. 7692, 7693

Δ. Επί της επίκαιρης επερώτησης:
ΑΜΑΝΑΤΙΔΗΣ Ι. , σελ. 7706
ΑΝΔΡΙΑΝΟΣ Ι. , σελ. 7708, 7711, 7718, 7719, 

7720
ΒΟΥΛΤΕΨΗ Σ. , σελ. 7712, 7713
ΒΟΥΤΣΗΣ Ν. , σελ. 7705
ΔΗΜΑΣ Π. , σελ. 7713
ΔΡΙΤΣΕΛΗ Π. , σελ. 7703, 7718
ΚΟΥΙΚ Τ. , σελ. 7714, 7715
ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ Π. , σελ. 7711, 7712, 7719, 7720
ΜΗΤΡΟΠΟΥΛΟΣ Α. , σελ. 7707, 7708
ΜΙΧΟΣ Ν. , σελ. 7715, 7716
ΠΑΝΤΖΑΣ Γ. , σελ. 7702, 7708, 7717
ΠΕΤΡΑΚΟΣ Α. , σελ. 7704
ΣΤΡΑΤΟΥΛΗΣ Δ. , σελ. 7706, 7707
ΨΑΡΙΑΝΟΣ Γ. , σελ. 7716, 7717
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Αθήνα, σήµερα στις 21 Φεβρουαρίου 2014, ηµέρα Παρασκευή
και ώρα 10.12’ συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του
Βουλευτηρίου η Βουλή σε ολοµέλεια για να συνεδριάσει υπό την
προεδρία του Β’ Αντιπροέδρου αυτής κ. ΓΕΩΡΓΙΟΥ ΚΑΛΑΝΤΖΗ.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.

(ΕΠΙΚΥΡΩΣΗ ΠΡΑΚΤΙΚΩΝ: Σύµφωνα µε την από 20-2-2014
εξουσιοδότηση του Σώµατος επικυρώθηκαν µε ευθύνη του Προ-
εδρείου τα πρακτικά της �Β’ συνεδριάσεώς του, της Πέµπτης 20
Φεβρουαρίου 2014 σε ό,τι αφορά στην ψήφιση στο σύνολο του
σχεδίου νόµου του Υπουργείου Υποδοµών, Μεταφορών και Δι-
κτύων: «Κύρωση της Συµφωνίας µεταξύ της Κυβέρνησης της Ελ-
ληνικής Δηµοκρατίας και της Κυβέρνησης της Ρωσικής
Οµοσπονδίας περί διεθνών οδικών µεταφορών», καθώς επίσης
και τα Πρακτικά της Πέµπτης 19 Δεκεµβρίου 2013, της Παρα-
σκευής 20 Δεκεµβρίου 2013, του Σαββάτου 21 Δεκεµβρίου 2013,
της Τρίτης 7 Ιανουαρίου 2014, της Τετάρτης 8 Ιανουαρίου 2014,
της Παρασκευής 10 Ιανουαρίου 2014, της Δευτέρας 13 Ιανουα-
ρίου 2014, της Τρίτης 14 Ιανουαρίου 2014 και της Τετάρτης 15
Ιανουαρίου 2014) 

Παρακαλείται ο κύριος Γραµµατέας να ανακοινώσει τις ανα-
φορές προς το Σώµα.

(Ανακοινώνονται προς το Σώµα από τον κ. Απόστολο Αλεξό-
πουλο, Βουλευτή Β’ Αθηνών, τα ακόλουθα:

Α. ΚΑΤΑΘΕΣΗ ΑΝΑΦΟΡΩΝ

Παιδείας και Θρησκευµάτων
2741) Οι Βουλευτές Μαγνησίας κ.κ. ΑΛΕΞΑΝΔΡΟΣ ΜΕΪΚΟ-

ΠΟΥΛΟΣ, ΜΑΡΙΝΑ ΧΡΥΣΟΒΕΛΩΝΗ και ΠΑΡΙΣΗΣ (ΠΑΡΙΣ) ΜΟΥ-
ΤΣΙΝΑΣ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία  ο Σύλλογος Γονέων
και Κηδεµόνων του 2ου Δηµοτικού Σχολείου και Νηπιαγωγείου
Μηλέων Καλών Νερών διαµαρτύρεται για την απόφαση υποβι-
βασµού των παραπάνω σχολείων και της περιοχής συνακόλουθα,
επισηµαίνοντας στοιχεία που δεν λήφθησαν υπ’ όψιν.

Ανάπτυξης και Ανταγωνιστικότητας
2742) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ

κατέθεσε αναφορά µε την οποία  η Οµοσπονδία Επαγγελµατιών
Βιοτεχνών και Εµπόρων Νοµού Ηρακλείου αιτείται την επανέ-
ναρξη της δανειοδότησης προς τους µικροµεσαίους επιχειρηµα-
τίες, τη µείωση των απαιτούµενων εχεγγύων και  επιτοκίων
δανεισµού και την επιµήκυνση της περιόδου αποπληρωµής των
δανείων.

Οικονοµικών 
2743) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ

κατέθεσε αναφορά µε την οποία  η Επαγγελµατική Επιστηµονική
Ένωση Τεχνολογικής Εκπαίδευσης Μηχανικών αντιδρά στην
απόφαση που αφορά την προαιρετική υποβολή της περιβαλλον-
τικής και ενεργειακής αναβάθµισης στις συµβάσεις µίσθωσης
ακινήτων.

Εξωτερικών, Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλα-
γής, Εθνικής Άµυνας

2744) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία  φορείς της Κρήτης εκφράζουν
την αντίθεσή τους στην προγραµµατισµένη καταστροφή χηµικών
όπλων της Συρίας στη Μεσόγειο εκφράζοντας την αντίθεσή τους
σε αυτή.

Ανάπτυξης και Ανταγωνιστικότητας, Υποδοµών, Μεταφορών
και Δικτύων

2745) Ο Βουλευτής Καρδίτσης κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΜΙΧΑΛΑΚΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Πρόεδρος της Κοινότητας  Καλ-
λιφωνίου εκφράζει την αντίθεσή του στην υποβάθµιση και
κατάργηση του τοπικού πρακτορείου ΕΛΤΑ.

Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων
2746) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ)

ΜΑΡΙΑΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία  η Οµοσπονδία Επαγ-
γελµατιών και Εµπόρων Νοµού Θεσσαλονίκης αιτείται την ανα-
θεώρηση της σχετικής απόφασης που αφορά την αύξηση των
διοδίων στους αυτοκινητοδρόµους, επισηµαίνοντας σειρά προ-
βληµάτων.

Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής 
2747) Ο Βουλευτής Ευβοίας κ. ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΑΝΑΓΝΩΣΤΑΚΗΣ

κατέθεσε αναφορά µε την οποία  κάτοικοι της περιοχής νότιας Κα-
ρυστίας του Νοµού Ευβοίας εκφράζουν τις έντονες αντιρρήσεις
τους στην προσπάθεια καταπάτησης των ιδιοκτησιακών δικαιωµά-
των τους, σχετικά µε εκτάσεις γης οι οποίες συνοδεύονται µε νό-
µιµους τίτλους ιδιοκτησίας.

Εργασίας, Κοινωνικής Ασφάλισης και Πρόνοιας, Εσωτερικών,
Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων, Παιδείας και Θρησκευµάτων,
Υγείας, Ναυτιλίας και Αιγαίου,  Οικονοµικών, Δηµόσιας Τάξης και
Προστασίας του Πολίτη

2748) Οι Βουλευτές, Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥ-
ΛΟΣ και Αιτωλοακαρνανίας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΜΩΡΑΪΤΗΣ κατέθεσαν
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ΙΕ’ ΠΕΡΙΟΔΟΣ

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΜΕΝΗΣ ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΗΣ ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑΣ

ΣΥΝΟΔΟΣ B’

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ]Γ’

Παρασκευή 21 Φεβρουαρίου 2014



αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Φαρακλάδων η «ΕΥΓΕΡΟΣ»
Κεφαλλονιάς αιτείται τη λήψη άµεσων και προγραµµατισµένων
µέτρων για την περιοχή της Κεφαλλονιάς µετά από τους κατα-
στρεπτικούς σεισµούς.

Εθνικής Άµυνας
2749) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-

τέθεσε αναφορά µε την οποία  o Σύνδεσµος Υποστήριξης και Συ-
νεργασίας Μελών Ενόπλων Δυνάµεων επισηµαίνει τα
ενδεχόµενα προβλήµατα στην άσκηση των καθηκόντων τους,
λόγω της εκλογής  τους στα περιφερειακά, δηµοτικά-κοινοτικά
συµβούλια.

Οικονοµικών, Ανάπτυξης και Ανταγωνιστικότητας
2750) Η Βουλευτής Καρδίτσης κ. ΑΣΗΜΙΝΑ ΣΚΟΝΔΡΑ κατέ-

θεσε αναφορά µε την οποία  η Δηµοτική Κοινωφελής Επιχείρηση
του Δήµου Σοφάδων αιτείται την κάλυψη λειτουργικών δαπανών
του Ιατροκοινωνικού Κέντρου του Δήµου Σοφάδων Καρδίτσας.

Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων
2751) Ο Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΠΑΡΙΣΗΣ (ΠΑΡΙΣ) ΜΟΥΤΣΙ-

ΝΑΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία  ο κ. Μπανταβάνος Δηµή-
τριος αιτείται την έγκριση της συµµετοχής του στο πρόγραµµα
νιτρορύπανσης του ΟΠΕΚΕ (Οργανισµός Πληρωµών και Ελέγ-
χου Κοινοτικών Ενισχύσεων Προσανατολισµού και Εγγυήσεων).

Οικονοµικών, Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων
2752) Ο Βουλευτής Βοιωτίας κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΣΤΑΘΑΣ κατέθεσε

αναφορά µε την οποία  η Ένωση Αγροτικών Συνεταιρισµών
Επαρχίας Θηβών ΣΥΝ ΠΕ αιτείται τη λήψη µέτρων στήριξης του
αγροτικού χώρου.

Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων
2753) Η Βουλευτής Άρτης κ. ΟΛΓΑ ΓΕΡΟΒΑΣΙΛΗ κατέθεσε

αναφορά µε την οποία  ο Αλιευτικός Σύλλογος Δήµου Άρτας αι-
τείται την εισαγωγή εξαίρεσης στο νοµοθετικό καθεστώς για το
άνοιγµα των διχτυών αλίευσης αναφορικά µε τη σαρδέλα Αµβρα-
κικού.

Εσωτερικών,  Οικονοµικών 
2754) Ο Βουλευτής Καρδίτσης κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΜΙΧΑΛΑΚΗΣ κα-

τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Πρόεδρος του Δασικού Αγρο-
τουριστικού Αναπτυξιακού Συνεταιρισµού Μορφοβουνίου
αιτείται την ασφαλτόστρωση του οικισµού Ραζιά Μορφοβουνίου.

Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων
2755) Η Βουλευτής Σερρών κ. ΜΑΡΙΑ ΚΟΛΛΙΑ - ΤΣΑΡΟΥΧΑ κα-

τέθεσε αναφορά µε την οποία  κάτοικοι και τοπικοί φορείς της
περιοχής Καστανούσας του Δήµου Σιντικής του Νοµού Σερρών
αιτούνται τον επανασχεδιασµό των δροµολογίων της αµαξοστοι-
χίας «Intercity», ώστε να συµπεριληφθεί σε αυτά και η στάθµευση
στην περιοχή της Καστανούσας.

Παιδείας και Θρησκευµάτων
2756) Η Βουλευτής Β’ Θεσσαλονίκης κ. ΣΤΑΥΡΟΥΛΑ ΞΟΥΛΙ-

ΔΟΥ κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Ενιαίος Φορέας Μελών
ΔΕΠ Ελληνικού Ανοικτού Πανεπιστηµίου επισηµαίνει παρατυπίες
στην προκήρυξη για µέλη συνεργαζόµενου εκπαιδευτικού προ-
σωπικού στο ίδρυµα και αιτείται την ανάκλησή της. 

Παιδείας και Θρησκευµάτων
2757) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-

τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο κ.  Γεώργιος  Γλύνος εκφράζει
τη διαµαρτυρία του διότι δεν έχουν δοθεί σε όλους τους διοικη-
τικούς υπαλλήλους του ΕΜΠ οι εκθέσεις αξιολόγησης, οι οποίες
προσµετρούν στη µοριοδότησή τους από όπου θα εξαρτηθεί η
διαθεσιµότητά τους.

Εργασίας, Κοινωνικής Ασφάλισης και Πρόνοιας
2758) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ

κατέθεσε αναφορά µε την οποία  πολύτεκνες και τρίτεκνες οικο-

γένειες Ελλήνων µεταναστών διαµαρτύρονται για την αναστολή
της καταβολής του επιδόµατος τέκνων σε αυτούς, λόγω της µη
συνεχούς διαµονής τους την τελευταία δεκαετία στην Ελλάδα.

Υγείας, Οικονοµικών 
2759) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ κατέ-

θεσε αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Πρόληψης και Βοήθειας
Παιδιών Μεσογειακής Αναιµίας «ΠΑΤΡΑ 1982» καταγγέλλει τη µη
καταβολή του ΕΚΑΣ στους πάσχοντες από µεσογειακή αναιµία
καθώς και τη µη εξαίρεσή τους από το πλαφόν στη συνταγογρά-
φηση των γιατρών.

Διοικητικής Μεταρρύθµισης και Ηλεκτρονικής Διακυβέρνησης
2760) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ

κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Πρόεδρος της Οµοσπονδίας
Ιδιωτικών Εκπαιδευτικών Λειτουργών Ελλάδας (ΟΙΕΛΕ) καταγ-
γέλλει τις συνθήκες απασχόλησης των εκπαιδευτικών και γενι-
κότερα τις πρακτικές των ιδιοκτητών στα ιδιωτικά εκπαιδευτήρια.

Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής, Δηµόσιας
Τάξης και Προστασίας του Πολίτη 

2761) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στις κα-
ταγγελίες κατοίκων της περιοχής του Κάτω Αλισσού Αχαΐας για
τη ρύπανση του ποταµού Πείρου µε απόβλητα των ελαιοτρι-
βείων.

Υγείας, Εσωτερικών
2762) Ο Βουλευτής Νοµού Αττικής κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΠΑΝΤΖΑΣ κα-

τέθεσε αναφορά µε την οποία  η Επιτροπή για την Αναβάθµιση
του Κέντρου Υγείας Νέας Μάκρης αιτείται την αντιµετώπιση των
αναγκών του κέντρου σε προσωπικό, εξοπλισµό και κτηριακές
υποδοµές.

Δικαιοσύνης, Διαφάνειας και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων, Διοι-
κητικής Μεταρρύθµισης και Ηλεκτρονικής Διακυβέρνησης

2763) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην ανά-
ληψη της διεύθυνσης των φυλακών Κορυδαλλού από την κ.
Κουτσοµιχάλη και στις οποίες µήνες πριν ήταν έγκλειστος ο υιός
της.

Διοικητικής Μεταρρύθµισης και Ηλεκτρονικής Διακυβέρνησης,
Πολιτισµού και Αθλητισµού

2764) Η Βουλευτής Β’ Θεσσαλονίκης κ. ΣΤΑΥΡΟΥΛΑ ΞΟΥΛΙ-
ΔΟΥ κατέθεσε αναφορά µε την οποία  η Πανελλήνια Ένωση
Υπαλλήλων Φυλάξεως  Αρχαιοτήτων επισηµαίνει το χρόνιο πρό-
βληµα της υποστελέχωσης του τοµέα φύλαξης των αρχαιολογι-
κών χώρων και των µουσείων της χώρας.

Δηµόσιας Τάξης και Προστασίας του Πολίτη,  Εθνικής Άµυνας
2765) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-

τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην
κλήση του επικηρυγµένου Νίκου Μαζιώτη για να υπηρετήσει τη
στρατιωτική του θητεία.

Παιδείας και Θρησκευµάτων
2766) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-

τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην οικο-
γενειοκρατία για την επιλογή των καθηγητών στο Αριστοτέλειο
Πανεπιστήµιο Θεσσαλονίκης.

Οικονοµικών, Εργασίας, Κοινωνικής Ασφάλισης και Πρόνοιας
2767) Ο Βουλευτής Ιωαννίνων κ. ΣΤΑΥΡΟΣ ΚΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ κα-

τέθεσε αναφορά µε την οποία  η Οµοσπονδία Επαγγελµατιών
Βιοτεχνών και Εµπόρων του Νοµού Ιωαννίνων αιτείται την κατάρ-
γηση των νέων διατάξεων του ν. 4174/2013 σχετικά µε φορολο-
γικά και ασφαλιστικά ζητήµατα και την επαναφορά στο
προηγούµενο καθεστώς του ν. 2523/1997.

Τουρισµού, Εργασίας, Κοινωνικής Ασφάλισης και Πρόνοιας
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2768) Ο Βουλευτής Ευβοίας κ. ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΑΝΑΓΝΩΣΤΑΚΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία  το Σωµατείο Ξενοδοχοϋπαλλή-
λων Ευβοίας ενηµερώνει για την κατάσταση των εργαζοµένων
στα ξενοδοχεία της Εύβοιας, επισηµαίνοντας τα προβλήµατα
που αντιµετωπίζουν λόγω καθυστερήσεων στην πληρωµή των
δεδουλευµένων τους και των εισφορών τους στο ΙΚΑ και στην
εφορία.

Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής 
2769) Ο Βουλευτής Ευβοίας κ. ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΑΝΑΓΝΩΣΤΑΚΗΣ

κατέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Εκπολιτιστικός Σύλλογος
Έξω Παναγίτσας «Ζωοδόχου Πηγής» ενηµερώνει για το ζήτηµα
των προστίµων διατήρησης της εκτός σχεδίου συνοικίας Η’ της
Έξω Παναγίτσας Χαλκίδας, επισηµαίνοντας τις σηµαντικές οικο-
νοµικές συνέπειες που ο νόµος επιφέρει στους κατοίκους των
περιοχών αυτών.

Εργασίας, Κοινωνικής Ασφάλισης και Πρόνοιας, Περιβάλλον-
τος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής, Ναυτιλίας και Αιγαίου,
Ανάπτυξης και Ανταγωνιστικότητας, Οικονοµικών 

2770) Οι Βουλευτές, Β’ Αθηνών κ. ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΑΤΣΩΤΗΣ,
Νοµού Αττικής κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΓΚΙΟΚΑΣ και Επικρατείας κ. ΑΘΑΝΑ-
ΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία  η Ένωση Ερ-
γαζοµένων Τσιµέντων Χαλκίδας διαµαρτύρεται για τις
δραστηριότητες της εταιρείας «LAFARGE» και αιτείται την ανά-
κληση των απολύσεων και την επαναλειτουργία του εργοστασίου
της Χαλκίδας.

Παιδείας και Θρησκευµάτων
2771) Η Βουλευτής Β’ Θεσσαλονίκης κ. ΣΤΑΥΡΟΥΛΑ ΞΟΥΛΙ-

ΔΟΥ κατέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Ενιαίος Φορέας Μελών
ΔΕΠ του ΕΑΠ διαµαρτύρεται για την καθυστέρηση έναρξης της
διαδικασίας εκλογής των νέων οργάνων διοίκησης στο ΕΑΠ.

Οικονοµικών 
2772) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-

τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στα µη
εξυπηρετούµενα δάνεια.

Εθνικής Άµυνας
2773) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-

τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην εµ-
φάνιση του τραγουδιστή Γιώργου Σαµπάνη στο Μεσολόγγι παρά
την αναβολή στράτευσης που έχει λάβει για ψυχολογικούς λό-
γους.

Οικονοµικών,  Ανάπτυξης και Ανταγωνιστικότητας
2774) Ο Βουλευτής Μεσσηνίας κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΛΑΜΠΡΟΠΟΥΛΟΣ

κατέθεσε αναφορά µε την οποία  το Επιµελητήριο Μεσσηνίας αι-
τείται τη ρύθµιση όλων των πυρόπληκτων δανείων, των εγγυη-
µένων από το ελληνικό δηµόσιο και των µη εγγυηµένων, καθώς
και αυτών που έχουν καταγγελθεί.

Τουρισµού
2775) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-

τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην από-
φαση της τριµελούς επιτροπής του Υπουργείου Τουρισµού για
την απόρριψη του υποψηφίου Ιάκωβου Ανδρεαδάκη λόγω του
συνδρόµου Down από το οποίο πάσχει.

Οικονοµικών, Ανάπτυξης και Ανταγωνιστικότητας
2776) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-

τέθεσε αναφορά µε την οποία  οι εργαζόµενοι στις θυγατρικές
ΕΟΜΜΕΧ εκφράζουν τη διαµαρτυρία τους για την καθυστέρηση
της εκκαθάρισης των θυγατρικών, µε αποτέλεσµα να µένουν δέ-
σµιοι, µε τραγικά αποτελέσµατα, οι υπάλληλοι. 

Παιδείας και Θρησκευµάτων
2777) Ο Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΠΑΡΙΣΗΣ (ΠΑΡΙΣ) ΜΟΥΤΣΙ-

ΝΑΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Ενιαίος Φορέας Μελών
ΔΕΠ του ΕΑΠ καταγγέλλει ως παράτυπη την προκήρυξη για µέλη

συνεργαζοµένου εκπαιδευτικού προσωπικού.

Υγείας, Οικονοµικών 
2778) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-

τέθεσε αναφορά µε την οποία  η Εθνική Συνοµοσπονδία Ατόµων
µε Αναπηρία αιτείται την οριστική λύση στα προβλήµατα εκτε-
λωνισµού αναπηρικών αυτοκινήτων.

Παιδείας και Θρησκευµάτων
2779) Ο Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΠΑΡΙΣΗΣ (ΠΑΡΙΣ) ΜΟΥΤΣΙ-

ΝΑΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Ενιαίος Φορέας Μελών
ΔΕΠ του Ελληνικού Ανοικτού Πανεπιστηµίου (ΕΑΠ) διαµαρτύρε-
ται για την καθυστέρηση έναρξης της διαδικασίας εκλογής των
νέων οργάνων διοίκησης στο ΕΑΠ, επισηµαίνοντας τα προβλή-
µατα που δηµιουργούνται στην αυτονοµία του ιδρύµατος.

Δηµόσιας Τάξης και Προστασίας του Πολίτη 
2780) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-

τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην αντι-
παράθεση αντιεξουσιαστών µε οπαδούς της Χρυσής Αυγής στο
διαδίκτυο.

Επικρατείας, Εξωτερικών
2781) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-

τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται σε όσα
είπε η αρµόδια αξιωµατούχος για ευρωπαϊκά θέµατα του Στέιτ
Ντιπάρτµεντ Βικτόρια Νούλαντ.

Επικρατείας Υφυπουργός στον Πρωθυπουργό για τη Δηµόσια
Ραδιοτηλεόραση, Οικονοµικών 

2782) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην επι-
βάρυνση του προϋπολογισµού του 2014 για τη σύσταση και
λειτουργία του γραφείου του Υφυπουργού κ. Παντελή Καψή.

Δηµόσιας Τάξης και Προστασίας του Πολίτη 
2783) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-

τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στους ανά-
στατους κατοίκους της Περιβόλας, λόγω των καθηµερινών
διαρρήξεων και κλοπών σε σπίτια της περιοχής, ακόµα και σε
σχολικό συγκρότηµα.

Εσωτερικών, Ανάπτυξης και Ανταγωνιστικότητας, Υποδοµών,
Μεταφορών και Δικτύων

2784) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην τα-
λαιπωρία των πολιτών στο υποκατάστηµα των ΕΛΤΑ στην
Έλληνος Στρατιώτου και Πέντε Πηγαδιών λόγω έλλειψης προ-
σωπικού.

Δηµόσιας Τάξης και Προστασίας του Πολίτη, Περιβάλλοντος,
Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής, Υποδοµών, Μεταφορών και
Δικτύων

2785) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο κ. Αλέξανδρος Αµβαζάς αναφέ-
ρεται στα βενζινάδικα «βόµβες» που κλείνουν.

Οικονοµικών 
2786) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-

τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά τη χαµηλή πα-
ραβατικότητα των επιχειρήσεων µετά από ελέγχους της οµάδας
του ΣΔΟΕ.

Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής 
2787) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-

τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται σε νοµο-
σχέδιο που επιχειρείται να περάσει από το Υπουργείο και αφορά
την αύξηση των διοδίων µέχρι 60%.

Ανάπτυξης και Ανταγωνιστικότητας, Παιδείας και Θρησκευµά-
των
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2788) Ο Βουλευτής Κορινθίας κ. ΧΡΙΣΤΟΣ ΔΗΜΑΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία  ο Πρόεδρος της Οµοσπονδίας Βιοτεχνών
Υδραυλικών Ελλάδας αιτούνται ισονοµία και ίση διαχείριση των
θεµάτων τους και να επανέλθουν όσα καταργήθηκαν για τον
κλάδο τους και ορίζονταν µε τα προεδρικά διατάγµατα 38/91,
48/95 και 55/2000.

Υγείας
2789) Οι Βουλευτές, Επικρατείας κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ,

Νοµού Αττικής κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΓΚΙΟΚΑΣ και Λαρίσης κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ
ΛΑΜΠΡΟΥΛΗΣ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία  η Κίνηση Πο-
λιτών Αγράφων εκφράζει τη διαµαρτυρία της για τα συσσωρευ-
µένα προβλήµατα στον χώρο της υγείας στον Δήµο Αγράφων,
τα οποία έχουν σαν αποτέλεσµα την απουσία της πρωτοβάθµιας
περίθαλψης.

Παιδείας και Θρησκευµάτων
2790) Η Βουλευτής Β’ Θεσσαλονίκης κ. ΣΤΑΥΡΟΥΛΑ ΞΟΥΛΙ-

ΔΟΥ κατέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Σύλλογος Γονέων και
Κηδεµόνων του 2ου Δηµοτικού Σχολείου Φερών αιτούνται  όπως
προβούν στις απαραίτητες ενέργειες, προκειµένου να  δοθεί
λύση στο ζήτηµα της έλλειψης δασκάλου στο εν λόγω δηµοτικό
σχολείο.

Β. ΑΠΑΝΤΗΣΕΙΣ ΥΠΟΥΡΓΩΝ ΣΕ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ΒΟΥΛΕΥΤΩΝ

1. Στην µε αριθµό 3768/13-11-2013 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Καλογιάννη Σταύρου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. ΔΤΥΔ 1002168 ΕΞ
2014/8-1-14 έγγραφο  από τον Υπουργό Οικονοµικών  η ακό-
λουθη απάντηση:
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7678 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)

»



2. Στην µε αριθµό 4465/02-12-2013 ερώτηση των Βουλευτών
κυρίων Μουτσινά Παρίση (Πάρι), Ανδρουλάκη Δηµητρίου (Μίµη),
Βουδούρη Οδυσσέα-Νίκου, Κασαπίδη Γεωργίου, Μπόλαρη Μάρ-

κου, Νικολόπουλου Νικολάου, Παραστατίδη Θεοδώρου, Σταυ-
ρογιάννη Νικολάου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. Β.2844/9-1-2014 έγ-
γραφο από τον Υπουργό Οικονοµικών  η ακόλουθη απάντηση:
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3. Στην µε αριθµό 4765/11-12-2013 ερώτηση της Βουλευτού
κ. Πατριανάκου Φεβρωνίας δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. ΓΚΕ 1002442

ΕΞ 2014/1731/8-1-2014 έγγραφο  από τον Υπουργό Οικονοµικών
η ακόλουθη απάντηση:

7680 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)

«

»



4. Στην µε αριθµό 4829/12-12-2013 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Λεονταρίδη Θεοφίλου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. ΓΚΕ 1001787 ΕΞ

2014/1767/8-1-2014 έγγραφο από τον Υπουργό Οικονοµικών  η
ακόλουθη απάντηση:
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7682 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)

»



5. Στην µε αριθµό 5074/21-12-2013 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Καλογιάννη Σταύρου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. ΔΤΥΔ 1002168 ΕΞ

2014/8-1-2014 έγγραφο από τον Υπουργό Οικονοµικών  η ακό-
λουθη απάντηση:
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7684 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)

»)



ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα το δελτίο επί-
καιρων ερωτήσεων της Δευτέρας 24 Φεβρουαρίου 2014.

Α. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Πρώτου Κύκλου (Άρθρο 130 παρά-
γραφοι 2 και 3 του Κανονισµού της Βουλής)

1. Η µε αριθµό 580/18-2-2014 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Καβάλας της Νέας Δηµοκρατίας κ. Νικολάου Παναγιωτόπουλου
προς τον Υπουργό Υγείας, σχετικά µε το ιδιοκτησιακό καθεστώς
του παλιού Νοσοκοµείου Καβάλας.

2. Η µε αριθµό 591/18-2-2014 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Β’ Αθηνών του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Δηµη-
τρίου Στρατούλη προς τoν Υπουργό Εργασίας, Κοινωνικής
Ασφάλισης και Πρόνοιας, σχετικά µε τις συντάξεις των ανασφά-
λιστων υπερηλίκων.

3. Η µε αριθµό 562/17-2-2014 επίκαιρη ερώτηση του Ε’ Αντι-
προέδρου της Βουλής και Βουλευτή Χαλκιδικής του Πανελλήνιου
Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Ιωάννη Δριβελέγκα προς τον
Υπουργό Εργασίας, Κοινωνικής Ασφάλισης και Πρόνοιας, σχε-
τικά µε την επανεξέταση των κριτηρίων για τη χορήγηση της
προνοιακής σύνταξης του ΟΓΑ.

4. Η µε αριθµό 582/18-2-2014 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευ-
τού Κοζάνης των Ανεξάρτητων Ελλήνων κ. Ραχήλ Μακρή προς
τον Υπουργό Ανάπτυξης και Ανταγωνιστικότητας, σχετικά µε την
εφαρµογή του Συστήµατος Εισροών Εκροών στα πρατήρια
υγρών καυσίµων.

5. Η µε αριθµό 597/18-2-2014 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Β’ Θεσσαλονίκης του Λαϊκού Συνδέσµου – Χρυσή Αυγή κ. Πολύ-
βιου Ζησιµόπουλου προς τον Υπουργό Περιβάλλοντος, Ενέρ-
γειας και Κλιµατικής Αλλαγής, σχετικά µε τις αντιδράσεις των
κατοίκων και των αγροτών του Νοµού Καβάλας για τα έργα κα-
τασκευής του αγωγού ΤΑΡ.

6. Η µε αριθµό 585/18-2-2014 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Νοµού Αττικής της Δηµοκρατικής Αριστεράς κ. Βασιλείου Οικο-
νόµου προς τον Υπουργό Παιδείας και Θρησκευµάτων, σχετικά
µε την παραχώρηση του κτηρίου του 13ου Γυµνασίου Αυλίζας
Αχαρνών στο Υπουργείο Δηµόσιας Τάξης και Προστασίας του
Πολίτη, προκειµένου να στεγαστεί αστυνοµικό τµήµα.

7. Η µε αριθµό 595/18-2-2014 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευ-
τού Α’ Αθηνών του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Λιάνας

Κανέλλη προς τους Υπουργούς Πολιτισµού και Αθλητισµού και
Εσωτερικών, σχετικά µε την οικονοµική και ιατροφαρµακευτική
κάλυψη και ασφάλιση των γυµναστών που εργάζονται στα προ-
γράµµατα αθλητισµού των ΟΤΑ.

Β. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Δεύτερου Κύκλου (Άρθρο 130 πα-
ράγραφοι 2 και 3 του Κανονισµού της Βουλής)

1. Η µε αριθµό 579/18-2-2014 επίκαιρη ερώτηση του Γ’ Αντι-
προέδρου της Βουλής και Βουλευτή Χανίων της Νέας Δηµοκρα-
τίας κ. Χρήστου Μαρκογιαννάκη προς τoν Υπουργό Εργασίας,
Κοινωνικής Ασφάλισης και Πρόνοιας, σχετικά µε τη συνταξιοδό-
τηση των ανασφάλιστων υπερηλίκων.

2. Η µε αριθµό 592/18-2-2014 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Αρκαδίας του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Κων-
σταντίνου Ζαχαριά προς τον Υπουργό Υγείας, σχετικά µε τη µη
κάλυψη µισθολογικών και λειτουργικών δαπανών στους φορείς
πρόληψης και αντιµετώπισης των εξαρτήσεων.

3. Η µε αριθµό 566/17-2-2014 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευτού
Κερκύρας του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Αγγελικής
Γκερέκου προς τον Υπουργό Διοικητικής Μεταρρύθµισης και Ηλε-
κτρονικής Διακυβέρνησης, σχετικά µε την αναστολή της απόφα-
σης για το νέο οργανόγραµµα των περιφερειακών υπηρεσιών
τουρισµού.

4. Η µε αριθµό 598/18-2-2014 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Λαρίσης του Λαϊκού Συνδέσµου – Χρυσή Αυγή κ. Χρυσοβαλάντη
Αλεξόπουλου προς τον Υπουργό Υποδοµών, Μεταφορών και Δι-
κτύων, σχετικά µε την ανάγκη κάλυψης του νοµικού κενού, ανα-
φορικά µε τη χρήση δεκτών τύπου scanner ακρόασης ραδιο-
κυµάτων.

5. Η µε αριθµό 586/18-2-2014 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευ-
τού Β’ Θεσσαλονίκης της Δηµοκρατικής Αριστεράς κ. Αικατερί-
νης Μάρκου προς τον Υπουργό Υγείας, σχετικά µε τα
προβλήµατα που αντιµετωπίζει το νοσοκοµείο «Παπαγεωργίου»
ως µοναδικό εφηµερεύον.

6. Η µε αριθµό 596/18-2-2014 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Α’ Θεσσαλονίκης του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Θε-
οδόση Κωνσταντινίδη προς τους Υπουργούς Εσωτερικών και
Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων, σχετικά µε την αντισεισµική
προστασία της Θεσσαλονίκης.
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, εισερχόµαστε στη συζήτηση των

ΕΠΙΚΑΙΡΩΝ ΕΡΩΤΗΣΕΩΝ

Θα ξεκινήσουµε µε την τέταρτη µε αριθµό 588/18-2-2014 επί-
καιρη ερώτηση πρώτου κύκλου του Βουλευτή Ηρακλείου των
Ανεξάρτητων Ελλήνων κ. Επαµεινώνδα Μαριά προς τον Υπουργό
Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων, σχετικά µε την πρόταση του
ΟΟΣΑ για ανάµειξη του ελαιολάδου µε σπορέλαια και τη λήψη
µέτρων για την προστασία του εισοδήµατος των ελαιοπαραγω-
γών της Κρήτης.

Τον λόγο έχει ο συνάδελφος κ. Μαριάς.
ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑΡΙΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, κύριε

Υπουργέ, οι µεγαλειώδεις κινητοποιήσεις των αγροτών µάς
έχουν δείξει ότι υπάρχει ένα τεράστιο πρόβληµα αυτήν τη
στιγµή. Πρώτον, ότι υπάρχει αναγκαιότητα για την ανασυγκρό-
τηση της πρωτογενούς παραγωγής και, δεύτερον, ότι πρέπει να
σταµατήσει φυσικά η φοροµπηχτική πολιτική της Κυβέρνησης,
να ληφθούν µέτρα για τη µείωση του κόστους παραγωγής και,
ταυτόχρονα, να σταµατήσουν να πληρώνουν τα αυξηµένα ασφά-
λιστρα στον ΟΓΑ, στον ΕΛΓΑ κ.λπ..

Η επιδείνωση αυτή είναι ακόµα µεγαλύτερη σε σχέση µε τους
ελαιοπαραγωγούς της Κρήτης, διότι γνωρίζετε ότι, λόγω της
ακαρπίας η οποία υπάρχει, θα έχουµε µείωση της παραγωγής
λαδιού στο νησί τουλάχιστον κατά 80%. 

Αποτέλεσµα είναι να φανταστεί κανείς ότι λόγω της µείωσης
της παραγωγής θα µπορούσαν να αποζηµιωθούν έµµεσα οι ίδιοι
οι παραγωγοί µε την αύξηση της τιµής ελαιολάδου. Έτσι, του-
λάχιστον, λεγόταν στο πλαίσιο της υποτιθέµενης λειτουργίας της
αγοράς.

Αντίθετα, οι τιµές έχουν καθηλωθεί στα 2,5 ευρώ και αυτό γί-
νεται διότι υπάρχουν πλέον εισαγωγές τεραστίων ποσοτήτων
από την Ισπανία, µέσω Ιταλίας, µε αποτέλεσµα να είναι καθηλω-
µένες πλέον οι τιµές.

Κάποιοι ισχυρίζονται ότι δεν υπάρχει παραγωγή στην Κρήτη
και ότι δεν δίνουν οι ελαιοπαραγωγοί το προϊόν. Μα, εάν τους
δοθεί η τιµή 3,20 ή 3,50, θα το δώσουν. Δεν µπορούν να το δώ-
σουν σ’ αυτές τις χαµηλές τιµές, οι οποίες τούς έχουν οδηγήσει
σε φτωχοποίηση.

Όµως, το βασικό, κύριε Υπουργέ, είναι ότι γίνεται ελληνοποί-
ηση πλέον της εισαγωγής αυτής των ελαιολάδων της Ισπανίας,
δηµιουργείται αθέµιτος ανταγωνισµός και σε όλα αυτά πλέον
βλέπουµε την πρόθεση της Κυβέρνησης να κάνει δεκτή την πρό-
ταση του ΟΟΣΑ και της τρόικας, δηλαδή να υπάρξει ανάµειξη
του ελαιολάδου µε σπορέλαια. Καταλαβαίνετε, πλέον, ότι αυτό
θα διαλύσει την ποιότητα του ελαιολάδου της Κρήτης και γενι-
κότερα όλης της Ελλάδας. 

Δεν µπορεί, λοιπόν, αυτά να γίνουν δεκτά, κύριε Υπουργέ, και
ζητούµε να µας πείτε ποια συγκεκριµένα µέτρα προτίθεστε να
πάρετε, προκειµένου να ενισχυθεί το εισόδηµα των ελαιοπαρα-
γωγών της Κρήτης, τη στιγµή, µάλιστα, που ακόµα δεν έχουν
δοθεί οι αποζηµιώσεις λόγω ακαρπίας, παρά τις παρεµβάσεις
που έχουµε κάνει, παρ’ ότι επισκέφθηκε την περιοχή µας και επι-
τόπου είδε τα προβλήµατα και ο Πρόεδρος του ΕΛΓΑ. Κυρίως
ζητούµε να µας πείτε εάν τελικά, στο πλαίσιο των πιέσεων της
τρόικας και του νέου πακέτου για αποδοχή µέτρων-προτάσεων
του ΟΟΣΑ, εσείς θα κάνετε δεκτή την πρόταση του ΟΟΣΑ για
ανάµειξη του ελαιολάδου µε σπορέλαια.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Ο Υπουργός Αγροτι-
κής Ανάπτυξης και Τροφίµων κ. Τσαυτάρης έχει τον λόγο. 

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΤΣΑΥΤΑΡΗΣ (Υπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης
και Τροφίµων): Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε. 

Ευχαριστώ πολύ, κύριε Μαριά, και για την επίκαιρη ερώτησή
σας. Ζητώ συγγνώµη για την προχθεσινή ερώτησή σας σε ό,τι
αφορά το πολλαπλασιαστικό και το γενετικό υλικό. Είναι µία ση-
µαντική ερώτηση. Θα έρθω να την απαντήσω. Όµως, λυπάµαι
που δεν µπόρεσα, ένεκα του συµβουλίου που είχαµε στο πλαίσιο
της Ελληνικής Προεδρίας της Ευρωπαϊκής Ένωσης. 

Έρχοµαι στο σηµερινό σας θέµα. Θίγετε τρία διαφορετικά θέ-
µατα και µάλιστα τώρα προσθέσατε και τις κινητοποιήσεις των

αγροτών ένεκα της επικαιρότητος. 
Τα πράγµατα δεν είναι έτσι όπως τα είπατε. Πραγµατικά, οι

αγρότες έχουν αιτήµατα. Τα περισσότερα ή όσα µπορούσαµε
και ήταν εφικτό –στον βαθµό που ήταν εφικτό- να τα αντιµετωπί-
σουµε τα αντιµετωπίσαµε. Κανείς δεν αρνείται ότι υπάρχει ένα
αυξηµένο κόστος παραγωγής, όχι µόνο στον γεωργικό, αλλά και
στον βιοµηχανικό τοµέα, στις µεταφορές, ένεκα της υψηλής
τιµής των καυσίµων. Μακάρι να καταφέρουµε να δώσουµε φθη-
νότερα καύσιµα! 

Σε ό,τι αφορά τους γεωργούς, εµείς προσπαθούµε να τους
βοηθήσουµε στον τοµέα αυτόν. Γι’ αυτό επιστρέφουµε τον ειδικό
φόρο κατανάλωσης πετρελαιοειδών, για να απαλύνουµε λίγο
αυτό το πρόβληµα. Μακάρι να µπορούσαµε να δώσουµε περισ-
σότερα! 

Σχετικά µε τα άλλα θέµατα του κόστους και αυτά προσπα-
θούµε να τα δούµε. Δείτε ότι δεν αυξήθηκε η τιµή του ρεύµατος
στους αγρότες. Επιχειρούµε και το έχουµε υποσχεθεί και δεν
έχουµε τηρήσει αυτήν την υπόσχεση ακόµα –θέλω να είµαι ειλι-
κρινής και προς εσάς, στο Κοινοβούλιο, αλλά και προς τους
αγρότες- να δώσουµε νυχτερινό ρεύµα. Τουλάχιστον όπου µπο-
ρούµε, την ώρα που µας περισσεύει ρεύµα, πρέπει να το δώ-
σουµε φθηνότερο. Αυτό θέλει προσπάθεια, γιατί θέλει υποδοµές,
πρέπει να αλλάξουν τα ρολόγια, οι συνδέσεις και λοιπά και αυτό
θα πάρει χρόνο. Όµως, το προσπαθούµε. Το ίδιο ισχύει και για
σειρά άλλων θεµάτων. Εποµένως έχουµε κάνει αυτήν τη συζή-
τηση. 

Ακόµα και στο θέµα της τήρησης των στοιχείων εσόδων-εξό-
δων, είδατε ότι η ουσία µάς ενδιαφέρει. Μας ενδιαφέρει κάποια
στιγµή να τηρηθούν αυτά τα στοιχεία. Το ζητούν και οι αγρότες,
γιατί αυτό θα λύσει πολλά προβλήµατα. Θα λύσει τα προβλήµατα
των εικονικών τιµολογίων σε συνάρτηση και µε µια σειρά άλλων
πραγµάτων. Θα λύσει τα προβλήµατα που αφορούν την επι-
στροφή του ΦΠΑ, που ήταν διογκωµένη. Θα λύσει τα προβλή-
µατα των ελληνοποιήσεων. 

Άρα ναι σε ό,τι αφορά την αποφυγή της δυσκολίας που είχαν
στο λογιστικό κοµµάτι, να τηρούν βιβλία κάθε µέρα –και γι’ αυτό
δέχθηκε αυτό το αίτηµα των αγροτών η Κυβέρνηση- αλλά δεν
πρέπει να αποφύγουµε την τήρηση των στοιχείων, έστω και µε
απλουστευµένο τρόπο, βάζοντας ορισµένα όρια στις 15.000
ευρώ. 

ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑΡΙΑΣ: Για τους ελαιοπαραγω-
γούς πείτε µας. 

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΤΣΑΥΤΑΡΗΣ (Υπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης
και Τροφίµων): Εσείς προτάξατε το θέµα, κύριε Βουλευτά. 

ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑΡΙΑΣ: Το πρόταξα, αλλά η επί-
καιρη ερώτησή µου έχει δύο σκέλη. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Αυτά, αγαπητέ κύριε
συνάδελφε, είναι αµφίδροµα πάντα. 

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΤΣΑΥΤΑΡΗΣ (Υπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης
και Τροφίµων): Πρέπει να πω κάτι. Αν δεν το προτάσσατε, δεν
θα το προέτασσα. 

ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑΡΙΑΣ: Η ερώτησή µου έχει δύο
σκέλη. 

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΤΣΑΥΤΑΡΗΣ (Υπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης
και Τροφίµων): Θα έρθω και σε αυτό. Επειδή και η επίκαιρη ερώ-
τησή σας ήταν διττή, ας απαντήσω τουλάχιστον στο ένα µέρος
και στη δευτερολογία µου θα απαντήσω στο άλλο. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Κύριε Υπουργέ, επειδή
σήµερα θα απαντηθούν οκτώ επίκαιρες ερωτήσεις συναδέλφων –
και πρέπει να το πούµε αυτό και σωστά γίνεται, έτσι πρέπει να γί-
νεται- πρέπει να είµαστε στον χρόνο µας όλοι εντάξει. 

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΤΣΑΥΤΑΡΗΣ (Υπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης
και Τροφίµων): Απαντώ, λοιπόν, γιατί και η ερώτησή σας έχει
δύο σκέλη. Το ένα αφορά την ακαρπία και το άλλο αφορά το
ελαιόλαδο. 

Ας απαντήσω γρήγορα για την ακαρπία, γιατί όλα αυτά που
λέτε τα έχουµε κάνει. Παραδείγµατος χάριν, έχουµε αποφασίσει
και έχουµε βγάλει και δελτίο ότι θα αποζηµιωθούν οι ελαιοπαρα-
γωγοί που έχουν ζηµιά από την ακαρπία από το πρόγραµµα
ΠΣΕΑ. Γνωρίζετε πολύ καλά –γι’ αυτό πήγε, άλλωστε, και ο Πρό-
εδρος του ΕΛΓΑ- ότι στα προγράµµατα ΠΣΕΑ πρέπει να εκτιµη-
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θεί η ζηµιά, να αποδείξουµε ότι είναι µεγαλύτερη του 30%, αλ-
λιώς δεν δικαιολογείται ΠΣΕΑ. Ένας φάκελος ΠΣΕΑ µαζί µε όλες
τις άλλες ζηµιές που υφίσταται ο τόπος κάθε χρόνο πηγαίνει
στην Ευρωπαϊκή Ένωση. Έτσι έγινε και πρόπερσι µε τις πυρκα-
γιές της Χίου. 

Εµείς εκείνο που κάναµε και πρόπερσι και φέτος είναι να µην
αργήσουν τα ΠΣΕΑ, όπως συνήθιζαν να αργούν δύο και τρία χρό-
νια, γιατί θα είναι χωρίς νόηµα πλέον. Αντιθέτως, θυµηθείτε ότι
πέρυσι µε τις προσπάθειές µας ήρθαν το Μάιο τα ΠΣΕΑ. Εποµέ-
νως εκεί εστιάζονται οι προσπάθειές µας. Για να αντιµετωπιστεί
αυτό το πρόβληµα φέτος, φτιάξαµε και τη σχετική επιτροπή πολύ
έγκαιρα, γιατί χρειάζεται επιστηµονική τεκµηρίωση αυτό. 

Πιστεύω ότι µακροχρόνια θα πρέπει να ψάξουµε -γιατί οι κλι-
µατικές αλλαγές θα µας φέρουν πολλά τέτοια προβλήµατα- και
να αναδιαρθρώσουµε τις καλλιέργειές µας, όπου είναι εφικτό,
µε πιο ανθεκτικές ποικιλίες και να αντιµετωπίσουµε αυτό το πρό-
βληµα µονιµότερα και βιωσιµότερα. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Τα υπόλοιπα στη δευ-
τερολογία σας, κύριε Υπουργέ.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΤΣΑΥΤΑΡΗΣ (Υπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης
και Τροφίµων): Στο δεύτερο σκέλος της επίκαιρης ερώτησής
σας θα απαντήσω στη δευτερολογία µου.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Κύριε Μαριά, έχετε
τον λόγο.

ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑΡΙΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρό-
εδρε.

Ο κύριος Υπουργός δεν είπε ούτε µία κουβέντα για την ανά-
µειξη και έτσι δεν µπορώ να τοποθετηθώ απαντώντας. Αυτό είναι
πρόβληµα. Σε αυτό θα έπρεπε να αφιερώσετε τουλάχιστον λίγο
χρόνο, γιατί δεν θα έχουµε την ευκαιρία να το συζητήσουµε.

Η ερώτηση ήταν σαφής, ασχέτως εάν τέθηκαν ορισµένα ζητή-
µατα: 

Πρώτον, εάν θα προχωρήσετε στην αποδοχή της πρότασης
του ΟΟΣΑ για πρόσµειξη  ελαιολάδου µε σπορέλαιο. Αυτό είναι
το καθοριστικό.

Δεύτερον, εάν θα πάρετε µέτρα σε σχέση µε την ακαρπία. 
Σας έθεσα τα εξής ζητήµατα: 
Αυτήν τη στιγµή, κύριε Υπουργέ, υπάρχει µία τεράστια φτω-

χοποίηση των ελαιοπαραγωγών. Φτάνουν στο σηµείο να µην
µπορούν να καλύψουν ούτε τις δικές τους ανάγκες σε ελαιόλαδο
και να δανείζονται λάδι από άλλους.

Δεύτερον, έχουν υποστεί τεράστια ζηµιά οι ελαιουργοί, εφό-
σον έχουµε λιγότερη παραγωγή. 

Τρίτον, σας ζήτησα συγκεκριµένα µέτρα, προκειµένου να στα-
µατήσουν οι παράνοµες ελληνοποιήσεις. 

Η πρόταση είναι απλή: Πρώτον, θα πρέπει να γίνει καταγραφή
εισερχόµενων βυτίων σε Πάτρα και Ηγουµενίτσα. Όχι έλεγχος,
καταγραφή. Δεύτερον, δικαιούνται εν συνεχεία ο ΕΦΕΤ και το
ΣΔΟΕ κατά την εκφόρτωση και τη διακίνηση να κάνουν ελέγχους
µε βάση την αρχή της ιχνηλασιµότητας, που σηµαίνει ότι έτσι θα
σταµατήσει το παραµύθι της παράνοµης ελληνοποίησης. Τρίτον,
στο πλαίσιο των προτύπων εµπορίας, πρέπει να γίνεται δειγµα-
τοληψία. Υπάρχουν αντίστοιχοι κανονισµοί της Ευρωπαϊκής Ένω-
σης. Αναφέρω τους 29/2012, 178/2002. Με αυτό το νοµοθετικό
πλαίσιο µπορεί να σταµατήσει η παράνοµη ελληνοποίηση. 

Το άνοιγµα των τιµών του ελαιολάδου µεταξύ Ελλάδας και
Ισπανίας έχει φτάσει στο 0,60. Η Ισπανία έχει τώρα υπερπαρα-
γωγή. Παράγει ενάµισι εκατοµµύριο τόνους. Δεν µπορεί, λοιπόν,
να γίνονται εισαγωγές, να βαφτίζεται αυτό το λάδι ελληνικό, εν
συνεχεία κρητικό και έτσι να «κονοµάνε» οι κερδοσκόποι και να
χάνουν οι ελαιοπαραγωγοί και ταυτόχρονα να διαλύεται µία ολό-
κληρη παραγωγή, ένας ολόκληρος κλάδος της οικονοµίας.

Έχω µπροστά µου δηµοσίευµα της εφηµερίδας «Η ΠΑΤΡΙΣ»,
που αναφέρει: «Στα 28 ευρώ το λίτρο πουλάνε χύµα στις Βρυ-
ξέλλες». Κοντά στο κτήριο της Κοµισιόν, κύριε Υπουργέ, υπάρχει
ένα κατάστηµα όπου πουλάνε χύµα λάδι, κάτι που απαγορεύεται.
Κάτω δηλαδή από τα µάτια των ίδιων των ελεγκτών της Κοµισιόν.

Δεν µπορεί, λοιπόν, να συνεχίζεται αυτή η κατάσταση. Για να
µην πείτε ότι αντιπολιτευόµαστε, να σηµειώσω ότι εγκαίρως έχω
κάνει παρεµβάσεις προς εσάς. Στις 14 Νοεµβρίου: Σοβαρά προ-
βλήµατα στον κλάδο του ελαιολάδου. Επόµενη παρέµβαση µε

αναφορά, στις 7 Ιανουαρίου: Αδικαιολόγητα χαµηλή η τιµή πώ-
λησης ελαιολάδου. Στις 21 Ιανουαρίου: Λήψη µέτρων κατά της
εισαγωγής ελαιολάδου. Δηλαδή εγκαίρως σας έχουµε ενηµερώ-
σει για τα θέµατα αυτά και περιµένουµε µία απάντηση.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε.
Περιµένουµε µία απάντηση. Περιµένουµε να υπάρξει παρέµ-

βαση, διότι δεν µπορεί να συνεχιστεί, κύριε Υπουργέ, αυτή η κα-
τάσταση. Όσοι –είναι χιλιάδες οι ελαιοκαλλιεργητές αυτήν τη
στιγµή στην Κρήτη- παρακολουθούν περιµένουν από εσάς να
πείτε ποια µέτρα θα πάρετε σε σχέση µε την αντιµετώπιση της
παράνοµης ελληνοποίησης και των παράνοµων εισαγωγών. 

Τα ευρύτερα θέµατα που θέσατε για τους αγρότες είναι θέ-
µατα ευρύτερης πολιτικής. Τα είπατε και εσείς, τα έχουµε θέσει
και εµείς. Θέλουµε, όµως, απάντηση συγκεκριµένη για τις χιλιά-
δες παραγωγούς ελαιολάδου που µας παρακολουθούν αυτήν τη
στιγµή σε όλο το νησί, διότι έβγαζαν ένα εισόδηµα µε την καλ-
λιέργεια ελαιολάδου και, αν περιµένουµε, όπως είπατε, τα ΠΣΕΑ
θα πάει «ζήσε Μάη µου να φας τριφύλλι», όχι όµως τον Μάη
αυτόν, αλλά τον άλλο Μάη, του 2015! 

Πρέπει, λοιπόν, να ληφθούν µέτρα και πείτε µας τελικά τι θα
κάνετε µε την ανάµειξη ελαιολάδου µε σπορέλαια που προτείνει
ο ΟΟΣΑ.

Δεν θα µπορέσω να ανταπαντήσω, αλλά επιφυλάσσοµαι την
Τρίτη που θα συζητήσουµε την άλλη ερώτηση, κύριε Υπουργέ,
να σας απαντήσω τότε.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Κύριε Υπουργέ, έχετε

τον λόγο.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΤΣΑΥΤΑΡΗΣ (Υπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης

και Τροφίµων): Ευχαριστώ και πάλι, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Μαριά, µας ρωτάτε τι θα κάνουµε. Δεν θα σας πω τι θα

κάνουµε. Θα σας πω τι έχουµε ήδη κάνει.
Όλα αυτά που λέτε τα έχουµε κάνει. Για παράδειγµα, έχουν

ελεγχθεί από τον ΕΦΕΤ και σε συνεργασία µε τους λιµενικούς,
όπως προβλέπει ο νόµος, όχι µόνο τα λιµάνια της Πάτρας και της
Ηγουµενίτσας, αλλά και του Ηρακλείου. Θα σας δώσω τα απο-
τελέσµατα. 

Σε αρκετές περιπτώσεις έχουν βρεθεί φορτία ισπανικού λα-
διού που έρχεται στη χώρα µας. Ελέγξαµε µάλιστα στη συνέχεια
τις εταιρείες που παρέλαβαν αυτά τα λάδια, για να δούµε πώς
διατέθηκαν, γιατί µε τον τρόπο αυτόν θα πρέπει να τα διαθέσουν
ως ισπανικά λάδια και όχι ως ελληνικά. 

Πραγµατικά, σε τρεις-τέσσερις περιπτώσεις οι εταιρείες
αυτές, που τα παρέλαβαν και ελέγχθησαν, δεν µπορούσαν να δι-
καιολογήσουν πού τα διέθεσαν. Αυτήν τη στιγµή ελέγχονται όλα
τα στοιχεία, προκειµένου να δούµε πραγµατικά αν παρατύπησαν.
Αν αυτό ισχύει, να τιµωρηθούν και να ληφθούν τα κατάλληλα
µέτρα. Σε µία εξ αυτών η έρευνα προχώρησε πιο πέρα.

Σας λέω ότι µία κατάφερε να ελληνοποιήσει πενήντα πέντε τό-
νους εξαιρετικού παρθένου ελαιόλαδου. Μεταχειρίστηκε περί-
που είκοσι οκτώ χιλιάδες κιλά που ήταν απλό λάδι -όχι εξαιρετικά
παρθένο- ως εξαιρετικά παρθένο ελαιόλαδο. 

Η παρατυπία και η παρανοµία υπάρχει. Η πολιτεία αµύνεται
έναντι αυτών. Κάνει προσπάθειες και όλοι αυτοί θα τιµωρηθούν,
ώστε το φαινόµενο αυτό να περιοριστεί και να εξαλειφθεί. Όµως,
δεν είναι απλό. Μη νοµίζετε ότι πήγε µια φορά ένα συνεργείο, το
µπλοκάραµε και τελείωσε. Ίσα-ίσα, η δική µου πρόθεση -την
οποία είδατε σε αρκετές περιπτώσεις- είναι σε αυτά τα θέµατα
οι ποινές να είναι τόσο αυστηρές, ώστε να είναι αποτρεπτικές.
Να ξέρει ότι, εφόσον µία φορά συλληφθεί, θα σβήσει από την
επιχειρηµατική δραστηριότητα. Αν κάποιος κερδίζει 200.000
ευρώ και του βάλουµε 1.000 ευρώ πρόστιµο, θα το ξανακάνει και
θα το ξανακάνει. 

Σας θυµίζω τη συζήτηση που είχαµε στο νοµοσχέδιο. Μάλιστα,
κάποιοι µού είχατε πει ότι είµαι αυστηρός και ρωτήθηκα γιατί
βάζω τόσο υψηλά πρόστιµα σε µία ελληνική επιχείρηση, ώστε να
µπορούσε να σβήσει; Μα, αν βάλουµε χαµηλό πρόστιµο, θα τρέ-
χουµε µονίµως πίσω από τις παρατυπίες της. Γι’ αυτό και σας
λέω ότι η χρυσή τοµή είναι κάπου στη µέση. 
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Θα πρέπει να λειτουργήσουν τα πρόστιµα αποτρεπτικά. Όπως
είπατε και εσείς, τα νούµερα είναι πολύ µεγάλα, όπως και τα
κέρδη. Κάποιος, λοιπόν, µπροστά σε αυτά τα κέρδη δεν θα δι-
στάσει να παρατυπήσει, ακόµα και αν ενδέχεται να τον πιάσουν
και να του βάλουν ένα µικρό πρόστιµο.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υπουργού)

Θέλω, όµως, να πω ότι εµείς από την πρώτη στιγµή στο Υπουρ-
γείο κάναµε µία στρατηγική επιλογή να υποστηριχθεί η ποιότητα
των αγροτικών προϊόντων. Από αυτό το Βήµα σάς λέω ότι αυτή
η παραγωγική δραστηριότητα µας ταιριάζει. Δεν µπορούµε να
παλεύουµε σε µία γεωργία χαµηλού κόστους µεγάλων ποσοτή-
των, γι’ αυτό και δώσαµε τόσο µεγάλη έµφαση στο να υποστη-
ριχθούν αυτού του είδους τα ποιοτικά σήµατα. 

Δείτε την προσπάθεια που κάναµε να υποστηρίξουµε τα προ-
ϊόντα ΠΟΠ και ΠΓΕ. Μάλιστα πρόσφατα, σχεδόν µε την έναρξη
της Προεδρίας µας και µε την παρουσία του Κοµισάριου Τσιόλο
και του Προέδρου της Επιτροπής Γεωργίας του Ευρωπαϊκού Κοι-
νοβουλίου κ. Ντε Κάστρο, γιορτάσαµε το εκατοστό ελληνικό
ΠΟΠ που πήρε η χώρα µας, µια µικρή σχετικά χώρα σε ό,τι
αφορά τα µεγέθη. Αυτό έγινε µε το λάδι της Μεσσαράς, από την
πατρίδα σας. Έγινε πολύ µεγάλη γιορτή εδώ για να προωθή-
σουµε αυτά τα προϊόντα, όπως προωθούµε και το σήµα της βιο-
λογικής γεωργίας, γιατί αυτό θέλει σήµερα η κατανάλωση και θα
το κάνουµε. 

Όλα αυτά για να γίνουν, θα πρέπει να έχουµε τρόπο να υπο-
στηρίξουµε την ποιότητα, είτε µε τα τιµολόγια είτε µε την ιχνη-
λασηµότητα είτε µε τα ψηφιακά συστήµατα είτε µε τον
εγκεκριµένο έµπορο και τον πιστοποιηµένο έµπορο, αλλά και επι-
στηµονικά. Ενώ µέχρι χθες όλη αυτή η δουλειά γινόταν µε χαρ-
τιά, τώρα βλέπουµε ότι µε βάση το DNA µπορεί εύκολα κανείς
να δει αν ένα µείγµα λαδιού έχει καθαρό λάδι ή έχει µέσα και
ελαιοκράµβες ή άλλα σπορέλαια. 

Δεν θέλω να περιαυτολογώ, αλλά αυτό έγινε και µε δική µας
δουλειά στα δικά µας ινστιτούτα, σε συνεργασία µε το Μεσογει-
ακό Αγρονοµικό Ινστιτούτο των Χανίων, όπου αναπτύχθηκαν
αυτές οι µεθοδολογίες. Πιστεύουµε ότι θα µας βοηθήσουν. 

Με αυτό το πνεύµα εµείς δεν θα θέλαµε µια αποδεδειγµένη
ποιότητα να τη µειώνουµε µόνοι µας µε µείγµατα και να δεχ-
θούµε αυτά τα µείγµατα. 

Κύριε Πρόεδρε, ζητώ συγγνώµη για την υπέρβαση του χρό-
νου. 

Ευχαριστώ πολύ. 
ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑΡΙΑΣ: Άρα απορρίπτετε την

πρόταση του ΟΟΣΑ;
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΤΣΑΥΤΑΡΗΣ (Υπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης

και Τροφίµων): Βέβαια, διαφωνούµε σε αυτό, σαφέστατα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Συνεχίζουµε µε την

έβδοµη µε αριθµό 581/18-2-2014 επίκαιρη ερώτηση πρώτου κύ-
κλου του Προέδρου των Ανεξάρτητων Δηµοκρατικών Βουλευτών
και Βουλευτή Κιλκίς κ. Θεόδωρου Παραστατίδη προς τον
Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων, σχετικά µε τα
«Βιοµηχανικά Σφαγεία Κιλκίς Α.Ε.».

Ορίστε, κύριε συνάδελφε, έχετε τον λόγο.
ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΠΑΡΑΣΤΑΤΙΔΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, επιτέλους, µετά από τέσσερις αναβολές, συ-

ζητείται σήµερα το θέµα των σφαγείων Κιλκίς και είστε εδώ για
να απαντήσετε στην επίκαιρη αυτή ερώτηση. Ελπίζω µε την
απάντησή σας να δώσετε λύση στο ζήτηµα αυτό, το οποίο είναι
σε εκκρεµότητα εδώ και δύο χρόνια. 

Κύριε Υπουργέ, τα «Βιοµηχανικά Σφαγεία Κιλκίς», που είναι
ανώνυµη εταιρεία, έχουν κύριο µέτοχο κατά 99,84% τον Δήµο
Κιλκίς. Απασχολούν σαράντα άτοµα και εξυπηρετούν κτηνοτρό-
φους-παραγωγούς του νοµού, κρεοπώλες και εµπόρους κρέα-
τος. 

Ο φορέας υλοποίησης του έργου «Κατασκευή µονάδας αδρα-
νοποίησης υποπροϊόντων σφαγής» ήταν τα «Σφαγεία Κιλκίς
Α.Ε.». Αυτός ο φορέας κατέθεσε σχετική µελέτη στο Υπουργείο
Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων τον Οκτώβριο του 2009 για
ένταξη σε επενδυτικό σχέδιο στο πλαίσιο του µέτρου 123Α. Στη
µελέτη γινόταν σαφής αναφορά ότι η ιδία συµµετοχή ήταν χρή-

µατα από την επιχορήγηση του προγράµµατος «Θησέας», ένα
πρόγραµµα του Υπουργείου Εσωτερικών, από το οποίο έλαβε
βέβαια ο Δήµος Κιλκίς περίπου 250.000 ευρώ. 

Το συγκεκριµένο έργο στις 11-3-2011, µε απόφαση του τότε
Υπουργού κ. Σκανδαλίδη εντάχθηκε στο πρόγραµµα αγροτικής
ανάπτυξης περιόδου 2007-2013 «Αλέξανδρος Μπαλτατζής», µε
συνολικό προϋπολογισµό 653.000 ευρώ. Οι εργασίες κατα-
σκευής της µονάδας ξεκίνησαν. Η εταιρεία υπέγραψε δεσµευτι-
κές συµβάσεις µε τους προµηθευτές. Τα χρήµατα του «Θησέας»
διατέθηκαν και αγοράστηκαν µηχανήµατα και άλλα παραγγέλ-
θηκαν.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)  

Δυστυχώς όµως οι υπηρεσίες του Υπουργείου Ανάπτυξης και
Τροφίµων καθυστερούν εδώ και δύο χρόνια τη χρηµατοδότηση
του έργου, µε κίνδυνο να χαθούν τα χρήµατα που έχουν ήδη
δοθεί από το πρόγραµµα «Θησέας», ως ιδία συµµετοχή, εφόσον
το έργο δεν προχωρήσει. 

Κύριε Υπουργέ, ερωτάστε, και πραγµατικά θέλω να έχω µια
σαφή απάντηση, πώς προτίθεστε να αντιµετωπίσετε τα προβλή-
µατα αυτά.  

Επιτρέψτε µου, κύριε Πρόεδρε, να ρωτήσω και κάτι άλλο τον
κύριο Υπουργό, αν έχει την καλή διάθεση να απαντήσει, σε
σχέση µε την εντολή του ξηλώµατος των αµπελώνων του Νοµού
Κιλκίς. 

Σας παρακαλώ, κύριε Υπουργέ, αν έχετε την καλή διάθεση και
την πρόθεση, απαντήστε και σε αυτό.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Είναι έτοιµος να απαν-
τήσει και νοµίζω ότι έχει και τη διάθεση.

Ορίστε, κύριε Υπουργέ, έχετε τον λόγο.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΤΣΑΥΤΑΡΗΣ (Υπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης

και Τροφίµων): Κύριε Παραστατίδη, ειλικρινά σας ευχαριστώ για
την ερώτησή σας. Βρήκα ένα πρόβληµα από το 2009, όπως και
εσείς επισηµαίνετε. Άρα η όλη διαδικασία είχε προηγηθεί της
ανάληψης των καθηκόντων µου. Δεν µπορείτε να φανταστείτε
πόσο χρόνο ξοδεύω στο Υπουργείο για τη συγκεκριµένη υπό-
θεση. Παρά το ότι δεν βρήκα χρόνο να απαντήσω στην ερώτησή
σας, ήθελα να έρθω γιατί πρέπει να το ξεκαθαρίσω. 

Ειλικρινά σέβοµαι την αγωνία του ντόπιου Βουλευτή να θέλει
να προχωρήσουν τα θέµατα της περιφέρειάς του και σας συγ-
χαίρω για αυτό. Αυτός είναι ο ρόλος του Βουλευτή, να γίνει δί-
αυλος επικοινωνίας για να λυθούν αυτά τα προβλήµατα. 

Θέλω να σας παρακαλέσω να σεβαστείτε και εσείς τη δικιά
µου προσπάθεια. Κάνω πολύ µεγάλη προσπάθεια να λύσω το
συγκεκριµένο πρόβληµα, για ευνόητους λόγους. Αυτό το πρό-
βληµα αφορά την κτηνοτροφία –και εγώ έχω δηλώσει ότι θα υπο-
στηρίξουµε την κτηνοτροφία- και ιδιαίτερα τα σφαγεία. 

Έχουµε µεγάλο πρόβληµα µε τα σφαγεία, µε τα κινητά σφα-
γεία, µε τα µικρά σφαγεία κ.λπ.. Να σας θυµίσω ότι το συζητή-
σαµε εδώ πρόσφατα µε τον νόµο που κάναµε για τα υποπροϊόντα
και τα προβλήµατα που χρειάζονται ειδική µεταχείριση, γιατί
αυτή η µονάδα έρχεται να λύσει αυτά τα θέµατα. Μια σειρά τυ-
πικών λαθών από όλες τις πλευρές δηµιούργησε αυτά τα θέµατα. 

Για παράδειγµα, η επιχείρηση που ήρθε να το κάνει είναι µια
δηµοτική επιχείρηση. Άρα διέπεται από ξέχωρο καθεστώς µια
δηµοτική επιχείρηση ΑΕ που έρχεται να κάνει ένα έργο από το
καθεστώς που διέπει έναν ιδιώτη.

Κακώς το έργο εντάχθηκε εκεί, στο µέτρο που υπήρχαν οι
ιδιωτικές επιχειρήσεις και αφού ήταν δηµοτικό. Έχει ξέχωρη δια-
δικασία και ποσοστά επιχορήγησης η δηµοτική επιχείρηση, εφό-
σον µπαίνει στη διαδικασία να κάνει µια Α.Ε. Αυτό είναι κάτι που
το ξέρετε πάρα πολύ καλά. Αυτό, λοιπόν, ήταν κάτι που δηµιούρ-
γησε το πρώτο πρόβληµα. 

Το δεύτερο πρόβληµα που δηµιουργήθηκε αφορά το εξής. Κά-
ποιος, για να κάνει µια επένδυση, λέει ότι θα βάλει το κράτος -τα
ευρωπαϊκά προγράµµατα, για παράδειγµα- το 75% και εσείς θα
βάλετε το 25%, για να δείξει ότι και ο ντόπιος άνθρωπος πασχίζει
και τον ενδιαφέρει αυτό το πράγµα, βάζοντας τις δικές του
250.000 ευρώ σε σχέση µε το άλλο 1 εκατοµµύριο ευρώ που θα
βάλει ο δηµόσιος φορέας. Η Ευρώπη απαγορεύει ρητά αυτό που
λέµε «ίδια συµµετοχή», να είναι ίδια συµµετοχή, αλλά να προέρ-
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χεται από ένα άλλο πρόγραµµα της Ευρωπαϊκής Ένωσης, όπως
συµβαίνει στην περίπτωση αυτήν. Είπε, δηλαδή, το δηµόσιο ότι
εγώ θα βάλω το δικό µου 75%, να βάλετε και εσείς το ιδιωτικό
κοµµάτι του δήµου, δηλαδή το άλλο 25%. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υπουργού)

Έλα, όµως, που, όταν ήρθαν τα τιµολόγια, ήταν τιµολόγια που
ήδη είχαν πληρωθεί, είχαν ενταχθεί στο πρόγραµµα «Θησέας».
Μα, το πρόγραµµα «Θησέας» είναι ένα άλλο ευρωπαϊκό πρό-
γραµµα της Ευρωπαϊκής Κοινότητας. Άρα δεν είχαµε την ίδια
συµµετοχή που προβλέπει ο νόµος. Μάλιστα, τα τιµολόγια που
έφερε η επιχείρηση να πληρωθούν –τα ονόµατα των εταιρειών
από τα οποία ζητήθηκαν να πληρωθούν είναι «Οροϊλίδης και Χα-
τζηιωαννίδης Ο.Ε.»- πληρώθηκαν ήδη από το πρόγραµµα «Θη-
σέας». Έχουν συνολικό προϋπολογισµό 250.000 ευρώ και ζητούν
να τα πληρώσουµε εµείς, όταν τα ίδια τιµολόγια είναι εξοφλη-
µένα από το πρόγραµµα «Θησέας». Γι’ αυτό σάς λέω ότι είµαστε
σε διαρκή επικοινωνία µε τους αρµόδιους και προσπαθούµε να
βρούµε λύση. Δεν µπορούµε να καλύψουµε εµείς αυτά τα τιµο-
λόγια, διότι σας θυµίζω ότι οι οποιεσδήποτε παρατυπίες θα κά-
νουν µη επιλέξιµο όλο το µέτρο και τις προσπάθειες που κάνουµε
για να βοηθήσουµε τη µεταποίηση. 

Ζητούµε, λοιπόν, από τους συγκεκριµένους επιχειρηµατίες, οι
οποίοι είναι συνυφασµένοι µε αυτήν την προσπάθεια, να έρθουµε
σε µία συνεννόηση, έτσι ώστε να αφαιρεθούν τα τµήµατα αυτά,
τα οποία δεν µπορούν να καλυφθούν ούτως ή άλλως –δεδοµένου
ότι τα τιµολόγια είναι πληρωµένα από το πρόγραµµα «Θησέας»-
και να γίνει αντικατάσταση του µέτρου από το οποίο θα υποστη-
ριχθεί, αφού δεν πρόκειται για ιδιώτη, αλλά πραγµατικά για δη-
µοτική επιχείρηση. Όσον αφορά το υπόλοιπο, πιστέψτε µε ότι
δεν έχουµε πρόβληµα να βοηθήσουµε να αντιµετωπιστεί.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει επαναληπτικά το κουδούνι λήξεως
του χρόνου οµιλίας του κυρίου Υπουργού)

Κύριε Πρόεδρε, ζητώ συγγνώµη για την υπέρβαση του χρό-
νου. Θα επανέλθω.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Βεβαίως, κύριε Υπουρ-
γέ.

Τον λόγο έχει ο κ. Παραστατίδης.
ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΠΑΡΑΣΤΑΤΙΔΗΣ: Κύριε Υπουργέ, αν θέλετε, εγώ

θα δεχθώ όλους αυτούς τους προβληµατισµούς σας ή τα δεδο-
µένα τα οποία αναπτύξατε εδώ. Εποµένως µας λέτε πως κακώς
εντάχθηκε  το έργο σ’ αυτό το µέτρο, διότι το χρηµατοδοτούν
δύο διαφορετικοί φορείς και, εν πάση περιπτώσει, υπάρχει και
κάποιο πρόβληµα µε τα τιµολόγια, τα οποία εγώ δεν γνωρίζω τι
αφορούν λεπτοµερώς.

Όµως, αυτό που ενδιαφέρει εµένα είναι τι ευθύνη µπορεί να
υπάρχει από τη µη ολοκλήρωση αυτού του συγκεκριµένου
έργου, δεδοµένου ότι η διοίκηση πραγµατικά κάνει τεράστια
προσπάθεια. Στο σηµείο αυτό, λοιπόν, θα σας παρακαλέσω, στην
περίπτωση που υπάρχουν ζητήµατα και θέµατα προς διευθέ-
τηση, να ανοίξετε έναν δίαυλο επικοινωνίας και µε τη διοίκηση
που µπορεί να σας διευκολύνει, µε την έννοια ότι έχουν καλή
πρόθεση να λυθεί οποιοδήποτε ζήτηµα, προκειµένου να απεµ-
πλακεί η ολοκλήρωση αυτού του έργου. Αντιλαµβάνεσθε ότι
πρόκειται για ένα έργο ζωτικής σηµασίας για τον νοµό και κυρίως
για την εξυπηρέτηση, όπως είπαµε, των κτηνοτρόφων. 

Πρόκειται για µία επένδυση η οποία ξεκίνησε να υλοποιείται
εδώ και δύο χρόνια, όπως είπατε και εσείς, και, αφού έλαβε –και
προσέξτε τώρα!- την έγκριση όλων των αρµόδιων φορέων, µηδέ
εξαιρουµένου και του Υπουργείου Αγροτικής Ανάπτυξης και Τρο-
φίµων, δεν ολοκληρώθηκε ακριβώς εξαιτίας όλων αυτών των
γραφειοκρατικών διαδικασιών που είπατε προηγουµένως. Δεν
είναι δυνατόν το έργο να έχει φθάσει λίγο προ του τέλους και,
προκειµένου να ολοκληρωθεί η χρηµατοδότηση του υπόλοιπου
50% -που είναι η συµµετοχή, τέλος πάντων, του προγράµµατος
από την πλευρά του Υπουργείου Αγροτικής Ανάπτυξης και Τρο-
φίµων- οι υπηρεσίες  να επικαλούνται τώρα διάφορες, εν πάση
περιπτώσει, αιτιολογίες, προβληµατισµούς, ζητήµατα και θέ-
µατα, µε αποτέλεσµα να καθυστερεί το έργο.

Κύριε Υπουργέ, για να αντιληφθείτε το µέγεθος του παραλο-
γισµού της όλης διαδικασίας, σας κάνω γνωστό πως, ενώ το

Υπουργείο Εσωτερικών µέσα από το πρόγραµµα «Θησέας», που
χρηµατοδότησε την ιδία συµµετοχή, κάλυψε τη δαπάνη κατά
50% σε ιδία συµµετοχή, σήµερα οι υπηρεσίες επικαλούνται πως
έγινε λάθος, διότι το έργο έπρεπε να ενταχθεί στο 25% συµµε-
τοχή και όχι στο 50%. Πείτε µου τώρα τι ευθύνη µπορεί να έχουν
είτε η διοίκηση είτε το συγκεκριµένο έργο και έχει µπλοκάρει και
δεν µπορεί να ολοκληρωθεί.

Θέλω να ασχοληθείτε µ’ αυτό το ζήτηµα. Προσωπικά εσείς
ανοίξτε έναν δίαυλο επικοινωνίας µε τη διοίκηση, προκειµένου
να βρείτε κάποια διέξοδο για να ολοκληρωθεί το έργο. Εξάλλου,
εσείς ο ίδιος επισκεφθήκατε πρόσφατα τον Νοµό Κιλκίς. Θα σας
υπενθυµίσω πως, σε µία συνάντηση που είχατε µε τη διοίκηση
της εταιρείας του συγκεκριµένου έργου, διαβεβαιώσατε πως το
πρόβληµα έχει σχεδόν λυθεί. Θέλω να είστε συνεπής σε σχέση
µ’ αυτά που έχετε υποσχεθεί. 

Θα ήθελα πραγµατικά να επιληφθείτε της υπόθεσης αυτής,
ώστε να δοθεί λύση και να τελειώνουµε µ’ αυτήν την ιστορία.
Πρέπει να λάβετε υπ’ όψιν και την παράµετρο ότι τα χρήµατα
που έχουν δοθεί ανέρχονται περίπου στις 350 χιλιάδες ευρώ. Θα
πάνε χαµένα, κύριε Υπουργέ. Ενδεχοµένως θα ακολουθήσουν
εξώδικα και πλειστηριασµοί από προµηθευτές και κατασκευα-
στές, µε οδυνηρές συνέπειες και εξελίξεις που βέβαια απευχό-
µαστε. Γι’ αυτό εκτιµώ πως την κύρια, την ακέραιη ευθύνη θα την
έχει το Υπουργείο Αγροτικής Ανάπτυξης. Δείτε το θέµα και συ-
νεννοηθείτε µε τη διοίκηση, προκειµένου να ολοκληρωθεί το
έργο.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Ο κύριος Υπουργός
έχει τον λόγο.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΤΣΑΥΤΑΡΗΣ (Υπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης
και Τροφίµων): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.

Προσέξτε λίγο τη διατύπωση. Εγώ δεν αναιρώ τίποτε απ’ αυτά
που είπα και τηρώ τις υποσχέσεις µου και βοηθώ να λυθεί το
πρόβληµα. Έχουµε µιλήσει επανειληµµένα µε τους ανθρώπους.
Σας επισηµαίνω το εξής: Όταν ήλθε η αρχική πρόταση και έδειξε
ότι την ίδια συµµετοχή θα τη βάλει ο «Θησέας», δηλαδή ένα άλλο
κοινοτικό πρόγραµµα, οι υπηρεσίες µού απήντησαν και το εξή-
γησαν αυτό στον προτείνοντα, γι’ αυτό και ήλθε ξεχωριστό έγ-
γραφο από τον προτείνοντα, δηλαδή τον Δήµο Κιλκίς, που λέει
ότι µας δείχνει συµπληρωµατικά δικαιολογητικά για την ίδια συµ-
µετοχή, σύµφωνα µε την οποία ο Δήµος Κιλκίς ως κύριος µέτο-
χος έχει καταθέσει στην Αγροτική Τράπεζα. Μας έφερε
βεβαίωση ότι αυτά τα λεφτά του δήµου θα χρησιµοποιηθούν για
να καλυφθεί η ίδια συµµετοχή και µόνον έτσι οι υπηρεσίες µάς
έδωσαν το ok και ενέταξαν το έργο για να προχωρήσει. 

Έλα όµως που εκ των υστέρων, όταν τελείωσαν, πάλι ήλθαν
τα δικαιολογητικά αυτά από το πρόγραµµα «Θησέας» και όχι από
την ίδια συµµετοχή της τραπέζης, όπως ο δήµος είχε δηλώσει,
όταν οι υπηρεσίες µας πήραν απόφαση να εντάξουν το έργο.
Υπάρχουν επιτροπές που πηγαίνουν επιτόπου να κάνουν τους
ελέγχους. Η αρµόδια τριµελής επιτροπή πήγε επιτόπου και βλέ-
πει µπροστά φαρδιά-πλατιά στο έργο: «Το έργο αυτό χρηµατο-
δοτήθηκε από το «Θησέας», δηλαδή ένα κοινοτικό πρόγραµµα.
Μάλιστα στο δικό µας κανονισµό λέει επί λέξει: «Το ίδιο αντικεί-
µενο επένδυσης δεν έχει υπαχθεί». Έκαναν υπεύθυνη δήλωση.
Μέσα στην πρότασή τους το λένε αυτό. «Το ίδιο αντικείµενο
επένδυσης δεν έχει υπαχθεί, ούτε έχει προταθεί για ενίσχυση ή
επιχορήγηση σε άλλο πρόγραµµα.». Μπροστά στο έργο είναι η
ταµπέλα.

ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΠΑΡΑΣΤΑΤΙΔΗΣ: Μετά από έγκριση των υπηρε-
σιών έγινε.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΤΣΑΥΤΑΡΗΣ (Υπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης
και Τροφίµων): Σας είπα ότι η έγκριση δόθηκε όταν ήλθε η δια-
βεβαίωση ότι η ίδια συµµετοχή θα είναι από τον λογαριασµό που
έχει ο δήµος στην Αγροτική Τράπεζα, από δικά του λεφτά. Έτσι
έδωσαν τη διαβεβαίωση οι υπηρεσίες µας και αυτό είναι το πρό-
βληµα τώρα.

ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΠΑΡΑΣΤΑΤΙΔΗΣ: Μπορεί να γίνει χωρίς έγκριση,
µόνο µε την υπόσχεση;

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΤΣΑΥΤΑΡΗΣ (Υπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης
και Τροφίµων): Όταν κάνει κάποιος µία πρόταση, δηλώνει πού
την εντάσσουµε, πώς την εντάσσουµε, πώς θα γίνει. Σας είπα ότι
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συζητάµε µε τους ανθρώπους επανειληµµένα. Εµείς δεν έχουµε
πρόβληµα να καλύψουµε το υπόλοιπο και θα το κάνουµε. Θέ-
λουµε να βοηθήσουµε, για τους λόγους τους οποίους σας εξή-
γησα, όµως δεν είµαι διατεθειµένος ούτε εγώ να πάω φυλακή
ούτε οι υπάλληλοι να πάνε φυλακή και φαντάζοµαι ότι δεν το θέ-
λετε ούτε εσείς να πληρώσουµε δύο φορές εξοφληµένα τιµολό-
για. Σας ανέφερα τα τιµολόγια αυτά των διακοσίων πενήντα
χιλιάδων και σας λέω ποιες είναι και οι εταιρείες.

Είναι η οµόρρυθµος εταιρεία «Οροϊλίδης και Χατζηιωαννίδης».
Έχουν ξεπληρωθεί από το «Θησέας». Πώς να τα πληρώσουµε κι
εµείς!

Ζητώ συγγνώµη για την κατάχρηση του χρόνου, κύριε Πρό-
εδρε.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Ευχαριστούµε κι

εµείς.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω

στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία, αφού προηγουµένως συµµετείχαν στο εκπαιδευ-
τικό πρόγραµµα «Εργαστήρι Δηµοκρατίας» που οργανώνει το
Ίδρυµα της Βουλής, δεκαεννέα µαθητές και µαθήτριες και ένας
εκπαιδευτικός - συνοδός από το 20ο Δηµοτικό Σχολείο Αγίου Δη-
µητρίου. 

Η Βουλή τούς καλωσορίζει. 
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Θα συζητηθεί τώρα η τέταρτη µε αριθµό 587/18-2-2014 επί-
καιρη ερώτηση δεύτερου κύκλου του συµπατριώτη Βουλευτή
Έβρου των Ανεξάρτητων Ελλήνων κ. Μαρίνου Ουζουνίδη προς
τον Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων, σχετικά µε τις
καθυστερήσεις στις πληρωµές αποζηµιώσεων για την ευλογιά
των αιγοπροβάτων.

Αγαπητέ κύριε συνάδελφε, έχετε τον λόγο.
ΜΑΡΙΝΟΣ ΟΥΖΟΥΝΙΔΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, έχω ένα έντυπο κά-

ποιας εφηµερίδος από την περιοχή µου -πρέπει να είναι ή από
την «ΕΛΕΥΘΕΡΗ ΘΡΑΚΗ» ή από τη «ΓΝΩΜΗ»- σύµφωνα µε το
οποίο στις 30 Ιανουαρίου του 2014 τρεις συνάδελφοί σας της
Νέας Δηµοκρατίας -και θερµή παράκληση, κύριε Πρόεδρε της
Βουλής, να µε ακούσετε προσεκτικά- από τη Θράκη -γιατί δεν
έβαλαν κι εσάς µέσα;- έκαναν µία ερώτηση στον Υπουργό Αγρο-
τικής Ανάπτυξης για το θέµα της ευλογιάς και ζητούσαν τη λήψη
άµεσων µέτρων για την ενίσχυση των κτηνοτρόφων κ.λπ.. Θα
έπρεπε να ζητάνε µε την ερώτησή τους την καταβολή των χρη-
µάτων που υποσχέθηκε εδώ και έξι µήνες ο Υπουργός Αγροτικής
Ανάπτυξης. 

Είστε συνάδελφος από την «παραµεληµένη» περιοχή µας και το
λέω µε καλή πρόθεση. Εµείς οι Ανεξάρτητοι Έλληνες και συγκε-
κριµένα ο οµιλών Μαρίνος Ουζουνίδης, η κ. Γιαταγάνα Χρυσούλα-
Μαρία και ο κ. Κώστας Γιοβανόπουλος από τις 6 Νοεµβρίου
καταθέτουµε ερώτηση για το µεγάλο πρόβληµα που αρχίζει και
δηµιουργείται µε την ασθένεια της ευλογιάς στα πρόβατα -κάθε
µέρα έχουµε αυξήσεις των θανατώσεων των ζώων- για το οποίο
θα πρέπει να λάβει, µεταξύ άλλων, µέτρα η Κυβέρνηση. 

Η εφηµερίδα «ΓΝΩΜΗ» µιλάει για δύο χιλιάδες τριακόσια αι-
γοπρόβατα στις 16 Οκτωβρίου. Αργότερα, φθάνουµε στις δεκαε-
πτά χιλιάδες αιγοπρόβατα, σύµφωνα µε δηλώσεις των
υπευθύνων και των προέδρων των κτηνοτρόφων στην περιοχή
µου. Δυστυχώς, υπήρχε µία παντελής αδιαφορία από την πλευρά
της Κυβέρνησης καθώς και του Υπουργείου για ένα τόσο µεγάλο
ζήτηµα και µία τόσο µεγάλη ζηµιά την οποία που υπέστησαν οι
κτηνοτρόφοι της περιοχής µου. 

Παρ’ όλα αυτά, οι άνθρωποι πέρασαν τις δυσκολίες και προ-
σαρµόστηκαν στις απαιτήσεις του Υπουργείου. Έρχονται σή-
µερα και ζητάνε τη συµφωνηµένη τιµή που τους υποσχέθηκε ο
Υπουργός, δηλαδή τα 150 ευρώ ανά αιγοπρόβατο συν κάποια
επιπλέον επιβάρυνση, ανάλογα µε το αν είναι σε εγκυµοσύνη το
πρόβατο, και 10 ευρώ ανά έγκλειστο πρόβατο, και ρωτάνε εάν ο
κύριος Υπουργός θα τους τα καταβάλει. Πέρασαν έξι µήνες και
δεν έχει καταβληθεί παρά µόνο ένα µικρό µέρος των χρηµάτων.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Ευχαριστούµε. 
Κύριε Υπουργέ, έχετε τον λόγο.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΤΣΑΥΤΑΡΗΣ (Υπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης
και Τροφίµων): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε και ευχαριστώ κι
εσάς, κύριε Βουλευτά, για το συγκεκριµένο θέµα και την επίκαιρη
ερώτησή σας. 

Έχω µιλήσει αρκετές φορές σε αυτό το Βήµα για τα προβλή-
µατα που έχουµε µε τους γείτονές µας. Επειδή δεν έχουν επι-
σταµένη κτηνιατρική προστασία στην Τουρκία και στις άλλες
χώρες, στο παρελθόν είχαµε από τον Έβρο είσοδο τέτοιων προ-
βληµάτων. Τώρα δυστυχώς µε την Εγνατία Οδό και τους κάθε-
τους άξονες καθώς και τα ανοίγµατα προς τη νότια πλευρά της
Βουλγαρίας, έχουµε πολύ µεγαλύτερες εκτάσεις αντιµετώπισης
του συγκεκριµένου προβλήµατος, ιδιαίτερα από τις περιοχές
αυτές, γιατί µέχρι τώρα όλος ο µηχανισµός ήταν προσανατολι-
σµένος προς την πλευρά του Έβρου, εφόσον από εκεί ερχόταν
το πρόβληµα.

Τι έγινε, λοιπόν; Δε θα συµφωνήσω µ’ αυτά που είπατε. Όταν
το πρόβληµα εµφανίστηκε για πρώτη φορά στον Έβρο, εµείς
δράσαµε άµεσα. Σας θυµίζω όµως ότι µιλούµε για ένα πρόβληµα
που έχει µια δυναµική. Όλα αυτά που λέτε είναι σωστά. Κανένας
όµως από την πρώτη µέρα δεν µπορούσε να προβλέψει ποια θα
είναι η έκταση του προβλήµατος, γιατί δίνει κανείς µια µάχη να
την µπλοκάρει. Γι’ αυτό κάνουµε τις σφαγές των ζώων µέσα στα
κοπάδια. Γι’ αυτό κλείνουµε τα κοπάδια των άλλων κτηνοτρόφων,
να µην βγουν έξω έτσι ώστε να µην εκτεθούν στο µόλυσµα,
επειδή το µόλυσµα κινείται από την ατµόσφαιρα. 

Αν αναλογιστείτε αυτές τις δύο δράσεις θα δείτε τι προβλή-
µατα έχουµε. Πρώτον, αυτοί που έσφαξαν για λόγους πρόληψης,
για να µην επεκταθεί, θα πρέπει να αποζηµιωθούν για το ζωικό
τους κεφάλαιο. Και αυτό κάναµε. 

Δεύτερον, αυτοί που έκλεισαν τα κοπάδια τους και δεν µπο-
ρούσαν να πάνε να τα βοσκήσουν στα βοσκοτόπια θα πρέπει να
αποζηµιωθούν για την έξτρα ζωοτροφή. Από το σηµείο εκείνο και
µετά δεν µιλούµε για εκτατική, βοσκήσιµη, κοπαδιάρικη κτηνο-
τροφία, αλλά για ενσταβλισµένη. Άρα, πρέπει να βρούµε χρή-
µατα για τις τρεις αυτές δραστηριότητες. 

Την εκτίµηση την έκαναν οι ντόπιοι άνθρωποι. Είπαν «υπολο-
γίζουµε ότι στις περιοχές στις οποίες βλέπουµε το µέγεθος της
κτηνοτροφίας της περιοχής, το µέγεθος των κοπαδιών, θα
έχουµε µια ζηµιά της τάξεως των σαράντα πέντε χιλιάδων αιγο-
προβάτων». Ξέρετε πόσο ήρθε προχθές ο λογαριασµός σε ό,τι
αφορά τους αριθµούς; Ανήλθε στα εβδοµήντα εννέα χιλιάδες
εξακόσια πενήντα ζώα. Δεν µπορούσε να το προβλέψει κανείς
από την πρώτη µέρα ότι τόσα θα ήταν τα ζώα. Δεν παύει να είναι
ένα φαινόµενο το οποίο εξελισσόταν. Εµείς φροντίσαµε να
βρούµε τα χρήµατα για τα σαράντα πέντε χιλιάδες ζώα. Και αρ-
χίσαµε να τα δίνουµε. Όταν εµφανίστηκαν αυτά τα νούµερα εί-
χαµε αυτό το δίληµµα. 

Θα σας εξηγήσω τι κάναµε στη λεπτοµέρεια. Είµαι σίγουρος ότι
θα συµφωνήσετε µαζί µου. Τι κάνει κανείς όταν έχει στα χέρια του
αυτά τα χρήµατα και µπορεί να βοηθήσει, δίνοντας ένα µέρος της
αποζηµίωσης που υποσχεθήκαµε, µέχρις ότου να βρούµε και τα
υπόλοιπα για να δώσουµε και τα υπόλοιπα χρήµατα; 

Στη δευτερολογία µου θα σας εξηγήσω µε ακρίβεια τι κάνουµε
για την κάθε µία απ’ αυτές τις περιπτώσεις. Πρόθεσή µας είναι
να αντιµετωπίσουµε το πρόβληµα επειδή αφορά την κτηνοτρο-
φία και επειδή αφορά ολικές ζηµιές σε κάποιους κτηνοτρόφους.
Μάλιστα θα κληθούν να αντικαταστήσουν το ζωικό κεφάλαιο και
θα σας πω γι’ αυτό.

ΤΕΡΕΝΣ–ΣΠΕΝΣΕΡ-ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΟΥΙΚ: Με τι λεφτά;
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Έτσι είναι, κύριε

Κουίκ.
Κύριε Ουζουνίδη, έχετε τον λόγο.
ΜΑΡΙΝΟΣ ΟΥΖΟΥΝΙΔΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Κύριε Υπουργέ, κατ’ αρχάς θα σας ρίξω ευθύνη για το ότι την

περίοδο εκείνη που επικρατούσε αυτό το µεγάλο πρόβληµα -
επειδή γνωρίζω πολύ καλά την περιοχή µου- δεν παρουσιάστηκε
ένα επιτελείο σας από ανθρώπους γνώστες του αντικειµένου να
ασχοληθούν. Εσείς κάποια στιγµή -δεν θυµάµαι την ηµεροµηνία-
είχατε πάει µέχρι την Ξάνθη. Υπήρχε και η Κοµοτηνή, η Ροδόπη,
υπάρχει και ο Έβρος. Υπάρχουν και τα Δίκαια. 

Εγώ δεν λέω ότι θα λυθούν τα προβλήµατα των ανθρώπων.

7690 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



Όµως δώστε µια παρουσία. Το επίσηµο κράτος έχει εγκαταλείψει
τη Θράκη. Αυτό είναι γεγονός. Όµως υπάρχει και η µετά από
εσάς εποχή. Εµείς θα ενδιαφερθούµε. 

Είπατε για τις µετακινήσεις, είπατε για την Εγνατία Οδό. Βέ-
βαια καλά θα κάνετε µε την ευκαιρία αυτή να ενηµερώσετε αυτόν
τον διορισµένο για την Εγνατία Οδό ότι κοιµάται όρθιος. Η Εγνα-
τία είναι γεµάτη από λακκούβες. Είναι άκρως επικίνδυνη για την
περιοχή µου, για τους ανθρώπους που µετακινούνται. Εποµένως,
τον διπλοθεσίτη και διορισµένο από το κράτος στείλτε τον στο
σπίτι του. Η Νέα Δηµοκρατία έχει χιλιάδες νέα δραστήρια παιδιά.
Διορίστε έναν καλό εκεί. 

Ερχόµαστε στην περιοχή του Έβρου. Έχει γίνει εδώ και χρόνια
ένα υπερσύγχρονο κτήριο. Δεν µπορείς να βρεις άκρη. Είναι δια-
βαλκανικό κέντρο. Το αναφέρουν εδώ στην ερώτησή τους και οι
τρεις συνάδελφοι.

Εγώ πήγα εκεί πέρα. Δεν µπορείς να βρεις άκρη, για ποιο λόγο
έγινε, σε τι αποβλέπει, πού αποσκοπεί. Για εργαστήρια, µού είπαν,
και «αέρα πατέρα». Πηγαίνετε και κοιτάξτε αυτά τα υπερσύγχρονα
κτήρια. Είναι κρίµα να στέκονται έτσι, ακριβώς στην περιοχή της
Ορεστιάδας, όπου έχουµε πρόσβαση και µετακίνηση από Τουρκία
και Βουλγαρία. Και εγώ σας επαναλαµβάνω: δώστε παρουσία
στην περιοχή. Δεν λέω ότι θα λυθεί το πρόβληµα.

Και επίσης, επειδή έχουν γίνει πολλές απατεωνιές σε ό,τι
αφορά τα λεφτά, οι γεωργοί, οι αγρότες µε ενηµέρωσαν ότι ο
ΟΠΕΚΕΠΕ µε µηνύµατα τούς έχει δώσει το τι παίρνουν για τα σι-
τηρά που παρέδωσαν. Δεν τους δίνει έναν αναλυτικό λογαρια-
σµό, να δουν τι κρατήσεις γίνονται και υπέρ ποιου πάνε.

Εποµένως, από τις κρατήσεις των αγροτών και των κτηνοτρό-
φων, όπως γίνονται, αν υπάρχει αναλυτικός λογαριασµός, συγ-
κεντρώνετε εσείς τα χρήµατα. Έχει να κάνει µε το Υπουργείο
σας και µε αυτά που πραγµατικά αποζηµιώνετε. Εάν κάποια
στιγµή έχουν εµφανιστεί κάποιοι και έχουν κάνει αλχηµείες και
έχουν παρουσιάσει ότι θανατώθηκαν αιγοπρόβατα που δεν θα-
νατώθηκαν, και βέβαια πρέπει να το ελέγξετε και να αποζηµιω-
θούν οι άνθρωποι αυτοί που πραγµατικά είχαν πενήντα πρόβατα,
είχαν εκατό πρόβατα και να αποζηµιωθούν σωστά.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Και επειδή λεφτά υπάρχουν, όπως είπε ο προκάτοχος εδώ Πρω-
θυπουργός, θα σας πω ότι εχθές είχαµε συζήτηση για το «Ερρίκος
Ντυνάν». Έχει 280 εκατοµµύρια χρέη! Εάν ρίξετε στον Έβρο 280
εκατοµµύρια, θα τρώνε οι άνθρωποι µε χρυσά κουτάλια!

Εποµένως –ερχόµαστε και στη δεύτερη ερώτηση– τελικά τους
υποσχεθήκατε 10 ευρώ, τους δώσατε 6,50 ή 6,30. Θα τους δώ-
σετε τα υπόλοιπα;

Και ένα ακόµα: τα ζώα που θανατώθηκαν µετά την 1-1-2014
παίρνουν λιγότερα ή περισσότερα χρήµατα απ’ αυτά που θανα-
τώθηκαν µέσα στο 2013; Και για ποιον λόγο; Το 2013, στις 31 Δε-
κεµβρίου, έχει µικρότερη αξία το αιγοπρόβατο απ’ ό,τι την
1-1-2014;

Καταθέτω τα σχετικά έγγραφα που προανέφερα στην πρωτο-
λογία µου.

Σας ευχαριστώ.
(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Μαρίνος Ουζουνίδης κατα-

θέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα, τα οποία
βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Κύριε Υπουργέ, έχετε
τον λόγο.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΤΣΑΥΤΑΡΗΣ (Υπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης
και Τροφίµων): Πόσο εύκολα µπορεί να παραποιήσει κανείς
πράγµατα, αντικειµενικά! Και δεύτερον, πόσο εύκολα µπορεί να
επεκτείνει κανείς µία συζήτηση που αφορά τα αιγοπρόβατα και
την ευλογιά σε µια συζήτηση για τις λακκούβες της Εγνατίας και
τους διευθυντές…

ΜΑΡΙΝΟΣ ΟΥΖΟΥΝΙΔΗΣ: Μα, έχουν σχέση και τα θέµατα
αυτά…

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΤΣΑΥΤΑΡΗΣ (Υπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης
και Τροφίµων): … και µε τη συζήτηση για τα τόσα εκατοµµύρια…

ΜΑΡΙΝΟΣ ΟΥΖΟΥΝΙΔΗΣ: Μεταφέρονται τα πρόβατα. Δεν
υπάρχουν σφαγεία!

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΤΣΑΥΤΑΡΗΣ (Υπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης
και Τροφίµων): Δυστυχώς το ρολόι είναι αµείλικτο και ο Πρό-
εδρος το χτυπάει όταν περνάνε τα τρία λεπτά. Δεν έχουµε χρόνο,
λοιπόν, να συζητήσουµε όλα αυτά τα θέµατα…

ΜΑΡΙΝΟΣ ΟΥΖΟΥΝΙΔΗΣ: Μα, έχουν σχέση τα αιγοπρόβατα
µε την Εγνατία. Μεταφέρονται!

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Κύριε συνάδελφε…
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΤΣΑΥΤΑΡΗΣ (Υπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης

και Τροφίµων): Δεν έχουν µε τις λακκούβες όµως, κύριε Ουζου-
νίδη,…

ΜΑΡΙΝΟΣ ΟΥΖΟΥΝΙΔΗΣ: Βεβαίως και έχουν. Μεταφέρονται
από την Εγνατία.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Κύριε Ουζουνίδη,
τώρα, θέσατε ένα θέµα…

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΤΣΑΥΤΑΡΗΣ (Υπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης
και Τροφίµων): … το άνοιγµα των κάθετων αξόνων…

ΜΑΡΙΝΟΣ ΟΥΖΟΥΝΙΔΗΣ: Από την Εγνατία µεταφέρονται για
να φτάσουν στο Κιλκίς.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Κύριε Ουζουνίδη, σας
παρακαλώ.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΤΣΑΥΤΑΡΗΣ (Υπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης
και Τροφίµων): Κύριε Ουζουνίδη, θέλετε να µη µιλήσω; Να µη
µιλήσω. Είπατε την άποψή σας. Παραποιείτε την αλήθεια. Για τα
ζώα έχει σηµασία το άνοιγµα των συνόρων µε τους κάθετους
άξονες προς τη Βουλγαρία. Δεν έχει να κάνει σε τίποτα µε τις
λακκούβες της Εγνατίας. Επειδή έχει λακκούβες η Εγνατία, ήρθε
η ευλογιά; Αυτό διατείνεστε; Σας παρακαλώ!

Ας απαντήσουµε όµως στην ουσία. Τα πράγµατα είναι έτσι
όπως τα λέτε και χαίροµαι που συµφωνείτε. Δεν πρέπει το
Υπουργείο να κάνει έναν δειγµατοληπτικό έλεγχο, να δει, να
κάνει διασταυρώσεις των στοιχείων, για να δει πραγµατικά αν
αυτός που δήλωσε ότι του ψόφησαν χίλια πρόβατα, πραγµατικά
έχει χίλια δηλωµένα στη δήλωση του ΟΣΔΕ; Δεν θα πρέπει να
γίνει αυτός ο έλεγχος; Και στο παρελθόν έριξαν εκατοντάδες
εκατοµµύρια µε τα ελικόπτερα στη Θράκη, όπως και κι εσείς
λέτε. Άρα, και να ρίξουµε και διακόσια, αν δεν πιάσουν τόπο, δεν
θα φάνε οι άνθρωποι µε χρυσά κουτάλια. Γι’ αυτό κάνουµε…

ΜΑΡΙΝΟΣ ΟΥΖΟΥΝΙΔΗΣ: Σωστά.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΤΣΑΥΤΑΡΗΣ (Υπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης

και Τροφίµων): Τα πράγµατα σήµερα είναι δύσκολα, κινούµεθα
στο επίπεδο του εφικτού, θέλουµε η κάθε δεκάρα που θα κατα-
φέρουµε να εξοικονοµήσουµε για να βοηθήσουµε τον κτηνο-
τρόφο, να πιάσει τόπο.

Δεύτερον, πού ήταν η διαφορά; Δεν διακρίνουµε εµείς τα καλά
και τα άχρηστα πρόβατα. Οι κτηνοτρόφοι µας έχουν παλιές,
αβελτίωτες φυλές αυτού του µεγέθους και αυτής της αξίας πρό-
βατα. Όταν πας να το αγοράσεις αυτό, κάνει 80 ή 90 ευρώ.
Έχουν όµως και βελτιωµένες φυλές, ιδιαίτερα στις περιοχές που
επεκτάθηκε η αρρώστια, που είναι πολύ ακριβά, βελτιωµένα χιώ-
τικα πρόβατα, που η αξία τους ξεπερνάει τα 100 και τα 120 και
φτάνει και µέχρι τα 150 και 200 ευρώ.

Εποµένως, θα πρέπει να αποτιµηθεί. Εµείς κάναµε µια εκτί-
µηση για σαράντα χιλιάδες ή για πενήντα χιλιάδες ζώα, για αυτά
τα ποσά. Τώρα θα έρθει η λεπτοµέρεια και θα πουν: δεν θα πάρει
ο Ουζουνίδης, που έχει αυτά τα πρόβατα, την ίδια τιµή που θα
πάρει ο Τσαυτάρης, που έχει τα βελτιωµένα. Αυτή η διαφοροποί-
ηση θα γίνει και θα πάρει χρόνο. 

Σας επισηµαίνω και το τρίτο που είπατε και που κι αυτό είναι
σωστό. Κάποιος δήλωσε ότι τα δικά του πρόβατα εγκυµονούσαν,
άρα έχασε και τα αρνιά. Θα πρέπει να δώσουµε στον καθένα,
όπως υποσχεθήκαµε, 10 ευρώ. Είχαµε υπολογίσει για τόσες χι-
λιάδες ζώα, τα χρήµατα έφταναν. Μόλις, όµως, εµφανίστηκαν τα
πολύ περισσότερα τους δώσαµε 6,5 ευρώ και θα τους δώσουµε
και τα υπόλοιπα. Και αυτά θα πρέπει να πιστοποιηθούν.

Άρα, όπως και η δική σας πρόθεση είναι -και σέβοµαι την αγω-
νία σας- να βοηθήσετε ως Βουλευτής της περιοχής τους ντόπι-
ους κτηνοτρόφους, η ίδια αγωνία διέπει και εµάς. Εµείς, δηλαδή,
δεν θέλουµε να τους βοηθήσουµε;

Δεν έχει παρουσία το κράτος εκεί; Εκεί υπάρχουν ντόπιοι κτη-
νίατροι, οι υπηρεσίες του ΟΠΕΚΕΠΕ, οι ελεγκτικοί µηχανισµοί.

ΤΕΡΕΝΣ-ΣΠΕΝΣΕΡ-ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΟΥΙΚ: Πόσοι;
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ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΤΣΑΥΤΑΡΗΣ (Υπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης
και Τροφίµων): Θα σας πω.

Δηλαδή, πρέπει ο Υπουργός να πάει να πάρει τα δείγµατα του
αίµατος ή του ζώου για να κάνει τους ελέγχους; Όχι. 

Το προγραµµατισµένο µου ταξίδι στην Ξάνθη ήταν για άλλο
λόγο. Ξεκινήσαµε µία µεγάλη προσπάθεια στην περιοχή σας µε
τη γεωθερµία. Ανοίξαµε αυτά τα γεωθερµικά πεδία. Είναι τζάµπα
ενέργεια για τη γεωργία µας. Όλοι φωνάζετε ότι η ενέργεια είναι
πολύ ακριβή στον τόπο µας. Να, ένας τρόπος να την αξιοποι-
ήσουµε για να µπορούµε να έχουµε θερµοκηπιακές καλλιέργειες
και άλλες παραγωγές χωρίς πετρέλαιο και καύση αερίου, κ.λπ..

Εποµένως, ορθώς πήγα και πολύ καλά γίνεται και σύντοµα θα
ξαναπάµε για να δούµε ότι άρχισαν να παράγουν αυτά τα θερ-
µοκήπια. 

Θέλω να πιστεύω ότι οι υπηρεσίες µας κάνουν σωστά τη δου-
λειά τους και ο ΟΠΕΚΕΠΕ κάνει σωστά τη δουλειά του και θέλω
να πιστεύω ότι και αυτά τα θέµατα θα τα λύσουµε γρήγορα. 

Το έχω πει και από τη Βουλή και από αυτό το Βήµα ότι η µόνη
κράτηση που επιτρέπεται να γίνεται από τις επιδοτήσεις µετά την
κατάθεση από τον ΟΠΕΚΕΠΕ στο λογαριασµό του δικαιούχου γε-
ωργού είναι µόνον αυτή για την οποία ο ίδιος έκανε υπεύθυνη δή-
λωση για τα ασφάλιστρα του ΕΛΓΑ. Ο ίδιος την ώρα που ασφάλιζε
την παραγωγή του τον Απρίλιο, Μάιο είπε «δεν έχω τώρα να βάλω
200 ευρώ, θα πάρω τον Οκτώβριο προκαταβολές και τον Δεκέµ-
βριο θα κάνω την εξόφληση», όπως και γίνεται. Δηλώνει υπεύθυνα
µε την υπογραφή του ότι αντί να τα πληρώσει τώρα να τον βοη-
θήσουµε να τα πάρει ο ΕΛΓΑ τον Οκτώβριο. Και αυτό γίνεται.

Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
ΜΑΡΙΝΟΣ ΟΥΖΟΥΝΙΔΗΣ: Αναφέρθηκα στα επιτελεία σας και

όχι σε εσάς.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Εντάξει.
Πάντως, κύριε Υπουργέ όταν πάτε στη Ξάνθη είτε πάτε οδικώς

από τη Θεσσαλονίκη είτε αεροπορικώς είτε µέσω Έβρου, αλλά
συνήθως πάτε µέσω Καβάλας και εκεί έχει δύο µεγάλα ισχυρά
γεωθερµικά πεδία, όπως ξέρετε, τα οποία είναι και στην ευθύνη
του Δήµου Νέστου και στον Ακροπόταµο. 

Άρα, µαζί µε την Ξάνθη και ορθώς, µαζί µε την Κοµοτηνή ή τον
Έβρο, που πιθανόν να έχει γεωθερµικά πεδία…

ΤΕΡΕΝΣ-ΣΠΕΝΣΕΡ-ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΟΥΙΚ: Υποσχέθηκε εβδο-
µήντα δύο κτηνιάτρους και δεν έχει πάει κανένας.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Τώρα µιλάµε για γε-
ωθερµία που θα φέρει εκατόν πενήντα. Η γεωθερµία θα δηµι-
ουργήσει εκατόν πενήντα θέσεις στην περιοχή.

Συνεχίζουµε µε την πέµπτη µε αριθµό 584/18-2-2014 επίκαιρη
ερώτηση δεύτερου κύκλου του Βουλευτή Λάρισας της Δηµοκρα-
τικής Αριστεράς κ. Θωµά Ψύρρα προς τον Υπουργό Αγροτικής
Ανάπτυξης και Τροφίµων, σχετικά µε τα προβλήµατα στην Αβε-
ρώφειο Γεωργική Σχολή.

Αγαπητέ, κύριε συνάδελφε, έχετε τον λόγο.
ΘΩΜΑΣ ΨΥΡΡΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, η Αβερώφειος Γεωργική Σχολή της Λάρισας,

η γνωστή από το µυθιστόρηµα του Καραγάτση «O συνταγµατάρ-
χης Λιάπκιν», αποτελεί κληροδότηµα του Γεωργίου Αβέρωφ. Η
λειτουργία της ξεκίνησε το Νοέµβρη του 1911 και σταδιακά εξε-
λίχθηκε σε ένα πρωτοποριακό κέντρο έρευνας και πρακτικής. 

Σήµερα η σχολή έχει εκατό σπουδαστές από όλη την Ελλάδα
που παρακολουθούν µία από τις δύο ειδικότητες διετούς διάρ-
κειας των αγροτικών µηχανηµάτων και της ζωοτεχνίας. Η σχολή
διαθέτει αγρόκτηµα και επιπλέον λειτουργεί οικοτροφείο που πα-
ρέχει δωρεάν στέγαση και διατροφή.

Τα έσοδα της Αβερωφείου Γεωργικής Σχολής προέρχονται
από τα ενοίκια των πεντακοσίων στρεµµάτων που έχει στην κα-
τοχή της, ενώ επιχορηγείται και από τον «ΕΛΓΟ-ΔΗΜΗΤΡΑ». 

Σε µία έκταση σαράντα στρεµµάτων δίπλα στη Λάρισα είναι
διάσπαρτα σαράντα τρία κτίρια, τα οποία έχουν κριθεί από πολλά
χρόνια πριν διατηρητέα. Η τελευταία, µάλιστα, αναπαλαίωση
έγινε το 1990 µόνο σε τέσσερα, πέντε κτίρια, ενώ τα υπόλοιπα
εγκαταλείπονται στη φθορά του χρόνου και παραµένουν όπως
χτίστηκαν εκατό χρόνια πριν. Πρόκειται για ένα ιδιαίτερης αξίας
αρχιτεκτονικό σύµπλεγµα, το οποίο µάλιστα σχετίζεται µε την ιδι-
αίτερη φυσιογνωµία και τη µυθολόγηση της Λάρισας. 

Επισηµαίνω, εν συντοµία, τα προβλήµατα της Αβερωφείου, τα
οποία εντοπίζονται στη συντήρηση και την αναπαλαίωση των κτη-
ρίων, στις ελλείψεις σε εκπαιδευτικό και άλλο προσωπικό για τη
σχολή και, βέβαια, στο οικονοµικό ζήτηµα που θα προκύψει για
τη σχολή εάν τα πεντακόσια στρέµµατα περάσουν στο ΤΑΙΠΕΔ -
θα περάσουν;- ή µε κάποιον άλλο τρόπο χαθούν ως πόρος για
τη Σχολή.  

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Κύριε Υπουργέ, έχετε
τον λόγο.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΤΣΑΥΤΑΡΗΣ (Υπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης
και Τροφίµων): Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.

Κύριε Πρόεδρε, όταν πήγα στη Θράκη, από την Καβάλα ξεκί-
νησα και από το γεωθερµικό πεδίο της Χρυσουπόλεως, όπου εκεί
κάναµε και τον σταθµό για να εκπαιδεύουµε ανθρώπους στην
αξιοποίηση της γεωθερµίας σε ό,τι αφορά τη χρήση της στη γε-
ωργία. Εποµένως, τα γνωρίζω πολύ καλά και τα επισκέφθηκα και
τα τρία. Ευχαριστώ πολύ, πάντως, για την επισήµανση.

Κύριε Ψύρρα, σας ευχαριστώ πολύ για την ερώτησή σας, γιατί
µας δίνετε την ευκαιρία να συζητήσουµε ένα σηµαντικό θέµα όχι
µόνο γιατί άπτεται της Αβερωφείου Σχολής -και θα έρθω σε
αυτό- αλλά διότι άπτεται γενικότερα της εκπαίδευσης των σχο-
λών που λειτουργούν στην ελληνική επικράτεια κι έχουν στόχο
την επιµόρφωση σε αυτό το επίπεδο, το πολύ εξειδικευµένο και
πρακτικό, νέων αγροτών, συνήθως αγροτών της περιοχής. Το
80% µε 90% των παιδιών που σπουδάζουν σε αυτήν τη σχολή
είναι ντόπιοι άνθρωποι, όπως στο αντίστοιχο κοµµάτι στη Γαλα-
κτοκοµική Σχολή των Ιωαννίνων και σε άλλα σηµεία. 

Δηλώνω απερίφραστα ότι εµείς θα τα υποστηρίξουµε -και τα
υποστηρίζουµε- αυτά. Ξέρω τις δυσκολίες που είχαν. Ξέρω τις
δυσκολίες που είχε ο «ΕΛΓΟ-ΔΗΜΗΤΡΑ», συνολικά, γιατί είχε µεί-
νει χωρίς νοµικό πλαίσιο. 

Στο σηµείο αυτό, θυµηθείτε τη συζήτηση που κάναµε στον
πρόσφατο νόµο για να αποκτήσει γρήγορα τουλάχιστον επιστη-
µονικό συµβούλιο, για να κάνουµε πράξεις µε αντικειµενικά και
επιστηµονικά σωστό τρόπο. Και θα τις υποστηρίξουµε.

Λέω, λοιπόν, ότι ειδικά τη σχολή αυτή θα την υποστηρίξουµε
και για ένα δεύτερο λόγο. Από τα δύο τµήµατα που λειτουργούν,
το µεν ένα είναι το µοναδικό που άπτεται της εκπαίδευσης των
ανθρώπων σε ό,τι αφορά τα γεωργικά µηχανήµατα. Δεν υπάρχει
πουθενά αλλού αυτού του επιπέδου εκπαίδευση για έναν τόσο
σηµαντικό κλάδο, έναν κλάδο ο οποίος συνεχώς διευρύνεται,
καθώς στη γεωργική πράξη συνεχώς µπαίνουν νέα µηχανήµατα,
νέες µορφές µηχανηµάτων, τα οποία θέλουν συντήρηση κ.λπ..
Για παράδειγµα σας αναφέρω τα ψεκαστικά µηχανήµατα που
απαιτούν τώρα οι κανονισµοί να πιστοποιούνται. Μόνο αυτοί οι
άνθρωποι µπορούν να κάνουν αυτή τη δουλειά και το επαγγελ-
µατικό τους µέλλον είναι λαµπρό και σίγουρο, 

Γι’ αυτό πιστεύω ότι όχι µόνο πρέπει να τους υποστηρίξουµε,
αλλά να επεκτείνουµε τις δραστηριότητες της σχολής. 

Περιττό να πω ότι αυτό ισχύει πολύ περισσότερο για το δεύ-
τερο τµήµα, µιας και αφορά την κτηνοτροφία, τη ζωοτεχνία που
είναι τόσο σηµαντικό κοµµάτι στο Θεσσαλικό Κάµπο και στην ευ-
ρύτερη περιοχή. 

Κατά συνέπεια, εµείς θα την υποστηρίξουµε τη σχολή.
Όσον αφορά τώρα την έκφραση «αποψιλώθηκε η σχολή από

τις εκτάσεις της», θα ήθελα να πω ότι δεν τη δέχοµαι, διότι δεν
είναι έτσι. Η έκταση πραγµατικά ήταν δυόµισι χιλιάδες στρέµ-
µατα. Τα χίλια πεντακόσια, όµως, δόθηκαν στο ΤΕΙ για άλλο ένα
εκπαιδευτικό σκοπό του Υπουργείου Παιδείας. Μάλιστα, εγώ
είχα εκτενή συνεργασία µε το ΤΕΙ αυτό που είναι εξαιρετικό, διότι
δίπλα είναι το αντίστοιχο δικό µας κέντρο για την έρευνα για τα
ψυχανθή φυτά, όπου γνωρίζετε την ευαισθησία µου στα συγκε-
κριµένα θέµατα. 

Εποµένως, θεωρώ ότι και αυτό το κέντρο και το ΤΕΙ βοηθούν
στο να υποστηριχθεί η εκπαίδευση νέων ανθρώπων της περιο-
χής.

Άρα, πιστεύω ότι σωστά δόθηκαν τότε.
Εις ό,τι αφορά τις υπόλοιπες εκτάσεις και τα κτήριά τους, που

είναι κοµµάτι αυτής της διεργασίας, θα υποστηριχθούν γιατί είναι
απαραίτητα για την εκπαίδευση των ανθρώπων. Μάλιστα, για µε-
τεκπαιδεύσεις και µικρού µεγέθους µετεκπαιδεύσεις για πολύ
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εξειδικευµένα θέµατα θα χρειαστεί οι άνθρωποι να πάνε ξανά σε
αυτήν τη σχολή για δεκαπέντε ηµέρες, γιατί ήλθε, για παρά-
δειγµα, ένα νέο µηχάνηµα που δεν υπήρχε τότε και πρέπει η
σχολή να τους εκπαιδεύσει.

Το ίδιο θα πω και για µια σειρά άλλων θεµάτων.
Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Κύριε συνάδελφε,

έχετε τον λόγο.
ΘΩΜΑΣ ΨΥΡΡΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κατά πρώτο λόγο θέλω να επισηµάνω τα προβλήµατα των κτη-

ρίων. Ο όγκος των κτηρίων, η θέση τους στο χώρο, τα ιδιαίτερα
µορφολογικά και αρχιτεκτονικά χαρακτηριστικά τους συνθέτουν
ένα σύνολο που είναι µοναδικό. Είναι χαρακτηρισµένο ως έργο
τέχνης και ιστορικά διατηρητέο µνηµείο. Το τόνισα αυτό. Σή-
µερα, όµως, τα σαράντα τρία κτήρια του συγκροτήµατος απαι-
τούν άµεση συντήρηση. Οι σκεπές θέλουν αλλαγή, όπως και τα
δίκτυα ύδρευσης, οι ηλεκτρολογικές εγκαταστάσεις και οι εσω-
τερικοί χώροι. Αν δεν υπάρξει έγκαιρη παρέµβαση, τα κτήρια θα
καταρρεύσουν και η Λάρισα θα χάσει ένα αρχιτεκτονικό κό-
σµηµα.

Καταθέτω µία σειρά από φωτογραφίες για να δείτε ακριβώς
την κατάσταση των κτηρίων.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Θωµάς Ψύρρας καταθέτει
για τα Πρακτικά τις προαναφερθείσες φωτογραφίες, οι οποίες
βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυν-
σης Στενογραφίας και  Πρακτικών της Βουλής)

Η δική µου πρόταση είναι να εκπονηθούν ταχύτατα οι ανα-
γκαίες µελέτες. Ο ρόλος του τοπικού ΤΕΕ αλλά και του ΤΕΙ που
αναφέρατε, του διπλανού ΤΕΙ, πρέπει να είναι καθοριστικός, έτσι
ώστε να ενταχθεί το σύνολο στο νέο ΕΣΠΑ. Πρέπει να βρεθεί,
βέβαια -ευχής έργο θα ήταν αυτό- ένας τρόπος συνεργασίας µε
το Δήµο Λάρισας για να αξιοποιηθούν τα κτήρια, τα οποία -ση-
µειωτέον- περιλαµβάνουν χώρους συνεδριάσεων, εστίασης, κοι-
τώνες. Δεν πρέπει να χαθούν αυτά τα πράγµατα.

Όσον αφορά το ζήτηµα του προσωπικού της σχολής, δεν είναι
δυνατόν η σχολή -που αναδείξατε τη σηµασία της και συµφωνώ
απολύτως- να δουλεύει µόνο µε ωροµισθίους. Ας σηµειωθεί ότι
το 1990 η σχολή είχε τριάντα µόνιµους υπαλλήλους, το 2013
µόνο τέσσερις και το 2014 θα αποµείνουν δύο γιατί θα συνταξιο-
δοτηθούν κάποιοι.

Δεν είναι δυνατόν να µιλάµε για ανάπτυξη της αγροτικής εκ-
παίδευσης µε τέτοιους όρους, στέλνοντας ουσιαστικά καθυστε-
ρηµένα και µε το ζόρι ωροµίσθιους καθηγητές στην Αβερώφειο.

Η πρότασή µου είναι να µετακινηθούν από τη δευτεροβάθµια
εκπαίδευση πλεονάζοντες καθηγητές ειδικότητας -στη δευτερο-
βάθµια υπάρχουν γεωπόνοι, χηµικοί, τεχνολόγοι αλλά και βιβλιο-
θηκονόµοι- διότι στην Αβερώφειο Σχολή υπάρχει σηµαντικότατο
αρχείο και µία µοναδική γεωπονική βιβλιοθήκη. Αυτά τα πράγ-
µατα δεν πρέπει να µείνουν στον αέρα. 

Το ΥΠΑΑΤ και ο «ΕΛΓΟ-ΔΗΜΗΤΡΑ», στον οποίον πλέον ανήκει
η ευθύνη λειτουργίας της σχολής, πρέπει να αναλάβει δράσει.
Πρέπει να καταγραφεί η ακίνητη περιουσία όσο το δυνατόν πιο
σύντοµα και να αξιοποιηθεί. Ο καιρός περνάει. Κι αν συνεχίσουµε
έτσι, κύριε Υπουργέ, η Αβερώφειος τελικά θα διαλυθεί. Τα κτήρια
θα καταρρεύσουν, τα µηχανήµατα θα πεταχτούν, η σχολή θα
κλείσει και θα αποµείνει το φάντασµα του παλιού καθηγητή, του
Τζουλιάδη, και του συνταγµατάρχη Λιάπκιν να γυρνά στα χαλά-
σµατα.

Μάλιστα, για να επιβιώσει η Αβερώφειος, σκέφτοµαι να σας
δωροδοκήσω! Θα σας κάνω δώρο το βιβλίο «Συνταγµατάρχης
Λιάπκιν» µήπως διαβάζοντάς το -κι αν το έχετε διαβάσει, να το
διαβάσετε ξανά- και επανακάµπτοντας την καλή λογοτεχνία,
βρείτε όλους εκείνους τους λόγους –αφού δεν µπορώ προσω-
πικά να σας πείσω, θα σας πείσει η καλή λογοτεχνία- για να επι-
βιώσει η σχολή, γιατί θα είναι καλό και για τον ΕΛΓΟ και για εσάς
και, βέβαια, για τη Λάρισα.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Κύριε Υπουργέ, έχετε

τον λόγο.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΤΣΑΥΤΑΡΗΣ (Υπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης

και Τροφίµων): Ευχαριστώ πολύ.

Το έχω διαβάσει το βιβλίο και παρακολουθώ και µιλώ και µε
τους απογόνους της οικογένειας Τζουλιάδη, που δραστηριοποι-
ούνται στα σχετικά θέµατα. Δεν χρειάζεται να πείσετε εµένα,
γιατί έχω πειστεί πριν ξεκινήσω την υπουργική µου καριέρα.

Θέλω, όµως, να πω τρία πράγµατα: 
Εις ό,τι αφορά το κτηριακό κοµµάτι: όπως κι εσείς είπατε, είναι

πολλά τα κτήρια. Ήδη δέκα κτήρια έχουν αναστηλωθεί, συντη-
ρούνται, έχουν τελειώσει και µε τα χρήµατα που προσπαθούµε
να βρούµε, θέλω να πιστεύω ότι θα προχωρήσουµε σιγά-σιγά και
στα υπόλοιπα. Είναι ένα πολύ µεγάλο, σηµαντικό συγκρότηµα.

Δεύτερον, όσον αφορά τον νόµο για τον «ΕΛΓΟ ΔΗΜΗΤΡΑ»:
έχω υποσχεθεί στο Σώµα ότι µετά την ψήφιση του προηγούµενου
νόµου -εντός των ηµερών- θα κατατεθεί ο νόµος για τις υδατο-
καλλιέργειες. Έχει ολοκληρωθεί. Σήµερα, αύριο τελειώνει. Είναι
στη διαβούλευση. Σήµερα τελειώνει η διαβούλευση και άρα θα
πάρει το δρόµο του για το Κοινοβούλιο.

Το επόµενο που έρχεται και έχει σχεδόν ολοκληρωθεί από τις
αρµόδιες επιτροπές και τις εισηγήσεις τους από τον ΕΛΓΟ, θα
είναι αυτό της έρευνας, της εκπαίδευσης, της καινοτοµίας που
θα άπτεται και των θεµάτων που συζητούµε. Εκεί θα δείτε τις δυ-
νατότητες που έχουµε και τα εργαλεία να συµπράξουµε µε τους
τοπικούς ανθρώπους. Συµφωνώ απολύτως, ότι εάν είναι να στή-
σουµε ή να εκσυγχρονίσουµε ή να αναστηλώσουµε ένα τόσο
όµορφο κτήριο που έχει ένα τόσο ωραίο αµφιθέατρο ή άλλους
χώρους οι οποίοι µπορούν να αξιοποιηθούν ποικιλότροπα, γιατί
να µην τους αξιοποιήσει η ντόπια κοινωνία, ο δήµος -όπως λέτε-
το ΤΕΙ να κάνει µία εκδήλωση και τανάπαλιν και άλλοι φορείς; 

Εποµένως, σαφέστατα θα δείτε τέτοιες µορφές συµπράξεων
µε τις τοπικές αυτοδιοικήσεις και τους ντόπιους, όχι µόνο γιατί
έτσι πρέπει να γίνεται, αλλά γιατί και τα κόστη είναι γιγάντια.

Εννοείται ότι δεν µπορούµε να δώσουµε το σύνολο των χρη-
µάτων που έχει το «Μπαλτατζής» για να αναστηλώσουµε µόνο
ένα κτήριο. Πρέπει να δώσουµε λεφτά στο «Μπαλτατζής» και για
τα νερά και για τις λιµνοδεξαµενές και για να βοηθήσουµε τη γε-
ωθερµία και για να βοηθήσουµε το κοµµάτι της εκπαίδευσης των
ανθρώπων, και τη µεταποίηση, τα βοσκοτόπια κ.λπ.. 

Εποµένως, σίγουρα είναι πολύ σηµαντικό θέµα. Δεν µπορούµε,
όµως να το κάνουµε σε µία ηµέρα, όπως και τα υπόλοιπα είκοσι
κτήρια. Κάναµε τα δέκα κτήρια και θα ξεκινήσουµε και τα υπό-
λοιπα. Πιστεύω ότι, εάν συµπράξουµε µε τους ντόπιους ανθρώ-
πους, θα επιταχύνουµε αυτή την προσπάθεια, γιατί θα έχουµε τη
δυνατότητα να έχουµε πόρους από πολλές πηγές.

Όµως, θέλω να πω ότι η κινητικότητα, που κι εσείς επισηµαί-
νετε, είναι ένας καλός τρόπος. Να, λοιπόν, που βλέπουµε το να
συρρικνωθεί κάτι στο Υπουργείο Παιδείας, γιατί ο αριθµός τους
δεν χρειάζεται σε αυτά τα νούµερα και να έρθουν σε εµάς, όπως
θα έρθουν και από τους δήµους γεωτεχνικοί είτε από το Υπουρ-
γείο Παιδείας -ακριβώς αυτές τις ειδικότητες περιµένουµε- όπως
ακριβώς και εµείς δώσαµε στην κινητικότητα ανθρώπους. Εί-
χαµε, για παράδειγµα, τέσσερις γεωτρυπανιστές από τα έργα
της Κωπαΐδας που µας ζήτησε το Υπουργείο Περιβάλλοντος και
που τώρα κάνουν αυτού του είδους τις δραστηριότητες και κινή-
θηκαν από εδώ, εκεί. Με το ίδιο σκεπτικό θα κινηθούν ανάποδα
άνθρωποι από ένα άλλο Υπουργείο, όπως είναι το Υπουργείο
Παιδείας ή το Εσωτερικών και τους δήµους, γιατί εκεί χρειάζον-
ται περισσότερο. 

Εποµένως, όλα αυτά θα γίνουν. 
Πιστεύω ότι η δηµοσίευση προχθές του νόµου, θα µας ανοίξει

τα χέρια τουλάχιστον να πάρουµε γρήγορα µερικούς ανθρώπους
-ιδιαίτερα επιστήµονες- που θα βοηθήσουν προς την κατεύθυνση
αυτή. 

Στη συνέχεια, µε τον νόµο του «ΕΛΓΟ ΔΗΜΗΤΡΑ» που θα προ-
βλέπει και αυτές τις συµπράξεις µε τους διάφορους φορείς, θα
κοιτάξουµε να αναζωογονήσουµε τη σχολή -όχι µόνο αυτή, αλλά
και τις άλλες- για τους λόγους που σας περιέγραψα.

Η εκπαίδευση και η συνεχής επιµόρφωση, πέραν της έρευνας
και της καινοτοµίας, είναι ελλείπων κρίκος αυτήν τη στιγµή από τη
γεωργία µας, όπως είναι και οι συµβουλές. Θεωρώ λάθος της πο-
λιτείας κατά την προηγούµενη επταετία που δεν υποστήριξε αυτόν
τον τοµέα από τα επιχειρησιακά προγράµµατα της γεωργίας.

Σας ευχαριστώ πολύ.
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Κι εµείς ευχαρι-
στούµε, κύριε Υπουργέ.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω
στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία, αφού ξεναγήθηκαν στην έκθεση της αίθουσας
«ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για την ιστορία
του κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουργίας της Βου-
λής, δέκα επτά µαθητές και µαθήτριες και δύο εκπαιδευτικοί-συ-
νοδοί τους από το Γυµνάσιο και τις λυκειακές τάξεις του
Μεγανησιού του Νοµού Λευκάδας, το οποίο φιλοξενείται στην
Αθήνα στο πλαίσιο εκπαιδευτικού προγράµµατος που διοργανώ-
νει το Ίδρυµα της Βουλής.

Η Βουλή τούς καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Συνεχίζουµε µε την πέµπτη µε αριθµόν 583/18-2-2014 επίκαιρη
ερώτηση πρώτου κύκλου της Βουλευτού Α’ Θεσσαλονίκης της
Δηµοκρατικής Αριστεράς κ. Ασηµίνας Ξηροτύρη–Αικατερινάρη
προς τον Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά µε την ανάγκη για άρση
άδικων φορολογικών διατάξεων και την προώθηση ενός ενιαίου,
σταθερού και δίκαιου φορολογικού συστήµατος.

Κυρία συνάδελφε, έχετε τον λόγο.
ΑΣΗΜΙΝΑ ΞΗΡΟΤΥΡΗ-ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΑΡΗ: Ευχαριστώ, κύριε

Πρόεδρε.
Κύριε Πρόεδρε, κύριοι Υπουργοί, επανειληµµένα έχουµε υπο-

στηρίξει την αδήριτη ανάγκη και την υποχρέωση της Κυβέρνη-
σης να θεσπίσει ένα ενιαίο, δίκαιο, σταθερό και αναπτυξιακό
φορολογικό σύστηµα µε ευρεία συναίνεση, θέσπιση του περιου-
σιολογίου και «πόθεν έσχες», δίκαιη και αναλογική κατανοµή των
βαρών κ.λπ..

Αντ’ αυτού, µέχρι σήµερα έχουν θεσµοθετηθεί αποσπασµατικά
διάφορες διατάξεις, πολλές από τις οποίες συντηρούν και αυξά-
νουν την υπερφορολόγηση, δηµιουργούν επικαλύψεις και σύγ-
χυση κι εν τέλει επιφέρουν τεράστια προβλήµατα, προκαλώντας
ακόµα και το αίσθηµα δικαίου των πολιτών. 

Είναι, εξάλλου, αποπροσανατολιστική η συζήτηση µεταξύ Κυ-
βέρνησης και Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης για το αν υπάρχει ή
όχι και σε ποιες κατηγορίες υπερφορολόγηση, τη στιγµή που
στην Ελλάδα ο φόρος εισοδήµατος έχει έως και επταπλασιαστεί,
όπως και ο φόρος επί των ακινήτων. Οι φορολογικοί συντελεστές
είναι υψηλότεροι από τους ευρωπαϊκούς συντελεστές κατά
πολύ. 

Την Τετάρτη υπήρξε ένα µπαράζ δηµοσιευµάτων, κύριε
Υπουργέ, για το νοµοσχέδιο «σκούπα». Είχα καταθέσει το Σαβ-
βατοκύριακο πριν από αυτά τα δηµοσιεύµατα την ερώτησή µου.
Για να δούµε τώρα πώς θα πάµε στα επί µέρους θέµατα. 

Υπάρχουν πολλά τέτοια παραδείγµατα, τα οποία φαίνεται ότι
κι εσείς σκέφτεστε να αντιµετωπίσετε. 

Θα αναφερθώ στη διάταξη που προβλέπει προκαταβολή
φόρου 55% από όλους τους φορολογούµενους, εκτός από τους
µισθωτούς και τους συνταξιούχους. Υπάρχει ένα µπέρδεµα εδώ.
Οι µισθωτοί και οι συνταξιούχοι που µπορεί να έχουν ένα έσοδο
από ενοίκιο ή από κάποια άλλη δραστηριότητα, υπάρχει ενδεχό-
µενο -και αυτό πρέπει να το ξεκαθαρίσετε- να έχουν προκατα-
βολή φόρου στο σύνολο του εισοδήµατός τους δηλαδή και στη
µισθωτή εργασία. 

Το θέµα της προκαταβολής φόρου είναι σηµαντικό και για
τους αγρότες και για τους µικροµεσαίους επιχειρηµατίες, οι
οποίοι από το µηδέν πληρώνουν 26% φόρο -τα έχουµε συζητήσει
αυτά- και µεγάλη προκαταβολή. 

Το θέµα της βίαιης επιβολής εξοντωτικών προστίµων το συζη-
τήσαµε µέσα σε µια µέρα, παραµονές των Χριστουγέννων. Ούτε
καν προλάβαµε να δούµε το µέγεθος του προβλήµατος -νοµίζω
ότι κι εσείς δεν καταλάβατε- µε αυτά τα τεράστια πρόστιµα. Πρέ-
πει, επιτέλους, εδώ να υπάρξει γενναία διόρθωση. Ιδιαίτερα οι
µικροµεσαίες επιχειρήσεις αν δεν καταθέσουν φορολογική δή-
λωση, φτάνουν τα πρόστιµα τους σε ένα έτος µέχρι και 43.000.
Αν είναι δυνατόν! Υπάρχει, δηλαδή, τέτοια αδικία σε αυτούς, που
τελικά αν συνεχίσουν να συσσωρεύονται όλα αυτά τα βάρη, θα
τους εξοντώσουν.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Βουλευτού) 

Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε, σε µισό λεπτό. 
Το θέµα του φόρου υπεραξίας των ακινήτων δηµιούργησε -και

δηµιουργεί- τεράστια προβλήµατα. 
Βέβαια, για να υπάρχει και µία αξιοπιστία στο κράτος, πρέπει

να λύσετε, κύριε Υπουργέ, το θέµα του συµψηφισµού των χρεών.
Δεν µπορεί, δηλαδή, να υπάρχει κατάσχεση πάνω από 1.000
ευρώ στους µισθωτούς, στους συνταξιούχους και σε όλους τους
άλλους για οφειλές τους στο δηµόσιο κι αν το δηµόσιο τούς
οφείλει, να µην υπάρχει ο συµψηφισµός των οφειλών τους. Πρέ-
πει να προχωρήσουµε στο συµψηφισµό για να αποκατασταθεί η
αξιοπιστία του κράτους και το αίσθηµα δικαίου.

Βέβαια, έστω κι αν φέρετε ένα νοµοσχέδιο «σκούπα», κύριε
Υπουργέ, θα πρέπει αυτό να εντάσσεται πλέον στις αρχές ενός
ενιαίου πλαισίου σε µία υποχρέωση που έχει η Κυβέρνηση να κα-
ταθέσει ένα ενιαίο, δίκαιο και σταθερό φορολογικό νοµοσχέδιο.
Αυτές ήταν οι προγραµµατικές της δηλώσεις. Δεν καταλαβαίνω
γιατί το πάµε πίσω και δηµιουργείται αυτό το χάος και η άδικη
υπερφοολόγηση. 

Είναι ανάγκη, λοιπόν -και θέλω και σε αυτό να µου απαντήσετε-
πώς θα προχωρήσετε και πότε θα φτάσετε σε αυτό το ενιαίο, δί-
καιο και σταθερό φορολογικό νοµοσχέδιο. 

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Κι εµείς ευχαρι-

στούµε.
Ο Υφυπουργός Οικονοµικών κ. Γεώργιος Μαυραγάνης έχει

τον λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΜΑΥΡΑΓΑΝΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών):

Κύριε Πρόεδρε, ακούγοντας την ερώτηση της Βουλευτού της
Δηµοκρατικής Αριστεράς, θα έλεγα ότι φαίνεται πως µέσα στο
χρονικό διάστηµα που έχει περάσει και είναι αυτή η Κυβέρνηση
στην εξουσία, δεν έχουν γίνει πράγµατα. 

Θα ήθελα να τοποθετηθώ από πλευράς Κυβερνήσεως και να
πω σαφέστατα ότι η νοµοθετική µας πρωτοβουλία ήταν σε κρί-
σιµους τοµείς να αλλάξουµε κώδικες που προκαλούσαν παθογέ-
νειες, γιατί είχαν ασάφειες, αποτελούσαν κείµενα αρκετά παλαιά,
στα οποία προσθέτονταν διατάξεις κατά καιρούς και να θεσµο-
θετήσουµε κώδικες, όπως τον Κώδικα Φορολογικών Διαδικασιών
που δεν υπήρχε στην Ελλάδα και δεν υπήρχε ένα σαφές πλαίσιο.
Παράλληλα, µέσα σε αυτό το νοµοθετικό πλαίσιο να βάλουµε και
συγκεκριµένες διατάξεις για την καταπολέµηση της φοροδιαφυ-
γής και φοροαποφυγής. 

Είµαι σαφής, όπως και άλλες φορές που έχω απαντήσει στη
Βουλή. Η συνεχής επιτυχία στα δηµοσιονοµικά και η αύξηση της
φορολογικής συµµόρφωσης, η οποία σταδιακά θα επιτυγχάνε-
ται, θα µας βοηθήσουν να κάνουµε αυτό που θέλουµε. Ποιο είναι
αυτό; Να ελαφρύνουµε φορολογικά την ελληνική οικονοµία, τις
επιχειρήσεις και τα φυσικά πρόσωπα, αν και στο διάστηµα που
έχει µεσολαβήσει υπήρξαν συγκεκριµένες παρεµβάσεις για τη
µείωση της φορολογικής επιβάρυνσης, όπως στον συντελεστή
των µισθωτών µέχρι 25.000, στη µείωση της φορολογίας των µε-
ρισµάτων και σε άλλες περιοχές της φορολογίας. 

Επίσης, σε κάθε µορφή νοµοθεσίας, σε κάθε µεταρρύθµιση -
γιατί εδώ αλλάξαµε αρκετά πράγµατα- υπάρχουν όντως πρα-
κτικά θέµατα. Αυτά τα πρακτικά θέµατα -όπως έχω τονίσει και µε
την ευκαιρία απαντήσεως σε άλλες ερωτήσεις Βουλευτών- ακού-
γοντας τους φορείς και την κοινωνία, η πρόθεση της Κυβέρνη-
σης είναι να τα αντιµετωπίσει και µάλιστα πάρα πολύ σύντοµα. 

Θα φέρουµε νοµοσχέδιο που θα έχει µέσα διατάξεις και για
ορισµένες περιπτώσεις στις οποίες τα πρόστιµα µπορεί να θεω-
ρούνται υπερβολικά. Θα φέρουµε διατάξεις µε τις οποίες θα λύ-
νονται τα πρακτικά θέµατα του φόρου υπεραξίας ακινήτων. Έχει
ανακοινωθεί η πρόθεση της Κυβέρνησης να αυξηθεί το ακατά-
σχετο από τα 1.000 ευρώ στα 1.500 ευρώ. 

Με όλες αυτές τις παρεµβάσεις ο στόχος είναι να έχουµε ένα
λειτουργικό φορολογικό σύστηµα. Θα επανέλθω στη δευτερο-
λογία µου και στο θέµα της προκαταβολής, το οποίο θίξατε. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Κυρία Ξυροτύρη,
έχετε τον λόγο. 

ΑΣΗΜΙΝΑ ΞΗΡΟΤΥΡΗ-ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΑΡΗ: Ευχαριστώ, κύριε
Πρόεδρε.

Κύριε Υπουργέ, ανέφερα το γεγονός πως δεν έχουµε οδηγη-

7694 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



θεί -έτσι όπως ήταν η προγραµµατική υποχρέωση όταν ήµασταν
και εµείς στην τρικοµµατική κυβέρνηση- σε ένα ενιαίο, σταθερό
και δίκαιο φορολογικό νοµοσχέδιο. 

Το έργο που κάνατε µέχρι τώρα έχει και θετικά στοιχεία, πολλά
θετικά στοιχεία, αλλά έχει και υπερβολές όπως επίσης µε την
αποσπασµατικότητά του έχει διατάξεις οι οποίες πράγµατι προ-
καλούν µεγάλη σύγχυση και οι οποίες βέβαια εντείνουν την υπερ-
φορολόγηση και την άδικη κατανοµή των βαρών. 

Δεν τα λέω µόνο εγώ αυτά τα στοιχεία. Τα ίδια ανέφερε προχ-
θές και η έκθεση του Γραφείου Προϋπολογισµού της Βουλής,
σύµφωνα µε την οποία: «Ο φόρος εισοδήµατος για µισθωτούς
και συνταξιούχους έχει έως και επταπλασιαστεί». 

Το συνολικό ποσό που πληρώνουν οι φορολογούµενοι για τα
ακίνητα επίσης επταπλασιάστηκε και προστέθηκε και ο φόρος
υπεραξίας ακινήτων. Ο ΦΠΑ αυξήθηκε τέσσερις φορές από το
2010. Το Μάιο επιβλήθηκε για πρώτη φορά φόρος στην κατανά-
λωση ηλεκτρικού ρεύµατος και στο φυσικό αέριο. Το αναφέρατε
και εσείς πριν. 

Η υπερβολική φορολόγηση των πολιτών ενδέχεται να ανατρέ-
ψει την προσπάθεια που κάνετε, η οποία δεν έχει ακόµα τελε-
σφορήσει, για την πάταξη της φοροδιαφυγής, µε αποτέλεσµα να
οδηγήσει πολλούς φορολογούµενους σε ληξιπρόθεσµες υπο-
χρεώσεις απέναντι στο δηµόσιο, λόγω αδυναµίας πληρωµής. 

Η µη πληρωµή φόρων µέχρι τώρα, η έκδοση πλαστών και ει-
κονικών φορολογικών στοιχείων, η µη δήλωση εισοδήµατος, η
µη έκδοση φορολογικών στοιχείων, η αδήλωτη εργασία είναι πο-
λυάριθµα παραδείγµατα της φοροδιαφυγής στην Ελλάδα. Το
ίδιο συµβαίνει και µε το µεγάλο θέµα που το συζητάµε συνέχεια,
σχετικά µε τις δέκα λίστες των εµβασµάτων στο εξωτερικό, όπου
οι έλεγχοι έχουν ολοκληρωθεί µόνο για τους εκατό ή διακόσιους
που αναγράφονται σε αυτές. 

Έτσι, δηµιουργείται ένα αίσθηµα αδικίας στους πολίτες. Δη-
λαδή, από τη µία υπάρχουν όλα αυτά τα θέµατα και από την άλλη
πλευρά επιβαρύνουµε συνεχώς τους µισθωτούς, τους συνταξι-
ούχους, τους µικροµεσαίους, για τους οποίους υπάρχει αδυνα-
µία να καθορίσουµε τη φορολογητέα ύλη. Παρ’ όλα αυτά, τους
επιβαρύνουµε συνεχώς και όντως έχουν φτάσει αυτή την στιγµή
να έχουν µεγάλους -πολύ µεγαλύτερους από το µέσο όρο της
Ευρωπαϊκής Ένωσης- συντελεστές φορολόγησης. 

Από την άλλη πλευρά, όπως διαπιστώνετε και εσείς, υπάρχει
ανάγκη να διορθώσουµε ορισµένα πράγµατα. Ο τρόπος επιβο-
λής αυτών των προστίµων µε το τελευταίο νοµοσχέδιο δηµιούρ-
γησε τεράστια θέµατα. Πρέπει, λοιπόν, αυτά σιγά-σιγά να
διορθώνονται. 

Και θα ήθελα, κύριε Υπουργέ -γιατί κάναµε πολλές συζητήσεις
και πολλή προσπάθεια κάνετε- να έχουµε ένα φως. Πώς θα φτά-
σουµε σε αυτό το ενιαίο και σταθερό φορολογικό νοµοσχέδιο,
που θα µπορέσει και να διορθώσει τα πράγµατα, να δηµιουργή-
σει και προοπτικές και στους Έλληνες πολίτες και στους επεν-
δυτές που θέλουµε να προσελκύσουµε και εποµένως το κράτος
να αποκαταστήσει την αξιοπιστία του; Αυτήν τη στιγµή υπάρχουν
πολλά ανοιχτά θέµατα. 

Εποµένως, εγώ θεωρώ ότι είναι λάθος ότι δεν διαφαίνεται προ-
σπάθεια της Κυβέρνησης για την προώθηση ενός ολοκληρωµέ-
νου φορολογικού νοµοσχεδίου. Είχα διαβάσει τη συµφωνία της
δικοµµατικής πλέον Κυβέρνησης και έβλεπα εκεί –αλλά δεν θέλω
να πιστεύω ότι αυτό θα ισχύει- ότι αυτό θα πάει µακριά, αφού
αποκατασταθούν τα πράγµατα στην Ελλάδα. Δηλαδή, µετά το
2057; Δεν ξέρω. Να µη µιλάω µε υπερβολές.

Νοµίζω, κύριε Υπουργέ, ότι µπορούµε να συνεννοηθούµε και
µπορούµε σταδιακά αλλά γρήγορα να φτάσουµε σε ένα σωστό
σύστηµα και σε σωστούς και εξοπλισµένους µηχανισµούς, µε
υπαλλήλους και προσωπικό για την ουσιαστική πάταξη της φο-
ροδιαφυγής. 

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Και εµείς ευχαρι-

στούµε.
Κύριε Υπουργέ, έχετε τον λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΜΑΥΡΑΓΑΝΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών):

Κύριε Πρόεδρε, κατ’ αρχάς ευχαριστώ την κυρία Βουλευτή για
την αναγνώριση της προσπάθειας που γίνεται από το Υπουργείο. 

Να τοποθετηθώ πρώτα στην προκαταβολή. Επειδή αναδείχ-
θηκε ένα θέµα, υπήρξε άµεση αντιµετώπιση µε ανακοίνωση του
Υπουργείου Οικονοµικών που εκδόθηκε και αναλύει ότι αυτό το
θέµα δεν υφίσταται.

Δεύτερον, θα ήθελα να µιλήσω για τις µεγάλες εκσυγχρονιστι-
κές αλλαγές που έχουν γίνει, ιδίως στον τοµέα των εφαρµογών.
Η χώρα µας πλέον έχει ένα σύστηµα εφαρµογών που επιτρέπει
σε όλους να υποβάλλουν ηλεκτρονικά τις δηλώσεις. Φύγαµε από
τις πληρωµές στις εφορίες και οι πληρωµές πλέον γίνονται στις
τράπεζες. Έχουµε περάσει στο ηλεκτρονικό παράβολο, τη
στιγµή που κάθε φορά που χρειαζόταν ένας πολίτης παράβολο,
πήγαινε στην εφορία για να το αγοράσει. 

Τέλος, µε όλες τις πρωτοβουλίες που έχουν αναληφθεί για τη
συγκέντρωση των δεδοµένων και τη διασταύρωσή τους έχουµε
πλέον αποτελέσµατα. Θα είδατε φυσικά –πιστεύω- στον Τύπο την
ανακοίνωση για τη διασταύρωση που έχει γίνει και δείχνει πόσα
είναι τα ανασφάλιστα οχήµατα στη χώρα µας. Αυτό αντιµετωπίζει
και ένα σοβαρό πρόβληµα που έχει δηµιουργηθεί τον τελευταίο
καιρό. Βρίσκουµε πλέον κάποιες πηγές εσόδων αλλά και δεί-
χνουµε στον πολίτη ότι το κράτος είναι σε θέση να ελέγχει. 

Αναφερθήκατε στο ΦΠΑ. Έχω να πω ότι υπάρχει πλέον µείωση
και σε ένα κοµµάτι του ΦΠΑ, στο ΦΠΑ της εστίασης. Με τροπο-
λογία που κατατέθηκε και πέρασε στο νοµοσχέδιο για την υγεία
διευκολύνουµε τις εταιρείες να προσφέρουν τρόφιµα και προ-
ϊόντα σε ευπαθείς κοινωνικές οµάδες. 

Προχωρήσαµε µέσα από τους κώδικες σε εκσυγχρονισµό της
καταγραφής των συναλλαγών και σε απλοποίηση. Δώσαµε την
ευκαιρία πλέον να καταγράφονται οι συναλλαγές απλά, να µην
υπάρχουν απορρίψεις βιβλίων και µε τους κώδικες -ένα νέο Κώ-
δικα Εισοδήµατος και για πρώτη φορά ένα νέο Κώδικα Φορολο-
γικών Διαδικασιών- µε ένα απλοποιηµένο σύστηµα καταγραφής
συναλλαγών και µε τη µετάβαση στην ηλεκτρονική εποχή για
τους ελέγχους αλλά και για τη συγκέντρωση πληροφοριών φτιά-
χνουµε αυτό που λέµε «νέο φορολογικό σύστηµα». 

Σας είπα και προηγουµένως ότι το πρόβληµα σε κάθε µεταρ-
ρύθµιση είναι ότι στην εφαρµογή µπορεί να υπάρχουν κάποια
πρακτικά προβλήµατα τα οποία στον τοµέα κάποιων προστίµων
ή στον τοµέα της υπεραξίας των ακινήτων η Κυβέρνηση τα αντι-
µετωπίζει και πολύ σύντοµα θα έρθει το νοµοσχέδιο για να λύσει
αυτά τα πρακτικά προβλήµατα. 

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Και εµείς ευχαρι-

στούµε.
Πάντως πιστεύω ότι αυτό είναι και θέµα γενικευµένης επερώ-

τησης. Είναι πολύ σηµαντικό γιατί και είναι εύλογα αυτά που θέ-
σατε αλλά και οι απαντήσεις και το έργο που έχει να παρουσιάσει
το Υπουργείο Οικονοµικών. Και αν είχε τα χέρια του περισσότερα
λυµένα ο παρών Υπουργός, θα ήταν αλλιώς. 

Θέλω να ανακοινώσω στο Σώµα ότι ο συνάδελφος κ. Σπύρος
Ταλιαδούρος ζητεί άδεια για απουσία στο εξωτερικό για προσω-
πικούς λόγους.

Η Βουλή εγκρίνει;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Η Βουλή ενέκρινε τη

ζητηθείσα άδεια.
Συνεχίζουµε µε την πρώτη µε αριθµό 577/18-2-2014 επίκαιρη

ερώτηση πρώτου κύκλου του Βουλευτή Ηρακλείου της Νέας Δη-
µοκρατίας κ. Ελευθέριου Αυγενάκη προς τον Υπουργό Εξωτερι-
κών, σχετικά µε την καταστροφή µέρους του χηµικού
οπλοστασίου της Συρίας στη λεκάνη της Μεσογείου.

Τον λόγο έχει ο συνάδελφος κ. Αυγενάκης.
ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε. 
Κύριε Υπουργέ, λόγω του ασαφούς και οµιχλώδους τοπίου

που έχει δηµιουργηθεί γύρω από την υπόθεση της προγραµµα-
τισµένης καταστροφής των χηµικών όπλων της Συρίας στη λε-
κάνη της Μεσογείου, αξιοποιώ τη δυνατότητα που µου δίνει ο
Κανονισµός της Βουλής έστω και µετά από δύο εβδοµάδες αφό-
του κατέθεσα της σχετική επίκαιρη ερώτηση για να ενηµερωθώ
ως µέλος της Εθνικής Αντιπροσωπείας, αλλά και για να ενηµε-
ρωθούν οι πολίτες της Κρήτης έγκυρα διά στόµατός σας για το
εν λόγω θέµα.
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Εξ όσων γνωρίζουµε µέχρι σήµερα η όλη διαδικασία προβλέ-
πει κατ’ αρχάς τη µεταφορά του 7%, περίπου χιλίων διακοσίων
ενενήντα τόνων, των πιο επικίνδυνων χηµικών όπλων µε πλοία
της Νορβηγίας και της Δανίας, συνοδευόµενα από πολεµικά
πλοία της Κίνας και της Ρωσίας. Όπου υπάρχει λάθος πληροφό-
ρηση, παρακαλώ δώστε εσείς τη σωστή ενηµέρωση. 

Στη συνέχεια θα γίνει µεταφόρτωση σε λιµάνι της Ιταλίας,
πάνω σε αµερικάνικο πλοίο στο οποίο θα γίνει µε τη διαδικασία
της υδρόλυσης η πρώτη καταστροφή-αδρανοποίηση των χηµι-
κών εν πλω σε διεθνή ύδατα. Να σηµειωθεί ότι γίνεται για πρώτη
φορά µεταξύ Μάλτας, Λιβύης και Κρήτης ή κάπου αλλού.

Αρχικά η εξέλιξη της υπόθεσης καταστροφής των χηµικών
όπλων χαροποίησε τη διεθνή κοινότητα, διότι οι µεγάλες δυνά-
µεις πήραν την απόφαση µέσω του Οργανισµού Απαγόρευσης
Χηµικών Όπλων να καταστραφεί το πολύ επικίνδυνο συριακό χη-
µικό οπλοστάσιο. 

Αυτό, όµως, κύριε Υπουργέ, τείνει να γίνει εφιάλτης και αγωνία
στους πολίτες της Κρήτης, όχι τόσο επειδή υπάρχει ο κίνδυνος
απόρριψης ουσιών ή αποβλήτων στη θάλασσα ή στο έδαφος
ούτε φυσικά θα πέσουν ανεπεξέργαστα χηµικά σε βαρέλια στη
θάλασσα –µια µέθοδος που παλιότερα είχε ακολουθηθεί- αλλά
επειδή δεν υπάρχει σωστή, ολοκληρωµένη και έγκυρη πληροφό-
ρηση από µέρους σας. Έτσι δηµιουργείται πεδίο για σπέκουλα,
παραπληροφόρηση απ’ όσους επενδύουν στην άγνοια και τον
φόβο των πολιτών. 

Να σας ενηµερώσω ωστόσο ότι τόσο η επιστηµονική κοινό-
τητα, όπως ο διευθυντής του εργαστηρίου τοξικών και επικίνδυ-
νων αποβλήτων του Πολυτεχνείου Κρήτης, κ. Γιδαράκος, και
άλλοι πανεπιστηµιακοί όπως ο κ. Πισσίας, η κ. Μήλιου αλλά και
ο κ. Ζουγανέλης έχουν διατυπώσει τις ανησυχίες τους κυρίως
λόγω πληµµελούς πληροφόρησης και απόκρυψης σηµαντικών
στοιχείων, αλλά και του κινδύνου που ούτως ή άλλως εµπεριέ-
χεται σε µια εν πλω επιχείρηση στην οποία υπεισέρχονται πολλοί
αστάθµητοι παράγοντες. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή) 

Ένα λεπτό, κύριε Πρόεδρε.
Και βέβαια εκείνοι καλά κάνουν και λένε τι µπορεί να συµβεί

στο ενδεχόµενο διαρροής. Εσείς, αλήθεια, τι έχετε πει όλο αυτό
το διάστηµα; Τι λέτε τώρα; 

Είχαµε, λοιπόν, τη σύγκλιση του Εθνικού Συµβουλίου Εξωτε-
ρικής Πολιτικής την προηγούµενη Παρασκευή, η οποία ήταν µια
πολύ καλή αρχή για σοβαρή αντιµετώπιση του θέµατος από
πλευράς του κ. Βενιζέλου. Επιτέλους, ο κ. Βενιζέλος έδειξε να
ασχολείται σοβαρά µε το θέµα των χηµικών όπλων της Συρίας. 

Θεωρώ, όµως, ότι δεν αρκεί. Και είναι υποχρέωσή σας, κύριε
Υπουργέ, ως πολιτική ηγεσία του Υπουργείου Εξωτερικών να συ-
ναντήσετε άµεσα εκπροσώπους των φορέων της Κρήτης, της Εκ-
κλησίας, της αυτοδιοίκησης, πανεπιστηµιακών και ερευνητικών
ιδρυµάτων, του τουριστικού κλάδου, φυσικά τους κρητικούς
Βουλευτές και Ευρωβουλευτές και να ενηµερώσετε διεξοδικά,
υπεύθυνα και επίσηµα για όλα αυτά που διαµηνύθηκαν κατά τη
συνεδρίαση της προηγούµενης Παρασκευής και ό,τι νεότερο
υπάρχει. Και να αντικρούσετε µε επιχειρήµατα ό,τι έχουµε να σας
πούµε και όχι µε καθησυχαστικές ανακοινώσεις, επικαλούµενοι
µη κυβερνητικές οργανώσεις –είναι και στην επικαιρότητα αυτήν
την περίοδο- όπως για παράδειγµα τη «WWF HELLAS», η οποίες
εάν ήταν θέµα τοποθέτησης ανεµογεννήτριας στην τάδε βουνο-
πλαγιά, θα είχαν κρεµαστεί στους βράχους. Τώρα, όµως, ένοχα
σιωπούν και αποφεύγουν κάθε δηµόσια τοποθέτηση. Πού πήγε
η ευαισθησία τους και τα ευαίσθητα περιβαλλοντικά τους αντα-
νακλαστικά; Άρα, πάψτε να επικαλείστε αµφιβόλου αξιοπιστίας
περιβαλλοντικές οργανώσεις και πείτε µας εσείς τι και πώς.

Κύριε Υπουργέ, το τοπίο της ενηµέρωσης πρέπει να είναι ξεκά-
θαρο προς όλες τις κατευθύνσεις, οι πολίτες της Κρήτης να είναι
ενήµεροι και ήσυχοι ότι η ηγεσία του Υπουργείου Εξωτερικών έχει
καταβάλει κάθε δυνατή προσπάθεια –εάν έχει καταβάλει- έτσι
ώστε, εάν δεν καταφέρουµε την αποτροπή της καταστροφής των
χηµικών όπλων της Συρίας στη λεκάνη της Μεσογείου, να τηρη-
θούν αυστηρώς όλα τα διεθνή πρωτόκολλα ασφαλείας, να υπάρ-
χει εποπτεία µε την παρουσία Ελλήνων εξειδικευµένων επιστη-

µόνων και να υπάρχουν ερευνητικά σκάφη, όπως του ΕΛΚΕΘΕ για
παράδειγµα τα οποία θα κάνουν µετρήσεις πριν, κατά τη διάρκεια
και µετά το πέρας της επιχείρησης και να επιβεβαιώνουν την
άψογη και δίχως καµµία απώλεια εκτέλεσης του σχεδίου.

Κατόπιν αυτών σας ερωτώ: Είστε διατεθειµένος να πάρετε
πρωτοβουλίες για όσα σας ανέφερα µόλις; Τι πρωτοβουλίες
έχετε πάρει, ως Υπουργείο Εξωτερικών, και τι σκοπεύετε να κά-
νετε ακόµα; Τι κινήσεις έχουµε κάνει ως χώρα –σηµειώνω, τα-
κτικό µέλος µε εισφορές στον Οργανισµό Απαγόρευσης Χηµικών
Όπλων- σε επίπεδο Ευρωπαϊκής Ένωσης; Τι, αλήθεια, έχει κάνει
η Ευρώπη γι’ αυτό το θέµα; Αν δεν απατώµαι, ο κ. Βενιζέλος προ-
εδρεύει των οµολόγων του στην Ευρωπαϊκή Ένωση αυτήν την
περίοδο.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Τον λόγο έχει ο Υφυ-

πουργός κ. Κούρκουλας.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΟΥΡΚΟΥΛΑΣ (Υφυπουργός Εξωτερικών): Ευ-

χαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Είναι εύλογο το ενδιαφέρον του αξιότιµου κυρίου Βουλευτή.

Είναι πράγµατι ένα σηµαντικό θέµα που απασχολεί την κοινή
γνώµη.

Θα ξεκινήσω επαναλαµβάνοντας ότι το Υπουργείο Εξωτερι-
κών, ο κ. Βενιζέλος, όλο το Υπουργείο εξαρχής έχει επισηµάνει
το πόσο σηµαντική είναι αυτή η υπόθεση και έχει κάνει όλες τις
απαραίτητες ενέργειες, πριν ακόµα το θέµα έρθει στη δηµοσιό-
τητα.

Είχα την ευκαιρία να ενηµερώσω τη Βουλή πριν από µερικές
εβδοµάδες για το ίδιο ζήτηµα. Δεν θα επαναλάβω τα ίδια, απλώς
θέλω να διαβεβαιώσω, όπως εξάλλου αναλυτικά αναφέρθηκε και
στη συνάντηση της περασµένης Παρασκευής του Συµβουλίου
Εξωτερικής Πολιτικής, ότι και το Υπουργείο Εξωτερικών και ο
ίδιος ο Υπουργός, ο Αντιπρόεδρος της Κυβέρνησης και η πρε-
σβεία µας στη Χάγη βρίσκονται σε συστηµατική, άµεση επαφή
µε τον Οργανισµό για την Καταστροφή των Χηµικών Όπλων.
Υπενθυµίζω ότι είναι ο οργανισµός στον οποίο απενεµήθη το
Νόµπελ Ειρήνης το 2013, δηλαδή µιλάµε για σοβαρό οργανισµό
του Οργανισµού Ηνωµένων Εθνών.

Εµείς, και µέσω της πρεσβείας µας στη Χάγη και στο επίπεδο
Ευρωπαϊκής Ένωσης, έχουµε κινητοποιήσει τους πάντες. Μόλις
χθες η πρέσβης µας στη Χάγη είχε συνάντηση µε τον γενικό δι-
ευθυντή αυτού του οργανισµού, όπου πήραµε και µία καινούργια
πληροφόρηση. Δεν υπάρχει κανένα σκοτεινό σηµείο ή τίποτα
κρυφό ή τίποτα µυστικό. Το µόνο που υπάρχει είναι ότι αυτό είναι
ένα σχέδιο σε εξέλιξη. Εµείς, ως υπεύθυνο Υπουργείο Εξωτερι-
κών, δεν µπορούµε να σας δώσουµε παρά µόνο την πληροφό-
ρηση η οποία είναι τεκµηριωµένη.

Επαναλαµβάνω αυτά που είχα πει, αλλά µε ορισµένες, αν θέ-
λετε, προσθήκες. Το πλοίο των Ηνωµένων Πολιτειών, το «CAPE
RAY», στο οποίο θα γίνει η αδρανοποίηση, όπως είπατε, µέσω
υδρόλυσης των πλέων επικινδύνων ουσιών –διότι οι ουσίες έχουν
µπει σε διάφορες κατηγορίες- αυτή τη στιγµή βρίσκεται σε ένα
λιµάνι της Ισπανίας, στο λιµάνι Ρότα. Αυτό που γίνεται τώρα είναι
ότι τα δύο φορτηγά πλοία της Δανίας και της Νορβηγίας παρα-
µένουν εν πλω στη θαλάσσια περιοχή µεταξύ Λατάκιας Συρίας
και Κύπρου και προσεγγίζουν το λιµάνι της Συρίας, όταν ειδοποι-
ούνται ότι υπάρχει φορτίο για παραλαβή. Στη συνέχεια θα γίνει
η µεταφόρτωση στο πλοίο των Ηνωµένων Πολιτειών, στο «CAPE
RAY», που όπως ξέρουµε ήδη θα γίνει στο ιταλικό λιµάνι, στην
Καλαβρία. 

Οι πλέον επικίνδυνες ουσίες της κατηγορίας 1, όπως είπα, θα
εξουδετερωθούν, θα αδρανοποιηθούν πάνω στο αµερικανικό
πλοίο. Δεν υπάρχει περίπτωση έκλυσης αερίων στη διαδικασία
αυτή και η τελική καταστροφή των υποπροϊόντων των αποβλή-
των θα πραγµατοποιηθεί σε ειδικές εγκαταστάσεις στην ξηρά,
µακριά από τη Μεσόγειο. Ήδη, µετά από δηµόσιο, διεθνή διαγω-
νισµό που είχε προκηρύξει ο Οργανισµός για την Καταστροφή
των Χηµικών, δύο εταιρείες, µια φινλανδική και µια αµερικανική,
έχουν αναλάβει την καταστροφή των αποβλήτων, η οποία, όπως
είπα, θα γίνει µακριά από τη Μεσόγειο. 

Επισηµαίνω ακόµα µια φορά ότι στο πρόγραµµα καταστροφής
των χηµικών όπλων της Συρίας δεν προβλέπεται ουδεµία απόρ-
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ριψη ουσιών ή αποβλήτων στη θάλασσα ή στο έδαφος, αλλά
ασφαλής µεταφόρτωση σε αυτό το πλοίο των Ηνωµένων Πολι-
τειών, το οποίο, όπως γνωρίζουµε, θα συνοδεύεται και από πλοία
διαφόρων χωρών για λόγους ασφάλειας.

Επίσης, θέλω να υπενθυµίσω ότι επάνω στο πλοίο θα βρίσκον-
ται παρατηρητές του Οργανισµού για την Καταστροφή των Χη-
µικών Όπλων από διάφορες χώρες και χώρες οι οποίες είναι
γνωστές για την ευαισθησία τους σε περιβαλλοντικά θέµατα,
όπως είναι η Νορβηγία και η Δανία.

Εµείς, στο Υπουργείο Εξωτερικών κάνουµε προσπάθεια, και
ελπίζω ότι θα είµαστε επιτυχείς, να υπάρχει και Έλληνας παρα-
τηρητής επάνω στο πλοίο.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Κύριε Αυγενάκη,

έχετε τον λόγο.
ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ: Κύριε Υπουργέ, όπως έχει επιση-

µανθεί από σύσσωµη την επιστηµονική κοινότητα αλλά και το Πα-
ρατηρητήριο Πολιτών για την Αειφόρο Ανάπτυξη, για πρώτη
φορά εφαρµόζεται η εργαστηριακή µέθοδος της υδρόλυσης επί
πλωτού µέσου. 

Επιπλέον, το πλοίο «CAPE RAY» στο οποίο φορτώθηκαν τα χη-
µικά είναι γηραιό, µονοπύθµενο και µετασκευασµένο, σύµφωνα
µε τις δικές µας πληροφορίες. Τα σχέδια, µέσα και µέτρα αντι-
µετώπισης οποιουδήποτε ενδεχόµενου κινδύνου αποτελούν
απόρρητο µυστικό. Οι σχετικές πληροφορίες του Οργανισµού
για την Απαγόρευση των Χηµικών Όπλων βρίσκονται σε επίπεδο
εκλαϊκευµένης πληροφόρησης, ενώ δεν διατυπώνεται ρητά
ποιος αναλαµβάνει την περιβαλλοντική, οικονοµική και κοινωνική
ευθύνη σε περίπτωση ατυχήµατος ή άλλου είδους καταστροφής.

Επιπλέον, όπως έχει επισηµανθεί, η τεχνική της υδρόλυσης
έχει δυνητικά προβλήµατα. Ακόµη και οι Αµερικανοί, που θα την
κάνουν εν πλω, την έχουν χαρακτηρίσει λίαν επικίνδυνη απο-
στολή. Οι ίδιοι µάλιστα εµπειρογνώµονες για τα χηµικά της Συ-
ρίας έχουν αναφερθεί σε προβλήµατα προσαρµογής των
χηµικών στη συγκεκριµένη µέθοδο, ενώ στην ιστοσελίδα του Ορ-
γανισµού, που επικαλείστε κι εσείς, κύριε Υπουργέ, δεν υπάρχει
καν αναφορά για τη συµπεριφορά των πρόδροµων χηµικών ενώ-
σεων στο σύστηµα αυτό. Για παράδειγµα, το µεθυλοφωσφορικό
διφθορίδιο, πρόδροµη βασική ένωση των χηµικών όπλων, µία αν-
τιδρούσα και διαβρωτική ουσία που προκαλεί εγκαύµατα και νευ-
ρωτικά συµπτώµατα, αντιδρά µε το νερό και δηµιουργεί το ίδιο
ατµούς υδροφθορίου.

Γνωρίζετε, κύριε Υπουργέ, το πώς θα συµπεριφερθούν αυτά
τα χηµικά στην υδρόλυση, πώς θα συµπεριφερθούν τα παρά-
γωγά τους; Γιατί και οι Αµερικανοί διατυπώνουν τις επιφυλάξεις
τους; Ο επιστηµονικός επικεφαλής της αποστολής κ. Βίναν, που
θα διευθύνει από την Αµερική, µιλώντας στα µέλη -επιστηµονικά
και τεχνικά- του πληρώµατος του αµερικανικού πλοίου, που θα
κάνει την εξουδετέρωση για πρώτη φορά εν πλω µε υδρόλυση
στη Μεσόγειο, την έχει ήδη χαρακτηρίσει λίαν επικίνδυνη. Είπε:
«Χρειάζεται µηχανική για να καταλάβουµε τη βιωσιµότητα του
συστήµατος που θα κάνουµε χρήση για πρώτη φορά εν πλω. Για
την εφαρµογή σε ένα τέτοιο πλοίο θα πρέπει να τρέξουµε ειδικές
τεχνικές µελέτες για να βεβαιωθούµε ότι είναι ενισχυµένη η κα-
τάσταση και να εξασφαλίσουµε πως έτσι θα ελαχιστοποιήσουµε
τους κινδύνους». Και βέβαια για όλα αυτά ο Οργανισµός δεν δίνει
καµµία απάντηση. 

Η Ελλάδα, κύριε Υπουργέ, είναι τακτικό µέλος στον διεθνή Ορ-
γανισµό Απαγόρευσης Χηµικών Όπλων κι ως µέλος καταβάλλει
εισφορές. Από τη θέση της ως µέλους, λοιπόν, απορρέουν υπο-
χρεώσεις αλλά και δικαιώµατα. Πόσο αξιοποιούµε σε αυτήν τη
φάση τα δικαιώµατά µας; Αντίστοιχα κι η Ευρωπαϊκή Ένωση,
πέρα από τις υποχρεώσεις, στο πλαίσιο των οποίων ανακοίνωσε
χρηµατοδότηση στήριξης ύψους 12 εκατοµµυρίων ευρών για να
βοηθήσει στην καταστροφή των χηµικών αποθεµάτων της Συρίας
-σωστά- συµβάλλοντας σε ένα ειδικό ταµείο, που ιδρύθηκε από
τον Οργανισµό για την Απαγόρευση των Χηµικών, έχει και δικαιώ-
µατα. Πώς τα αξιοποιεί και κυρίως πώς προωθεί τα δικαιώµατά
της και πώς τελικά προστατεύεται;

Εδώ κάνω µία υποθετική ερώτηση και περιµένω υπεύθυνη
απάντηση, κύριε Υπουργέ, γιατί προηγουµένως δεν µε ικανοποι-

ήσατε για να ‘µαι ειλικρινής. Εάν πέσει έστω και µία µικροποσό-
τητα χηµικών ουσιών στη θάλασσα, ποιος έχει την ευθύνη να
ενεργοποιήσει σχέδιο προστασίας του θαλάσσιου περιβάλλον-
τος; Είµαι σαφής. Εάν εκπονηθεί από σήµερα τέτοιο σχέδιο,
ποιος θα αναλάβει το κόστος; Έχει εκπονηθεί τέτοιο σχέδιο; Το
Εθνικό Κέντρο Επιχειρήσεων της χώρας µας έχει λάβει γνώση
για την επιχείρηση αυτή και έχει θέσει υπ’όψιν σας ανάλογο σχε-
διασµό; 

Μπορείτε, κύριε Υπουργέ, να µας εγγυηθείτε µε κάθε επιση-
µότητα ότι δεν έχει ξεκινήσει, αυτήν την ώρα που συζητούµε,
καµµία διαδικασία υδρόλυσης κι ότι τα Υπουργεία Εξωτερικών
και Εθνικής Άµυνας -εφόσον πρόκειται για στρατιωτική απο-
στολή- έχουν ενηµερωθεί για την υλοποίηση του σχεδίου κατα-
στροφής των χηµικών όπλων της Συρίας σωστά, έγκαιρα και
ολοκληρωµένα; 

Και κάτι ακόµα, τελικά Κρήτη, Μάλτα, Λιβύη;
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Κύριε Υφυπουργέ,

έχετε τον λόγο.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΟΥΡΚΟΥΛΑΣ (Υφυπουργός Εξωτερικών): Να

ξεκινήσω επιβεβαιώνοντας ότι δεν έχει αρχίσει καµµία διαδικασία
υδρόλυσης. Όπως είπα και στην πρωτολογία µου, το αµερικα-
νικό καράβι βρίσκεται αυτήν τη στιγµή σε ναυτική βάση στην
Ισπανία και δεν έχει αρχίσει η υδρόλυση, η οποία απ’ ό,τι πληρο-
φορούµαστε θα γίνει στη Μεσόγειο.

Εµείς προσπαθήσαµε, και µε συναντήσεις του Αντιπροέδρου
κ. Βενιζέλου µε την οµόλογό του, την κ. Μπονίνο, να πείσουµε
τον Οργανισµό για την Καταστροφή των Χηµικών Όπλων, να γίνει
η καταστροφή εκτός Μεσογείου. 

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Δ’ Αν-
τιπρόεδρος της Βουλής κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΔΡΑΓΑΣΑΚΗΣ)

Δυστυχώς δεν υπήρχε και από άλλες µεσογειακές χώρες η
ίδια –αν θέλετε- ανταπόκριση. 

Επίσης εγώ δεν συµφωνώ µαζί σας µε την απαξίωση των πε-
ριβαλλοντικών οργανώσεων. Οι περιβαλλοντικές οργανώσεις
ενηµερώνονται, διότι είναι αυτοί οι οποίοι έχουν και την επιστη-
µονική γνώση, ορισµένοι από αυτούς τουλάχιστον. Ενηµερώνον-
ται και θα ενηµερωθούν µε ακόµη περισσότερες λεπτοµέρειες
από τον Οργανισµό. 

ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ: Δηλαδή, ως χώρα θα περιµέ-
νουµε τις περιβαλλοντικές οργανώσεις να µας ενηµερώσουν; 

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΟΥΡΚΟΥΛΑΣ (Υφυπουργός Εξωτερικών): Οι
περιβαλλοντικές οργανώσεις ενηµερώνονται και θα ενηµερω-
θούν. Εµείς ενηµερωνόµαστε -όπως σας είπα στην πρωτολογία
σας- και µέσω της πρεσβείας µας στη Χάγη και µέσω ΝΑΤΟ. 

ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ: Να µην περιµένουµε από τις πρε-
σβείες µας. 

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΟΥΡΚΟΥΛΑΣ (Υφυπουργός Εξωτερικών):
Όµως, υπάρχει πάντα η καχυποψία. Εδώ έχουµε φτάσει να είµα-
στε καχύποπτοι όχι για τους µαφιόζους που ρίχνουν στη Μεσό-
γειο πυρηνικά και τοξικά αλλά να είµαστε καχύποπτοι µε τον
Οργανισµό Ηνωµένων Εθνών, µε αποφάσεις του Συµβουλίου
Ασφαλείας, µε τον Οργανισµό Καταστροφής των Χηµικών. Όταν
τα χηµικά ήταν στη Συρία και ήταν ανεξέλεγκτα, δεν ανησυχού-
σαµε. Μην υπερβάλλουµε και µη δηµιουργούµε µέσα στην υπερ-
βολή µας, πρόβληµα εκεί που δεν υπάρχει. 

Επαναλαµβάνω ότι η υδρόλυση δεν έχει αρχίσει και η ενηµέ-
ρωση θα είναι συνεχής. Όµως, η ενηµέρωση θα είναι στο πλαίσιο
και των κανόνων ασφαλείας, διότι δεν µπορεί όλα εκ των προτέ-
ρων να είναι γνωστά δηµοσίως. Το παρακολουθούµε στενά το
ζήτηµα ή κάνουµε προσπάθειες ως Υπουργείο Εξωτερικών να
γίνει η υδρόλυση σε άλλο µέρος. Δεν κατέστη αυτό εφικτό. Από
ό,τι φαίνεται –αλλά ακόµα δεν έχει προσδιοριστεί- θα γίνει στη
Μεσόγειο. Δεν ξέρω. Ακούγεται δηµοσιογραφικά ότι µπορεί να
γίνει βορείως της Λιβύης. Δεν έχουµε πληροφόρηση πάνω σε
αυτό. Δεν µπορώ να σας πω αυτήν τη στιγµή υπεύθυνα. Δεν θα
έχουµε πληροφόρηση µέχρι την τελευταία στιγµή για ευνόητους
λόγους.

ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ: Θα είναι Έλληνες επιστήµονες
στο πλοίο;

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΟΥΡΚΟΥΛΑΣ (Υφυπουργός Εξωτερικών):
Έχουµε ζητήσει και κάνουµε ενέργειες, ώστε να είναι και Έλλη-

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ  ]Γ’ - 21 ΦΕΒΡΟΥΑΡΙΟΥ 2014 7697



νες. Αλλά και να µην είναι Έλληνες, όταν θα είναι παρατηρητές
επιθεωρητές του Οργανισµού για την Καταστροφή των Χηµικών
Όπλων από τη Δανία, από τη Νορβηγία –και εγώ θα προτιµούσα
έναν Έλληνα- έχουµε εµπιστοσύνη.

Θα ήθελα να απαντήσω και στο τελευταίο ερώτηµά σας, για
το ποιος αναλαµβάνει τη νοµική ευθύνη σε περίπτωση που υπάρ-
χει κάτι. Το αναλαµβάνει η χώρα, το κράτος του οποίου τη ση-
µαία φέρει το πλοίο αυτό. Στην προκειµένη περίπτωση το
αµερικανικό κράτος. 

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ευχαριστούµε και

εµείς. 
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω

στο Σώµα ότι τη  συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία τριάντα έξι µαθητές και µαθήτριες και δύο εκ-
παιδευτικοί-συνοδοί από το 7ο Δηµοτικό Σχολείο Χαλκίδας. 

Η Βουλή τούς καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Ακολουθεί η δεύτερη µε αριθµό 589/18-2-2014 επίκαιρη ερώ-
τηση πρώτου κύκλου του Βουλευτή Ηρακλείου του Συνασπισµού
Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Μιχαήλ Κριτσωτάκη προς τους
Υπουργούς Εξωτερικών και Περιβάλλοντος και Κλιµατικής Αλλα-
γής σχετικά µε τις καταγγελίες για ναυάγια µε τοξικά-πυρηνικά
στη Μεσόγειο.

Θα απαντήσει ο Υφυπουργός κ. Κούρκουλας.
Τον λόγο έχει ο κ. Κριτσωτάκης για να αναπτύξει την επίκαιρη

ερώτησή του.
ΜΙΧΑΗΛ ΚΡΙΤΣΩΤΑΚΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, κύριε Υπουργέ, ένα

σοβαρό θέµα που συζητιέται αυτές τις ηµέρες και συζητιέται όχι
από την Αντιπολίτευση αλλά και από τη Συµπολίτευση -όπως για
παράδειγµα η µόλις συζητηθείσα επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή και µάλιστα από τον ίδιο νοµό µε εµένα, του Ηρακλείου-
δείχνει ότι η ανησυχία είναι µεγάλη.

Επίσης, οι κινητοποιήσεις των ανθρώπων γι’ αυτά δείχνουν ότι
η ενηµέρωση µάλλον είναι λειψή και χρειάζεται να είναι ενηµε-
ρωµένος κανείς για να µην είναι ούτε καχύποπτος ούτε υποψια-
σµένος, γιατί δεν είναι το ίδιο. Όµως, νοµίζω ότι χρειάζεται να
πείσει η Κυβέρνηση και για το πρώτο θέµα στο οποίο εγώ απλώς
αναφέροµαι, αλλά νοµίζω ότι το δεύτερο είναι πιο σηµαντικό.

Για το πρώτο έχουν γίνει ήδη αρκετές κοινοβουλευτικές πα-
ρεµβάσεις, αλλά για το δεύτερο, που θα πω, έχει γίνει µια πα-
ρέµβαση το 2011 πάλι από εµένα, όπου δεν απαντήθηκε το
τεράστιο θέµα τη βύθισης -και µάλιστα µε εµπλοκή της µαφίας
από όσα τουλάχιστον ξέρουµε και καταγγέλλεται και µε κάποια
στοιχεία σοβαρότατα, ένα πολύ σοβαρό θέµα- των πλοίων που
έχουν µέσα τους πυρηνικά τοξικά απόβλητα και άλλες επικίνδυ-
νες ουσίες. Πού είναι αυτό που µοιάζει µε τα χηµικά που λέµε
για τη Συρία; Τα υπόλοιπα είναι το θέµα της προστασίας του πε-
ριβάλλοντος και ειδικά της Μεσογείου. 

Όσες φορές αναφερθήκαµε στο θέµα των χηµικών και είπαµε
ότι δεν είναι θέµα της Κρήτης ή δεν είναι µόνο θέµα της Ελλά-
δας, µας είπαν όλοι ότι έχουµε δίκιο και νοµίζω ότι αυτό είναι
σωστό. Όµως, το ίδιο συµβαίνει και για το δεύτερο. Εδώ δεν είναι
µόνο το θέµα της ενηµέρωσης, είναι και το θέµα των πρωτοβου-
λιών που παίρνει µια Κυβέρνηση, η οποία είναι υποχρεωµένη για
τέτοια θέµατα να αναλαµβάνει πρωτοβουλίες και µάλιστα υπο-
χρεώνεται και από τους διεθνείς οργανισµούς. 

Αυτό, λοιπόν, που θέλουµε να σας πούµε σήµερα σχετίζεται
µε τις καταγγελίες που έγιναν το 2009 ότι µέλη της ιταλικής
µαφίας, όπως οµολόγησαν στις αρχές της γειτονικής χώρας,
έχουν βυθίσει πλοία µε τοξικά και πυρηνικά απόβλητα στη
Μεσόγειο. Υπάρχει η καταγγελία της µεγαλύτερης οικολογικής
οργάνωσης της Ιταλίας, της «Legambiente», καθώς επίσης και η
µαρτυρία του καθηγητή Πυρηνικής Φυσικής του Πανεπιστηµίου
Αθηνών κ. Γεράνιου. Αυτά είναι θέµατα που είχαµε θέσει και
εµείς στην επίκαιρη ερώτηση που κάναµε τότε.

Θα ήθελα να παρατηρήσω, κύριε Υπουργέ,  για να µην
επαναληφθεί, ότι τις προηγούµενες φορές που καταθέσαµε την
ερώτηση, την πρώτη φορά δεν απάντησε κανείς, τη δεύτερη
φορά δεν απάντησε κανείς, και την τρίτη φορά που απευθύνθηκα
στο Γραφείο του τότε Πρωθυπουργού µάς έδωσε µία απάντηση

ο Υπουργός που είναι αρµόδιος για την αστυνόµευση της
θάλασσας, για να συλλάβει, δηλαδή, αυτούς που ρίχνουν τα
απόβλητα. Αν είναι δυνατόν! 

Πού είναι ο αρµόδιος Υπουργός για την εξωτερική πολιτική
της χώρας να µας ενηµερώσει; Πού είναι οι Υπουργοί που είναι
υπεύθυνοι για το περιβάλλον να µας ενηµερώσουν; 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λή-
ξεως του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

Θα τελειώσω, κύριε Πρόεδρε, λέγοντας το εξής. 
Είχαµε ρωτήσει τότε τι πρωτοβουλίες έχει πάρει η Κυβέρνηση

και δεν µάθαµε. Το ρωτάµε και τώρα. Είχαµε ρωτήσει τότε πώς
θα προωθηθεί ο συντονισµός των κυβερνήσεων της Μεσογείου
για την αποτροπή παρόµοιων εγκληµατικών δράσεων στο
µέλλον. Δεν πήραµε απάντηση. Και τώρα έχουµε δύο γεγονότα…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Να ακούσουµε τον
Υπουργό και µετά επανέρχεστε.

ΜΙΧΑΗΛ ΚΡΙΤΣΩΤΑΚΗΣ: Ναι. Τελειώνω λέγοντας το εξής, για
να απαντήσει επί του συγκεκριµένου ο κύριος Υπουργός.

Σύµφωνα µε τις διεθνείς συνθήκες για το θαλάσσιο περιβάλλον
και σύµφωνα µε την ευρωπαϊκή νοµοθεσία για την προστασία του
θαλάσσιου περιβάλλοντος απαγορεύεται η εκούσια διάθεση
τοξικών και πυρηνικών αποβλήτων, ενώ πρέπει να καταγράφεται
και να παρακολουθείται η πορεία τους. 

Έχετε κάνει κάτι σχετικά µε αυτό; Μπορείτε να µας πείτε
σήµερα; 

Τα υπόλοιπα θα τα πω µετά την απάντηση του κυρίου
Υφυπουργού.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Κύριε Υφυπουργέ,
έχετε τον λόγο για τρία λεπτά.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΟΥΡΚΟΥΛΑΣ (Υφυπουργός Εξωτερικών): Ο
αξιότιµος Βουλευτής θίγει ένα θέµα, το οποίο πράγµατι
προέκυψε πριν από µερικά χρόνια. Θα έλεγα ότι όσον αφορά την
απάντηση στο ερώτηµα εάν υπάρχουν περιβαλλοντολογικές
επιπτώσεις, εµείς, ως Υπουργείο Εξωτερικών, είµαστε σε επαφή
µε την ιταλική κυβέρνηση. Από πλευράς των ιταλικών αρχών
µέχρι στιγµής η απάντηση που έχουµε πάρει είναι ότι δεν
υπάρχει κάτι νεότερο. Άρα δεν υπάρχει κάτι ανησυχητικό, όσον
αφορά στις επιπτώσεις αυτών των εγκληµατικών πράξεων στις
οποίες αναφερθήκατε. 

ΜΙΧΑΗΛ ΚΡΙΤΣΩΤΑΚΗΣ: Τις δέχονται τις πράξεις ή όχι;
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΟΥΡΚΟΥΛΑΣ (Υφυπουργός Εξωτερικών):

Τότε ήταν γνωστό το θέµα. Το 2009 τις είχαν δεχτεί. Το θέµα
είναι τι γίνεται µετά. 

Εµείς ήρθαµε σε επαφή διά της διπλωµατικής οδού µε τις
ιταλικές αρχές, οι οποίες µας απάντησαν ότι δεν υπάρχει κάποια
καινούργια εξέλιξη και ότι δεν υπάρχει κάποιο καινούργιο
ανησυχητικό στοιχείο. 

Θα ήθελα, απλώς, να επισηµάνω εδώ ότι όσον αφορά την
αστυνόµευση του θαλάσσιου περιβάλλοντός µας πράγµατι
αρµόδιο είναι το Υπουργείο Ναυτιλίας και Αιγαίου και όχι το
Υπουργείο Εξωτερικών ούτε το Υπουργείο Περιβάλλοντος, το
οποίο είναι αρµόδιο µόνο για τις παραλίες. Διότι αυτό διαθέτει
τα µέσα. 

Όσον αφορά το νοµικό καθεστώς, βεβαίως υπάρχουν οι
διεθνείς συµφωνίες, οι οποίες δίνουν µεγάλες δικαιοδοσίες στον
Οργανισµό για την Απαγόρευση των Χηµικών Όπλων. Υπάρχουν,
όµως, και κοινοτικά όργανα και κοινοτικές αποφάσεις. Με το
σκεπτικό ότι η διαχείριση των επικίνδυνων αποβλήτων, είτε είναι
πυρηνικά είτε είναι τοξικά, ενέχει µεγάλους κινδύνους για το
περιβάλλον και την υγεία, έχει δηµιουργηθεί ένα επαρκές νοµικό
πλαίσιο σε επίπεδο Ευρωπαϊκής Ένωσης και Μεσογείου. 

Υπάρχουν αποφάσεις για τη σύναψη συµβάσεως για την
προστασία της Μεσογείου θαλάσσης από τη ρύπανση καθώς και
πρωτόκολλο σχετικό µε την πρόληψη της ρύπανσης της
Μεσογείου από τις βυθίσεις αποβλήτων. Αυτή η απόφαση
υπάρχει ήδη από το 1977. Υπάρχει, επίσης, µία στρατηγική για
την προστασία και τη διαχείριση του θαλασσίου περιβάλλοντος
του 2002 στο πλαίσιο της Ευρωπαϊκής Ένωσης. 

Αν θέλετε την προσωπική µου άποψη, το νοµικό πλαίσιο είναι
επαρκές. Αυτό που δεν είναι επαρκές είναι το επίπεδο του
συντονισµού. Αυτό που προσπαθούµε τώρα να κάνουµε κατά τη
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διάρκεια της Προεδρίας µας, στο πλαίσιο της προτεραιότητας
που έχουµε θέσει για τη θαλάσσια πολιτική, είναι να συστήσουµε
εκείνους τους πολυεθνικούς οργανισµούς ή εκείνα τα όργανα
που θα παρακολουθούν το θέµα πιο αποτελεσµατικά και θα
συντονίζουν τις εθνικές αρχές, οι οποίες είναι υπεύθυνες. 

Αυτό µέχρι στιγµής δεν γίνεται στον επιθυµητό βαθµό. Υπάρχει
σε κάθε χώρα της Μεσογείου η αρµόδια αρχή αλλά δεν υπάρχει
κάποιος συστηµατικός συντονισµός, ώστε να µπορούν άµεσα και
αποτελεσµατικά να αντιµετωπίζονται εγκληµατικές ενέργειες σαν
και αυτές στις οποίες αναφερθήκατε.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Τον λόγο έχει ο κ.
Κριτσωτάκης για τη δευτερολογία του. 

ΜΙΧΑΗΛ ΚΡΙΤΣΩΤΑΚΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, νοµίζω ότι δεν έχουµε µια απάντηση που αν

κάποιος είναι καχύποπτος να µπει στη θέση του κι αν είναι υπο-
ψιασµένος να καθησυχάσει. 

Θέλω να σας πω ότι το Υπουργείο Εξωτερικών -αλλά έτσι κι
αλλιώς ο Υπουργός που έχει οριστεί από την Κυβέρνηση να την
εκπροσωπήσει- θα έπρεπε να έχει απαντήσεις που να είναι πιο
συγκεκριµένες κι αν µπορούσε να είναι και καθησυχαστικές. Του-
λάχιστον, αν οι απαντήσεις δεν ήταν καθησυχαστικές, θα έπρεπε
να λέει «αυτό θα κάνω για να ξέρετε ότι θα λάβουµε µέριµνες και
πρόνοιες για το θέµα αυτό». 

Το πρώτο που θα σας πω είναι ότι οι διεθνείς συνθήκες για το
θαλάσσιο περιβάλλον και η ευρωπαϊκή νοµοθεσία µπορεί να είναι
επαρκείς. Εγώ δεν είµαι ο αρµόδιος που θα το κρίνω. Εκείνο,
όµως, που δεν φαίνεται να είναι επαρκές είναι οι πρωτοβουλίες
που πρέπει να πάρουν οι χώρες. Και µου φαίνεται ότι δεν είµαστε
µόνο εµείς που ολιγωρούµε σε αυτό το σηµαντικό θέµα, το θέµα
του περιβάλλοντος και της υγείας. Εγώ, όµως, θα το ενέπλεκα
ίσως µαλακά και προσεκτικά και µε τα θέµατα του τουρισµού κι
άλλα θέµατα. 

Θα σας έλεγα, λοιπόν, ότι επίσης υπάρχει στη συγκεκριµένη
περίπτωση µια παραβίαση της οδηγίας 2000/856ΕΚ περί πλαι-
σίου κοινοτικής δράσης στο πεδίο της πολιτικής για το θαλάσσιο
περιβάλλον –η οδηγία πλαίσιο, δηλαδή για τη θαλάσσια στρατη-
γική, για να θυµηθούµε- καθώς και του κανονισµού µε αριθµό
1013/2006 του Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου και του Συµβουλίου
της 14ης Ιουνίου 2006 για τις µεταφορές των αποβλήτων. 

Εγώ θέλω να σας πω ότι η σοβαρότητα αυτού του προβλήµα-
τος έχει επισηµανθεί εδώ και πολλά χρόνια. Για τον λόγο αυτόν
υπογράφηκε η Διεθνής Σύµβαση της Βαρκελώνης για την προ-
στασία του περιβάλλοντος της Μεσογείου και δηµιουργήθηκαν
από τον ΟΗΕ κάποιοι συγκεκριµένοι οργανισµοί που τους γνω-
ρίζετε. Να µη χάσω τον χρόνο µου τώρα αναφέροντάς τους. 

Το πολιτικό συµπέρασµα που προκύπτει, κύριε Υπουργέ, είναι
ότι ειδικά τώρα που βρίσκεται στην Προεδρία της Ευρώπης η ελ-
ληνική Κυβέρνηση, πρέπει να ενταθούν οι διεθνείς προσπάθειες
µε τη συµβολή της Ελλάδας για την προώθηση πρωτοβουλίας
του ΟΗΕ για τη µετατροπή όλης της Μεσογείου σε ζώνη ελεύ-
θερη από πυρηνικά κι άλλα όπλα µαζικής καταστροφής, στόχος
που είναι εφικτός, αφού υποστηρίζεται από όλες τις αραβικές
χώρες καθώς και την κυβέρνηση του Ιράν, όχι όµως από την κυ-
βέρνηση του Ισραήλ, για τα βάλουµε τα θέµατα σε µια τάξη. 

Από εκεί και πέρα όµως, υπάρχουν εµπόδια, υπάρχουν και δι-
ευκολύνσεις. Τι θα αξιοποιήσει –δεν λέω να εκµεταλλευτεί- η Κυ-
βέρνηση και πώς θα το προχωρήσει; Εγώ καταλαβαίνω ότι
σήµερα δεν µπορεί. Θα κινηθεί, όµως, το θέµα; Εδώ µας καταγ-
γέλλουν για ένα βαρέλι µε τη φθορά του χρόνου µέσα στη θά-
λασσα από αυτά τα πλοία που έχουν ποντιστεί. 

Εγώ θα σας καταθέσω πολύ συγκεκριµένα πράγµατα. Θα κα-
ταθέσω στα Πρακτικά την παλιά επίκαιρη ερώτηση και τη µη
απάντηση που είχαµε. Θα καταθέσω την ερώτηση για τα επικίν-
δυνα χηµικά σε διεθνή ύδατα. Θα καταθέσω ακόµη τα ύποπτα
πλοία που έχουν βυθιστεί µε συγκεκριµένους χάρτες, οι οποίοι
έχουν αιτιολόγηση από αξιόπιστες και αξιόλογες οργανώσεις
που τα καταγγέλλουν κι άλλους χάρτες. Εν πάση περιπτώσει,
είναι ένας πλήρης φάκελος. 

Πιστεύω ότι το Υπουργείο Εξωτερικών και τα συναρµόδια
Υπουργεία τα έχουν αυτά. Πώς θα αξιολογηθούν και πώς θα
αξιοποιηθούν; Και για να µην κάνω µια ερώτηση που δεν θα µπο-

ρεί να πάρει απάντηση, σας ερωτώ, πώς θα µπορούσαµε σε ένα
σύντοµο, όσο γίνεται, διάστηµα –γρήγορα, όχι βιαστικά, θα
έλεγα εγώ- να έχουµε µια απάντηση ως Κοινοβούλιο για να ενη-
µερωθεί κι ο ελληνικός λαός γι’ αυτά;

Δεν ανέφερα καθόλου -αλλά αναφέρονται µέσα στην ερώτηση
και στα έγγραφα που θα σας καταθέσω- τους τεράστιους κινδύ-
νους και το πόσες φορές είναι περισσότερο ισχυρό αυτό το κακό
που θα συµβεί από τη βόµβα που είχε πέσει τότε στη Χιροσίµα
και τι µεγάλοι κίνδυνοι υπάρχουν. 

Όλα αυτά δεν τα λέµε για να κινδυνολογήσουµε. Μακριά από
εµάς αυτό.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή) 

Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε, λέγοντας το εξής: Πείτε µας: ποιες
θα είναι οι πρωτοβουλίες και προς ποια κατεύθυνση; Δώστε µας
ένα χρονοδιάγραµµα, έστω ελαστικό, για να µπορέσουµε να επα-
νέλθουµε κι εµείς. Να πάρουµε, όµως, απαντήσεις, κύριε
Υπουργέ, όχι όπως έγινε σήµερα ή πολύ χειρότερα την προηγού-
µενη φορά το 2011. Χρονίζει αυτό το θέµα. 

Ευχαριστώ πολύ.
(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Μιχαήλ Κριτσωτάκης κατα-

θέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα, τα οποία
βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυν-
σης Στενογραφίας και  Πρακτικών της Βουλής)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ευχαριστούµε κι
εµείς. 

Τον λόγο έχει ο κύριος Υπουργός. 
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΟΥΡΚΟΥΛΑΣ (Υφυπουργός Εξωτερικών): Ευ-

χαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Θα σας µιλήσω ευθέως κι ειλικρινώς. Μας καταθέσατε την

ερώτηση λίγο παραπάνω από σαράντα οκτώ ώρες πριν. Έχουµε
υπ’ όψιν µας όλα αυτά, τα οποία αναφέρετε και τους χάρτες για
τις εγκληµατικές ενέργειες του παρελθόντος. Είναι κάτι, το οποίο
–όπως είπα και στην αρχή- βεβαίως αφορά το Υπουργείο Εξω-
τερικών σε πάρα πολύ σηµαντικούς τοµείς, κυρίως σε αυτούς
τους τοµείς που αναφέρατε, στον τοµέα της προώθησης της κα-
λύτερης αντιµετώπισης εγκληµατικών ενεργειών που θέτουν σε
κίνδυνο το περιβάλλον στη Μεσόγειο. 

Όπως σας είπα και στην αρχή, µέσα στο πλαίσιο της οριζόν-
τιας θαλάσσιας πολιτικής που είναι µια από τις τέσσερις προτε-
ραιότητες της Ελληνικής Προεδρίας φιλοδοξούµε να υιοθετηθεί
τον Ιούνιο στο Ευρωπαϊκό Συµβούλιο µια πολιτική για τη θαλάσ-
σια ασφάλεια.

Αυτή η πολιτική, βεβαίως, θα περιλαµβάνει και την περιβαλ-
λοντική διάσταση.

Αλλά η ερώτησή σας αφορούσε συγκεκριµένα τις πιθανές επι-
πτώσεις των εγκληµατικών ενεργειών, οι οποίες είχαν δει τη δη-
µοσιότητα το 2009, αν δεν κάνω λάθος. Σας είπα ότι εκεί το
Υπουργείο Εξωτερικών ήρθε σε επαφή µε τις ιταλικές αρχές. Δεν
είχαν να µας δώσουν κάποιο νεότερο στοιχείο, αλλά συµφωνώ
απόλυτα µαζί σας ότι η µάχη για την προστασία της Μεσογείου
πρέπει να ενταθεί και να είναι συνεχής. Η Μεσόγειος είναι µια
κλειστή θάλασσα, άρα κινδυνεύει περισσότερο από ό,τι άλλες
περιοχές. 

Όµως, σας είπα ότι στο πλαίσιο της οριζόντιας θαλάσσιας πο-
λιτικής, εµείς σε αυτό που δίνουµε ιδιαίτερη σηµασία είναι στην
ενίσχυση των µηχανισµών ελέγχου της υλοποίησης του νοµικού
πλαισίου. Βεβαίως, εκεί συµπεριλαµβάνουµε και τις χώρες της
νότιας όχθης της Μεσογείου και στη διάρκεια της Προεδρίας
µας θα γίνουν υπουργικές συναντήσεις και µε τους Υπουργούς
των χωρών του Αραβικού Συνδέσµου, όπου βεβαίως και το θέµα
του περιβάλλοντος θα είναι ψηλά στην ατζέντα. 

Θέλω, κλείνοντας, για ακόµα µια φορά να τονίσω ότι ειδικά
στην Ελλάδα το θαλάσσιο περιβάλλον βρίσκεται σε εξαιρετικά
ποιοτικό επίπεδο. Αυτό νοµίζω ότι αναγνωρίζετε από όλους, όχι
µόνο από τους εκατοµµύρια τουρίστες που επισκέπτονται τη
χώρα µας αλλά και από επιστηµονικές αναλύσεις. Άρα πρέπει να
καθησυχάσουµε και να επιβεβαιώσουµε την κοινή γνώµη, την ελ-
ληνική και τη διεθνή,για την εξαιρετική ποιότητα των θαλασσών
µας. 

Ευχαριστώ.

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ  ]Γ’ - 21 ΦΕΒΡΟΥΑΡΙΟΥ 2014 7699



ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Η τρίτη µε αριθµό
599/18-2-2014 επίκαιρη ερώτηση πρώτου κύκλου του πρώην
Προέδρου της Βουλής και Βουλευτή Β’ Αθηνών του Πανελλήνιου
Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Απόστολου Κακλαµάνη προς τον
Υπουργό Εθνικής Άµυνας, σχετικά µε την διερεύνηση των υπο-
θέσεων περί προµήθειας εξοπλισµού των Ενόπλων Δυνάµεών
µας, δεν συζητείται λόγω κωλύµατος του κυρίου Υπουργού και
διαγράφεται.

Η έκτη µε αριθµό 593/18-2-2014 επίκαιρη ερώτηση πρώτου κύ-
κλου του Βουλευτή Αχαΐας του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλά-
δας κ. Νικολάου Καραθανασόπουλου προς τον Υπουργό Εργα-
σίας, Κοινωνικής Ασφάλισης και Πρόνοιας, σχετικά µε τις απολύ-
σεις των εργαζοµένων στην πολυεθνική επιχείρηση «Coca Cola
3E» και το κλείσιµο του εργοστασίου στην Πάτρα, δεν θα συζητη-
θεί κατόπιν συνεννοήσεως του ερωτώντος Βουλευτή µε τον αρ-
µόδιο Υπουργό και διαγράφεται.

Η πρώτη µε αριθµό 578/18-2-2014 επίκαιρη ερώτηση δεύτερου
κύκλου του Βουλευτή Δράµας της Νέας Δηµοκρατίας κ. Δηµη-
τρίου Κυριαζίδη προς τον Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και
Τροφίµων, σχετικά µε τις αποζηµιώσεις των πατατοκαλλιεργητών
του λεκανοπεδίου του Κάτω Νευροκοπίου Δράµας, δεν συζητεί-
ται σε συνεννόηση Υπουργού και Βουλευτή και διαγράφεται.

Η τρίτη µε αριθµό 576/18-2-2014 επίκαιρη ερώτηση δεύτερου
κύκλου του Βουλευτή Ιωαννίνων του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού
Κινήµατος κ. Μιχαήλ Κασσή προς τους Υπουργούς Ανάπτυξης
και Ανταγωνιστικότητας και Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων,
σχετικά µε την κατάργηση του καθορισµένου µέγιστου χρόνου
ζωής για το φρέσκο παστεριωµένο γάλα, δεν συζητείται λόγω
κωλύµατος του κυρίου Βουλευτή και διαγράφεται.

Η έκτη µε αριθµό 594/18-2-2014 επίκαιρη ερώτηση δεύτερου
κύκλου του Βουλευτή Αιτωλοακαρνανίας του Κοµµουνιστικού
Κόµµατος Ελλάδας κ. Νικολάου Μωραΐτη προς τον Υπουργό
Υγείας, σχετικά µε το κλείσιµο του φαρµακείου του ΕΟΠΥΥ στο
Αγρίνιο, δεν συζητείται λόγω κωλύµατος του κυρίου Βουλευτή
και διαγράφεται.

Να µου επιτραπεί το σχόλιο ότι οι αντιδράσεις του Προεδρείου
και της Διάσκεψης των Προέδρων έφεραν κάποιο αποτέλεσµα.
Σήµερα έχουµε αρκετές επίκαιρες ερωτήσεις αλλά και αυτές που
δεν συζητούνται οι περισσότερες –απ’ ό,τι βλέπω- είναι λόγω κω-
λύµατος Βουλευτών και όχι Υπουργών.

Ολοκληρώνουµε το σηµερινό κύκλο ερωτήσεων µε την δεύ-
τερη µε αριθµό 590/18-2-2014 επίκαιρη ερώτηση δεύτερου κύ-
κλου της Βουλευτού Ηλείας του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής
Αριστεράς κ. Έφης Γεωργοπούλου-Σαλτάρη προς τον Υπουργό
Πολιτισµού και Αθλητισµού, σχετικά µε την πρόθεση της Διε-
θνούς Ολυµπιακής Επιτροπής για αλλαγή του χώρου αφής της
Ολυµπιακής Φλόγας των δεύτερων Θερινών Ολυµπιακών Αγώ-
νων Νέων. 

Στην επίκαιρη ερώτηση θα απαντήσει ο Υφυπουργός Αθλητι-
σµού κ. Ανδριανός.

Ορίστε, κυρία συνάδελφε, έχετε τον λόγο. 
ΕΥΣΤΑΘΙΑ ΓΕΩΡΓΟΠΟΥΛΟΥ-ΣΑΛΤΑΡΗ: Ευχαριστώ, κύριε

Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, το θέµα µας είναι ακριβώς αυτό που ακού-

στηκε, η πρόθεση της Διεθνούς Ολυµπιακής Επιτροπής για αλ-
λαγή του χώρου αφής της Ολυµπιακής Φλόγας των δεύτερων
Θερινών Ολυµπιακών Αγώνων Νέων. Σύµφωνα µε τα όσα περι-
λαµβάνονται στο από 18-1-2014 ψήφισµα του Δηµοτικού Συµ-
βουλίου Αρχαίας Ολυµπίας –το οποίο θα καταθέσω στα
Πρακτικά- και τα δηµοσιεύµατα στα Μέσα Μαζικής Ενηµέρωσης,
η Διεθνής Ολυµπιακή Επιτροπή επεξεργάζεται πρόταση για αλ-
λαγή του χώρου αφής της Ολυµπιακής Φλόγας των Ολυµπιακών
Αγώνων Νέων, οι οποίοι θα διεξαχθούν στην πόλη Ναντζίνγκ της
Κίνας το καλοκαίρι του 2014.

Στην πρόταση της Διεθνούς Ολυµπιακής Επιτροπής φαίνεται
να ανακύπτει µία λογική διαφοροποίησης από το Ολυµπιακό
Πρωτόκολλο σε ό,τι αφορά το τελετουργικό αφής της Ολυµπια-
κής Φλόγας, ενώ την ίδια στιγµή και σε αγωνιστικό επίπεδο το
πρόγραµµα των Αγώνων περιλαµβάνει και αθλήµατα εκτός του
επίσηµου ολυµπιακού προγράµµατος, όπως ανέφερε το Γραφείο
Τύπου της Ελληνικής Ολυµπιακής Επιτροπής.

Οι εν λόγω αγώνες νέων διεξάγονται κάθε τέσσερα χρόνια
σύµφωνα µε το Ολυµπιακό Πρωτόκολλο. Για πρώτη φορά θεσπί-
στηκαν το 2007 και η πρώτη διοργάνωση ήταν το 2010 στη Σιγ-
καπούρη.

Σε αυτήν τη διοργάνωση τηρήθηκε το τελετουργικό της αφής
της Ολυµπιακής Φλόγας στον ιερό χώρο της Άλτεως στην Αρ-
χαία Ολυµπία, η λαµπαδηδροµία και στη συνέχεια η τελετή έναρ-
ξης –στην οποία η Ελλάδα παρελαύνει, ως είθισται, πρώτη- η
τελετή λήξης, η απονοµή των µεταλλίων κ.λπ.

Όπως προείπα, η Ελληνική Ολυµπιακή Επιτροπή φαίνεται να
συνηγορεί, όπως προέκυψε από την επικοινωνία που είχαµε µε
το γραφείο Τύπου, µε την πρόταση της ΔΟΕ ότι για τους Ολυµ-
πιακούς Αγώνες Νέων δεν απαιτείται η αφή της Ολυµπιακής Φλό-
γας, αλλά απλά φλόγας, χωρίς να χαρακτηρίζεται «ολυµπιακή».

Η πραγµατικότητα είναι ότι στον επίσηµο διαδικτυακό τόπο
της ΔΟΕ παρουσιάζεται στήλη µε την ονοµασία «Olympic
Games» και διπλανή στήλη µε την ονοµασία «Youth Olympic
Games». Θα το καταθέσω και αυτό στα Πρακτικά.

Εποµένως για την ίδια τη ΔΟΕ η ονοµασία «Ολυµπιακοί Αγώ-
νες»  επαναλαµβάνεται για τους εν λόγω αγώνες µε το πρόθεµα
«νέων». Προς τι, λοιπόν, η διαφοροποίηση στο ζήτηµα της αφής;

Θεωρούµε ότι οι εν λόγω προτάσεις της Διεθνούς Ολυµπιακής
Επιτροπής περιέχουν τον σαφέστατο κίνδυνο περαιτέρω εµπο-
ρευµατοποίησης των συµβόλων και του πνεύµατος των Ολυµ-
πιακών Αγώνων µε δεδοµένο ότι:

Πρώτον, η Ολυµπιακή Φλόγα έχοντας µια µακραίωνη ιστορία
στη χώρα µας είναι το κατ’ εξοχήν σύµβολο των Ολυµπιακών
Αγώνων και έχει συνδεθεί µε το φως του πνεύµατος, τη γνώση,
τη ζωή και το ευ αγωνίζεσθαι. Δεύτερον, οι Ολυµπιακοί Αγώνες
έχουν αλλοιωθεί σηµαντικά από την εµπορευµατοποίηση. Τρίτον,
δεν µπορεί να χαρακτηρίζονται Ολυµπιακοί Αγώνες Νέων χωρίς
την Ολυµπιακή Φλόγα, µε την τελετή αφής να λαµβάνει χώρα
αποκλειστικά στη  αρχαία Ολυµπία, διότι αυτό αναιρεί τις παναν-
θρώπινες αξίες της φιλίας, της ειρήνης και της συναδέλφωσης
των νέων όλου του κόσµου.

Θεωρώ ότι είναι σε γνώση της πολιτικής ηγεσίας του Υπουρ-
γείου Πολιτισµού και Αθλητισµού και της Γενικής Γραµµατείας
Αθλητισµού η εν λόγω πρόθεση της ΔΟΕ. Το ερώτηµα είναι πώς
σκοπεύει να αντιδράσει, ώστε να αποτραπεί αυτή η µεθόδευση
που πλήττει την ιστορική και πολιτιστική µας κληρονοµιά. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ο κύριος Υφυπουρ-
γός έχει τον λόγο.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΝΔΡΙΑΝΟΣ (Υφυπουργός Αθλητισµού): Ευχαρι-
στώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.

Κυρία συνάδελφε, η Ελλάδα ανταποκρίνεται σταθερά και
υπεύθυνα στο τιµητικό καθήκον του θεµατοφύλακα του ολυµπια-
κού πνεύµατος και είναι δεδοµένο πως οι Έλληνες θα αντιδρού-
σαµε τόσο διά της Κυβέρνησης όσο και µέσω της Ελληνικής
Ολυµπιακής Επιτροπής σε κάθε προσπάθεια φαλκίδευσης του
Ολυµπισµού.

Σε ό,τι αφορά το ζήτηµα που θίγετε, ας δούµε, κατ’ αρχάς, το
ιστορικό του θεσµού, όπου αναφερθήκατε κι εσείς. Οι Ολυµπια-
κοί Αγώνες Νέων διεξήχθησαν για πρώτη φορά το 2010 στη Σιγ-
καπούρη. Τότε, κατ’ εξαίρεσιν και µόνο, λόγω της γέννησης ενός
νέου θεσµού, η τελετή αφής πραγµατοποιήθηκε στο αρχαίο στά-
διο της Ολυµπίας. Υπήρξε, άλλωστε, ειδικό αίτηµα τότε της Σιγ-
καπούρης που έλαβε την έγκριση της ΔΟΕ µε τη σύµφωνη γνώµη
και της Ελληνικής Ολυµπιακής Επιτροπής. Στους αµέσως επό-
µενους πρώτους Χειµερινούς Ολυµπιακούς Αγώνες, που διεξήχ-
θησαν το 2012 στο Ίνσµπρουκ, η τελετή αφής της Ολυµπιακής
Φλόγας έγινε στο Παναθηναϊκό Στάδιο, όπου και θα τελείται
έκτοτε.

Άρα δεν υπάρχει διαφοροποίηση υφιστάµενου πρωτοκόλλου.
Μάλιστα, η Διεθνής Ολυµπιακή Επιτροπή υπό την προεδρία του
νέου Προέδρου Τόµας Μπαχ προχώρησε µε απόφαση της εκτε-
λεστικής επιτροπής της στην κατεύθυνση της ισχυροποίησης της
Ολυµπιακής Φλόγας αλλά και της τελετής αφής.

Έτσι, ο όρος «Ολυµπιακή Φλόγα» χρησιµοποιείται αποκλει-
στικά και µόνο για τους Χειµερινούς και Θερινούς Ολυµπιακούς
Αγώνες, ενώ για τους Θερινούς και Χειµερινούς Ολυµπιακούς
Αγώνες Νέων χρησιµοποιείται ο όρος «φλόγα». Βεβαίως, οι τε-
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λετές αφής της Ολυµπιακής Φλόγας θα συνεχίσουν να πραγµα-
τοποιούνται, όπως συµβαίνει από το 1936 µέχρι και σήµερα, απο-
κλειστικά στον ιερό χώρο της Αρχαίας Ολυµπίας.

Συνεπώς καµµία µεθόδευση δεν υπάρχει και πολύ περισσό-
τερο δεν πλήττεται επ’ ουδενί η παγκόσµια ιστορική και πολιτι-
στική κληρονοµιά του Ολυµπισµού. Η Ολυµπιακή Φλόγα και µαζί
της η τελετή αφής της θωρακίζεται –πιστεύω- ακόµη περισσό-
τερο.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ευχαριστούµε κι

εµείς τον κύριο Υφυπουργό.
Η κυρία συνάδελφος έχει τον λόγο.
ΕΥΣΤΑΘΙΑ ΓΕΩΡΓΟΠΟΥΛΟΥ-ΣΑΛΤΑΡΗ: Κύριε Υπουργέ, οι

απαντήσεις που πήραµε ως ένα βαθµό βέβαια ήταν οι αναµενό-
µενες, ωστόσο δεν φάνηκε η πρόθεση αυτό το θέµα να το παλέ-
ψει το Υπουργείο και να πιέσει. 

Επισηµαίνουµε ότι θεωρούµε παντελώς ψευδεπίγραφο το επι-
χείρηµα ότι η φλόγα των Ολυµπιακών Αγώνων Νέων δεν είναι
ολυµπιακή αλλά κάποια άλλη.

Επί της ουσίας βλέπουµε ότι η Ολυµπιακή Φλόγα προωθείται
ως εµπορικό σήµα και όχι ως πανανθρώπινη αξία, δηλαδή µπορεί
σήµερα ή οι επόµενοι Αγώνες να γίνουν στο Παναθηναϊκό Στάδιο
και µετά µπορούν να πάνε οπουδήποτε, σε οποιαδήποτε χώρα
και σε οποιαδήποτε πόλη. 

Είναι σηµαντικότατη η πολιτική και η κοινωνική ευθύνη της συγ-
κυβέρνησης απέναντι σε αυτήν την πανανθρώπινη σηµασία των
ολυµπιακών συµβόλων. Έτσι, έχουν φθάσει να ακούγονται τέτοιες
προτάσεις από τη ΔΟΕ, τις οποίες ουσιαστικά ενστερνίζεται ή στις
οποίες υπακούει η Ελληνική Ολυµπιακή Επιτροπή, είτε στο όνοµα
της µείωσης του κόστους για τη διεξαγωγή των Αγώνων είτε στο
όνοµα του δήθεν διαφορετικού είδους των Αγώνων. 

Διαχρονικά παρατηρείται µια προσπάθεια αυτονόµησης των πο-
λιτιστικών και αθλητικών αξιών που αντιπροσωπεύουν και διαφυ-
λάττουν τα ολυµπιακά ιδεώδη κατά τη διάρκεια προετοιµασίας και
εξέλιξης των διοργανώσεων, ώστε συνεχώς να υποκαθίστανται
από πρότυπα που προωθούν όµιλοι πολυεθνικών συµφερόντων.
Συνεχώς οι Ολυµπιακοί Αγώνες υποτάσσονται στις πρόσκαιρες ή
στρατηγικές στοχεύσεις της εκποίησης των συµβόλων µε σκοπό
το κέρδος του νεοφιλελεύθερου ολοκληρωτισµού. 

Με την επικείµενη σταδιακή υποβάθµιση και του τελετουργι-
κού προσπαθούν τα επιχειρηµατικά συµφέροντα να κρατήσουν
µόνο ό,τι χρειάζονται από το brand name, όπως συνηθίζεται να
αποκαλείται σε όρους της αγοράς, ως οικονοµικό όφελος από
την ιστορία και το νόηµα των Ολυµπιακών Αγώνων. Στη διάρκεια
της βουλευτικής µας θητείας έχουµε πειστεί ότι από ιδεολογικής
πλευράς η συγκυβέρνηση δεν έχει κανένα απολύτως πρόβληµα
µε αυτό, ως Κυβέρνηση, όµως, έχει ευθύνη να αποτρέψει αυτήν
τη διαδικασία. 

Επί της ουσίας µε την αντιγραφή ή κατάργηση της ιστορικά
καθιερωµένης τελετής που γίνεται µόνο στην Αρχαία Ολυµπία
αναιρείται ο συµβολισµός του Ολυµπιακού Ιδεώδους και µετα-
τρέπεται σε ένα τελετουργικό εµπορικού χαρακτήρα. 

Σε µια εποχή που οι πόλεµοι και οι εχθροπραξίες λεηλατούν
ανθρώπινες ζωές, πόλεις, περιουσίες, πολιτιστικούς θησαυρούς
και περιβάλλον, αντί να εργαζόµαστε για την καθιέρωση της εκε-
χειρίας ανάµεσα στις εµπόλεµες πλευρές –και υπάρχει γι’ αυτόν
τον σκοπό και το Διεθνές Ίδρυµα Ολυµπιακής Εκεχειρίας που
εδρεύει στη Λοζάνη και το Διεθνές Κέντρο Ολυµπιακής Εκεχει-

ρίας, ένας παγκόσµιος  µη κυβερνητικός οργανισµός µε έδρα τη
χώρα µας από το 2001- τώρα στη συγκεκριµένη χρονική συγκυ-
ρία πάµε να αναγάγουµε τον ευτελισµό και την εκµετάλλευση
των συµβόλων ειρήνης και συναδέλφωσης των λαών ως κυ-
ρίαρχη ιδεολογία. 

Η Ολυµπιακή Φλόγα ως σύµβολο ειρήνης και συναδέλφωσης
είναι η έκφραση του αθλητικού ιδεώδους και των αρχών του
Ολυµπισµού και πρέπει να µείνει έξω από κερδοσκοπικούς αντα-
γωνισµούς και λογικές franchise.

Η σηµερινή συγκυβέρνηση οφείλει να καταλάβει ότι η υπερά-
σπιση αυτών των πανανθρώπινων αξιών µέσω των συµβόλων
είναι σήµερα µια βαθιά δηµοκρατική ενέργεια και καθήκον που
δεν µπορεί να αφήνεται στην τύχη του. Η πολιτική ηγεσία, επί-
σης, οφείλει να ξεκαθαρίσει συνολικά τη θέση της για το εν λόγω
ζήτηµα χωρίς υπεκφυγές και να δώσει την προοδευτική λύση
που απαιτείται, χωρίς εθνικιστικές κορώνες από τη µία και χωρίς
υποτελή διάθεση από την άλλη.  

Εκτός του ότι πρέπει να αντιδράσει σύσσωµος ο πολιτικός και
αθλητικός κόσµος, τα αθλητικά σωµατεία, οι φορείς του πολιτι-
σµού, προτείνω να εκδοθεί ψήφισµα από την ελληνική Βουλή,
για να γίνει γνωστή η αντίθεση όλων στη σχεδιαζόµενη ανατροπή
του καθιερωµένου τελετουργικού και να πιεστεί η ΔΟΕ να ανα-
καλέσει τις προτάσεις της για αυτό το θέµα. 

Ευχαριστώ. 
(Στο σηµείο αυτό η Βουλευτής κ. Ευσταθία Γεωργοπούλου-

Σαλτάρη καταθέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγ-
γραφα, τα οποία βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος
Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της
Βουλής)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ευχαριστούµε και
εµείς. 

Ο κύριος Υφυπουργός έχει τον λόγο για τη δευτερολογία του. 
ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΝΔΡΙΑΝΟΣ (Υφυπουργός Αθλητισµού): Ευχαρι-

στώ, κύριε Πρόεδρε. 
Κυρία συνάδελφε, είναι απόλυτη προτεραιότητα της Ελλάδας,

του Πρωθυπουργού, της ελληνικής Κυβέρνησης η προστασία
του αυθεντικού ολυµπιακού πνεύµατος, των υλικών και άυλων
τεκµηρίων αυτής της σπουδαίας και πανανθρώπινης κληρονο-
µιάς. 

Στην κατεύθυνση αυτή, λοιπόν, παρακολουθούµε στενά κάθε
εξέλιξη στο πλαίσιο της ΔΟΕ και παρεµβαίνουµε δυναµικά όπου
και όταν χρειάζεται, όπως κάναµε –αν θυµάστε- για τη διατήρηση
του αγωνίσµατος της πάλης στο πρόγραµµα των Ολυµπιακών
Αγώνων. 

Καταλαβαίνω, λοιπόν και συµµερίζοµαι απόλυτα το ενδιαφέ-
ρον και την ευαισθησία σας για το θέµα, όπως, άλλωστε και η
µεγάλη πλειονότητα των Ελλήνων. Όµως, πιστεύω ότι θα συµ-
φωνήσετε µαζί µου ότι η ρητή θεσµική κατοχύρωση πως η Ολυµ-
πιακή Φλόγα αφορά αποκλειστικά και µόνο τους θερινούς και
τους χειµερινούς Ολυµπιακούς Αγώνες ενισχύει και δεν αποδυ-
ναµώνει το σύµβολο και τη σηµασία του. 

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ευχαριστούµε και

εµείς. 
ΕΥΣΤΑΘΙΑ ΓΕΩΡΓΟΠΟΥΛΟΥ-ΣΑΛΤΑΡΗ: Στο αγώνισµα της

πάλης που αντέδρασαν οι πάντες, το πήραν πίσω. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ολοκληρώθηκε η συ-

ζήτηση των επίκαιρων ερωτήσεων. 
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, εισερχόµαστε στην ηµερήσια διάταξη των

ΕΠΕΡΩΤΗΣΕΩΝ

Θα συζητηθεί η υπ’ αριθµόν 20/20/4-2-2014 επίκαιρη επερώ-
τηση των Βουλευτών του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστε-
ράς κ.κ. Γεωργίου Πάντζα, Παναγιώτας Δριτσέλη, Νικολάου
Βούτση, Αναστασίου Κουράκη, Δηµητρίου Στρατούλη, Αλέξιου
Μητρόπουλου, Θεόδωρου Δρίτσα, Ηρούς Διώτη, Παναγιώτη
Κουρουµπλή, Ευγενίας Βαµβακά Ευσταθίας Γεωργοπούλου-Σαλ-
τάρη, Μαρίας Κανελλοπούλου, Αλέξανδρου Μεϊκόπουλου, Αθα-
νασίου Πετράκου, Χαράς Καφαντάρη, Ιωάννη Μιχελογιαννάκη,
Ιωάννη Σταθά, Ιωάννας Γαϊτάνη, Δηµητρίου Γάκη, Στέφανου Σα-
µοΐλη, Σταύρου Κοντονή, Νικολάου Συρµαλένιου, Γεωργίου Βα-
ρεµένου, Ευάγγελου Διαµαντόπουλου, Βασιλείου Κυριακάκη,
Ιωάννη Ζερδελή, Ιωάννη Αµανατίδη, Μαρίας Μπόλαρη, Ευαγγε-
λίας Αµµανατίδου, Αικατερίνης Ιγγλέζη, Μαρίας Τριανταφύλου,
Χρήστου Μαντά, Μιχαήλ Κριτσωτάκη και Νικολάου Μιχαλάκη
προς τον Υπουργό Πολιτισµού και Αθλητισµού, σχετικά µε τα
προβλήµατα στον ελληνικό αθλητισµό. 

Πριν δώσω τον λόγο στον πρώτο από τους επερωτώντες Βου-
λευτές, σας ενηµερώνω, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ότι
επειδή, όπως είδατε, σήµερα είχαµε αρκετές ερωτήσεις –και
αυτό είναι πολύ θετικό- και ο χρόνος έχει προχωρήσει, θα πρέπει
να κάνουµε µία προσπάθεια να τηρούµε τους χρόνους.

Επίσης, να ληφθεί υπ’ όψιν ότι ο πρώτος από τους επερωτών-
τες Βουλευτές –εν προκειµένω ο κ. Πάντζας- έχει δέκα λεπτά. Η
κ. Δριτσέλη έχει πέντε λεπτά, όπως και ο κ. Πετράκος, ο κ. Βού-
τσης και ο κ. Αµανατίδης. Ο κ. Στρατούλης και ο κ. Μητρόπουλος
έχουν από τρία λεπτά. 

Τον λόγο έχει ο κ. Πάντζας.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΠΑΝΤΖΑΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε. 
Κύριε Υπουργέ, κυρίες και κύριοι Βουλευτές, η χώρα µας βυ-

θίζεται όλο και περισσότερο στην οικονοµική ύφεση και την κοι-
νωνική εξαθλίωση. Αυτό είναι αποτέλεσµα µίας καταστροφικής
πολιτικής δεκαετιών, µε αποκορύφωµα το έγκληµα των µνηµο-
νίων. 

Μέσα σε όλα αυτά και ο ελληνικός αθλητισµός πληρώνει και
αυτός το δικό του βαρύ τίµηµα, όπως άλλωστε και η παιδεία, η
υγεία, η κοινωνική ασφάλιση και όλοι οι τοµείς της κοινωνικής
πρόνοιας. 

Ο αθλητισµός, ξεκίνησε από τα αρχαία χρόνια τελείως αγνός,
χωρίς υστεροβουλία, βασισµένος στο πνεύµα του ευ αγωνίζε-
σθαι και της υγιούς και ευγενούς άµιλλας. Είχε ως ανώτερο
σκοπό την αγωγή και την παιδεία των νέων, τον τρόπο έκφρασης
της ανθρώπινης οµορφιάς, σωµατικής και πνευµατικής. Το περί-
φηµο «νους υγιής εν σώµατι υγιεί» αποτελούσε το κυρίαρχο
νόηµα στην αθλητική δραστηριότητα των πολιτών. Ο αγώνας, η
πάλη, η εντατική προσπάθεια, η ανάγκη του ανθρώπου να διοχε-
τεύσει τη ζωτικότητά του, να δοκιµάσει τις δυνάµεις του και να
ξεπεράσει τον διπλανό του αποτέλεσαν το αρχικό κίνητρο, την
πρώτη ύλη για να συνδεθεί ο αθλητισµός µε την άµιλλα, την
ηθική επιβράβευση της προσπάθειας, τη συµφιλίωση –σηµαντι-
κότατο αυτό- και τη συναδέλφωση, αξίες που αποτέλεσαν συ-
στατικά στοιχεία του παγκόσµιου αθλητισµού. Τότε όµως! Εκείνη
την εποχή!

Στη σηµερινή εποχή, όµως, όλα τα παραπάνω, κυρίες και κύριοι
Βουλευτές, έφτασαν να θεωρούνται µία επιχειρηµατική δραστη-
ριότητα. Να θεωρούνται εµπορικό προϊόν µε αποκλειστικό σκοπό
το κέρδος. Το αθλητικό ιδεώδες ωθήθηκε στην εµπορευµατοποί-
ηση. Ωθήθηκε στο πεδίο της προσφοράς και της ζήτησης. Μετα-
τράπηκε σε πηγή πλουτισµού. Μετατράπηκε σε µία ακατάσχετη
χυδαιολογία µε κύρια χαρακτηριστικά τον φανατισµό και τη βία.
Μετατράπηκε σε εργαλείο άσκησης πολιτικής και οικονοµικής επι-
βολής από ισχυρές χώρες και µεγάλες βιοµηχανίες. Μεταλλάχ-
θηκε εν τέλει σε ένα µόρφωµα εγωισµού, µαταιοδοξίας,
απληστίας, ντοπαρισµένων ινδαλµάτων λαϊκής κατανάλωσης,
χωρίς τα ήθη και τα ιδανικά που  θεµελιώνει το αθλητικό ιδεώδες. 

Όλα αυτά, κύριε Υπουργέ, είναι αποτέλεσµα της πολιτικής που
δεκαετίες τώρα εφαρµόζεται, µίας νεοφιλελεύθερης πολιτικής

που επέβαλε την άθλια και ανεξέλεγκτη ασυδοσία και οδήγησε
σταδιακά τον αθλητισµό στον εκφυλισµό.

Το πολιτικό σύστηµα του ΠΑΣΟΚ και της Νέας Δηµοκρατίας
χρησιµοποίησε τον αθλητισµό ως εργαλείο πελατειακών σχέσεων
και όχι ως κοινωνικό αγαθό επωφελές για το σύνολο. Χρησιµο-
ποίησε τον αθλητισµό µε τέτοιο τρόπο, ώστε να δηµιουργηθεί ένα
παράπλευρο και παρασιτικό σύστηµα ανοµίας, µέσα από το οποίο
κατασπαταλήθηκαν τεράστιοι πόροι που θα µπορούσαν να αξιο-
ποιηθούν προς όφελος των κοινωνικών αναγκών στη βάση ενός
υγιούς αθλητικού προτύπου. 

Θυµίζω το «πάρτι» που έγινε στις ολυµπιακές υποδοµές και εγ-
καταστάσεις. Οι υποδοµές υπερτιµολογήθηκαν. Κοστολογήθη-
καν δέκα φορές παραπάνω από την πραγµατική αξία τους µόνο
και µόνο για να τα οικονοµήσουν κάποιοι.

Αλήθεια, κύριε Υπουργέ, τι απέγινε το µεγαλεπήβολο πρό-
γραµµα «Ελλάδα 2004»; Γιατί αυτό που κοσµεί σήµερα τη χώρα
είναι τα κουφάρια των ηµιτελών αθλητικών εγκαταστάσεων,
καθώς και οι εγκαταλελειµµένες ολυµπιακές εγκαταστάσεις, που
σήµερα είναι χωρίς νόµιµη άδεια λειτουργίας και που δεν αντα-
ποκρίνονται σε στοιχειώδεις προδιαγραφές, εγκαταστάσεις επι-
κίνδυνες τόσο για την ασφάλεια όσο και για την υγιεινή
αθλουµένων και θεατών. 

Και εδώ, τι κάνατε; Απλά, µεταφέρατε το πρόβληµα για µετά
τις εκλογές, τότε που µε άνεση θα παραχωρηθούν πολλές αθλη-
τικές εγκαταστάσεις σε ιδιώτες, αφού οι δήµοι δεν θα µπορούν
να ανταποκριθούν στο κόστος συντήρησης και λειτουργίας τους. 

Πείτε µου, αλήθεια, τι απέγιναν το Μουσείο Ελληνικών Ολυµ-
πιακών Αγώνων και το Μουσείο του Παγκόσµιου Κλασικού Αθλη-
τισµού, µουσεία που προβλεπόταν να κατασκευαστούν σε τµήµα
του Διεθνούς Κέντρου Ραδιοτηλεόρασης, εκεί όπου σήµερα λει-
τουργεί το Εµπορικό Κέντρο «GOLDEN HALL»; Μήπως έγιναν πε-
ριουσία της «ΛΑΜΔΑ ΔΟΜΗ Α.Ε.», θυγατρικής της «LAMDA
DEVELOPMENT», γνωστών επιχειρηµατικών συµφερόντων; Όλα
αυτά γίνονται παρ’ όλο που το συνολικό έργο έως ότου διακοπεί,
στοίχισε 20.800.000 ευρώ στο ελληνικό δηµόσιο. 

Μήπως, να θυµηθούµε τα 12.000.000 ευρώ που δαπανήθηκαν
από το ελληνικό δηµόσιο -και συγκεκριµένα τη Γενική Γραµµα-
τεία Αθλητισµού- για µία εκδήλωση βράβευσης που ποτέ δεν
έγινε; Για µία ολιγόωρη εκδήλωση βράβευσης 12.000.000 ευρώ! 

Ο κατάλογος είναι µεγάλος, κύριε Υπουργέ. Όµως, ακόµα µε-
γαλύτερος είναι ο κατάλογος του ξεπουλήµατος που κρατάτε
στα συρτάρια του ΤΑΙΠΕΔ και του Υπουργείου Οικονοµικών.
Μετά τον ΟΠΑΠ έρχεται ο ΟΔΙΕ, οι αθλητικές εγκαταστάσεις του
Αγίου Κοσµά, το ΣΕΦ και ένα σωρό ακίνητα που σήµερα προσφέ-
ρονται όσο-όσο από το ΤΑΙΠΕΔ. 

Το ΤΑΙΠΕΔ είναι το µεγαλύτερο εκτροφείο διαπλοκής και δια-
φθοράς. Πετάει έξω από τα γραφεία της την Κολυµβητική Οµο-
σπονδία Ελλάδας στο Ελληνικό, µία από τις κορυφαίες
οµοσπονδίες της χώρας, που συγκέντρωσε είκοσι εννέα από τα
συνολικά ενενήντα πέντε µετάλλια του ελληνικού αθλητισµού το
2012, τριάντα µετάλλια το 2013 και πλήθος διακρίσεων σε διε-
θνείς διοργανώσεις. Αυτός είναι ο σχεδιασµός σας για το µέλλον
του ερασιτεχνικού αθλητισµού!

Ενδεικτικό είναι το γεγονός ότι, ενώ ξεπουλήσατε τον ΟΠΑΠ,
µία από τις κύριες πηγές χρηµατοδότησης του ερασιτεχνικού
αθλητισµού, δεν φροντίσατε να αναπληρώσετε τις χορηγίες του.
Και δεν το κάνατε αυτό γιατί, όπως η παιδεία, η υγεία, ο πολιτι-
σµός, έτσι και ο αθλητισµός εντάσσεται σε έναν γενικότερο σχε-
διασµό συρρίκνωσης και εκποίησης, σχεδιασµό που έχει
ξεκινήσει από το 2010 µε το πρώτο θανατηφόρο µνηµόνιο. 

Κύριε Υπουργέ, είναι ξεκάθαρο ότι η συγκυβέρνησή σας απο-
σύρει το κράτος από τη χρηµατοδότηση του ερασιτεχνικού
αθλητισµού. Τον µετατρέπει από κοινωνικό αγαθό σε εµπορικό
προϊόν για λίγους. Αυτό φαίνεται από το γεγονός ότι εντελώς
µόνοι σας ως καλοθελητές πετσοκόψατε κατά 70% τη χρηµατο-
δότηση. Καµµία τρόικα δεν σας είπε συγκεκριµένα να κόψετε
από τις οµοσπονδίες και τα σωµατεία. Αυτό πρέπει να το µάθει
ο κόσµος που µας παρακολουθεί.

Το κάνατε, όµως, προκειµένου να υποβαθµίσετε τη Γενική
Γραµµατεία Αθλητισµού, τις εθνικές αθλητικές οµοσπονδίες, τις
ενώσεις και τα αθλητικά σωµατεία, τα προγράµµατα και τις
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δοµές µαζικής άθλησης της τοπικής αυτοδιοίκησης, καθώς βέ-
βαια και τη φυσική αγωγή στην εκπαίδευση, µε στόχο αφ’ ενός
να δηµιουργηθεί µία Γενική Γραµµατεία Αθλητισµού χωρίς επι-
τελικό ρόλο και αρµοδιότητες, χωρίς αντικείµενο, αρκεί να διεκ-
περαιώνει και να νοµιµοποιεί τις δράσεις της ιδιωτικής
κερδοσκοπίας, δηλαδή µία υπηρεσία-«σφραγίδα». 

Είχατε στόχο αφ’ ετέρου να αξιολογηθούν οι αθλητικές οµο-
σπονδίες υπό την ντιρεκτίβα των συγχωνεύσεων και των καταρ-
γήσεων, αγνοώντας το διεθνές πλαίσιο, τους αθλητές και το
κύρος της χώρας, αρκεί να δηµιουργηθούν οµοσπονδίες µε έναν
και µόνο υπάλληλο. 

Τελικά είχατε στόχο να καταστεί εφαρµόσιµη η ανταποδοτικό-
τητα σε όλα τα επίπεδα του ερασιτεχνικού αθλητισµού, ανταπο-
δοτικότητα που µόνο ένας µάνατζερ της αγοράς θα είχε ως
κύριο µέληµα. 

Το λέω αυτό γιατί εσείς, κύριε Υπουργέ, σε ραδιοφωνική σας
συνέντευξη στις 13 Σεπτεµβρίου 2013 είχατε πει: «Θα πρέπει
πλέον να αντιµετωπίζουµε τον αθλητισµό µε την οπτική του µά-
νατζερ». 

Το ίδιο ακριβώς κάνετε και µε τον επαγγελµατικό αθλητισµό.
Έχουµε ένα σύστηµα επαγγελµατικού αθλητισµού σε σήψη, ένα
σύστηµα που µε τη συναίνεση των κοµµάτων της Συµπολίτευσης
εξακολουθεί και αποµυζά δεκάδες εκατοµµύρια ευρώ από τον
πλούτο του ελληνικού λαού και του ερασιτεχνικού αθλητισµού. Το
πολιτικό σύστηµα, ο επαγγελµατικός αθλητισµός και µερίδα των
αθλητικών Μέσων Μαζικής Ενηµέρωσης είναι το διαπλεκόµενο
τρίγωνο που συνεχίζει να δηλητηριάζει την ελληνική κοινωνία. 

Κάνετε τα στραβά µάτια στην αντιµετώπιση και την εξάλειψη
της χειραγώγησης αγώνων, στο ξέπλυµα του «µαύρου χρήµα-
τος», στο ντόπινγκ, στην εκτροφή παρακρατικών µηχανισµών και
στα ανεξέλεγκτα φαινόµενα κοινωνικής βίας. Από τη µία διατη-
ρείτε και ενισχύετε την ευνοϊκή µεταχείριση των µεγαλοπαρα-
γόντων που λυµαίνονται τον επαγγελµατικό αθλητισµό και από
την άλλη στερείτε από τα κρατικά ταµεία και εντέλει από τον ερα-
σιτεχνικό αθλητισµό πόρους βεβαιωµένους από φορολογικές και
ασφαλιστικές παραβάσεις.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή) 

Παρακαλώ για την ανοχή σας, κύριε Πρόεδρε. Δώστε µου µισό
λεπτό ακόµη.

Αντί, λοιπόν, να εργαστείτε για όλα αυτά, φέρνετε τροπολο-
γίες-«δωράκια» σε παράγοντες του αθλητισµού, σαν αυτή που
αφορά στην εγγυητική επιστολή των ΠΑΕ και ΚΑΕ. Φέρνετε τρο-
πολογίες που αφορούν στην Επιτροπή Αποτίµησης Αξίας Αθλη-
τών, ενισχύοντας τη δηµιουργία πλασµατικών ισολογισµών στις
αθλητικές ανώνυµες εταιρείες. 

Δεν κάνετε, όµως, το ίδιο και µε τον ΕΣΚΑΝ. Το λέω αυτό γιατί
ενώ σε ηµερίδα που διοργάνωσε ο ΕΣΚΑΝ δηλώσατε ότι έχετε
τη βούληση τόσο εσείς όσο και η Κυβέρνηση να τον ενισχύσετε
περαιτέρω, λίγους µήνες µετά στον προϋπολογισµό είδαµε το
κονδύλι πετσοκοµµένο κατά 80%.

Κύριε Υπουργέ, οι πάντες λένε ότι δεν µπορεί να σταθεί όρθιος
ο ερασιτεχνικός αθλητισµός χωρίς επαρκή χρηµατοδότηση.
Αυτό το λένε όλες οι οµοσπονδίες, όλα τα σωµατεία, όλη η αθλη-
τική κοινότητα, το λένε ακόµα και αυτοί που δεν είναι ΣΥΡΙΖΑ
αλλά είναι «δικά σας παιδιά».

Ο πολιτισµός και ο αθλητισµός είναι κοινωνικά αγαθά ζωτικής
σηµασίας και υψηλής προτεραιότητας για τον άνθρωπο. Έχετε
την υποχρέωση, λοιπόν, να εξασφαλίσετε όλες τις πνευµατικές
και υλικές προϋποθέσεις για να έχει τη δυνατότητα ο λαός και
να συµµετέχει αλλά και να απολαµβάνει τα πολιτιστικά και τα
αθλητικά δηµιουργήµατα.

Σας παρακαλούµε να αλλάξετε πολιτική, αν και οι πάντες, η
κοινωνία ολόκληρη, ξέρουν ότι πλησιάζει η ώρα που η υποχρέ-
ωση αυτή της πολιτείας θα υλοποιηθεί µε άλλους όρους, µε το
πρόταγµα «αθλητισµός για τον άνθρωπο και όχι για τα κέρδη».

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ευχαριστούµε και
εµείς.

Το Προεδρείο προτείνει, αν και δεν προβλέπεται από τον Κα-

νονισµό, προκειµένου να µη διακόπτουµε τον εκάστοτε οµιλητή,
αν κάποιος θέλει να επεκτείνει την πρωτολογία του, αυτό να γί-
νεται µε αφαίρεση του χρόνου από τη δευτερολογία του.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΕΤΡΑΚΟΣ: Όλος ο χρόνος µου, κύριε Πρό-
εδρε, θα ήθελα να χρησιµοποιηθεί στην πρωτολογία.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Για εσάς ισχύει αυτό,
άλλος  συνάδελφος όµως µπορεί να θέλει να κρατήσει το δι-
καίωµα της δευτερολογίας.

Τον λόγο έχει η κ. Δριτσέλη για πέντε λεπτά.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΑ ΔΡΙΤΣΕΛΗ: Κύριε Πρόεδρε, ο ΣΥΡΙΖΑ φέρνει σή-

µερα στη Βουλή ένα κρίσιµο, κατά την άποψή µας, ζήτηµα το
οποίο δεν έχει και δεν µπορεί να έχει µόνο µία ανάγνωση. Αντι-
θέτως, κατά τη γνώµη µας, είναι ένα πολύπλευρο θέµα που οι
πτυχές του αφορούν σε κοινωνικές, οικονοµικές αλλά και πολιτι-
κές παραµέτρους τις οποίες δεν γίνεται να επιµένουµε να παρα-
γνωρίζουµε εις βάρος του δηµόσιου συµφέροντος. 

Ο ελληνικός αθλητισµός, κύριε Υπουργέ, είναι ξεκάθαρο πια
πως εκλαµβάνεται από την Κυβέρνηση ως µία παράπλευρη απώ-
λεια των µνηµονιακών πολιτικών και παρά τις τεράστιες ευεργε-
σίες του, η Κυβέρνηση έχει καταφέρει να θεωρείται πλέον από
την πλειονότητα της ελληνικής κοινωνίας ως µία πολυτέλεια.  

Σ’ αυτό το φόντο, η Κυβέρνηση σήµερα καλείται να υποβάλει
στη Βουλή των Ελλήνων τον απολογισµό του έργου της για τον
αθλητισµό, ένα θεµελιώδες κοινωνικό αγαθό το οποίο δυστυχώς
αντιµετωπίζεται από την πολιτική ηγεσία του Υπουργείου ως εµ-
πορικό προϊόν διαθέσιµο µόνο σε εκείνους που έχουν να το πλη-
ρώσουν. Κι αυτό, γιατί στην Ελλάδα των µνηµονίων οι αθλούµενοι
λογίζονται ως πελάτες και ο υγιής πνεύµονας του αθλητισµού,
δηλαδή η ερασιτεχνική άθληση, αποτελεί για το Υπουργείο ένα
άχθος από το οποίο προσπαθεί µε κάθε τρόπο να απαλλαγεί.

Η κοινωνική βάση ολόκληρου του αθλητικού οικοδοµήµατος,
δηλαδή ο ερασιτεχνικός αθλητισµός, βρίσκεται σήµερα στα πρό-
θυρα της κατάρρευσης, αφού η κρατική επιχορήγηση έχει πρα-
κτικά εκµηδενιστεί και τα ερασιτεχνικά αθλητικά σωµατεία έχουν
αφεθεί αβοήθητα στη µοίρα τους, µε εκατοντάδες χιλιάδες
αθλούµενους και ερασιτέχνες αθλητές να µην έχουν πλέον τη
δυνατότητα να αθληθούν χωρίς να βάλουν βαθιά το χέρι στην
τσέπη.

Παράλληλα, όλο και περισσότεροι πολίτες αναγκάζονται να
πληρώνουν αδρά για τη χρήση των δηµόσιων και δηµοτικών
αθλητικών χώρων, ενώ είναι σαφής και η πρόθεση για πλήρη µε-
τακύλιση του κόστους συντήρησης των σταδίων στους δηµότες
και στους χρήστες τους. Από την άλλη, η καρδιά του ερασιτεχνι-
κού αθλητισµού, τα ερασιτεχνικά πρωταθλήµατα, στην επαρχία
και στις πόλεις µαραζώνουν καθηµερινά από το µνηµονιακό σοκ
στο οποίο υποβάλλεται ο ελληνικός αθλητισµός. 

Αυτή η εικόνα είναι πραγµατικά αποκαρδιωτική, διότι οι ερα-
σιτεχνικοί αθλητικοί αγώνες, διεξάγονται σε ακατάλληλους για
τη σωµατική ακεραιότητα των αθλητών χώρους, στα γήπεδα δεν
υπάρχει ούτε το ελάχιστο ιατρικό προσωπικό, ενώ ακόµα και τις
κάρτες υγείας τους, οι ερασιτέχνες αθλητές αναγκάζονται να τις
πληρώνουν πλέον οι ίδιοι από την τσέπη τους.

Τα προγράµµατα µαζικής άθλησης στην τοπική αυτοδιοίκηση
έχουν καταρρεύσει, µε τις δηµόσιες αθλητικές υποδοµές να
έχουν παραιτηθεί στους δήµους της χώρας, χωρίς να έχουν προ-
βλεφθεί βέβαια αντίστοιχοι πόροι για τη συντήρησή τους, µε τα
δηµοτικά κολυµβητήρια να µην έχουν χρήµατα για να ζεστάνουν
τις πισίνες τους και οι πολίτες και τα ερασιτεχνικά σωµατεία να
µην µπορούν να αθληθούν και να προπονηθούν, ενώ χρειάζεται
πλέον οι αθλητές να πληρώνουν από την τσέπη τους, από το οι-
κογενειακό εισόδηµα, ακόµα και τη συµµετοχή τους σε παιδικούς
και εφηβικούς αγώνες. Όλες οι µεγάλες αθλητικές υποδοµές, οι
οποίες µέχρι σήµερα πληρώνονται από τα χρήµατα των Ελλήνων
φορολογουµένων είτε βγαίνουν στο σφυρί είτε µένουν παρατη-
µένες στην τύχη τους, στερώντας από τους πολίτες σηµαντικές
υποδοµές.

Ταυτόχρονα, στην ελληνική επαρχία κείτονται παρατηµένα τα
κουφάρια του µεγαλεπήβολου προγράµµατος «Ελλάδα 2004»,
εκατοντάδες δηλαδή ηµιτελείς χώροι άθλησης, οι οποίοι κόστι-
σαν εκατοµµύρια ευρώ στο δηµόσιο και οι οποίοι δεν πρόκειται
να ολοκληρωθούν ποτέ. Και όλη αυτή η κατάσταση, είναι φυσικά
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απόρροια της άτακτης απόσυρσης του κράτους από την στήριξη
του αθλητισµού ως κοινωνικό αγαθό, ενώ είναι σαφής η πρόθεση
της πολιτικής ηγεσίας για πλήρη εµπορευµατοποίηση της ερα-
σιτεχνικής αθλητικής δραστηριότητας. 

Το µοναδικό ενδιαφέρον του Υπουργείου, είναι το πώς θα διευ-
κολυνθεί η µαζική είσοδος ιδιωτικών συµφερόντων σε όλο το
φάσµα της αθλητικής δραστηριότητας, ενώ την ίδια στιγµή η Κυ-
βέρνηση σχεδιάζει ακόµα και την κατεδάφιση των δηµόσιων αθλη-
τικών υποδοµών, για να παραδώσει εκτάσεις και χώρους πρασίνου
σε κοινοπραξίες ξένων funds έναντι ευτελούς αντιτίµου. 

Και ενώ η κρατική χρηµατοδότηση παίρνει την κατιούσα, µε
τον προϋπολογισµό του 2014 να φθάνει µόλις στα 60,7 εκατοµ-
µύρια ευρώ για τον αθλητισµό, η Κυβέρνηση φρόντισε να απο-
στερήσει από τον ερασιτεχνικό αθλητισµό σηµαντικότατους
οικονοµικούς πόρους, όπως είναι εκείνοι που προέρχονταν από
τον ΟΠΑΠ, ενώ συνεχίζει σκανδαλωδώς να επιτρέπει σε αθλητι-
κές ανώνυµες εταιρείες να χρωστούν εκατοµµύρια ευρώ στο δη-
µόσιο και στα ερασιτεχνικά σωµατεία. 

Με λίγα λόγια, η Κυβέρνηση επιµένει να αγνοεί επιτακτικά τις
υποδείξεις και τις διεθνείς πρακτικές ως προς την ενθάρρυνση
της άσκησης για τη βελτίωση της δηµόσιας υγείας και της ποι-
ότητας ζωής των πολιτών, κάτι που αποδεικνύει περίτρανα υπο-
βαθµίζοντας τη φυσική αγωγή στο εκπαιδευτικό σύστηµα.

Κύριε Υπουργέ, επειδή η συστηµατική απαξίωση της ερασιτε-
χνικής δραστηριότητας και της µαζικής άθλησης έχει ως συνέ-
πεια, από τη µία να έχει σταµατήσει η αθρόα προσέλευση των
πολιτών προς την άθληση, ενώ από την άλλη έχει σίγουρα ση-
µαντικές και τραγικές επιπτώσεις και στην ποιότητα του ίδιου του
αθλητισµού αλλά και στην ποιότητα της ζωής των πολιτών και
επειδή τελικά ουσιαστικά ο αθλητισµός παύει να λειτουργεί ως
ατµοµηχανή ευεργετηµάτων προς την ελληνική κοινωνία προ-
άγοντας πανανθρώπινες αξίες, σας ρωτάµε να µας πείτε, πώς
σχεδιάζει η Κυβέρνηση να απαντήσει σε αυτά τα µείζονος σηµα-
σίας προβλήµατα και µε ποιους τρόπους θα διασφαλίσει επαρκή
χρηµατοδότηση για τον αθλητισµό. 

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Και εµείς σας ευχα-
ριστούµε.

Τον λόγο έχει ο κ. Αθανάσιος Πετράκος.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΕΤΡΑΚΟΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κάθε άνθρωπος

πρέπει να έχει το δικαίωµα χωρίς διακρίσεις και περιορισµούς
να αθλείται και να απολαµβάνει τα ευεργετήµατα της άθλησης
στην υγεία, την κοινωνικότητα και τον ελεύθερο χρόνο. Για το
λόγο αυτό, ο ΣΥΡΙΖΑ τοποθετεί τον αθλούµενο και τον αθλητή
στο κέντρο της πολιτικής του για τον αθλητισµό. Για την Αρι-
στερά που σκέφτεται και δρα στη λογική της ικανοποίησης των
κοινωνικών αγαθών και της δίκαιης διανοµής του παραγόµενου
πλούτου, το πρόταγµα «αθλητισµός για τον άνθρωπο και όχι για
τα κέρδη», απορρίπτει και ξεπερνά το σηµερινό νεοφιλελεύθερο
µοντέλο του εµπορευµατοποιηµένου αθλητισµού. 

Είναι γνωστό ότι ο Παγκόσµιος Οργανισµός Υγείας στην έκ-
θεσή του «Υγεία και ανάπτυξη µέσω της φυσικής άσκησης και
των σπορ» καταδεικνύει ότι «ένα δολάριο επένδυση το χρόνο σε
χρόνο και εξοπλισµό στον αθλητισµό, οδηγεί σε οικονοµία 3,2
δολαρίων σε υγειονοµικές παροχές». 

Το αθλητικό µοντέλο στην Ελλάδα, όπως και σε κάθε χώρα,
δεν είναι κοινωνικά ουδέτερο. Αποτελεί ένα σύστηµα, που ανα-
τροφοδοτεί το κλίµα του ατοµικισµού, της ανάθεσης, της κυριαρ-
χίας των πελατειακών σχέσεων και του παραγοντισµού. 

Ταυτόχρονα, από τη Μεταπολίτευση µέχρι σήµερα, οι αθλητι-
κές διοικητικές δοµές και η αθλητική νοµοθεσία στην Ελλάδα
διαµορφώθηκαν µε τέτοιον τρόπο, ώστε να εξυπηρετήσουν τη
συγκεκριµένη πολιτική και κοινωνική βάση του µοντέλου που δη-
µιουργήθηκε από τα δύο κόµµατα που σήµερα συγκυβερνούν,
τη Νέα Δηµοκρατία και το ΠΑΣΟΚ. 

Η Ελλάδα µε αυτές τις πολιτικές, κατέχει µια από τις τελευ-
ταίες θέσεις στη φυσική άσκηση σε όλη την Ευρωπαϊκή Ένωση.
Σύµφωνα µε το Ευρωβαρόµετρο, µόλις το 18% των Ελλήνων
ασκείται σε καθηµερινή εβδοµαδιαία βάση, γεγονός που έχει σο-

βαρές επιπτώσεις στη φυσική και πνευµατική υγεία των πολιτών. 
Ο ερασιτεχνικός αθλητισµός, όπως προείπαν και οι συνάδελ-

φοί µου, είναι  από τα πρώτα θύµατα των πολιτικών λιτότητας
που επέβαλαν οι κυβερνήσεις των τελευταίων ετών. Με µια συ-
νεχή απαξίωση των δηµόσιων δοµών άθλησης, ο ερασιτεχνικός
αθλητισµός βρίσκεται σήµερα σε οριστική κατάρρευση. 

Με τις εφαρµογές του µνηµονιακών πολιτικών, υποβαθµίζετε
τη Γενική Γραµµατεία Αθλητισµού, τις αθλητικές οµοσπονδίες,
τις αθλητικές ενώσεις, τα αθλητικά σωµατεία. Πάνω απ’ όλα
υπάρχει διαρκής συρρίκνωση των δοµών µαζικής άθλησης στον
τοµέα της τοπικής αυτοδιοίκησης. Σε συνδυασµό µε τη σχεδια-
ζόµενη µεταφορά των δεκαεπτά εθνικών αθλητικών κέντρων
στην αρµοδιότητα της τοπικής αυτοδιοίκησης, χωρίς τους πό-
ρους όµως, επιπλέον οδηγείτε ουσιαστικά σε φόρτωµα χρεών,
γεγονός που θα οδηγήσει σε περαιτέρω επιβολή δηµοτικών
τελών. Ειδικά για την τοπική αυτοδιοίκηση α’ και β’ βαθµού, µει-
ώθηκε η κρατική επιχορήγηση κατά 200.000.000 το 2013, ενώ για
το 2014, προβλέπεται µείωση κατά 300.000.000 ευρώ. Εκµεταλ-
λευόµενοι και αξιοποιώντας τον µνηµονιακό «Καλλικράτη» και τη
διοικητική µεταρρύθµιση, που οδηγεί σε αδυναµία την τοπική αυ-
τοδιοίκηση να συντηρεί αθλητικούς χώρους αλλά και να εξασφα-
λίζει στοιχειωδώς την καθηµερινή και ασφαλή λειτουργία τους,
τις ξεπουλάτε όσο όσο. 

Θα σας αναφέρω  δύο παραδείγµατα που τα ξέρετε, κύριε
Υπουργέ, από την ιδιαιτέρα µου πατρίδα, την Καλαµάτα. 

Πρώτον, στο κλειστό γυµναστήριο του πολυκλαδικού το τα-
βάνι είναι σε άθλια κατάσταση, µε αποτέλεσµα να µπαίνει νερό
και να υπάρχουν τραυµατισµοί παιδιών. Όµως το σπουδαιότερο
είναι ότι οι ηλεκτρικοί πίνακες είναι εγκιβωτισµένοι σε τοίχους
φουσκωµένους από την υγρασία, τα νερά τρέχουν από το κουτιά
όπου περνούν καλώδια τα οποία έχουν οξειδωθεί. Υπάρχει σο-
βαρός κίνδυνος, εάν δεν χρηµατοδοτηθεί η ανακατασκευή, να
θρηνήσουµε θύµατα. 

Δεύτερον, στο κλειστό γυµναστήριο της «Τέντας» -που είναι
ένας χώρος στον οποίο γίνεται µια παγκοσµίου επιπέδου αθλητική
διοργάνωση, το «Meeting Ρυθµικής Γυµναστικής»- έχει κλείσει ο
κύκλος του πανιού το οποίο είναι καλυµµένο. Σήµερα είναι άκρως
επικίνδυνο για τις αθλητές, υπάρχουν πάρα πολλοί τραυµατισµοί
αλλά και λόγω των συνθηκών, πολλές φορές διακόπτονται αγώ-
νες. Αυτά είναι τα αποτελέσµατα -από δύο παραδείγµατα- της πο-
λιτικής σας. 

Όµως, κύριε Υπουργέ,  η Κυβέρνησή σας δεν µπορεί να αξιο-
ποιήσει ούτε ευρωπαϊκούς πόρους σωστά, γιατί όπως προεί-
παµε, τον ΟΠΑΠ τον ξεπουλήσατε στα συµφέροντά. Και αυτό το
αποδεικνύει το έγγραφό σας µε ηµεροµηνία 10 Φεβρουαρίου
2014 µε αριθµό πρωτοκόλλου 4663. Το Υπουργείο Εσωτερικών,
έστειλε έγγραφο µε θέµα «Ευρωπαϊκό Πρόγραµµα Erasmus+
2014-2020» στο οποίο αναφέρεται ως φορέας υλοποίησης µόνο
το Ίδρυµα Κρατικών Υποτροφιών. Στο παραπάνω έγγραφο ανα-
φέρεται, µεταξύ άλλων, ότι «στον τοµέα του αθλητισµού θα χρη-
µατοδοτήσει τοπικές δράσεις, καθώς και διασυνοριακά σχέδια
αντιµετώπισης προβληµάτων όπως είναι οι «στηµένοι» αγώνες,
το ντοπάρισµα, η βία και ρατσισµός». 

Στο πρόγραµµα «Erasmus+» για πρώτη φορά περιλαµβάνεται
ο τοµέας αθλητισµός. Είναι τόση -να µου επιτρέψετε να πω- η
ανευθυνότητά σας, που δεν γνωρίζετε ότι εκτός από το ΙΚΥ από
το οποίο µπορούν να χρηµατοδοτηθούν συγκεκριµένες δράσεις
αυτού του τοµέα, µπορούν κατευθείαν οι φορείς της αυτοδιοί-
κησης να υποβάλουν αίτηµα στις Βρυξέλλες. 

Ο Κυπριακός Οργανισµός Αθλητισµού, ο οποίος ήταν οργα-
νωµένος το 2013 πολύ σωστά, πραγµατοποίησε ειδικά σεµινάρια
στις αθλητικές οµοσπονδίες του για την υπαγωγή του στο «Πρό-
γραµµα Erasmus+». Δυστυχώς στην Ελλάδα, µε µία γενική
γραµµατεία απαξιωµένη και υποστελεχωµένη, πώς θα στηριχ-
θούν αυτά τα προγράµµατα τα οποία θα µπορούσαν να απορρο-
φηθούν από τις αθλητικές οµοσπονδίες, ενώσεις και σωµατεία
και θα µπορούσαν να στηρίξουν προγράµµατα της τοπικής αυ-
τοδιοίκησης, όπως το «Αθλητισµός για όλους», κ.λπ.. 

Αυτά για εσάς, βέβαια, είναι ψιλά γράµµατα. 
Η Ελλάδα, λοιπόν, είναι πρωταθλήτρια και στην αρνητική

απορρόφηση ευρωπαϊκών κονδυλίων για τα προγράµµατα που
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αφορούν τον αθλητισµό. Ελπίζουµε, βέβαια, να µην τα ροκανί-
σουν και αυτά τα χρήµατα διάφορες καινούργιες ΜΚΟ.

Είναι φανερό, όπως είπε και ο εισηγητής µας, ότι η µνηµονιακή
Κυβέρνηση αποσύρεται από τον αθλητισµό, όπως και από τη φυ-
σική αγωγή στην εκπαίδευση, όπως και από την υγεία και την παι-
δεία συνολικά. Το µόνο που σας ενδιαφέρει είναι η εκποίηση των
πάντων, η διάλυση κάθε κοινωνικής δοµής και βέβαια µια τοπική
αυτοδιοίκηση υποταγµένη στα µεγάλα συµφέροντα.

Στις επερχόµενες εκλογές για την Περιφερειακή και Τοπική
Αυτοδιοίκηση και την Ευρωβουλή αλλά και στις εθνικές εκλογές,
που δεν θα αργήσουν να έρθουν, ο ελληνικός λαός µε την ψήφο
του θα ανατρέψει αυτήν την κατάσταση.

Καταθέτω στα Πρακτικά το σχετικό έγγραφο στο Ίδρυµα Κρα-
τικών Υποτροφιών αλλά και την απάντηση που εδόθη, όπου απο-
δεικνύεται ότι το ίδιο το ΙΚΥ λέει ότι δεν είναι αρµόδιο και δεν
µπορεί να αξιοποιήσει µόνο του όλα τα ευρωπαϊκά κονδύλια από
το συγκεκριµένο πρόγραµµα «ERASMUS+».

Σας ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Αθανάσιος Πετράκος, κατα-

θέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα, τα οποία
βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Και εµείς σας ευ-

χαριστούµε.
Τον λόγο έχει ο κ. Βούτσης για πέντε λεπτά.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΒΟΥΤΣΗΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µέσα σ’

αυτήν την Αίθουσα, όλες και όλοι συµφωνούν για τη µεγάλη κοι-
νωνική σηµασία και εµβέλεια που έχει ο αθλητισµός. Δεν είναι σί-
γουρο, όµως, αν έχουµε κατανοήσει το πώς αυτή η σηµασία
γιγαντώνεται, κυριολεκτικά, σε συνθήκες κρίσης, µε την έννοια
των αναγκών των πολιτών. Επίσης δεν είναι σίγουρο, αν έχουµε
κατανοήσει το ρόλο που έχει να παίξει ο αθλητισµός στη φάση
της ανασυγκρότησης της χώρας, της παραγωγικής ανασυγκρό-
τησης και της ανασύστασης της χώρας µετά από αυτήν την πε-
ριπέτεια.

Όλοι αντιλαµβανόµαστε, πόσο δραµατικές είναι οι συνέπειες
όταν µιλάµε για την υγεία, για την παιδεία, την ασφάλιση, τη δια-
τροφή. Μιλάµε περί ανθρωπιστικής καταστροφής. Τον παρά-
γοντα αθλητισµό το ότι είναι ένα από τα στοιχεία -και ως
κοινωνικό φαινόµενο- µε τεράστια εµβέλεια αλλά και τη σχέση
του µε την υγεία και την ψυχική υγεία των ανθρώπων κ.λπ., τον
παραλείπουµε.

Κύριε Υπουργέ, δεν είναι τυχαίο ότι επί δύο χρόνια δεν έχει
έρθει σ’ αυτήν τη Βουλή ένα νοµοσχέδιο για να γίνει µια γενικευ-
µένη συζήτηση πάνω στα προβλήµατα του αθλητισµού, ενώ έχει
έρθει για όλα τα άλλα ζητήµατα. Σας το σηµειώνω, διότι δεν
θέλω να λέτε ότι είµαστε γενικώς κινδυνολόγοι. Δεν είµαστε κα-
θόλου. 

Είναι ένας από τους λίγους, ενδεχοµένους, τοµείς όπου
έχουµε πάει δεκαετίες πίσω µε την έννοια των υποδοµών, του
πόσοι αθλούνται. Εγώ ασχολιόµουν στη δεκαετία του ’60, του’70,
του’80. Έχουµε πάει πολύ πιο πίσω µετά το πικ των Ολυµπιακών
Αγώνων και όλα αυτά τα οποία έγιναν. 

Σήµερα, αν βάλει κανείς τους ποσοτικούς δείκτες -βάλτε τους-
δείτε πόσοι χώροι άθλησης υπάρχουν στην Αττική -µιλάω ιδιαί-
τερα για την Αττική, γιατί είναι συγκεντρωµένο το 40% του πλη-
θυσµού- τι σχολικά πρωταθλήµατα γίνονται, σε ποια επίπεδα, τι
µαθητικοί αγώνες γίνονται. Πάρτε έναν - έναν όλους τους δεί-
κτες. Δεν λέω τους δείκτες του πόσοι µεγάλοι αγώνες γίνονται
στην Ελλάδα, διότι αντιλαµβάνοµαι ότι δεν µπορούµε να ξανα-
κάνουµε παγκόσµιους αγώνες. Δεν λέω για αυτό. Μιλάω για τους
πραγµατικούς δείκτες της άθλησης. 

Άρα είναι ένας τοµέας, τον οποίο όχι απλά έχει χρεοκοπήσει
η κυβερνητική πολιτική αλλά υπάρχει µια συστηµατική υποβάθ-
µιση, υποτίµηση, απαξίωση και υποχρηµατοδότηση, όπως σωστά
είπε ο Γιώργος ο Πάντζας. Είναι ένας µοχλός για ένα φτωχοποι-
ηµένο περιβάλλον αλλά και για ένα -επιτρέψτε µου να το πω- αν-
θυγιεινό, ζοφερό θερµοκήπιο για νέες διαπλοκές και οµηρείες. 

Πιστεύω ότι τα προβλήµατα και τα ερωτήµατα είναι αµείλικτα.
Θα σας τα θέσω πάρα πολύ συγκεκριµένα.

Ο κ. Σούρλας, µιλώντας προ δεκαηµέρου στην Επιτροπή Θε-
σµών και Διαφάνειας για το λαθρεµπόριο πετρελαίου, ξεκίνησε
µε το εξής: Η συνταγή για τη διαπλοκή και το µαύρο πολιτικό
χρήµα από την εποχή Κοσκωτά είναι κάποιος να είναι ιδιοκτήτης
ΠΑΕ, να έχει media, να έχει µια συµµετοχή σε media, πόσω µάλ-
λον σε οπαδικές εφηµερίδες -πράσινη, κίτρινη, κόκκινη κ.λπ.- και
βεβαίως να έχει µια σχέση µε ένα τραπεζικό ίδρυµα.

Αυτό το τρίγωνο, τους δίνει τη δυνατότητα για την πολιτική
διαπλοκή. 

Πώς το αντιµετωπίζουµε αυτό, µετά τα γεγονότα τα οποία έγι-
ναν µόλις προχθές σε σχέση µε µία ιστορική οµάδα; Έχετε
άποψη γι’ αυτό το θέµα; Σας αφορά -σε σχέση µε τον επαγγελ-
µατικό αθλητισµό- πού έχουν αφεθεί οι οµάδες; 

Δεύτερον, όσον αφορά στο θέµα της βίας. Είµαστε πανευτυχείς
για το ότι είµαστε η µοναδική χώρα -τουλάχιστον στην Ευρώπη-
όπου δεν µπορούν να συνυπάρχουν φίλαθλοι διαφορετικών οµά-
δων; Δεν µιλώ για τα ραντεβού που δίνουν έξω, ξεκοιλιάζονται,
έχουµε θύµατα κ.λπ.. Δεν µιλώ για τις βεντέτες, για το χουλιγκα-
νισµό και τα παρατράγουδα µέσα στο γήπεδο. Εννοώ πως δεν
µπορούν να συνυπάρχουν καν νοµίµως. Έχει θεσπιστεί το ότι δεν
µπορεί να βρίσκονται ταυτόχρονα στις κερκίδες οπαδοί των οµά-
δων, στο µπάσκετ, στο ποδόσφαιρο, αρκετά στο πόλο και αλλού. 

Είµαστε στο 2014, χώρα της Ευρωπαϊκής Ένωσης, µετά από
Ολυµπιακούς Αγώνες και ανεχόµαστε αυτό το καθεστώς; Ποια
µέτρα παίρνουµε; Πώς να πάει µία οικογένεια στο γήπεδο; Δεν
το καταλαβαίνουµε αυτό; 

Το ίδιο συµβαίνει και µε το ντόπινγκ. Εγώ ήµουν λάτρης του
στίβου από όταν είχαν έρθει οι ολυµπιονίκες από τη Ρώµη, το
1960, στο Παναθηναϊκό Στάδιο. Τους έχω δει όλους, καθώς και
την Σοφία Σακοράφα µέχρι την τελευταία της παρουσία πριν το
Ελσίνκι που τελικά δεν πήγε. Έχουµε καταλάβει ότι ο στίβος έχει
καταρρεύσει από τα διαδοχικά κρούσµατα ντόπινγκ στο υψηλό-
τερο δυνατό πεδίο; Μόλις βγάλουµε έναν παγκόσµιο πρωτα-
θλητή, µετά από έξι, οχτώ µήνες βγαίνει ντοπαρισµένος. Δεν
θέλω να πω ονόµατα. Καταλαβαίνετε πως αυτά είναι λεπτά πράγ-
µατα. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα -αν είναι δυνατόν- και το χρόνο της
δευτερολογίας µου.

Παρ’ όλα τα τέρατα και τα σηµεία που έχουν γίνει σε αυτόν
τον τοµέα, το πρόβληµα συνεχίζεται, περνάει από δίπλα µας. 

Μέσα Μαζικής Ενηµέρωσης. Με συγχωρείτε, ποια κατάσταση,
ποια πρότυπα και ποια σχέση διαµορφωθούν; Οι µεγαλύτεροι
από εµάς -είστε λίγοι αρκετά µικρότεροι- µεγαλώσαµε µέσα από
τη δηµόσια ραδιοτηλεόραση, µέσα από την οποία υπήρχε µία
επαφή µε τον αθλητισµό. Αυτήν τη στιγµή, όλα τα προγράµµατα
έχουν δοθεί στα συνδροµητικά κανάλια. Δηλαδή, η µεγάλη µάζα
του κόσµου -το καφενείο, η απλή οικογένεια µέσα στο σπίτι- δεν
έχουµε καµµία πρόσβαση σε αυτά τα προγράµµατα, δεν βλέ-
πουµε κανέναν αγώνα. Και καλά, εγώ πες είδα ό,τι είχα να δω.
Έχω, όµως, τρία παιδιά. Σας αφορά; Σας ενδιαφέρει; Το εντοπί-
ζετε ως πρόβληµα; Υπάρχει ως πρόβληµα; 

Φοβάµαι πως δεν υπάρχει! Δηλαδή, όλα αυτά είναι στο «χω-
νευτήρι» που λέει, «Να φύγουν από το δηµόσιο όπως-όπως και
να πάνε στο ιδιωτικό. Ας τα πάρουν κι ας τα κάνουν όπως θέ-
λουν». Το ίδιο που συµβαίνει στην υγεία, στην παιδεία, σε όλους
τους τοµείς. Όλο αυτό λέγεται «πολιτικός µιθριδατισµός». 

Τα ερωτήµατα δεν έχουν τέλος. 
Όσον αφορά το µαζικό αθλητισµό και τα προγράµµατα που

έχουν παραµείνει. Έχετε τη συνείδηση και την αίσθηση ότι δεν
µπορούν να πληρώνουν οι γονείς, ότι όλα έχουν γίνει ανταποδο-
τικά; Εγώ, για τα δύο µου παιδιά δίνω 90 ευρώ το µήνα, 30 ευρώ
για το στίβο, 30 ευρώ για το µπάσκετ του µικρού, 30 ευρώ για
την κόρη µου στο «Ζηρίνειο». Και είναι στην Κηφισιά. Ας πάµε
στην υπόλοιπη Ελλάδα και ας πάµε και στα δυτικά. Δηλαδή,
πάνω από 1.000 ευρώ το χρόνο. Πού υπάρχουν αυτά; Πού κα-
ταντήσαµε τη χώρα; Και ο κ. Πάντζας σας είπε ότι δεν υπάρχει
καµµία µνηµονιακή δέσµευση. 

Όταν είχε πρωτοέρθει ο κ. Ιωαννίδης εδώ, που γνωρίζει τα θέ-
µατα από µέσα -όπως κι εσείς κι άλλοι- είχε πει: «Στα 70 εκατοµ-
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µύρια µε έφθασαν. Τι είχα και τι µου έδωσαν!». Ποιοι σας έδωσαν
και µε ποιο δικαίωµα; Ποιος παίζει µε την υγεία των παιδιών; Ο
Τόµσεν έβαλε ποτέ τέτοια θέµατα; Κόψτε από αλλού. Πηγαίνετε
τη διαπραγµάτευση πιο πέρα, για να διεκδικήσετε για τον ελλη-
νικό αθλητισµό, για τους ΑΜΕΑ κ.λπ.. Δεν το κάνετε. Προσαρ-
µογή, υποχωρητικότητα, η οποία υπονοµεύει το µέλλον αυτού
του λαού, το µέλλον της νεολαίας και το µέλλον της χώρας.

Αν αναλάβουµε κυβερνητικές ευθύνες, θα προσπαθήσουµε να
αναστηλώσουµε και σ’ αυτόν τον τοµέα ό,τι γίνεται –πιστεύω- µε
τη συµµετοχή και τη σύµπνοια όλων των συναδέλφων που γνω-
ρίζουν το πρόβληµα.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ευχαριστούµε κι
εµείς.

Ο κ. Αµανατίδης έχει το λόγο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΜΑΝΑΤΙΔΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, κύριε Υπουργέ, κυ-

ρίες και κύριοι Βουλευτές, θα ήθελα να αναφερθώ στη σηµασία
του µαθήµατος της Φυσικής Αγωγής στη δηµόσια εκπαίδευση.
Είναι ένα από τα θέµατα που έχουµε µέσα στην επίκαιρη επερώ-
τηση. Άλλωστε, πρόσφατα το Υπουργείο Αθλητισµού ήταν ενω-
µένο µε το Υπουργείο Παιδείας και νοµίζω ότι πρέπει να είναι
στις προτεραιότητες του Υπουργείου Αθλητισµού, το πώς και σε
ποιο βαθµό διεξάγεται το µάθηµα της Φυσικής Αγωγής στα σχο-
λεία.

Πιστεύουµε ότι η Φυσική Αγωγή θα πρέπει να έχει έναν πρω-
ταρχικό ρόλο στην παιδεία από την προσχολική ηλικία µέχρι την
ενηλικίωση. Η Φυσική Αγωγή αποτελεί ένα εκπαιδευτικό «εργα-
λείο», που αφ’ ενός συµβάλλει άµεσα στην καλή φυσική κατά-
σταση και στην καλή υγεία των µαθητών και αφ’ ετέρου βοηθάει
τους νέους µας να έχουν µία φυσική δραστηριότητα µε ευεργε-
τικές συνέπειες εφ’ όρου ζωής.

Κύριε Υπουργέ, η Φυσική Αγωγή είναι ένα από τα λίγα µαθή-
µατα που µε τρόπο φυσικό –παιχνίδι, κίνηση, δραστηριότητα σε
φυσικό περιβάλλον- µπορούν να προάγουν την ανάπτυξη και το
σµίλευµα του σώµατος σαν ολότητα και όχι κατακερµατισµένο.
Η Φυσική Αγωγή, είναι ένα «εργαλείο» για τη µάθηση κοινωνικών
αξιών όπως συνεργασία, σεβασµός του άλλου, δικαιοσύνη, ισό-
τητα, αποδοχή της ήττας και της νίκης αλλά και ατοµικών αρετών
όπως δηµιουργικότητα, επινόηση, θέληση, αυτοπειθαρχία ψηλά-
φηση των ορίων, πείσµα αγωνιστικότητα. 

Αντ’ αυτού, κύριε Υπουργέ, έχουµε µία ακόµα θλιβερή πρωτιά
–πέρα από την ανεργία- σε επίπεδο Ευρωπαϊκής Ένωσης: Η
χώρα µας, αφιερώνει τις λιγότερες ώρες φυσικής αγωγής και
άσκησης στο πρόγραµµα της µέσης εκπαίδευσης σ’ ολόκληρη
την Ευρώπη. Ιδιαίτερα σ’ ό,τι αφορά το ωρολόγιο πρόγραµµα
του λυκείου µία µέρα πριν ξεκινήσει το σχολικό έτος, µε το νόµο
που ψηφίστηκε, το µάθηµα της Φυσικής Αγωγής καταλαµβάνει
από 1% έως 5% στο συνολικό πρόγραµµα διδασκαλίας. Αυτό
είναι αρνητικό ρεκόρ σε επίπεδο Ευρωπαϊκής Ένωσης και ιστο-
ρικό χαµηλό στην ελληνική εκπαίδευση. 

Την ίδια στιγµή –γνωρίζετε τα στοιχεία, κύριε Υπουργέ- η χώρα
µας παρουσιάζει τους υψηλότερους δείκτες παιδικής παχυσαρ-
κίας στην Ευρωπαϊκή Ένωση, ενώ τα Ελληνόπουλα ξεκινούν το
κάπνισµα πολύ πιο νωρίς και σε πολύ µεγαλύτερο ποσοστό από
τα παιδιά των άλλων κρατών-µελών. 

Έστω όµως και αυτές οι ελάχιστες ώρες Φυσικής Αγωγής,
πώς γίνονται στο δηµόσιο σχολείο; Διεξάγονται απρόσκοπτα και
χωρίς προβλήµατα; Κύριε Υπουργέ, ξέρετε ότι τα περισσότερα
σχολεία δεν διαθέτουν τους κατάλληλους χώρους άσκησης, ενώ
είναι τέτοιες οι περικοπές –άσχετα από το εάν το κονδύλι έχει
πάει στους δήµους- και είναι τόσο µικρά τα κονδύλια που θα δο-
θούν από τα σχολεία για αθλητικό υλικό, που ουσιαστικά τα σχο-
λεία ζητιανεύουν για να υπάρχει αυτό το υλικό. 

Η κατάσταση είναι χειρότερη στα αθλητικά σχολεία, τα οποία
η Κυβέρνηση τα διαλύει, τα απαξιώνει, τα πηγαίνει σε λουκέτο,
ενώ έβαλε διάταξη για τη δηµιουργία αθλητικών ακαδηµιών από
ιδιώτες, που θα µπορούν να διεξαγάγουν αθλητικές έρευνες µε
µαθητές-αθλητές αλλά είναι άγνωστο µε ποιους όρους θα διε-
ξαχθούν αυτές και µε ποιους σκοπούς. Βέβαια, τα ιδιωτικά συµ-
φέροντα έχουν διεισδύσει σ’ όλα τα σχολεία.

Κύριε Υπουργέ, στελέχη του παλιότερου Υπουργείου Παιδείας
που ήταν ενιαίο, ουσιαστικά προώθησαν συµφέροντα ιδιωτικών
εταιρειών τα οποία µε πρόσχηµα τη δηµιουργία πρωταθληµάτων
κ.λπ., διαφήµιζαν προϊόντα τα οποία είναι επιβλαβή για την υγεία
και το ξέρετε. Έχουµε καταθέσει και σχετικές ερωτήσεις για το
θέµα. Αυτό πρέπει να σταµατήσει. Είναι απαράδεκτο. Δεν µπο-
ρούµε να παραδώσουµε τον αθλητισµό και τη φυσική αγωγή να
γίνονται «εργαλεία» προώθησης εταιρικών ιδιωτικών συµφερόν-
των µέσα στα σχολεία, µε τις ευλογίες µάλιστα των παραγόντων
του εκάστοτε Υπουργείου. Θεωρούµε ότι αυτό πρέπει να σταµα-
τήσει.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Κύριε Πρόεδρε, θα πάρω και το χρόνο της δευτερολογίας µου
για να αναφέρω και τις προτάσεις µας.

Τι προτείνει ο ΣΥΡΙΖΑ; Στον αντίποδα αυτών των πολιτικών,
προτείνουµε την ουσιαστική αναβάθµιση της Φυσικής Αγωγής
στο δηµόσιο σχολείο µέσα από µία συγκεκριµένη δέσµη µέτρων.

Μια Αριστερή διακυβέρνηση για την εκπαίδευση και για τον
αθλητισµό, θα έχει ένα πρόγραµµα που περιλαµβάνει µια σειρά
παρεµβάσεων για τον εκσυγχρονισµό των προγραµµάτων φυσι-
κής αγωγής και για τη βελτίωση της φυσικής και κινητικής κατά-
στασης των νέων. 

Επανεντάσσουµε τη Φυσική Αγωγή στο πρόγραµµα του σχο-
λείου σε αντιστοιχία µε τις υπόλοιπες χώρες της Ευρωπαϊκής
Ένωσης. Συνδέουµε το δηµόσιο σχολείο µε τις δηµόσιες και δη-
µοτικές αθλητικές υποδοµές και αναβαθµίζουµε τις σχολικές
αθλητικές υποδοµές. Συνδυάζουµε τη Φυσική Αγωγή µε άλλες
εναλλακτικές µορφές εκπαίδευσης, αναδιοργανώνουµε και ανα-
συντάσσουµε το µαζικό αθλητισµό και τους µαθητικούς αγώνες
σε υγιή βάση, ενώ θεσπίζουµε τον προληπτικό έλεγχο της υγείας
των µαθητών και την καθολική ιατροφαρµακευτική τους κάλυψη. 

Κύριε Υπουργέ, όπως όλα τα κοινωνικά αγαθά, η υγεία, η παι-
δεία και ο αθλητισµός -γιατί θεωρώ ότι είναι και κοινωνικό αγαθό
και κοινωνικό δικαίωµα- έχουν µπει στο «κρεβάτι του Προκρού-
στη» των περικοπών, µε αποτέλεσµα να κινδυνεύει και η ψυχική
και η σωµατική υγεία των νέων παιδιών αλλά και όλων των Ελλή-
νων πολιτών. Διότι η άθληση είναι, βέβαια, κάτι που ξεκινάει από
την προσχολική ηλικία και φτάνει µέχρι το τέλος της ζωής. 

Μια ανατροπή αυτής της πολιτικής θα επιφέρει σηµαντικές αλ-
λαγές και στον τοµέα αυτό. Δεν µπορεί η Κυβέρνηση να επαίρε-
ται και να υπερηφανεύεται ότι κόβει από την παιδεία και από όλες
τις δραστηριότητες εκατοµµύρια ευρώ. Πού πηγαίνουν αυτά;
Πηγαίνουν σε ένα βαθύ βαρέλι χωρίς πάτο. 

Αυτήν την πολιτική, µόνο µια κυβέρνηση ΣΥΡΙΖΑ µπορεί να την
σταµατήσει. 

Ευχαριστώ πολύ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Κι εµείς ευχαρι-
στούµε. 

Τον λόγο έχει ο κ. Στρατούλης για τρία λεπτά. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ορίστε, κύριε Στρα-

τούλη, έχετε τον λόγο.
(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Α’ Αν-

τιπρόεδρος της Βουλής κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΤΡΑΓΑΚΗΣ)
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΤΡΑΤΟΥΛΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, εµείς στο ΣΥΡΙΖΑ γνωρίζουµε -

και το λέµε- ότι το µνηµόνιο λειτούργησε -και λειτουργεί- σαν
ένας µεγάλος οδοστρωτήρας για την κατεδάφιση όχι µόνο µι-
σθών, όχι µόνο συντάξεων, όχι µόνο λαϊκών εισοδηµάτων και για
το ξεπούληµα δηµόσιων φορέων αλλά και σαν οδοστρωτήρας
κατεδάφισης των κοινωνικών πολιτικών. 

Εκτός, όµως, από την υγεία, την παιδεία, την κοινωνική προ-
στασία, βασικός τοµέας κοινωνικής πολιτικής είναι και ο τοµέας
του αθλητισµού. Διότι εµείς σαν τέτοιο τον βλέπουµε, σαν κοι-
νωνικό αγαθό, στο οποίο πρέπει να έχουν πρόσβαση όλοι οι πο-
λίτες και όχι ως εµπόρευµα, όπως τον βλέπουν όσα ιδιωτικά
συµφέροντα τον λυµαίνονται αλλά και οι µέχρι και σήµερα µνη-
µονιακές κυβερνήσεις. 

Τα µνηµόνια συρρικνώνουν το χώρο του αθλητισµού µε τέσ-
σερις τρόπους.
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Ο πρώτος τρόπος, είναι η µείωση της κρατικής χρηµατοδότη-
σης. Γνωρίζουµε καλά ότι η κρατική χρηµατοδότηση διοχετευό-
ταν σε τρεις τοµείς του αθλητισµού. Πρώτον, στα αθλητικά
σωµατεία, δεύτερον, στη δηµόσια παιδεία για το µάθηµα της Φυ-
σικής Αγωγής και τους εκπαιδευτικούς και τρίτον, στην τοπική
αυτοδιοίκηση για το πρόγραµµα µαζικού αθλητισµού, το λεγό-
µενο «Πρόγραµµα για όλους». 

Δυστυχώς, στα τέσσερα χρόνια των µνηµονίων είχαµε µια οι-
κονοµική καταστροφή όσον αφορά τα ποσοστά της κρατικής επι-
χορήγησης. Στα ερασιτεχνικά σωµατεία ήταν 187,4 εκατοµµύρια
ευρώ το 2009, πριν η χώρα µας µπει στα µνηµόνια, ενώ φέτος,
το 2014, στον κρατικό προϋπολογισµό που εγκρίθηκε από τη
Βουλή, έφτασε τα 60 εκατοµµύρια ευρώ. Δηλαδή, είναι περίπου
τρεις φορές κάτω από ό,τι ήταν πριν από τέσσερα χρόνια. 

Στην τοπική αυτοδιοίκηση, για να κάνει προγράµµατα µαζικού
αθλητισµού, τα κρατικά κονδύλια έχουν περικοπεί κατά 40% έως
60%, ανάλογα µε τον καλλικρατικό δήµο. 

Επίσης, έχουµε το εξής ακραίο φαινόµενο. Συγκεκριµένα στα
ΑΜΕΑ, δηλαδή στα άτοµα µε αναπηρία, έχουµε µια δραστική πε-
ρικοπή των κρατικών κονδυλίων για τον αθλητισµό τους, που
φτάνει µέχρι το 70%, παρά το ότι έχουµε πολύ σηµαντικές αθλη-
τικές διακρίσεις σε διεθνείς αγώνες από άτοµα µε αναπηρία και
παρά το ότι, όπως είπε και ο εισηγητής µας, ο Γιώργος ο Πάν-
τζας αλλά και άλλοι οµιλητές, το να µη δίνεις χρήµατα για τον
αθλητισµό των ΑΜΕΑ και για την συντήρηση των αθλητικών εγ-
καταστάσεων στις οποίες γυµνάζονται, βάζεις σε κίνδυνο και την
υγεία τους και την ίδια τους τη ζωή, λόγω της ιδιαιτερότητάς
τους. 

Άρα, ο πρώτος τρόπος είναι αυτός. Ο δεύτερος τρόπος,
αφορά στο ιδιοκτησιακό καθεστώς στο οποίο µεταπίπτουν οι
αθλητικές υποδοµές. Βλέπουµε µια προσπάθεια ξεπουλήµατος,
ιδιωτικοποίησης βασικών αθλητικών υποδοµών και χώρων. Και
ό,τι αποµένει και δεν περνάει στον ιδιωτικό τοµέα απαξιώνεται,
συρρικνώνεται. Ό,τι πάει στην τοπική αυτοδιοίκηση, δεν συνο-
δεύεται από τους απαραίτητους πόρους, για να µπορέσει αυτή
να τα στηρίξει. 

Εκτός από τις αθλητικές υποδοµές που ιδιωτικοποιούνται,
έχουµε και οργανισµούς που έπαιζαν σηµαντικό ρόλο στον αθλη-
τισµό, όπως για παράδειγµα ο ΟΠΑΠ ή ο ΟΔΙΕ. Δεν έπαιζαν απλά
σηµαντικό ρόλο. Έπαιζαν πάρα πολύ σηµαντικό ρόλο, γιατί χρη-
µατοδοτούσαν τον αθλητισµό, κυρίως τον ερασιτεχνικό, τα σω-
µατεία, τις ενώσεις και τις οµοσπονδίες. Μόνο ο ΟΠΑΠ από το
2009 µέχρι 2013 που ιδιωτικοποιήθηκε, είχε δώσει επιχορηγήσεις
για τον αθλητισµό ύψους 145 εκατοµµύρια ευρώ. Τώρα όµως ο
ΟΠΑΠ έχει περάσει σε ιδιωτικά συµφέροντα και όσοι τον αγόρα-
σαν φυσικά δεν θα δώσουν επιχορηγήσεις στο µαζικό αθλητισµό
για τις ψυχές της µητέρας και του πατέρα τους. Κυρίως, θέλουν
να κερδίσουν απ’ αυτόν τον πρώην κρατικό στοιχηµατικό οργα-
νισµό. 

Ο τρίτος τρόπος, αφορά τις διοικητικές κρατικές και αθλητικές
δοµές που κατά κάποιο τρόπο διοικούν τον πολιτισµό. Η Γενική
Γραµµατεία Αθλητισµού έχει γίνει γυρολόγος υπηρεσία.  Μια την
πάτε από το ένα Υπουργείο, την άλλην την πάτε από το άλλο
Υπουργείο. Δεν ξέρουµε ακόµα που θα κατακαθίσει. 

Επίσης, είδαµε µαζικές συγχωνεύσεις και καταργήσεις αθλη-
τικών οργανισµών είτε είναι νοµικά πρόσωπα δηµοσίου δικαίου
είτε ιδιωτικού (ΟΑΚΑ, ΣΕΦ, «Καυτατζόγλειο» Στάδιο). Βλέπουµε
ένα σχέδιο ενοποίησης πενήντα τεσσάρων αθλητικών οµοσπον-
διών λες και είναι ή δηµόσιες υπηρεσίες και όχι φορείς εθελον-
τικής συµµετοχής σε αθλητικές δραστηριότητες. Βλέπουµε,
επίσης, ότι τα δεκαεπτά εθνικά αθλητικά κέντρα µεταβιβάστηκαν
στην τοπική αυτοδιοίκηση, χωρίς η ίδια να το ζητήσει και χωρίς
να της δοθούν πόροι και αρµοδιότητες να τα συντηρήσει. 

Ο τέταρτος και τελευταίος τρόπος µε τον οποίο λειτουργεί
ισοπεδωτικά το µνηµόνιο, είναι οι εργασιακές σχέσεις στον
τοµέα του αθλητισµού. Μιλάµε για ζούγκλα, κύριε Πρόεδρε και
κύριε Υπουργέ. Έχουµε σε εξέλιξη διαθεσιµότητες-απολύσεις,
οι οποίες έγιναν είτε στους Οργανισµούς Τοπικής Αυτοδιοίκησης
στους τοµείς που κάλυπταν το πρόγραµµα του µαζικού αθλητι-
σµού είτε στο Υπουργείο Πολιτισµού και Αθλητισµού. Ειδικά
τώρα, µε το άρθρο 43 το κυβερνητικό νοµοσχέδιο για συγχωνεύ-

σεις είκοσι τριών δηµόσιων φορέων µε το οποίο προωθείται η
επανεξέταση όλων των συµβάσεων αορίστου χρόνου, οι οποίες
είχαν τακτοποιηθεί µε το π.δ. 164/2004, ενδέχεται και εξ αυτού
του λόγου να έχουµε απώλεια προσωπικού. Βεβαίως είναι και οι
εκπαιδευτικοί, δηλαδή οι γυµναστές, οι οποίοι έφυγαν µε διαθε-
σιµότητα από τη δηµόσια εκπαίδευση. Άρα, ένα που συρρικνώνει
το ανθρώπινο δυναµικό που εργάζεται για τον αθλητισµό είναι
αυτό. 

Το δεύτερο, είναι οι αξιολογήσεις, που θα γίνονται πια και
στους υπαλλήλους των δηµόσιων αθλητικών οργανισµών, σύµ-
φωνα µε τις οποίες το 15% του προσωπικού ντε και καλά θα βγαί-
νει άχρηστο και θα µπορεί να απολυθεί. 

Βεβαίως είναι και η ελαστικότητα των εργασιακών σχέσεων και
το γεγονός ότι παραµένουν απλήρωτοι εργαζόµενοι «µανάδων»
αθλητικών σωµατείων. «Μανάδες» είναι τα ερασιτεχνικά σωµα-
τεία των µεγάλων ΠΑΕ. Έχω υπ’ όψιν µου ότι στα ερασιτεχνικά
τµήµατα, στους ερασιτεχνικούς σύλλογους, στις «µάνες» δηλαδή
των τεσσάρων µεγαλύτερων και ιστορικών ΠΑΕ, (ποδοσφαιρικές
ανώνυµες εταιρείες), έχουµε εργαζόµενους που έχουν να πλη-
ρωθούν δέκα µήνες, όταν σε ορισµένες ΠΑΕ ρέει το χρήµα
άφθονο για µεγάλες µετεγγραφές. Είναι µάλιστα προκλητικό για
τον ελληνικό λαό σε µια περίοδο που πεινάει.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Ολοκληρώστε.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΤΡΑΤΟΥΛΗΣ: Ολοκληρώνω.
Νοµίζω ότι είναι πολύ σηµαντικό αυτό που ανέφερε ο Νίκος

Βούτσης για την παρέµβαση του οικονοµικού και πολιτικού κα-
τεστηµένου µέσα στο χώρο του αθλητισµού. Είναι αυτό το αµαρ-
τωλό τετράγωνο που πρέπει να σπάσει. Από τη µια είναι το
πολιτικό σύστηµα που λειτουργεί πελατειακά µε τα αθλητικά σω-
µατεία, είναι οι ιδιοκτήτες των ΠΑΕ, είναι οι υπόλοιπες ιδιωτικές
εταιρείες που έχουν να κάνουν και µε στοιχηµατισµό και µε πα-
ραγωγή αθλητικού υλικού ή είναι χορηγοί ή τα µεγάλα αθλητικά
µέσα µαζικής ενηµέρωσης. 

Επίσης, έχουµε και το λεγόµενο αυτοδιοίκητο σε ορισµένες
οµοσπονδίες. Η λειτουργία τους δεν διέπεται από την ελληνική
και ευρωπαϊκή νοµοθεσία αλλά από την νοµοθεσία των διεθνών
αθλητικών οργανισµών µε αποτέλεσµα να στήνουν παράγκες,
αδιαφανή πράγµατα κ.λπ.. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Ευχαριστούµε.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΤΡΑΤΟΥΛΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, τέλειωσα µ’

αυτό.
Εµείς θα επιδιώξουµε να σταµατήσουµε την καταστροφή του

ελληνικού αθλητισµού. Θα προχωρήσουµε, αν αύριο είµαστε κυ-
βέρνηση, σε ριζική του ανασυγκρότηση, αναδιάρθρωση και µε-
ταρρύθµιση, για να µπορούν να αθλούνται δωρεάν όλοι οι
Έλληνες και οι Ελληνίδες, οι νέοι και οι νέες και µε εργασιακές
σχέσεις που θα σέβονται την εργατική και ασφαλιστική νοµοθεσία. 

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Ο κ. Μητρόπουλος έχει
τον λόγο.

ΑΛΕΞΙΟΣ ΜΗΤΡΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Θα κάνω χρήση και της δευτερολογίας µου, κύριε Πρόεδρε,

για να φύγω µετά, αν µου επιτρέπετε.
Κύριε Πρόεδρε, κύριε Υπουργέ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι,

η Γενική Γραµµατεία Αθλητισµού ως δηµόσια υπηρεσία, έχει δε-
χτεί στο µέγιστο βαθµό τη βιαιότητα της µνηµονιακής πολιτικής
και της σχεδιασµένης αποσάθρωσης της ελληνικής Δηµόσιας Δι-
οίκησης. Διοικητική προχειρότητα, οργανωτικές αλχηµείες, πρό-
χειρες θεσµικές παρεµβάσεις, υποχρηµατοδότηση του αθλη-
τισµού. Κανένα µέτρο, καµµία παρέµβαση που να στοχεύει στην
ανάπτυξη του αθλητισµού ως κοινωνικού αγαθού. Μόνο µία τυφλή
εφαρµογή των µνηµονιακών κατευθύνσεων µε αποτέλεσµα -αν όχι
στόχο- τη συρρίκνωση της υπηρεσίας και του αθλητισµού γενικό-
τερα. 

Η Γενική Γραµµατεία Αθλητισµού, κύριε Υπουργέ, τεµαχιζό-
µενη, µεταφέρεται από Υπουργείο σε Υπουργείο παράλληλα µε
την υποβάθµισή της. Το 2010, η τότε κυβέρνηση Παπανδρέου δι-
χοτοµεί τη Γενική Γραµµατεία, µεταφέροντας το ένα κοµµάτι της
στο Υπουργείο Υγείας. Το άλλο παραµένει στο Υπουργείο Πολι-
τισµού. Το 2012, η Κυβέρνηση Σαµαρά ενοποιεί ξανά τις υπηρε-
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σίες του αθλητισµού και τη µεταφέρει στο Υπουργείο Παιδείας.
Στη συνέχεια, την επαναφέρει στο Υπουργείο Πολιτισµού και
Αθλητισµού. Σε όλες τις εκδοχές της, η Γενική Γραµµατεία κα-
ταργείται ως αυτόνοµη δηµόσια υπηρεσία και ουσιαστικά µετα-
τρέπεται σε ένα συµπιεσµένο µόρφωµα διευθύνσεων στο
Υπουργείο Πολιτισµού. Κάθε διοικητική οικονοµική αυτοτέλειά
της καταργείται. 

Από το ’10 µέχρι και σήµερα, το υπαλληλικό της δυναµικό έχει
µειωθεί κατά εκατόν τριάντα δύο υπαλλήλους λόγω των απολύ-
σεων. Ογδόντα επτά ορισµένου χρόνου µέχρι το ’10 και σαράντα
πέντε αορίστου χρόνου και µόνιµοι, λόγω των προσφάτων δια-
θεσιµοτήτων. Αν σε αυτόν τον αριθµό προστεθούν και οι συντα-
ξιοδοτήσεις, πολλές από τις οποίες έγιναν πρόωρα λόγω του
φόβου για τις θεσµικές ασφαλιστικές ρυθµίσεις, το προσωπικό
έχει υποστεί από το ’06 µέχρι τα τέλη του ’13, µείωση κατά 45%.
Το επιστηµονικό προσωπικό έχει µειωθεί κατά 38%, οι δε κλητή-
ρες και οι καθαρίστριες, έχουν κυριολεκτικά εξαφανιστεί.

Οι πρόσφατες διαθεσιµότητες έγιναν και στη Γενική Γραµµα-
τεία Αθλητισµού όχι έστω µε κάποιο αποδεδειγµένο επιχείρηµα
πλεονάζοντος προσωπικού αλλά µε προαποφασισµένους αριθ-
µούς, καθ’ υπόδειξη της τριαρχίας των δανειστών. Η λεγόµενη
αξιολόγηση δοµών και η στελέχωση υπηρεσίας που -υποτίθεται-
εγκρίθηκε από το κυβερνητικό Συµβούλιο Διοικητικής Μεταρρύθ-
µισης υπό τον κύριο Πρωθυπουργό τον περασµένο Αύγουστο
ουδέποτε είδαν το φως της δηµοσιότητας, απλούστατα δεν
υπήρξαν ποτέ.

Αλλά, κύριε Υπουργέ, και οι διαθεσιµότητες-απολύσεις στη Γε-
νική Γραµµατεία, έγιναν µε καθαρά κοµµατικά κριτήρια από το
’10 και µετά, αφού προηγούµενα είχαν φροντίσει οι Υπουργοί,
να καθορίσουν τους αριθµούς και τις κατηγορίες των υπό από-
λυση υπαλλήλων µε τρόπο, ώστε να προστατευτούν από τη δια-
θεσιµότητα κυρίως εργαζόµενοι που προσλήφθηκαν το ’04 και
να απολυθούν υπάλληλοι που είχαν προσληφθεί προ ’04. 

Ακόµη, κύριε Υπουργέ, και σήµερα η διοικητική ιεραρχία της
Γενικής Γραµµατείας Αθλητισµού, εργάζεται για ένα νέο οργα-
νισµό πάνω σε σχέδια διαρροών που υποτίθεται ετοιµάζονται
ερήµην της υπηρεσίας από το ’12. Σχέδια, που δεν έχουν προ-
κύψει κάτω από µία µελέτη αναβάθµισης της Γενικής Γραµµα-
τείας Αθλητισµού αλλά κάτω από την επιβολή οριζόντιων
περικοπών οργανικών µονάδων. 

Μεγάλη υποστελέχωση και εποµένως υποβάθµιση, κύριε
Υπουργέ, παρατηρείται στις τεχνικές υπηρεσίες της Γενικής
Γραµµατείας Αθλητισµού ως αποτέλεσµα και των αθρόων συν-
ταξιοδοτήσεων αλλά και της άσκοπης και αναιτιολόγητης συρ-
ρίκνωσης των τεχνικών διευθύνσεων που από δύο έγιναν µία. 

Παράλληλα µε τα προηγούµενα, κύριε Υπουργέ, η υποβάθµιση
της υπηρεσίας, εκφράζεται και σε µία σειρά άλλων τοµέων, όπως
η Γενική Γραµµατεία και άλλες υπηρεσίες του δηµοσίου, λει-
τουργώντας σε καθεστώς εκτάκτου ανάγκης στο όνοµα –τάχα-
του ολοκληρωµένου εκσυγχρονισµού, αυθαιρετεί και στον τοµέα
επιλογής των στελεχών. Κρίσεις προϊσταµένων δεν έχουν γίνει
εδώ και έξι χρόνια.

Η στελέχωση γίνεται διά της πλαγίας οδού, στην ουσία διά
υπουργικού διορισµού. Με αυτόν τον τρόπο, προετοιµάζεται η
στελέχωση της επόµενης µέρας, αφού στους σηµερινούς διορι-
σµένους, ουσιαστικά προϊσταµένους, θα αθροίζονται µόρια από
τον υπουργικό διορισµό στις µελλοντικές κρίσεις προϊσταµένων.
Νεότατοι υπάλληλοι τοποθετούνται ως προϊστάµενοι, κύριε
Υπουργέ, και προΐστανται αρχαιοτέρων…

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Δύο λεπτά, δεν θα έχω δευτερολογία, αξιότιµε κύριε Πρόεδρε.
… αφού δεν εφαρµόζεται το ήδη ψηφισµένο πλαίσιο, που δίνει

τη δυνατότητα σε υπαλλήλους ΙΔΑΧ, δηλαδή αορίστου χρόνου,
να ασκούν καθήκοντα προϊσταµένου.

Τέλος, η προσπάθεια της πολιτικής ηγεσίας διαχρονικά, να µην
τοποθετήσει διευθυντή στο υπηρεσιακό συµβούλιο είτε για να
µη δηµιουργήσει ενστάσεις στους προσδοκώντες είτε για να βρει
τον καταλληλότερο, έχει στερήσει, κύριε Υπουργέ, την υπηρεσία
από τη λειτουργία υπηρεσιακού συµβουλίου µέχρι σήµερα, µε
αποτέλεσµα να λιµνάζουν προβλήµατα, που η προώθησή τους

προϋποθέτει τη γνώµη του υπηρεσιακού συµβουλίου.
Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε. Επιβεβαιώνεται, λοιπόν, για µια

ακόµη φορά, κύριε Υπουργέ, πως η διοικητική απορρύθµιση
απαιτεί, αν δεν προϋποθέτει, τον περιορισµό της δηµοκρατίας
και στους χώρους δουλειάς. Τέλος και η δηµιουργία ενός κλίµα-
τος παντοίου εκφοβισµού, έρχεται να λειτουργήσει υποβοηθη-
τικά στις προσπάθειες διάλυσης, όπως –και τελειώνω– και οι
κλήσεις σε απολογία σε περιπτώσεις όξυνσης της αντίδρασης
των εργαζοµένων γύρω από τις διαθεσιµότητες, δεύτερον, η σιω-
πηρή παύση ή παραγκωνισµός προϊσταµένων και τρίτον, ο εκφο-
βισµός των υπαλλήλων.

Υπό αυτήν την έννοια, σε αυτό το σηµείο αξίζει να σηµειωθεί,
κύριε Υπουργέ, ότι…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Και ολοκληρώσατε,
κύριε συνάδελφε.

ΑΛΕΞΙΟΣ ΜΗΤΡΟΠΟΥΛΟΣ: … η αποσάθρωση που περιέ-
γραψα, δεν προοιωνίζεται ότι η Γενική Γραµµατεία Αθλητισµού
και το κοινωνικό αγαθό του αθλητισµού βρίσκεται σε µια εκτί-
µηση…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Ευχαριστούµε πολύ.
ΑΛΕΞΙΟΣ ΜΗΤΡΟΠΟΥΛΟΣ: … διαχρονικά από την πολιτική

ηγεσία της πατρίδας µας.
Σας ευχαριστώ κι εσάς, κύριε Πρόεδρε.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Κι εγώ ευχαριστώ.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, γίνεται γνωστό στο Σώµα ότι

από τα άνω δυτικά θεωρεία παρακολουθούν τη συνεδρίαση,
αφού συµµετείχαν στο εκπαιδευτικό πρόγραµµα «Η αρχή της δε-
δηλωµένης, από τον Τρικούπη στο σήµερα», που οργανώνει το
Ίδρυµα της Βουλής, είκοσι δύο µαθητές και µαθήτριες και ένας
εκπαιδευτικός-συνοδός από τα Ιδιωτικά Εκπαιδευτήρια «Ο Πλά-
των».

Η Βουλή τούς καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Κύριε Υπουργέ, έχετε τον λόγο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΝΔΡΙΑΝΟΣ (Υφυπουργός Αθλητισµού): Ευχαρι-

στώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θέλω πρώτα απ’ όλα να σας ευ-

χαριστήσω για την ευκαιρία που µου δίνετε να εκθέσω αναλυτικά
τις δράσεις και τη συνολική πολιτική θεώρηση του Υπουργείου
Πολιτισµού και Αθλητισµού για τον αθλητισµό, αλλά και να δώσω
συγκεκριµένες απαντήσεις στα ζητήµατα που θίγετε, πολλά από
τα οποία έχουν όντως πολύ µεγάλο ενδιαφέρον.

Τώρα, επειδή ο κ. Πάντζας αναφέρθηκε ειδικά στο ΕΣΚΑΝ, ότι
είχα εκφράσει τη βούληση να το στηρίξω, κύριε Πάντζα, πράγ-
µατι είχα εκφράσει τη βούληση και το έχω αποδείξει και µε
πράξη, γιατί εδώ και ένα µήνα έχω υπογράψει υπουργική από-
φαση, ώστε το ΕΚΣΑΝ να πάρει τα χρήµατα που ζητά απ’ τον
προϋπολογισµό του Υπουργείου Πολιτισµού και Αθλητισµού.
Εποµένως, παίρνει τις 233 χιλιάδες που αιτείται και είναι απαραί-
τητα χρήµατα, βεβαίως, για τη λειτουργία του.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΠΑΝΤΖΑΣ: Θα πρέπει να εγγραφούν στον προϋπο-
λογισµό, κύριε Υπουργέ;

ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΝΔΡΙΑΝΟΣ (Υφυπουργός Αθλητισµού): Σας είπα
ότι υπάρχει υπουργική απόφαση, την οποία εδώ και ένα µήνα
έχω υπογράψει και εγώ και ο κ. Παναγιωτόπουλος.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Σαφής.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΝΔΡΙΑΝΟΣ (Υφυπουργός Αθλητισµού): Θέλω,

λοιπόν, να ξεκινήσω µε δύο επισηµάνσεις. Πρώτον, οφείλω να
σας επισηµάνω ότι ο τρόπος µε τον οποίον συντάξατε το κείµενο
της επερώτησης και όσα ακούστηκαν από κάποιους συναδέλ-
φους δεν βοηθάν στη συζήτηση των θεµάτων που θίγετε. Μάλι-
στα αποκαλύπτει είτε προχειρότητα είτε άγνοια των δοµών της
Κυβέρνησης.

Και αναφέρω ενδεικτικά ότι η είσπραξη των βεβαιωµένων
χρεών σε ΠΑΕ και ΚΑΕ, καθώς και το ΤΑΙΠΕΔ, είναι αντικείµενα
αρµοδιότητας του Υπουργείου Οικονοµικών. Οι ίδιες οι ΠΑΕ και
ΚΑΕ, ως ανώνυµες εταιρείες, ανήκουν στην αρµοδιότητα του
Υπουργείου Ανάπτυξης. Η φυσική αγωγή στη δηµόσια εκπαί-
δευση, καθώς και οι αθλητικές ακαδηµίες είναι αρµοδιότητα
πρωτίστως του Υπουργείου Παιδείας, όπως άλλωστε αναφέρετε
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κι εσείς στο κείµενο, αλλά και συνάδελφος προηγουµένως. Η χρη-
µατοδότηση της τοπικής αυτοδιοίκησης για τη συντήρηση των
αθλητικών εγκαταστάσεων που βρίσκονται υπό την ευθύνη της,
είναι, όπως καλά γνωρίζετε, αρµοδιότητα του Υπουργείου Εσωτε-
ρικών, ανεξαρτήτως του αν η Γενική Γραµµατεία Αθλητισµού συν-
δράµει ουσιαστικά τους δήµους στην κατεύθυνση αυτή.

Θα είχε, λοιπόν, νόηµα να κάνετε το προφανές και να καταθέ-
σετε την επίκαιρη επερώτηση και προς τα παραπάνω Υπουργεία,
για να σας απαντήσουν κατά το µέρος της ευθύνης τους. Σε κάθε
περίπτωση, όµως, στο χρόνο που έχω στη διάθεσή µου, θα προ-
σπαθήσω επιγραµµατικά να απαντήσω και στα ερωτήµατα που εκ
παραδροµής απευθύνετε στο Υπουργείο Πολιτισµού και Αθλητι-
σµού. Η έµφαση προφανώς, θα είναι στα ζητήµατα αρµοδιότητας
του Υπουργείου που εκπροσωπώ. 

Δεύτερη επισήµανση, ως προς τα γραφόµενα στην επερώτηση:
Προφανώς, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είναι αυτονόητο δι-
καίωµά σας να εκφράζεστε κατά τον τρόπο που επιλέγετε και προ-
φανώς ο αντιπολιτευτικός οίστρος δικαιολογεί πολλά, όµως, όταν
εκτοξεύετε κατηγορίες, οφείλετε να τις τεκµηριώνετε. 

Γράφετε, για παράδειγµα: «Η πολιτεία χαρίζει χρέη ή σκορπά
αφειδώς κονδύλια για τις αθλητικές εταιρείες ΠΑΕ και ΚΑΕ, πα-
ραχωρώντας γήπεδα µε σκανδαλώδεις όρους και αδιαφανείς δια-
δικασίες. Στο ίδιο πελατειακό πλαίσιο πάσης φύσεως «παρά-
γοντες», µαζί µε τις εκάστοτε αθλητικές ηγεσίες, εξώθησαν και
συνεχίζουν να εξωθούν τις κρατικές υπηρεσίες στην αυθαιρεσία,
την ανοµία και τη σπατάλη». Σας ζητώ, λοιπόν, από το Βήµα της
Βουλής να πείτε στον ελληνικό λαό τι χρέη χαρίζει σήµερα η Γε-
νική Γραµµατεία Αθλητισµού στις ΠΑΕ και τις ΚΑΕ. 

Συγκεκριµένα: Τι κονδύλια µοιράζει αφειδώς; Ποιοι είναι οι
σκανδαλώδεις όροι και ποιες οι αδιαφανείς διαδικασίες; Ποια είναι
τα συγκεκριµένα περιστατικά, όπου οι κρατικές υπηρεσίες εξω-
θούνται -όπως αναφέρετε- στην αυθαιρεσία, την ανοµία και τη
σπατάλη; 

Λέτε παρακάτω: «Το διαπλεκόµενο τρίγωνο «πολιτικό σύστηµα
- επαγγελµατικός αθλητισµός - αθλητικά Μέσα Μαζικής Ενηµέρω-
σης», παρά την ηθική και οικονοµική κρίση στην οποία έχει περιέλ-
θει, συνεχίζει να αλληλοεξυπηρετείται». Πείτε µας συγκεκριµένα,
τι εννοείτε µε αυτήν την αποστροφή και αφού µας το πείτε, στείλτε
και τα στοιχεία στη δικαιοσύνη. Βλέπετε και έχετε διαπιστώσει ότι
η δικαιοσύνη λειτουργεί προς πάσα κατεύθυνση. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δεν τα δικαιολογεί όλα αυτά η
αντιπολιτευτική σκοπιµότητα και αυτό όχι τόσο σε ό,τι µε αφορά
προσωπικά, που εκ της θέσης µου έχω τη δυνατότητα να σας
απαντήσω από το πλέον επίσηµο Βήµα της Βουλής, αλλά κυρίως
σε ό,τι αφορά εκείνους τους εργαζόµενους στο Υπουργείο Πολι-
τισµού και Αθλητισµού που υπηρετούν µε δέσµευση και συνέπεια
την υπόθεση του αθλητισµού σε αυτήν την πολύ δύσκολη συν-
θήκη. Διότι εν τέλει, ενώ καταγγέλλετε δήθεν συντελούµενη απα-
ξίωση της Γενικής Γραµµατείας Αθλητισµού, όπως ακούσαµε πριν
από λίγο, µε τα όσα άκοπα γράφετε, φτάνετε να συµβάλετε εσείς
σε αυτό που καταγγέλλετε. 

Ιδιαίτερα, λοιπόν, σήµερα σε αυτήν την εξαιρετικά δύσκολη
συνθήκη για την πατρίδα µας και την κοινωνία µας, οφείλουµε να
επιδεικνύουµε τη µεγαλύτερη δυνατή σοβαρότητα και υπευθυνό-
τητα. 

Έρχοµαι τώρα στην ουσία των όσων αναφέρετε στην επερώ-
τησή σας. Οι δηµοσιονοµικές συνθήκες είναι δεδοµένες. Οι πόροι
είναι εξαιρετικά περιορισµένοι και όπως συµβαίνει πάντα σε τέ-
τοιες κρίσεις, ο πολιτισµός και ο αθλητισµός πλήττονται. Ζητάτε
περισσότερους πόρους για τον αθλητισµό. Κι εγώ µαζί σας.
Όµως, θα πρέπει να µας πείτε πού θα βρούµε αυτούς τους περισ-
σότερους πόρους. Μοµφή θα θεωρούσα να µου λέγατε σήµερα
πως αυτούς τους περιορισµένους πόρους που διαθέτουµε τους
κατανέµουµε άδικα, αναποτελεσµατικά και µε αδιαφάνεια. 

Αυτό, όµως, δεν µπορείτε να το πείτε σε καµµία περίπτωση,
γιατί και πλήρεις, διαφανείς και σύµφωνες µε το γράµµα του
νόµου είναι όλες οι διαδικασίες που ακολουθούµε και τα κριτήρια
της ιεράρχησης των προτεραιοτήτων είναι σαφώς διατυπωµένα.
Επιδιώκουµε, µε σηµαντική επιτυχία, µπορώ να πω, τη µεγαλύτερη
δυνατή αποτελεσµατικότητα για το κάθε ευρώ που επενδύουµε
στον αθλητισµό.

Είναι χαρακτηριστικό το γεγονός ότι ενώ οι επιχορηγούµενοι
φορείς από τη Γενική Γραµµατεία Αθλητισµού δικαίως διαµαρ-
τύρονται για τον περιορισµό πόρων, κανείς δεν µιλά για άδικη
αντιµετώπιση, κύριε συνάδελφε. 

Με λίγα λόγια, σε µία δύσκολη καµπή, στηρίζουµε ουσιαστικά
τον ελληνικό αθλητισµό, ο οποίος συνεχίζει να µας προσφέρει
διακρίσεις, µε απόλυτο σεβασµό στα χρήµατα των Ελλήνων φο-
ρολογουµένων, µε απόλυτο σεβασµό στο κοινωνικό αγαθό του
αθλητισµού. Όχι µόνο αυτό αλλά διεκδικούµε και κερδίζουµε
πρόσθετες πιστώσεις, στο βαθµό που η δηµοσιονοµική βελτίωση
το επιτρέπει. 

Για το 2013 εξασφαλίσαµε, όπως ξέρετε, και µε παρέµβαση
του Πρωθυπουργού συµπληρωµατική πίστωση επιπλέον 9 εκα-
τοµµυρίων ευρώ και άλλα σχεδόν 13 εκατοµµύρια για την εξό-
φληση των ληξιπρόθεσµων υποχρεώσεων των φορέων γενικής
κυβέρνησης εποπτείας Γενικής Γραµµατείας Αθλητισµού.

Σε ό,τι αφορά δε τα προγράµµατα της τοπικής αυτοδιοίκησης
στο πλαίσιο της «Άθλησης για Όλους» εξασφαλίσαµε συµπλη-
ρωµατική πίστωση ύψους 1,5 εκατοµµυρίου ευρώ για την εξό-
φληση των προγραµµάτων του 2010-2011 και 2011-2012.
Αντίστοιχη πίστωση διασφαλίσαµε και για τον αθλητισµό των
ατόµων µε αναπηρία, όπως θα εκθέσω παρακάτω. Με λίγα λόγια,
για το 2013 από τα 47,9 εκατοµµύρια που είχαµε διαθέσιµα αρ-
χικά, οι πιστώσεις της κατηγορίας µεταβιβαστικών δαπανών του
προϋπολογισµού της Γενικής Γραµµατείας Αθλητισµού ανήλθαν
τελικά στα 75,5 εκατοµµύρια ευρώ.

Αντιστοίχως, για τη φετινή χρονιά οι πιστώσεις στην κατηγορία
µεταβιβαστικών επιχορηγήσεων ήταν αρχικά όσες και πέρσι, δη-
λαδή 47,9 εκατοµµύρια ευρώ, ενώ ήδη εξασφαλίσαµε συµπλη-
ρωµατική πίστωση 2 εκατοµµυρίων ευρώ για την οποία θα
διεκδικήσουµε να αυξηθεί ακόµη περισσότερο τους επόµενους
µήνες µετά και την τυπική επικύρωση της θετικής πορείας της
οικονοµίας. 

Παράλληλα, διεκδικούµε δυναµικά εναλλακτικές πηγές χρη-
µατοδότησης από το Πρόγραµµα Δηµοσίων Επενδύσεων  -το
οποίο είναι, βεβαίως, µικρό- για την κατασκευή και συντήρηση
αθλητικών υποδοµών, από το ΕΣΠΑ και το ΣΕΣ για την υλοποίηση
έργων ενεργειακής αναβάθµισης που θα µειώσουν σηµαντικό-
τατα τα λειτουργικά κόστη των εγκαταστάσεων από ευρωπαϊκά
προγράµµατα όπως το «Horizon 2020» και το «Erasmus Plus».
Για τα ευρωπαϊκά προγράµµατα σχεδιάζεται τώρα η πρόσκληση,
η οποία θα δηµοσιευτεί και θα αναρτηθεί στη «Διαύγεια». Η Γε-
νική Γραµµατεία κατόπιν θα λειτουργήσει ενηµερωτικά, υποστη-
ρικτικά, συµβουλευτικά προς τους ενδιαφερόµενους φορείς,
ΟΤΑ κ.λπ.. Και βεβαίως, επιδιώκουµε διαρκώς την αύξηση της
αποτελεσµατικότητας των δράσεών µας.

Σε ό,τι αφορά τώρα τις οµοσπονδίες, όπως βεβαίως γνωρίζετε,
το υφιστάµενο µοντέλο λειτουργίας πολλών οµοσπονδιών έπρεπε
να αλλάξει ούτως ή άλλως, ανεξαρτήτως της οικονοµικής  κρίσης
ή του µνηµονίου. Δεν είναι δηλαδή λογικό από τις επιχορηγήσεις
που παίρνουν από το κράτος, το 1/3 να πηγαίνει σε µισθοδοσίες
και λειτουργικά έξοδα, το 1/3 να πηγαίνει σε υποχρεώσεις από πα-
ρελθούσες χρήσεις και µόλις το 1/3 να φθάνει –αν φθάνει- εν τέλει
σε σωµατεία, σε αθλητές, στην ανάπτυξη του αθλητισµού.

Εδώ θέλω να επισηµάνω ότι για την κατάσταση αυτή πολλές
σηµερινές διοικήσεις των Οµοσπονδιών δεν ευθύνονται, καθώς
τους φορτώθηκε προσωπικό σε προηγούµενες περιόδους και
παρά τη θέλησή τους βεβαίως. Πολλοί Πρόεδροι σε κατ’ ιδίαν
συζητήσεις επισηµαίνουν το πρόβληµα και λένε ότι πραγµατικά
έχουν επιπλέον προσωπικό το οποίο δεν µας χρειάζεται και αναγ-
καζόµαστε από τις επιχορηγήσεις ένα µεγάλο τµήµα αυτών των
επιχορηγήσεων να το πληρώνουµε σε µισθοδοσίες και µάλιστα
σε υπαλλήλους, όπως τονίζουν, που δεν χρειάζονται ή είναι µα-
κριά σε περιοχές που δεν έχουν σχέση µε τη δραστηριότητα της
συγκεκριµένης οµοσπονδίας.

Τι έχετε άραγε να πείτε για το γεγονός ότι µεγάλη οµοσπονδία
έχει συσσωρεύσει µόνο προς  το ΟΑΚΑ χρέη ύψους 730 χιλιάδων
ευρώ; Μάλιστα, αυτά τα χρέη δεν δηµιουργήθηκαν τώρα που οι
πόροι είναι περιορισµένοι αλλά σε µεγάλο βαθµό από τις εποχές
που οι επιχορηγήσεις ήταν µεγάλες και ήταν οι εποχές των πα-
χιών αγελάδων. Χρειάζεται, λοιπόν, ούτως ή άλλως εξορθολογι-
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σµός και είµαστε έτοιµοι και πρόθυµοι να παράσχουµε κάθε δυ-
νατή βοήθεια προς τούτο στις οµοσπονδίες.

Σε ό,τι αφορά τα προγράµµατα «Άθληση για Όλους», υπενθυ-
µίζω πως για την περίοδο 2013-2014 εγκρίναµε πέντε χιλιάδες
εξακόσια εξήντα σχετικά αιτήµατα σε ΟΤΑ πρώτου και δευτέρου
βαθµού καθώς και χίλιες τριακόσιες εξήντα τέσσερις θέσεις για
την πρόσληψη από τους ΟΤΑ πτυχιούχων φυσικής αγωγής µε
συµβάσεις ορισµένου χρόνου. Βεβαίως, εκ του ν.4151/2013 προ-
βλέπεται για τη διασφάλιση της βιωσιµότητας η δυνατότητα συµ-
µετοχής από τους ωφελούµενους πολίτες µε αντίτιµα πάντως
σηµαντικά χαµηλότερα από τα αντίστοιχα που καταβάλλονται σε
ιδιωτικά γυµναστήρια και αντίστοιχες πρωτοβουλίες. Στόχος µας
σε κάθε περίπτωση είναι η αδιάλειπτη παροχή ποιοτικών υπηρε-
σιών στους αθλούµενους και αυτόν τον στόχο υπηρετούµε µε
συνέπεια.

Σε ό,τι αφορά τον αθλητισµό ατόµων µε αναπηρία, η Γενική
Γραµµατεία Αθλητισµού τον στηρίζει έµπρακτα και ουσιαστικά.
Υπενθυµίζω ότι τον Δεκέµβρη του 2013 εξασφαλίσαµε και χορη-
γήσαµε το ποσό των 6,3 εκατοµµυρίων ευρώ στους αθλητές µε
αναπηρία και τους προπονητές τους µε το οποίο εξοφλήθηκαν
απλήρωτες οικονοµικές επιβραβεύσεις που αφορούσαν διακρί-
σεις του ‘09, του ’10 και του ’11. 

Επισηµαίνω δε, ότι ενώ το 2012, έτος παραολυµπιακών αγώ-
νων η Ελληνική Παραολυµπιακή Επιτροπή και οι τρεις αθλητικές
οµοσπονδίες ατόµων µε αναπηρία επιχορηγήθηκαν µε 1,95 εκα-
τοµµύρια ευρώ, το 2013 επιχορηγήθηκαν µε 1, 57 εκατοµµύρια
ευρώ. Παράλληλα, τα αθλητικά σωµατεία ατόµων µε αναπηρία
έλαβαν για το 2012 επιχορήγηση 400.000 ευρώ ενώ εκκρεµεί η
επιχορήγηση του έτους 2013, εκκρεµότητα την οποία πρόκειται
να ρυθµίσουµε  λίαν συντόµως.

Σε ό,τι αφορά τις αθλητικές εγκαταστάσεις, επισηµαίνω πρώτα
απ’ όλα ότι στην ευθύνη της Γενικής Γραµµατείας Αθλητισµού
είναι τα δεκαπέντε αθλητικά κέντρα ανά ολόκληρη τη χώρα, το
ΣΕΦ και το ΟΑΚΑ. Παρά το γεγονός αυτό, όπως ανέφερα και πα-
ραπάνω, η Γενική Γραµµατεία συνδράµει ουσιαστικά την τοπική
αυτοδιοίκηση εκτελώντας έργα µε πόρους από το Πρόγραµµα
Δηµοσίων Επενδύσεων σε εγκαταστάσεις ιδιαίτερης σηµασίας
και στις περιπτώσεις όπου επείγει η προσαρµογή των εγκατα-
στάσεων στις ισχύουσες προδιαγραφές. Επίσης, σε συνεργασία
µε την τοπική αυτοδιοίκηση υπογράφει προγραµµατικές συµβά-
σεις για την εκτέλεση έργων σύµφωνα πάντα µε τις ισχύουσες
διατάξεις. 

Υπενθυµίζω ακόµη ότι µε τη νοµοθετική πρωτοβουλία που
προωθήσαµε σε συνεργασία µε τον συνάδελφο κ. Καλαφάτη,
ρυθµίζονται αυθαιρεσίες στις αθλητικές εγκαταστάσεις τόσο της
αρµοδιότητας της Γενικής Γραµµατείας Αθλητισµού όσο και των
ΟΤΑ, πράγµα που αποτελούσε και προϋπόθεση για την εκτέλεση
σηµαντικών έργων συντήρησης όπως αυτά που αφορούν –ένα
παράδειγµα σας φέρνω- τη στέγη Καλατράβα στο ΟΑΚΑ.

Ειδικά για το έργο αυτό βρισκόµαστε σε συνεργασία και µε
την Περιφέρεια Αττικής, ώστε να καλυφθεί το κόστος από πό-
ρους του Προγράµµατος Δηµοσίων Επενδύσεων και να προχω-
ρήσουν γρήγορα οι σχετικές διαδικασίες. 

Σε ό,τι αφορά τη σύνδεση του αθλητισµού µε την εκπαιδευτική
διαδικασία, είµαστε σε στενή συνεργασία µε τον καθ’ ύλην αρ-
µόδιο Υπουργείο Παιδείας και Θρησκευµάτων τόσο στο πλαίσιο
της γνωµοδοτικής Κεντρικής Επιτροπής Αθλητικών Τάξεων όσο
και στο επίπεδο της πολυµερούς διαβούλευσης µε την ΕΟΕ, τις
επιµέρους αθλητικές οµοσπονδίες και άλλους φορείς όπως τα
ΑΕΙ, τα πανεπιστήµια.

Σε ό,τι αφορά τον επαγγελµατικό αθλητισµό, σας υπενθυµίζω
ότι η πολιτεία δεν χρηµατοδοτεί καµµία δραστηριότητα επαγγελ-
µατικού αθλητισµού παρά µόνο παρέχει το πλαίσιο µέσα στο
οποίο αυτός λειτουργεί. 

Η Επιτροπή Επαγγελµατικού Αθλητισµού, όπως οφείλει, ζητά
τη φορολογική ενηµερότητα από τις ΠΑΕ και τις ΚΑΕ, η οποία
είναι και η προϋπόθεση της συµµετοχής στις εθνικές διοργανώ-
σεις. Η είσπραξη των βεβαιωµένων χρεών είναι αρµοδιότητα των
υπηρεσιών του Υπουργείου Οικονοµικών βάσει της διαδικασίας
που προβλέπει ο νόµος. Το υφιστάµενο νοµοθετικό πλαίσιο συ-
νεπώς τηρείται. 

Αυτό δεν σηµαίνει πως δεν υπάρχουν τα περιθώρια και η
ανάγκη να προσαρµόσουµε και να επικαιροποιήσουµε το υφιστά-
µενο νοµοθετικό πλαίσιο. Η πρόσκληση που έχω απευθύνει σε
όλες τις δηµοκρατικές πολιτικές δυνάµεις, παραµένει πάντα εν
ισχύ. Είναι –πιστεύω- χρέος µας να συµβάλουµε όλοι µε ειλικρίνεια
και µε εποικοδοµητικό τρόπο στην προετοιµασία του νέου αθλη-
τικού νόµου, ώστε αυτός να αντιµετωπίζει µε συνολικό πνεύµα και
αποτελεσµατικότητα όλα τα ζητήµατα που αφορούν τον αθλητι-
σµό της πατρίδας µας. 

Και βεβαίως, στο αµέσως προσεχές διάστηµα θα έχουµε την
ευκαιρία να συζητήσουµε διεξοδικά τα ζητήµατα και τις προτάσεις
στο πλαίσιο της αρµόδιας Επιτροπής Μορφωτικών Υποθέσεων
της Βουλής. Βεβαίως, οι θεσµικές παρεµβάσεις δεν περιορίζονται
στην προετοιµασία του νέου αθλητικού νόµου. Σας υπενθυµίζω
πως λίγες µέρες πριν, προχθές, υπέγραψα τη συγκρότηση του
Ελεγκτικού Συµβουλίου, το οποίο απαρτίζεται από πτυχιούχους
υπαλλήλους της Γενικής Γραµµατείας Αθλητισµού και υπαλλή-
λους του Υπουργείου Οικονοµικών -είναι κοινή υπουργική από-
φαση- για να προχωρήσει στους προβλεπόµενους βάσει των
σχετικών διατάξεων ελέγχους.

Παράλληλα, συγκροτήσαµε το Εθνικό Συµβούλιο Αθλητικού
Σχεδιασµού, που είναι ένα πολύτιµο εργαλείο για την χάραξη µίας
µακρόπνοης στρατηγικής για τον αθλητισµό. 

Με συγκεκριµένες δράσεις που προωθούµε στοχεύουµε στην
περαιτέρω  ενίσχυση της διαφάνειας και της αποτελεσµατικότη-
τας, µε την ανάπτυξη συγκεκριµένων αντικειµενικών αλγορίθµων
που θα συνδέουν την κρατική επιχορήγηση µε τη σκληρή δουλειά
και τις διακρίσεις, καθώς και τις δυνατότητες ανάπτυξης των
αθληµάτων µεταξύ του πληθυσµού και ιδίως των παιδιών και των
νέων ανθρώπων.

Άφησα για το τέλος το όντως σηµαντικό ζήτηµα της βίας. Αφ’
ενός οφείλω να οµολογήσω πως δεν αντιλαµβάνοµαι τι εννοείτε
όταν λέτε στο κείµενο της επερώτησής σας ότι ο τελευταίος σχε-
τικός νόµος υποβάθµισε τις ελευθερίες των πολιτών που επισκέ-
πτονται χώρους αθλητισµού.

Εδώ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, οφείλετε να τοποθετηθείτε
ανοικτά, ξεκάθαρα. Είστε αντίθετοι µε την αυστηροποίηση των
ποινών για τις παραβατικές συµπεριφορές εντός γηπέδου; Είστε
αντίθετοι µε τη χρήση καµερών, µε αυστηρές βεβαίως δικλίδες
για την προστασία της ιδιωτικότητας, προκειµένου να εντοπίζονται
όσοι διαπράττουν αδικήµατα; Είστε αντίθετοι µε τη δυνατότητα
της πολιτείας να απαγορεύει τις µετακινήσεις οργανωµένων οπα-
δών εκεί που η Αστυνοµία και η ΙΔΕΑΔ προειδοποιούν ότι υπάρχει
µεγάλη πιθανότητα πρόκλησης βίαιων επεισοδίων; 

Το ξέρω καλά ότι µερικές φορές γίνοµαι και δυσάρεστος κάθε
φορά, δηλαδή, που σύµφωνα µε τις εισηγήσεις της Ελληνικής
Αστυνοµίας και της ΙΔΕΑΔ απαγορεύω, µε απόφαση που υπο-
γράφω, αποδεχόµενος τις σχετικές εισηγήσεις τους, τη µετακί-
νηση οργανωµένων οπαδών. Όµως, προτιµώ να είµαι δυσάρεστος
απ’ το να θέσω σε κίνδυνο αθλητές, διαιτητές, παράγοντες και φι-
λάθλους. 

Σε αυτό το πλαίσιο έχουµε αναλάβει και εγώ και ο κ. Παναγιω-
τόπουλος, σειρά πρωτοβουλιών από συστάσεις στους διαιτητές
να µην διστάζουν να διακόπτουν τους αγώνες σε περιπτώσεις
ρίψης αντικειµένων ή άλλων αντιαθλητικών εκδηλώσεων µέχρι συ-
σκέψεις µε όλα τα ενδιαφερόµενα µέρη, αλλά και αιφνιδιαστικές
επισκέψεις που έχω πραγµατοποιήσει σε στάδια για να διαπι-
στώσω ο ίδιος τα µέτρα ασφαλείας που έχουν ληφθεί. Μάλιστα
έχω αφιερώσει κάθε εβδοµάδα σύσκεψη για την εκτίµηση της κα-
τάστασης των προγραµµατισµένων αγώνων µε τη συµµετοχή µε-
ταξύ άλλων της ΙΔΕΑΔ, της Super League, της ΕΠΟ και της
Ελληνικής Αστυνοµίας.

Η αντιµετώπιση των φαινοµένων βίας είναι στην κορυφή των
προτεραιοτήτων και οι εντολές του Πρωθυπουργού, του Αντώνη
Σαµαρά, είναι δεδοµένες. Το στόχο αυτόν τον επιδιώκουµε µε µια
ευρεία δέσµη µέτρων, όπως αρµόζει άλλωστε σε ένα περίπλοκο
και πολυδιάστατο κοινωνικό πρόβληµα.

Αναφέρω επιγραµµατικά δράσεις πρόληψης, ενηµέρωσης και
ευαισθητοποίησης, θεσµικές αλλαγές µέσα από το νέο αθλητικό
νόµο, λήψη άµεσων δράσεων όπου υπάρχει ανάγκη.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
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λίας του κυρίου Υφυπουργού)
Τελειώνω σε ένα λεπτό, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Μην στεναχωρείστε, θα

το κρατήσω από τη δευτερολογία σας.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΝΔΡΙΑΝΟΣ (Υφυπουργός Αθλητισµού): Ευχαρι-

στώ πολύ.
Βεβαίως στο πλέγµα αυτών των µέτρων θεωρώ αυτονόητη την

προώθηση της υλοποίησης των έργων των συστηµάτων επο-
πτείας των αθλητικών εγκαταστάσεων και ελέγχου της πρόσβα-
σης σε αυτές καθώς και του ηλεκτρονικού εισιτηρίου µε την
αντιµετώπιση των εκκρεµοτήτων που παραµένουν. 

Σε αυτήν την κοινή προσπάθεια βεβαίως η συµβολή σας σε
συγκεκριµένες και υλοποιήσιµες προτάσεις είναι περισσότερο
από καλοδεχούµενη. Όµως, θέλω να τονίσω την ανάγκη για συγ-
κεκριµένες και υλοποιήσιµες  προτάσεις γιατί δυστυχώς αυτό
που προκύπτει τουλάχιστον από το κείµενο της επερώτησης που
καταθέσατε και τη συζήτηση µέχρι τώρα είναι ότι συγκεκριµένες
προτάσεις δεν διαθέτετε.

Επιτρέψτε µου να διαβάσω µια πρόταση από το κλείσιµο του
κειµένου της επερώτησης, όπου λέτε: «Ο ΣΥΡΙΖΑ δεσµεύεται για
ένα σύστηµα φυσικής αγωγής και αθλητισµού ενιαίο, κοινωνικό
και δηµοκρατικό µε σαφή πολιτικά, κοινωνικά και ανθρωποκεν-
τρικά χαρακτηριστικά». Βερµπαλισµός, αραδιάζουµε το ένα επί-
θετο µετά το άλλο. Γιατί, τι αλήθεια σηµαίνει αθλητισµός µε
σαφή πολιτικά χαρακτηριστικά;

Οι πολίτες που µας παρακολουθούν καταλαβαίνουν πως ούτε
είναι εφικτό να επιστρέψουµε µαγικά στην οικονοµική ευχέρεια
που είχαµε πριν από την κρίση ούτε πολύ περισσότερο τα υπαρ-
κτά προβλήµατα που αντιµετωπίζει ο αθλητισµός θα επιλύονταν
αν απλώς ξοδεύαµε περισσότερα χρήµατα. Αυτή η λογική έχει
δοκιµαστεί και έχει αποτύχει, κύριοι συνάδελφοι. Θυµάστε τις
εποχές των παχιών αγελάδων. 

Αυτό, λοιπόν, που χρειάζεται ο αθλητισµός, αυτό που απαιτούν
οι Έλληνες είναι διαφάνεια, δικαιοσύνη, αποτελεσµατικότητα σε
όλες τις δράσεις του κράτους.

Σε αυτήν την κατεύθυνση λοιπόν και µε τη βαθιά πεποίθηση
ότι η παιδεία, όπως ο πολιτισµός και ο αθλητισµός, είναι προνο-
µιακά πεδία συνεννόησης και δηµιουργικής σύνθεσης, σας καλώ
να συνεργαστούµε εποικοδοµητικά, τόσο στο πλαίσιο της προ-
ετοιµασίας του νέου αθλητικού νόµου όσο και για την αντιµετώ-
πιση των υπαρκτών προβληµάτων του ελληνικού αθλητισµού.
Κανένας δεν αµφισβητεί ότι υπάρχουν προβλήµατα, όµως εδώ
είµαστε όλοι µαζί να τα λύσουµε µε ενότητα και µε ρεαλισµό.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Εµείς ευχαριστούµε,

κύριε Υπουργέ.
Τον λόγο έχει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του ΣΥΡΙΖΑ κ.

Παναγιώτης Κουρουµπλής.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα

πρώτα να χαιρετίσω την απόφαση του Προέδρου και της Διάσκε-
ψης των Προέδρων για τη σύσταση της διακοµµατικής επιτρο-
πής της Βουλής η οποία θα αναλάβει το πολύ µεγάλο βάρος της
υπόθεσης του γερµανοκατοχικού δανείου των µεγάλων κατα-
στροφών στις υποδοµές, των αποζηµιώσεων και των κλεµµένων
θησαυρών. Και ειλικρινά, κύριε Πρόεδρε, και για εµένα και για
όσους είχαµε υπογράψει την πρώτη πρωτοβουλία πριν από δύο
χρόνια, το ευχάριστο είναι -και υπέγραψαν Βουλευτές σχεδόν
απ’ όλες τις πλευρές της Βουλής- το γεγονός ότι έστω και µετά
από δύο χρόνια η Βουλή των Ελλήνων αναλαµβάνει αυτήν τη µε-
γάλη εθνική υπόθεση. Είµαι βέβαιος ότι η Βουλή των Ελλήνων
θα πράξει αυτό που δεν έπραξαν οι κυβερνήσεις όλα αυτά τα
χρόνια. 

Επίσης, θα ήθελα, κύριε Πρόεδρε, να κάνω µία παρατήρηση
που αφορά την εκκωφαντική απουσία της Ελλάδας, η οποία βρί-
σκεται σε περίοδο Προεδρίας, από το πυροφλεγές Κίεβο και τα
γεγονότα που διαδραµατίζονται σε αυτή την κρίσιµη γεωστρα-
τηγική περιοχή για την Ευρώπη και την Ασία. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κύριε Υπουργέ, κύριε Πρόεδρε,
νους υγιής εν σώµατι υγιεί. Βλέπετε, η αρχαία ηµών διανόηση
έδωσε απαντήσεις σε όλα τα ζητήµατα της ζωής, και σε αυτό το

ζήτηµα που σήµερα συζητούµε, ένα ζήτηµα που δεν πρέπει να
είναι υπόθεση όσων διαθέτουν οικονοµική δυνατότητα. Διότι τε-
λικά µέσα σε αυτήν την ανθρωπιστική κρίση, που µας οδήγησαν
όλες αυτές οι πολιτικές επιλογές, µεγάλο θύµα είναι και ο ευαί-
σθητος τοµέας του αθλητισµού. Στον τοµέα αυτό έπρεπε η πο-
λιτεία -και πρέπει κάθε φορά η εκάστοτε πολιτεία- να εξαντλεί
όλα τα περιθώρια, προκειµένου να εξασφαλίζει προσπέλαση σε
όλους µα όλους τους πολίτες. Σήµερα µπορεί, κύριε Υπουργέ,
να το ισχυριστεί αυτό κανείς; 

Σας άκουσα ειλικρινά µε πολύ µεγάλη προσοχή και εάν ήµουν
ένας πολίτης άλλης χώρας δεν θα αντιλαµβανόµουν ότι στην Ελ-
λάδα υπάρχει κρίση. Μας µιλήσατε για πάρα πολλά πράγµατα
επιχειρώντας να υποστηρίξετε την άποψή σας. Ξέρετε, καµµιά
φορά, όταν προσπαθούµε να υπερασπιστούµε τον εαυτό µας
καθ’ υπερβολήν διαπράττουµε και πολιτικά λάθη. Ειλικρινά οµο-
λογήσατε ότι συµµετέχετε σε µία Κυβέρνηση η οποία είναι βιλα-
έτια, δηλαδή µας παραπέµψατε να απευθυνθούµε σε δέκα
Υπουργεία, που βεβαίως µπορεί να είναι εν µέρει αρµοδιότητά
τους, αλλά τη γενική ευθύνη για τα ζητήµατα του αθλητισµού την
έχετε εσείς. Ως εκ τούτου είναι ένα ζήτηµα το πώς αντιλαµβάνε-
στε τη συλλογική λειτουργία της Κυβέρνησης. 

Επίσης, είµαστε για άλλη µια φορά µάρτυρες του αστερισµού
των εντολών του Πρωθυπουργού. Δεν υπάρχει Κυβέρνηση, δεν
υπάρχουν Υπουργοί. Όλα τα «σφάζει και τα µαχαιρώνει» ο Πρω-
θυπουργός. 

Αυτό είναι δείγµα έλλειψης συλλογικής λειτουργίας αυτής της
ετοιµόρροπης κυβέρνησης. 

Μας είπατε και κάτι ακόµα, κύριε Υπουργέ. Λέµε εµείς στην
επερώτησή µας για τα φαινόµενα αδιαφάνειας και διαφθοράς.
Δεν µιλάµε µόνο για τη σηµερινή κατάσταση ή µπορεί να µη µι-
λάµε ενδεχοµένως για χθες και για προχθές. Μιλάµε γενικά τα
τελευταία χρόνια πώς λειτούργησε όλο αυτό το σύστηµα και
επειδή αισθανθήκατε ότι ήµασταν εκτός τόπου και χρόνου όταν
ρωτούσαµε αυτό, σας παραπέµπω να ακούσετε ένα ραδιοφωνικό
και τηλεοπτικό σταθµό που διαφηµίζει το ότι «η παράγκα συνε-
χίζεται». Δεν το λέµε εµείς, δεν το λέει ο ΣΥΡΙΖΑ. Αν δεν το έχετε
ακούσει, φοβούµαι ότι δεν παρακολουθείτε σωστά τα πράγµατα
που έχουν να κάνουν µε τις αρµοδιότητές σας. 

Για να ξεκαθαρίσουµε το ότι έχει γίνει όλα αυτά τα χρόνια –
και αν υπήρξαν χαριστικές πράξεις της ΠΑΕ και αν δόθηκαν γή-
πεδα και αν δεν πληρώνονται ενοίκια- σε τελική ανάλυση, κύριε
Υπουργέ, µια κυβέρνηση που πουλάει τον ΟΠΑΠ, που ήταν ίσως
η πιο χρυσοφόρα µονάδα απ’ αυτές που έχετε δώσει, έπρεπε να
σκεφθείτε πώς θα αντικαταστήσετε τα χρήµατα, ένα µέρος εκ
των οποίων –µέσα από τη συµµετοχή του Έλληνα πολίτη σε αυτά
τα παιχνίδια του ΟΠΑΠ- στήριζε όλους αυτούς τους τοµείς. Δεν
µας απαντήσατε γι’ αυτό. 

Δεν έπρεπε να ζυγίσετε, όταν πουλήσατε αυτήν την υπόθεση
ότι εδώ κάθε χρόνο ένα ποσό απ’ αυτά τα χρήµατα κατευθύνεται
στη στήριξη αθλητικών αλλά και κοινωνικών δραστηριοτήτων;
Ούτε γι’ αυτό µας έχετε απαντήσει, παρά µόνο µας είπατε ότι
στην ερώτησή µας µιλούµε –και αφήσατε ένα υπονοούµενο- για
το θέµα της βίας. 

Δεν είναι µια πραγµατικότητα, κύριε Υπουργέ, το ότι σήµερα
δεν υπάρχει αυτή η οµορφιά στα γήπεδα, το ότι πήγαιναν φίλα-
θλοι και από τη µια πλευρά και από την άλλη και µε έναν ωραίο
τρόπο εκδήλωναν τη συµπαράστασή τους στις οµάδες τους;
Υπήρχε µια οµορφιά στο γήπεδο. Την έχω ζήσει και εγώ όπως
και εσείς και άλλοι. Αυτό το οποίο πια δεν συµβαίνει σήµερα στην
Ελλάδα δεν είναι έλλειµµα; Δεν αφορά την Κυβέρνηση, τις κυ-
βερνήσεις; Δεν είναι αποτυχία ότι δεν µπορέσατε να επιβάλετε
την τάξη και να χρεώσετε ακόµα και την ευθύνη –αν θέλετε- της
τάξης σ’ αυτούς τους χώρους στις ΠΑΕ και να αναλαµβάνουν
την ευθύνη αυτοί οι κύριοι; 

Είναι ερωτήµατα τα οποία πρέπει να µας απαντήσετε και όχι
µε έναν τρόπο έτσι επιδερµικό να απαντάτε ότι δεν έχουµε προ-
τάσεις. Φαίνεται ότι δεν έχετε διαβάσει καλά τα ερωτήµατα και
το περιεχόµενο της επερώτησης. Τώρα το να βγαίνετε στο Βήµα
και να λέτε κάθε φορά ότι δεν έχουµε προτάσεις, εντάξει, είναι
κι αυτό µια επιλογή, αλλά εκδηλώνει µια αδυναµία να απαντήσετε
µε συγκεκριµένο τρόπο γιατί εσείς είστε η Κυβέρνηση και όταν
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είστε κυβέρνηση πρωτίστως έχετε την ευθύνη να απαντάτε µε
συγκεκριµένο τρόπο σ’ αυτά τα ζητήµατα που υπάρχουν για τον
αθλητισµό στη φύση, για τον αθλητισµό στα σχολεία, για τον
οµαδικό αθλητισµό, για τον αθλητισµό για τα άτοµα µε ειδικές
ανάγκες, όπου παρουσιάζονται πολύ µεγάλα ελλείµµατα. 

Ας πάµε στο θέµα των υποδοµών, όπου όλοι ξέρουν τι έχει
γίνει εκεί. Όλοι ξέρουµε ή συζητούµε παρενθετικά για το τι σπα-
τάλες έγιναν στους Ολυµπιακούς Αγώνες. Ποτέ δεν υπήρξε ένας
ολοκληρωµένος απολογισµός, δεν έγινε –αν θέλετε- ένας έλεγ-
χος. Όταν υπάρχουν τόσες καταγγελίες, κύριε Υπουργέ, υπάρχει
ηθική υποχρέωση της πολιτείας να προβεί σε έναν ουσιαστικό
διαχειριστικό έλεγχο εκείνης της περιόδου, για να καταγραφεί η
πραγµατικότητα και να αποδοθεί η αλήθεια και σε τελική ανά-
λυση να µην αδικούνται µε διάφορες πληροφορίες ή παραπλη-
ροφορίες και πρόσωπα. Είναι υποχρέωση να το έχουµε κάνει και
δεν το έχετε κάνει µέχρι σήµερα. 

Κύριε Πρόεδρε, για άλλη µία φορά η κ. Λαγκάρντ, µιλώντας
εχθές στην Αυστραλία, αναφέρθηκε στις λανθασµένες επιλογές
της τρόικας στην Ελλάδα. Η έκθεση του Ευρωπαϊκού
Κοινοβουλίου, έστω και αργά, µιλάει για «χασάπηδες». Και δεν
ακούµε κανέναν από την Κυβέρνηση να «σηκώνει αυτή τη
σηµαία» για να πει σε αυτούς τους κυρίους ότι αυτός εδώ ο
τόπος βιώνει µία ανθρωπιστική κρίση, µε τρία εκατοµµύρια
ανθρώπους χωρίς ασφάλιση. 

Άκουγα το πρωί, κύριε Πρόεδρε, έναν καθηγητή πανεπι-
στηµίου, ο οποίος σε συνεργασία µε το Νοσοκοµείο «Σωτηρία»
και τον Ιατρικό Σύλλογο υλοποιεί ένα πρόγραµµα για τους
καρκινοπαθείς. Και πραγµατικά συγκλονίστηκα ως άνθρωπος
όταν άκουσα τον καθηγητή να λέει ότι για αυτούς τους
ανθρώπους η υπόθεση του καρκίνου έρχεται σε δεύτερη µοίρα,
γιατί το πρώτο πρόβληµα που έχουν είναι ότι πεινάνε. 

Πεινάνε, κύριοι συνάδελφοι, πολλοί άνθρωποι σε αυτόν τον
τόπο! Και αυτό δεν το έχετε «περάσει» σε αυτούς τους κυρίους
της τρόικας! Υπάρχουν άνθρωποι καρκινοπαθείς, οι οποίοι δεν
λαµβάνουν εγκαίρως την αγωγή τους και αυτό έχει συνέπειες
στην υγεία τους!

Και δεν τολµάει κανείς από τους λαλίστατους Υπουργούς να
µιλήσει στις πολυεθνικές που µας δίνουν τα ακριβά φάρµακα του
καρκίνου και να πει ότι υπάρχει η δυνατότητα στο πλαίσιο του
Παγκόσµιου Οργανισµού Εµπορίου να υπάρξουν αναγκαστικές
αδειοδοτήσεις. Θα σας πω εγώ τότε πόσο θα µειώσουν τις τιµές
των φαρµάκων για να µην προχωρήσει η Ελλάδα σε µία τέτοια
επιλογή, στην οποία προχώρησαν οι Ηνωµένες Πολιτείες
Αµερικής, όταν εστάλησαν στο Καπιτώλιο οι φάκελοι µε τον
άνθρακα. Το σηµειώνω αυτό για να µην πείτε ότι δεν έχει συµβεί
αυτό που σας λέω. 

Ποιος θα απολογηθεί λοιπόν, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι,
για τις χιλιάδες αυτοκτονίες, για τις απόπειρες αυτοκτονιών, για
τις µελαγχολίες, για την ανεργία, για την εξαθλίωση; 

Κύριε Πρόεδρε,  εδώ έξω από τη Βουλή πραγµατοποιήθηκε
πριν από λίγο µία µεγάλη συγκέντρωση των Ροµά. Αυτό το µικρό
χαρτί, κύριε Πρόεδρε, το οποίο καταθέτω στα Πρακτικά της
Βουλής, είναι µία κατάθεση ψυχής των ανθρώπων που ζουν το
µαρτύριο του περιθωρίου, του ρατσισµού, του αποκλεισµού. 

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Παναγιώτης Κουρουµπλής
καταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο
βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής.)

Εδώ υπάρχει ένα ερώτηµα, κύριε Πρόεδρε, γιατί και εδώ
εµπλέκονται ΜΚΟ. Θα σας ζητήσω, λοιπόν, να κατατεθεί από τη
Γραµµατεία του Πρωθυπουργού ένα non paper που είχε σταλεί
στον τότε Πρωθυπουργό, το 2003, από τον παραιτηθέντα και
αρµόδιο για αυτά τα ζητήµατα Υφυπουργό Εξωτερικών, τον κ.
Ζαφειρόπουλο. 

Το ζητώ αυτό για να µάθουµε και εµείς τι ακριβώς είχε
διαµειφθεί και οδηγήθηκε σε παραίτηση. Διότι κυκλοφορούν
διάφορα που έχουν να κάνουν, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι,
ακριβώς µε τη διαχείριση και τον τρόπο ελέγχου που έπρεπε να
έχει ασκηθεί σε όλες αυτές τις εταιρείες, οι οποίες έπαιρναν
δηµόσιο χρήµα ή εντάσσονταν σε προγράµµατα της Ευρωπαϊκής
Ένωσης. 

Θα κλείσω, κύριε Πρόεδρε, µε κάτι το οποίο ειλικρινά εµένα µε
ενοχλεί και πιστεύω ότι και εσάς σας ενοχλεί αλλά και όλους τους
ενοχλεί. Γιατί αυτός εδώ ο χώρος είναι ο ναός της Δηµοκρατίας.
Και µπορεί ο καθένας από εµάς να έχει διαφορετικές
προσεγγίσεις σε αυτόν το χώρο αλλά όλοι πιστεύουµε στην
Κοινοβουλευτική  Δηµοκρατία µε τον ίδιο τρόπο, την ίδια ένταση
και την ίδια εµπιστοσύνη. 

Ακούω, λοιπόν, κύριε Πρόεδρε, διάφορα για το Ραδιο-
τηλεοπτικό Συµβούλιο, το οποίο διορίζεται από τη Βουλή, άρα έχει
λόγο η Βουλή. Σηµειωτέον ότι ο Πρόεδρός του παραµένει ο ίδιος
εδώ και καιρό. 

ΤΕΡΕΝΣ-ΣΠΕΝΣΕΡ-ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΟΥΙΚ: Έτσι είναι. 
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ: Δεν ξέρω. Μου φαίνεται,

κύριε Πρόεδρε, πως µέχρι το τέλος και της δικής µου ζωής
αυτός θα εξακολουθεί να είναι Πρόεδρος. Δεν ξέρω πώς γίνεται
να είναι συνεχώς Πρόεδρος.

ΣΟΦΙΑ ΒΟΥΛΤΕΨΗ: Γίνεται, αφού δεν υπάρχει συµφωνία. 
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ: Ακούω, λοιπόν, ότι επειδή

υπάρχει ένας ραδιοφωνικός σταθµός, ο οποίος κρατάει ίσες
αποστάσεις απέναντι στα πολιτικά κόµµατα, αυτός ψάχνει
ψύλλους στα άχυρα για να επιβάλλει πρόστιµα και να κλείσει
αυτές τις φωνές. 

Είναι πλήγµα για τη δηµοκρατία, κύριε Πρόεδρε, όταν υπάρ-
χουν αυτά τα φαινόµενα κι όταν άνθρωποι που τοποθετούνται σε
αυτές τις θέσεις σε ανεξάρτητες αρχές δεν υπηρετούν το ρόλο
τους και µετατρέπονται σε γκαουλάιτερ.  

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Βέβαια, θα ήθελα να πω
ότι λόγω της συµπαθείας µου δεν σας διέκοψα, γιατί αναφερθή-
κατε επί παντός επιστητού. Καλά κάνατε, βέβαια, γιατί είναι θέ-
µατα της επικαιρότητας. 

Ο Κανονισµός, δυστυχώς, είναι άτεγκτος και λέει ότι όταν συ-
ζητείται επερώτηση, οι οµιλητές πρέπει να είναι αποκλειστικά
αφοσιωµένοι στην επερώτηση. 

Ορίστε, κυρία Βούλτεψη, έχετε τον λόγο για έξι λεπτά. 
ΣΟΦΙΑ ΒΟΥΛΤΕΨΗ: Πράγµατι, κύριε Πρόεδρε, ετέθησαν

πάρα πολλά θέµατα και δεν µπορώ ούτε έχω το χρόνο να ανα-
φερθώ σε όλα. Θέλω, όµως κι εγώ από αυτό το Βήµα να εκ-
φράσω τη θλίψη µας και τον αποτροπιασµό µας για τα γεγονότα
στην Ουκρανία, τα οποία όλη η ανθρωπότητα παρακολουθεί
άναυδη. Πρόκειται για µια τροµερή αιµατοχυσία. 

Όµως, το ζήτηµα της Ουκρανίας δεν είναι ζήτηµα για να
έχουµε πολιτική αντιπαράθεση, κύριε συνάδελφε, στην Ελλάδα,
διότι ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του ΣΥΡΙΖΑ µίλησε για
εκκωφαντική απουσία της Ελλάδας από τα γεγονότα στο Κίεβο. 

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ: Της Προεδρίας. 
ΣΟΦΙΑ ΒΟΥΛΤΕΨΗ: Της Προεδρίας. 
Η Προεδρία, όπως ξέρετε, ασκείται από τους Υπουργούς Εξω-

τερικών…
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Ένα λεπτό. Θα σας δια-

κόψω στο σηµείο αυτό και θα σταµατήσω και το χρόνο. 
Επειδή έχω την τύχη να συµµετέχω στην Προεδρία της Ευρω-

παϊκής Ένωσης, σε ό,τι αφορά το κοινοβουλευτικό σκέλος, θα
ήθελα να σας γνωρίσω ότι εκτός από το ότι όταν κάναµε την
Κοζάκ εδώ, βγάλαµε ψήφισµα για πρώτη φορά –κρατήστε το
αυτό- για την Ουκρανία, η λαίδη Άστον, την οποία είµαι σίγουρος
ότι θα ανέφερε η κ. Βούλτεψη, έχει επισκεφθεί µαζί µε άλλους
Υπουργούς των Εξωτερικών την Ουκρανία για το θέµα αυτό. Όχι
απλώς δεν είµαστε αδιάφοροι, αλλά συµµετέχουµε. Μάλιστα,
συµµετείχαµε ενεργά και το έχουµε αποδείξει αυτό. 

Συνεχίστε, κυρία Βούλτεψη.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ: Άρα, συµφωνείτε µε την πα-

ρατήρηση µου. 
ΣΟΦΙΑ ΒΟΥΛΤΕΨΗ: Ακούστε, κύριε Κουρουµπλή. Όπως ξέ-

ρετε, η Ελλάδα ασκεί την Προεδρία της Ευρωπαϊκής Ένωσης.
Χθες στο Κίεβο, όπως είπε κι ο κύριος Πρόεδρος, βρίσκονταν
τρεις Υπουργοί Εξωτερικών της Ευρωπαϊκής Ένωσης. Οι δε υπό-
λοιποι Υπουργοί Εξωτερικών βρίσκονταν στις Βρυξέλες σε
διαρκή επαφή µε τους τρεις απεσταλµένους τους. Υπό την Προ-
εδρία της Ελλάδας χθες συνεδρίασαν οι Υπουργοί Εξωτερικών
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της Ευρωπαϊκής Ένωσης κι αποφάσισαν τις στοχευµένες κυρώ-
σεις, ακριβώς για να µη δηµιουργηθεί πρόβληµα στους πολίτες
της Ουκρανίας. Αυτό ανακοινώθηκε χθες. 

Όπως ξέρετε σήµερα, µέχρι αυτήν την ώρα λίγο πριν µπω στην
Αίθουσα ήταν δεδοµένο ότι χάρη στη διαµεσολάβηση της Ευρω-
παϊκής Ένωσης υπήρξε ένα είδος συµφωνίας µεταξύ της Κυβέρ-
νησης και της Αντιπολίτευσης και µε τη συµµετοχή της Ρωσίας.
Ελπίζουµε αυτή η συµφωνία να εφαρµοστεί για να ειρηνεύσει η
Ουκρανία. Άρα, δεν είναι εκκωφαντική η απουσία της Ελλάδας.
Η Ελλάδα ήταν στις Βρυξέλλες και παρακολουθούσε ως προ-
εδρεύουσα χώρα και προήδρευσε της συνεδρίασης των Υπουρ-
γών Εξωτερικών εκεί. 

Επίσης, δεν καταλαβαίνω γιατί έχετε πρόβληµα εσείς στο ΣΥ-
ΡΙΖΑ. Εσείς στο ΣΥΡΙΖΑ το πρώτο που κάνατε µόλις ξέσπασαν
τα αιµατηρά γεγονότα στην Ουκρανία ήταν να βγάλετε ανακοί-
νωση για να πείτε ότι η Ευρωπαϊκή Ένωση οφείλει να µην εµπλα-
κεί ενεργά µε κανέναν έµµεσο ή άµεσο τρόπο. Αυτό ήταν το θέµα
σας. 

Δεν καταλαβαίνω γιατί στεναχωριέστε και ασκείτε κριτική.
Προφανώς, θέλετε να απεµπολήσετε το δικαίωµα της Ευρωπαϊ-
κής Ένωσης να ασκεί εξωτερική πολιτική. Αυτός, όµως, είναι ο
ακρογωνιαίος λίθος της ύπαρξης της Ευρωπαϊκής Ένωσης
αυτήν τη στιγµή. Όταν, λοιπόν, το αρµόδιο τµήµα σας έχει καλέ-
σει επισήµως στις 19 του µήνα να µην υπάρξει καµµία εµπλοκή
της Ευρωπαϊκής Ένωσης, δεν καταλαβαίνω πόθεν η κριτική σας. 

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ: Αυτό καταλάβατε;
ΣΟΦΙΑ ΒΟΥΛΤΕΨΗ: Αυτό είπατε. 
Επίσης, θα θέλαµε –κάποια στιγµή θα τη βγάλετε την ανακοί-

νωση- µια ανακοίνωση για τη Βενεζουέλα. Δεν ακούω τίποτα για
τη Βενεζουέλα. 

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ: Εντάξει, εντάξει. 
ΣΟΦΙΑ ΒΟΥΛΤΕΨΗ: Καµµία ανακοίνωση δεν υπάρχει από το

ΣΥΡΙΖΑ. Σκοτώνονται εκεί κι έχουµε πέντε νεκρούς, αλλά δεν
ακούµε τίποτα. Μας την είχατε φέρει ως πρότυπο πέρσι, τώρα,
σιγή. Πείτε κάτι. Συµπαρασταθείτε σε όλους αυτούς τους συµ-
πολίτες, τους οποίους επισκεπτόσασταν εκεί τόσο καιρό: Τον
Τσάβες, το Μαδούρο. Πού είναι η Βενεζουέλα; Λείπει από τα κεί-
µενά σας. 

Κοιτάξτε να δείτε, δεν είναι όλα θέµα Αντιπολίτευσης ούτε όλα
είναι θέµα µνηµονίου. Μπορεί και στο θέµα της Ουκρανίας να
παίζει το µνηµόνιο. Ίσως για αυτό δεν θέλατε να εµπλακεί η Ευ-
ρωπαϊκή Ένωση, γιατί αποτελεί τα 2/3 της τρόικας. 

Δεν µπορώ να εξηγήσω δηλαδή αυτήν την αλλοπρόσαλλη συµ-
περιφορά. Από εκεί και πέρα, η εικόνα που παρουσιάσατε σή-
µερα όσον αφορά τον αθλητισµό δεν ανταποκρίνεται στην
πραγµατικότητα. Προβλήµατα στον τοµέα υπήρχαν πάντοτε.
Όµως, όποιος κυκλοφορεί έξω στην κοινωνία –επιτρέψτε µου να
σας πω ότι εγώ το κάνω- ξέρει ότι όσοι δήµαρχοι και περιφερει-
άρχες είναι ικανοί, εξασφαλίζουν χρήµατα για τον αθλητισµό. 

Για παράδειγµα, το προπερασµένο Σάββατο υπήρχε µια πολύ
µεγάλη εκδήλωση στο Παλαιό Φάληρο και τον δήµαρχο –για να
πάµε στην εκδήλωση- τον βρήκα στο εργοτάξιο ενός καινούρ-
γιου µεγάλου γηπέδου µπάσκετ για όλο το λαό του Φαλήρου.
Πώς τα κατάφερε; Συνεννοήθηκε µε τον περιφερειάρχη και το
έφτιαξαν. Δεν είναι θέµα µνηµονίου. Όλα τα συνδέετε µε το µνη-
µόνιο. 

Πριν από λίγο καιρό πάλι, ήµουν σε έναν αγώνα µπάσκετ στην
Αγία Παρασκευή –έχει αναβαθµιστεί µάλιστα κι η οµάδα τους,
δεν είµαι πολύ ειδική στα αθλητικά, παρακολούθησα όµως τον
αγώνα- και µάλιστα αυτόν τον αγώνα τον είχαν οργανώσει οι φοι-
τητές της Σχολής Μάνατζµεντ Αθλητισµού –που κατηγορήσατε
και βρίσκεται στην Πελοπόννησο- για φιλανθρωπικούς σκοπούς. 

Όπου πάµε –πού θέλετε να πάµε;- από τις πιο φτωχές περιο-
χές, από το Ίλιον, το Περιστέρι, µέχρι το Μαρούσι, όπου µπο-
ρούν οι δήµαρχοι και είναι ικανοί, βρίσκουν τα χρήµατα, τα
απορροφούν και κάνουν αθλητισµό για τη νεολαία τους. Αυτή
είναι η πραγµατικότητα διότι χρήµατα στους δήµους και στις πε-
ριφέρειες δίδονται. 

Το 2013 –καθαρά µνηµονιακό έτος- δόθηκαν πάνω από
3.000.000.000 ευρώ από τους κεντρικούς αυτοτελείς πόρους και
από τις συλλογικές αποφάσεις της τοπικής αυτοδιοίκησης. Αυτά,

λοιπόν, τα παίρνουν οι δήµοι και τα χρησιµοποιούν. Και αν δεν
τα χρησιµοποιούν σωστά, ώστε να µην λειτουργούν σωστά οι
αθλητικές τους εγκαταστάσεις –γιατί τα περισσότερα από αυτά
εκατοντάδες εκατοµµύρια ακριβώς πρέπει να πηγαίνουν σε λει-
τουργικά έξοδα του δήµου- αυτό είναι πρόβληµα των δηµάρχων,
δεν είναι πρόβληµα της υποχρηµατοδότησης. Για το 2015 προ-
βλέπονται πάνω από 3.000.000.000, σχεδόν 3.500.000.000 ευρώ
για τους δήµους, προκειµένου να αντιµετωπίσουν αυτά τα έξοδα. 

Δεν είναι λοιπόν έτσι τα πράγµατα. Πρέπει να κυκλοφορήσετε
λίγο να δείτε ότι τα Σαββατοκύριακα υπάρχει αθλητισµός σε
όλους τους δήµους. Και αν κάποιοι δήµοι δεν απορροφούν, ας
µην επανεκλεγούν οι δήµαρχοι ούτε χρειάζεται να κλαψουρίζουν.
Όποιος ξέρει, παίρνει τα χρήµατα και τα χρησιµοποιεί για το λαό
του και για τη νεολαία του. 

Τώρα, τα υπόλοιπα τα οποία λέµε εδώ πέρα ως προς τις ΠΑΕ,
τις ΚΑΕ κ.λπ., αυτά εµένα δεν απασχολούν και θα σας πω γιατί
δεν απασχολούν. Δεν ασχολήθηκα ποτέ µε αυτά τα θέµατα και
δεν σκοπεύω πλέον να ασχοληθώ, διότι µου έχει µείνει χαραγ-
µένο στο µυαλό µου ένα πράγµα: Την ηµέρα –λέει- που η χώρα
µας έµπαινε στο µνηµόνιο υπήρξε η µεγαλύτερη µετακίνηση
οπαδών στην ιστορία του ποδοσφαίρου από τη Θεσσαλονίκη
στην Αθήνα. Άρα, δεν µε ενδιαφέρει αυτό το κοµµάτι. Ας το κα-
νονίσει εκεί ο κ. Ανδριανός, το Υπουργείο κ.λπ. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Βουλευτού)

Μισό λεπτό, κύριε Πρόεδρε.
Εγώ ως προς το κοµµάτι του αθλητισµού για τη νεολαία, σας

λέω ότι όποιος δήµαρχος είναι ικανός, έχει αθλητισµό στην πε-
ριοχή του και φτιάχνει καινούργια στάδια µέσα στο µνηµόνιο. Δεν
µας φταίει αυτό, µας φταίει η ανικανότητά µας τις περισσότερες
φορές. Και αν κάποιοι θέλουν να ασχολούνται µε τα ποδόσφαιρα
και όλα αυτά και η χώρα να είναι στο µνηµόνιο και αυτοί αλλού
να αρµενίζουν και να µετακινούνται, αυτό είναι πλέον δικό τους
πρόβληµα. Ένα πρόβληµα πρέπει να φροντίσουµε εµείς: τον
αθλητισµό για τη νεολαία µας.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Και εµείς σας ευχαρι-

στούµε, κυρία συνάδελφε, ήσασταν συνεπής στο χρόνο σας. 
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω

στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία, αφού ξεναγήθηκαν στην έκθεση της αίθουσας
«ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για την ιστορία
του κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουργίας της Βου-
λής των Ελλήνων, τριάντα εννέα µαθητές και µαθήτριες και δύο
εκπαιδευτικοί από το 3ο Γυµνάσιο Αµαλιάδας. 

Η Βουλή τούς καλωσορίζει. 
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Τον λόγο έχει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του ΠΑΣΟΚ,
ο κ. Πύρρος Δήµας και νοµίζω ότι θα έχει να µας πει πολλά. Μου
φαίνεται ότι βγήκε κάποια απόφαση.

ΠΥΡΡΟΣ ΔΗΜΑΣ: Αθλητισµός ίσον πολιτισµός και πολιτισµός
είναι ό,τι αποµένει, όταν όλα έχουν χαθεί. Χωρίς τον αθλητισµό
η εκπαίδευση είναι ανάπηρη και κάθε στρατηγική για την υγεία
αναποτελεσµατική. 

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Δ’ Αν-
τιπρόεδρος της Βουλής κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΔΡΑΓΑΣΑΚΗΣ)

Τα οφέλη από τον αθλητισµό είναι πολλαπλά. Με κάθε ευρώ
που επενδύουµε στον αθλητισµό, περιορίζουµε άλλες, πολλα-
πλάσιες αρνητικές δαπάνες. Δυστυχώς, στη χώρα µας λόγω της
οικονοµικής κρίσης ο αθλητισµός, ο πρωταθλητισµός και ο µαζι-
κός αθλητισµός περνάνε βαθιά κρίση. Είναι τεράστιες οι περικο-
πές των κρατικών επιχορηγήσεων στον ελληνικό ερασιτεχνικό
αθλητισµό. Εξαιτίας των περικοπών το 2012 και το 2013 οι οµο-
σπονδίες των ολυµπιακών αθληµάτων γονάτισαν. Όµως και στον
προϋπολογισµό του 2014 οι µειώσεις στις πιστώσεις της Γενικής
Γραµµατείας Αθλητισµού συνέχισαν την ανοδική πορεία τους.
Πιστέψτε µε, µιλώ ως εκπρόσωπος µιας αθλητικής οµοσπονδίας.
Δεν υπάρχει δεκάρα. 

Από την αρχή της θητείας µου στη Βουλή έχω αναδείξει µε
σειρά ερωτήσεων και επερωτήσεων τα τεράστια προβλήµατα
που χρονίζουν στον ελληνικό ερασιτεχνικό αθλητισµό και τα
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οποία στις µέρες µας χειροτέρευσαν. Οι προσπάθειές µου και οι
προσπάθειες του κόµµατός µου για την εισφορά ενός ποσοστού
των εσόδων του ΟΠΑΠ στην ενίσχυση του ελληνικού ερασιτεχνι-
κού αθλητισµού δεν ευδοκίµησαν. Εξακολουθεί, όµως, να ευδο-
κιµεί η δύσκολη πραγµατικότητα για τον ελληνικό ερασιτεχνικό
αθλητισµό.

Για να ζήσει ο αθλητισµός πρέπει να βρεθούν νέες, αξιόπιστες
πηγές χρηµατοδότησής του, πέραν του κρατικού προϋπολογι-
σµού. Όταν λεφτά δεν υπάρχουν, τις λύσεις στα οικονοµικά προ-
βλήµατα συνήθως δίνουν ο προγραµµατισµός και ο νέος
σχεδιασµός των δεδοµένων. Μαζί µε τα λεφτά που δεν υπάρχουν
έχει πάψει πλέον να υπάρχει κι ένας απόλυτα κρατικοδίαιτος
αθλητισµός. Συνεπώς το κράτος πρέπει να αποδεσµεύσει τους
αθλητικούς φορείς και τις οµοσπονδίες από το αυστηρό δηµο-
σιονοµικό πλαίσιο που ισχύει στη χώρα µας και να τους καταστή-
σει νοµικά πρόσωπα ιδιωτικού δικαίου που θα εποπτεύονται από
το κράτος. 

Οι οµοσπονδίες και η Ελληνική Ολυµπιακή Επιτροπή χρειάζον-
ται τη θέσπιση ενός νέου φορολογικού καθεστώτος. Όµως και
οι ιδιώτες χρειάζονται επαρκή φορολογικά κίνητρα για να επιχο-
ρηγούν και να χρηµατοδοτούν τον ελληνικό ερασιτεχνικό αθλη-
τισµό. Φυσικά και χρειάζεται ένα αυστηρό νοµοθετικό πλαίσιο
για την αποτροπή καταχρήσεων και καταστρατηγήσεων στον
τοµέα αυτό. Όπως ανάλογο πλαίσιο υπάρχει και ισχύει για τα πο-
λιτιστικά σωµατεία, θα πρέπει να ισχύει και στα αθλητικά.

Μια άλλη σκέψη είναι η θεσµοθέτηση ενός λαχείου του οποίου
το σύνολο ή µέρος των εσόδων θα πηγαίνουν στην ενίσχυση του
ελληνικού ερασιτεχνικού αθλητισµού. Μεγάλες ΔΕΚΟ και εται-
ρείες του δηµοσίου θα µπορούσαν να υιοθετήσουν ολυµπιακά
αθλήµατα. Εξίσου αναγκαίο να επανεξεταστεί είναι και το σύ-
στηµα χορηγίας της Ελληνικής Ολυµπιακής Επιτροπής προς τις
οµοσπονδίες µε ποσά από τις χορηγίες της. Πρέπει, επίσης, να
διατεθούν κονδύλια για τη µελέτη των δυνατοτήτων αξιοποίησης
του ΕΣΠΑ για τον ελληνικό ερασιτεχνικό αθλητισµό.

Δεύτερος βασικός άξονας του νέου προγραµµατισµού του ελ-
ληνικού αθλητισµού είναι η µείωση των δαπανών και εξόδων του
µε κρατική πρωτοβουλία. Είναι αδιανόητο αθλητικοί φορείς και
αθλητικές οµοσπονδίες να πληρώνουν ενοίκια για τη στέγασή
τους στο ΟΑΚΑ και σε άλλα ολυµπιακά ακίνητα ή δηµόσια κτή-
ρια. Όπως, επίσης, απαραίτητη είναι και η αυξηµένη δυνατότητα
απόσπασης καθηγητών φυσικής αγωγής ως προπονητές και συ-
νεργάτες στις αθλητικές οµοσπονδίες. Όµως και άλλα µέτρα που
δεν συνεπάγονται δαπάνες για το ελληνικό δηµόσιο, όπως η πα-
ροχή ρεαλιστικών κινήτρων και ευεργετηµάτων στους νέους που
θέλουν να ασχοληθούν µε τον πρωταθλητισµό και τον αθλητισµό
υψηλού επιπέδου, είναι εξίσου απαραίτητα.

Με νοµοθετήµατα και άλλα µέτρα πρέπει το ελληνικό σχολείο
κάθε βαθµίδας να αναδειχθεί ως η πρωταρχική δεξαµενή του έµ-
ψυχου δυναµικού του ελληνικού αθλητισµού. Συντονισµένες
δράσεις µεταξύ αθλητικών οµοσπονδιών και Υπουργείου Παι-
δείας πρέπει να συνδέσουν τις µαθησιακές ανάγκες της ελληνι-
κής νεολαίας τόσο µε τον πρωταθλητισµό όσο και µε το µαζικό
αθλητισµό. «Κάθε σχολείο και ένα στάδιο» ή «κάθε σχολείο και
ένα γυµναστήριο» θα πρέπει να είναι ο απώτερος στόχος µας.
Στο πλαίσιο αυτό πρέπει να σταµατήσει κάθε απόπειρα συρρί-
κνωσης του µαθήµατος της φυσικής αγωγής στο σχολικό πρό-
γραµµα και να θεσµοθετηθεί το ελάχιστο όριο της εβδοµαδιαίας
τρίωρης διδασκαλίας της.

Επίσης, θεσµικά πρέπει να αποτραπεί κάθε υποβάθµιση ή κα-
τάργηση των οργανωτικών δοµών του µαθήµατος της φυσικής
αγωγής, του σχολικού αθλητισµού και της αθλητικής παιδείας. 

Με βοηθό την παιδεία φαινόµενα ρατσισµού και βίας στα γή-
πεδα, στα γυµναστήρια και τα κολυµβητήρια πρέπει να στιγµατι-
στούν και να αποµονωθούν. Πρέπει να ευαισθητοποιηθεί η κοινή
γνώµη και να εκπαιδευτούν οι ίδιοι οι αθλητές µε ψηφίσµατα και
κώδικες δεοντολογίας.

Φυσικά και πρέπει να αυξηθούν και να συστηµατοποιηθούν οι
αντιντόπινγκ έλεγχοι. Να γίνονται µε συνέπεια και αυστηρότητα. 

Με κάθε τρόπο, η πολιτεία πρέπει να ελαφρύνει τις αθλητικές
οµοσπονδίες από κάθε είδους φορολογικά, µισθοδοτικά και
λοιπά λειτουργικά βάρη, ώστε αυτές να αφοσιωθούν στο κύριο

έργο τους, στον καθαρό, ποιοτικό και υψηλού επιπέδου αθλητι-
σµό για όλους. 

Κλείνοντας, θέλω να επαναλάβω πως ό,τι δίνουµε σήµερα για
τον αθλητισµό θα το πάρουµε αύριο δεκαπλάσια πίσω. Ο αθλη-
τισµός είναι το ισχυρότερο αντίδοτο στο δηλητήριο της απογοή-
τευσης, της ανασφάλειας και της αβεβαιότητας, που βιώνουµε
εµείς και τα παιδιά µας. 

Ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ευχαριστούµε και

εµείς. 
Ο κ. Κουίκ έχει τον λόγο. 
ΤΕΡΕΝΣ-ΣΠΕΝΣΕΡ-ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΟΥΙΚ: Ευχαριστώ, κύριε

Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κατ’ αρχήν,

πραγµατικά αναρωτιέµαι γιατί το πολιτικό σύστηµα δεν ανοίγει
το φάκελο των Ολυµπιακών Αγώνων και τον αφήνει στα χέρια
της δικαιοσύνης. Γιατί το πολιτικό σύστηµα τρέµει να τα βάλει
µε τους εργολάβους που «τα άρπαξαν» την τελευταία στιγµή και
επί κυβερνήσεων Καραµανλή και επί κυβερνήσεων Σηµίτη; Γιατί;
Ο πολιτικός «έχει την µπάλα στα χέρια του», για να βάλω και έναν
αθλητικό όρο. Μην τα πετάτε όλα στις πλάτες των δικαστικών,
γιατί αυτό δείχνει λιποταξία της πολιτικής συνείδησης. 

Σε ό,τι αφορά το θέµα που κουβεντιάζουµε σήµερα, η έκθεση
των πεπραγµένων –και πρέπει να πούµε ότι δεν είναι θέµα της
Κυβέρνησης, είναι διαχρονικό, διακυβερνητικό, δεν είναι θέµα
σηµερινό- η έκθεση που έχει συντάξει ο ΣΥΡΙΖΑ µέχρι του ση-
µείου τού τι θα κάνει αν γίνει κυβέρνηση µε βρίσκει απόλυτα σύµ-
φωνο. Έτσι είναι τα πράγµατα. Είναι ένα εκπληκτικό ρεπορτάζ,
που αν ήµουν στη θέση του δηµοσιογράφου, θα το έπαιρνα και
θα το δηµοσίευα. Έτσι έχουν τα πράγµατα. 

Όµως, κύριε Υπουργέ, σας το λέει αυτό και ένας άνθρωπος ο
οποίος από τα σαράντα έξι χρόνια του στη δηµοσιογραφία δού-
λεψε πολλά και ως αθλητικός συντάκτης. Εσείς δεν έχετε µπει
µέσα στα αποδυτήρια δεν έχετε µπει µέσα σε όλη αυτήν την ιστο-
ρία, δεν έχετε αισθανθεί τη σαπίλα ακόµα και του παραγοντι-
σµού, για να καταλάβετε ότι έχουν δίκιο. 

Τώρα, σε ό,τι αφορά τις ερωτήσεις όπως τις διατύπωσαν και
το «διά ταύτα», το τι θα κάνουν, οµολογώ ότι είµαι τελείως αντί-
θετος. 

Το µόνο που µου κάνει εντύπωση είναι το ότι λείπει από τις
υπογραφές των επερωτώντων η υπογραφή της κ. Σοφίας Σακο-
ράφα. Μου κάνει εντύπωση. Θα ήθελα να την ακούσουµε εδώ
µέσα στη Βουλή. 

Από την άλλη πλευρά, κύριε Υπουργέ, ελάτε να µιλήσουµε λίγο
για τα τρέχοντα ζητήµατα. Έχει δίκιο ο κ. Βούτσης και σε κάτι
άλλο. Θα έπρεπε να είναι µια γενικευµένη συζήτηση για τον
αθλητισµό, για να γίνει µια καλύτερη συζήτηση, να µιλήσουν και
άλλοι συνάδελφοι, που έχουν υπηρετήσει και σε πόστα σαν το
δικό µου, όπως είναι η συνάδελφος κ. Καραµανλή. Δεν έχει ση-
µασία σε ποιο κόµµα ανήκει. Σηµασία έχει ότι θα ήταν χρήσιµο
να ακούσουµε αυτές τις εµπειρίες. 

Άρα, όταν λέτε ότι σας έφεραν ένα θέµα που αφορά πολλά
Υπουργεία, ναι, βεβαίως, έχετε δίκιο, είναι πολλά τα εµπλεκόµενα
Υπουργεία. Γι’ αυτό θα έπρεπε να γίνει µια γενικευµένη συζή-
τηση, για να είναι όλοι οι Υπουργοί εδώ, για να µπορέσουµε να
κουβεντιάσουµε επί της ουσίας για όλο αυτό το φάσµα που
αφορά τον αθλητισµό στην Ελλάδα. 

Κύριε Υπουργέ –κατέθεσα και ερώτηση, έχουµε µιλήσει και τη-
λεφωνικά για αυτό το θέµα- επειδή µιλάµε για την κατάντια του
αθλητισµού, έχω µάθει στην καριέρα µου και στην πορεία µου
αυτό που έχω να το διεκδικώ µε τον αγώνα µου. Δεν θα µπο-
ρούσα ποτέ να φανταστώ τον Πύρρο Δήµα να έχει αποκλειστεί
από τα προκριµατικά των Ολυµπιακών Αγώνων ή των Πανευρω-
παϊκών Αγώνων και να πει «πληρώστε για να πάω στους τελι-
κούς». Θα το έκανε αυτό ο Πύρρος Δήµας; Θα δεχόταν ποτέ η
πατρίδα του να δωροδοκήσει για να πάει να σηκώσει την ελλη-
νική σηµαία; 

Και όµως αυτό έγινε στο µπάσκετ. Αποκλειστήκαµε στα παρκέ
για το «Mundobasket» από τους Φινλανδούς, από τους Σκοπια-
νούς και µπήκαµε στην αθλιότητα της πασοκονοοτροπίας της
µίζας, να πάµε στον ανήθικο πλειστηριασµό που επέβαλε η FIBA,
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για να πάρουµε µία από τις τέσσερις κάρτες για να πάµε να παί-
ξουµε στο «Mundobasket». Επαναλαµβάνω: Έχοντας χάσει στο
παρκέ. Βεβαίως, οι λεβέντες µας να πάνε και να παίξουν –και την
εννοώ τη λέξη «λεβέντες»-, να πάνε τα παιδιά και να αποδείξουν
ότι µπορούν να διεκδικήσουν κάτι, αλλά µε τη µπάλα στα χέρια
και όχι µε µιζοδόλαρα. 

Εγώ δεν είµαι ούτε φιλοβασιλακοπουλικός ούτε αντιβασιλακο-
πουλικός. Είµαι απλώς οπαδός µίας οµάδας, παρακολουθώ το
µπάσκετ. Ο κ. Βασιλακόπουλος είναι χρόνια παράγοντας, επαγ-
γελµατίας του µπάσκετ λένε ότι έχει γίνει πια, πολύ καλός παρά-
γων, αλλά µέχρι εκεί. 

Πώς αποδέχεται η Ελλάδα να πληρώνεται η φανέλα της εθνι-
κής µας, µε το οικόσηµό µας επάνω, να πληρώνουµε σε ανήθι-
κους πλειστηριασµούς για να πάµε να παίξουµε; Εγώ δεν θα το
δεχόµουνα αυτό και πραγµατικά, λυπάµαι που υπάρχουν δηµο-
σιογράφοι του µπάσκετ, που υποστηρίζουν αυτήν την άποψη.
Όµως  εγώ δεν είµαι από εκείνους που κάνουν τα τζάµπα ταξίδια
για να καλύψουν τους αγώνες µπάσκετ. Φαντάζοµαι ότι κάποιοι
αντιλαµβάνονται τι ακριβώς λέω.

Και τα 800 χιλιάρικα; Πόσο αποτιµάται η αξία της φανέλας της
εθνικής µπάσκετ; Δώσαµε 800 χιλιάρικα, την ώρα που οι Ιταλοί
αποσύρθηκαν, οι Ρώσοι αποσύρθηκαν, αλλά και άλλοι, από αυτό
το άθλιο παιχνίδι της FIBA. Άθλιο! Πού βρέθηκαν τα λεφτά; Από
τράπεζες; Από πού; Δεν έχει δοθεί κάποια εξήγηση µέχρι τώρα.
Και επαναλαµβάνω: Το λέω ως Έλληνας. Δεν το λέω ως οπαδός
καµµίας οµάδας. Δεν δέχοµαι, όµως, η εθνική µας οµάδα να πη-
γαίνει µε τις πασοκονοοτροπίες της µίζας. Τελείωσε αυτή η ιστο-
ρία!

Όσον αφορά τις ΜΚΟ, κύριε Υπουργέ, δεν θα µπορέσω να σας
καταθέσω το φάκελο ή µάλλον αυτό το κοµµάτι που µου έδωσε
το δικό σας Υπουργείο, όταν ήταν Αναπληρωτής Υπουργός ο κ.
Τζαβάρας. Δυστυχώς, το χρειάζοµαι γιατί τη Δευτέρα θα συµµε-
τάσχω σε µία εκποµπή στην τηλεόραση να µιλήσω, αλλά µπο-
ρείτε να ανατρέξετε στην ηµεροµηνία 11-10-2012. 

Τι θα δείτε σε αυτόν τον φάκελο, κύριε Υπουργέ; Θα δείτε
5.000 εδώ, 6.000 παρακάτω, 3.000 παραπέρα να δίνονται σε διά-
φορα αθλητικά σωµατεία από τα κονδύλια του Υπουργείου Παι-
δείας για διάφορες δραστηριότητες. Γιατί να µην τα δίδουν οι
οµοσπονδίες τους; Γιατί απλώς θέλετε να δίδονται µέσω των
ΜΚΟ, για να έχετε και εσείς τις πελατειακές σας σχέσεις. Όχι
εσείς προσωπικά, αλλά τα υπουργεία και οι εκάστοτε υπουργοί.
Απίστευτος είναι αυτός ο κατάλογος! Είναι κατάλογος ντροπής.
Γιατί ένας ιστιοπλοϊκός όµιλος να µην παίρνει τα λεφτά από την
οµοσπονδία του και να πρέπει να πηγαίνει στα υπουργικά γρα-
φεία και να λέει, για παράδειγµα, «δώστε µου 5.000 για να διορ-
γανώσω ένα ράλι στο Αιγαίο»; Γιατί; 

Κλείνω, λέγοντας το εξής, σε ό,τι αφορά και τη βία στα γή-
πεδα: Δυστυχώς, κανένας νόµος δεν µπορεί να εφαρµοστεί. Και
κάµερες υπάρχουν και ηλεκτρονικά εισιτήρια υπάρχουν σε γή-
πεδα, αλλά δυστυχώς οι νόµοι δεν εφαρµόζονται. Το δε ξέφραγο
αµπέλι που λέγεται ΟΑΚΑ είναι µία άλλη ιστορία. 

Κύριε Υπουργέ, θα σας πω κάτι και σας κοιτάω στα µάτια: Τη
µάνα σας τη σέβεστε; Εγώ τη σέβοµαι σαν και τι. Δεν είναι πια
στη ζωή, αλλά τη σέβοµαι. Δεν µπορώ να στέκοµαι µε απάθεια
απέναντι σε ΠΑΕ και ΚΑΕ που ακούν από τις εξέδρες συνθήµατα
που υβρίζουν µάνες, µάνες διαιτητών, µάνες ποδοσφαιριστών,
µάνες παραγόντων άλλης οµάδας και δεν κάνουν τίποτα. Ούτε
µία σύσταση τουλάχιστον στις ΠΑΕ δεν έχει γίνει.

Δεν είµαι ηθικοπλάστης ούτε ηθικολόγος. Σας διαβεβαιώ. Άµα
χρειαστεί βρίζω. Λέω και εγώ τα δικά µου, αλλά τη µάνα µου τη
σέβοµαι, όπως σέβοµαι και τον Εθνικό Ύµνο, που τον ακούω στα
γήπεδα παραφρασµένο από κερκίδες οργανωµένων φιλάθλων.
Ο Ύµνος είναι ένας, είναι εθνικός και είναι της χώρας µου. Δεν
ανήκει σε καµµία οµάδα. Και ούτε σε αυτό υπάρχει παρέµβαση.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Παρακαλώ, ολοκλη-
ρώνετε.

ΤΕΡΕΝΣ-ΣΠΕΝΣΕΡ-ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΟΥΙΚ: Σας ευχαριστώ πάρα
πολύ για την ανοχή σας, κύριε Πρόεδρε, αλλά θα ήθελα να πω
ότι ακόµα και το γεγονός πως υπογράφετε τη µη µετακίνηση
οπαδών, δείχνει ότι δεν αντέχετε σε µία οµάδα, η οποία τα έκανε
λαµπόγυαλο σε µία άλλη πόλη, να πείτε: «Β’ κατηγορία!».

Να πείτε Β’ κατηγορία εδώ και τώρα, για να δούµε «πόσα απί-
δια βάζει ο σάκος» και πόσοι άλλοι οργανωµένοι οπαδοί άλλων
οµάδων θα κάνουν αυτή την ιστορία. 

Ευχαριστώ πολύ που µε ακούσατε. Πάρτε όµως στα σοβαρά
αυτά που σας λέει ένας άνθρωπος που αγαπάει τον αθλητισµό
και τον έχει υπηρετήσει µέσα από τις τάξεις της δηµοσιογρα-
φίας, χωρίς να µπορεί να τον «πιάσει» κανένας παράγοντας, καµ-
µία οµάδα και για τίποτε.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Και εµείς ευχαρι-

στούµε. 
Τον λόγο έχει ο κ. Μίχος για έξι λεπτά.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΜΙΧΟΣ: Θα συνεχίσω από τα λεγόµενα του κ.

Κουίκ, όσον αφορά τις οµάδες. Οι περισσότερες από τις οµάδες
σήµερα στο ποδόσφαιρο και στο µπάσκετ έπρεπε να είναι εγκλη-
µατικές οργανώσεις. Έχουν γίνει πάρα πολλοί φόνοι, πολλοί ξυ-
λοδαρµοί, αλλά γι’ αυτά δεν µιλάει κανένας, γιατί κάποιοι
πολιτικοί «τα παίρνουν» κάτω από το τραπέζι από µεγαλοστελέχη
οµάδων κ.λπ.. Εκεί όµως κλείνουµε το στόµα µας και δεν µιλάµε.
Όταν γεµίζει η τσέπη, είναι όλα καλά! 

Θα προχωρήσω στις αθλητικές διοργανώσεις. Τα Σκόπια, η
γειτονική χώρα,  κατεβαίνει µε το όνοµα «Μακεδονία» και κανείς
δεν µιλάει. Και πριν από λίγο καιρό εδώ, στο ελληνικό Κοινοβού-
λιο, σ’ αυτόν εδώ τον χώρο, ήρθε ένας ξεφτιλισµένος Υπουργός
από τα Σκόπια, ανέφερε το όνοµα «Μακεδονία» και δεν µίλησε
κανείς. Κανένας από εδώ µέσα δεν µίλησε. Μόνο για δηµοκρατία
ξέρετε να µιλάτε εδώ µέσα όλοι, για τίποτε παραπάνω. 

Όσον αφορά την Τουρκία, θα σας φέρω ένα τρανό παρά-
δειγµα, για να δούµε πόσο αγαπάτε την πατρίδα και εσείς, σαν
πολιτικοί και οι προηγούµενοι και οι παράγοντες, που καπηλεύον-
ται αυτήν τη στιγµή τον αθλητισµό. 

Πριν τρία-τέσσερα χρόνια ένας αθλητής από τη Χαλκίδα στην
ελληνορωµαϊκή πάλη βγήκε πρώτος και σήκωσε την ελληνική ση-
µαία. Αυτό έγινε ανήµερα της γιορτής του Κεµάλ Ατατούρκ. Δεν
έπαιξαν τον Εθνικό µας Ύµνο. Κανένας δεν διαµαρτυρήθηκε.
Φαντάζεστε τι θα γινόταν στην Ελλάδα, αλλά και παγκόσµια, εάν
γινόταν κάτι ανάλογο και δεν παίζαµε εµείς τον εθνικό ύµνο της
Τουρκίας; Μπορεί να απαντήσει κανείς σε αυτό; Δεν µπορεί να
απαντήσει κανείς. Δεν µίλησε κανείς γι’ αυτό. 

Την επόµενη χρονιά το παλικάρι πήγε ξανά και σήκωσε πάλι
την ελληνική σηµαία. Αναγκαστικά οι Τουρκαλάδες έπαιξαν τον
Εθνικό Ύµνο. Την τρίτη χρονιά έγινε ξανά το ίδιο. Ό,τι έκανε
αυτός ο αθλητής το έκανε µε λεφτά από την τσέπη του και ήταν
φτωχός. Η ελληνική πολιτεία δεν έχει δώσει µία, όχι µόνο σε
αυτόν τον αθλητή, αλλά και σε πολλούς άλλους.

Μιλάτε για ελέγχους αντιντόπινγκ. Για ποιους ελέγχους αντιν-
τόπινγκ µιλάτε; Είδαµε τι έγινε και εδώ στους Ολυµπιακούς Αγώ-
νες, όταν οι Αµερικανοί είχαν πάει στην Κρήτη και κρύβονταν στα
υποβρύχια και όλα τα Μέσα Μαζικής Ενηµέρωσης και κάποιοι
πολιτικοί µιλούσαν για τους δικούς µας αθλητές. Οι Αµερικανοί
είναι πρωτοστάτες κυρίως στο µπάσκετ, όπως και οι Ανατολικοί,
γιατί οι καλύτερες ντόπες κάποτε έβγαιναν στην Ανατολική Γερ-
µανία και στη Ρωσία, και δεν µιλούσε κανένας. Μόνο για τους δι-
κούς µας µίλησαν.

Μιλάτε για αθλητισµό; Στηρίζουµε τους Έλληνες αθλητές; Δεν
τους στηρίζουµε, τους µουλώνουµε στην Ελλάδα. Κύριε Υφυ-
πουργέ, δεν έχω κάτι προσωπικό µαζί σας, µιλάω γενικά.Από εκεί
και πέρα, όλοι ξέρουµε ότι οι Ολυµπιακοί Αγώνες έγιναν για τους
εργολάβους και τις πολυεθνικές. Μιλώντας για τους Ολυµπια-
κούς Αγώνες, δεν πρέπει κανένα κράτος να παίρνει τους Ολυµ-
πιακούς Αγώνες, γιατί έχουν γίνει πλέον µόνο για τις
πολυεθνικές, για να γεµίζουν τις τσέπες τους. Οι Ολυµπιακοί
Αγώνες πρέπει να γίνονται µόνο στην Ελλάδα.

Έχουµε τις ΠΑΕ και τις ΚΑΕ που κάνουν κουµάντο στα πάντα.
«Λαδώνουν», δίνουν µίζες, «ξεπλένουν» χρήµα και δεν µιλάει κα-
νένας. Όµως πάνω απ’ όλα ο αθλητισµός! Έχουµε τα γήπεδα,
όπου καίγονται ελληνικές σηµαίες. Παίζει η εθνική µας, µπαίνουν
οι Αλβανοί και καίνε ελληνικές σηµαίες. Να τα ακούτε αυτά, κύριε
Δήµα, γιατί πριν µιλήσατε για ρατσισµό. Για το ρατσισµό που δέ-
χονται οι Βορειοηπειρώτες από τους Αλβανούς δεν έχει µιλήσει
κανείς ούτε και εσείς και πρέπει να ντρέπεστε. 

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ  ]Γ’ - 21 ΦΕΒΡΟΥΑΡΙΟΥ 2014 7715



Μιλάµε για εγκαταστάσεις. Ποιες εγκαταστάσεις; Από το 1974
και µετά βρήκατε έτοιµα πολλά πράγµατα, πολλές εγκαταστά-
σεις, πολλά γήπεδα. Όλα διαλύθηκαν, ρήµαξαν. Φτιάξατε νέα το
2004. Τι έγιναν αυτά; Τίποτε. 

Μη κυβερνητικές οργανώσεις: Από το 2000 και µετά έχουν
φύγει γύρω στα 700 µε 800 εκατοµµύρια. Έχει φυλακιστεί κανείς;
Δεν έχουµε ακούσει κάτι. Μόνο τα λέµε. Αυτή τη στιγµή βολεύει
το σύστηµα και το κράτος και την Κυβέρνησή σας να τα λέει για
να κουκουλώνει τις άδικες διώξεις της Χρυσής Αυγής, του άδικα
φυλακισµένου Αρχηγού και των υπόλοιπων Βουλευτών της. 

Όµως δεν πειράζει, έχουµε δηµοκρατία! Είναι µία λέξη που την
έχουµε κάνει καραµέλα και όποτε γουστάρουµε, τη βγάζουµε και
τη λέµε. Επάνω σε αυτό προχωρούµε καλά σαν κράτος. 

Χθες έγινε ένα σκηνικό στο διάδροµο πίσω από την 
Αίθουσα µε τον κ. Μιχελάκη και τον κ. Σηφουνάκη. Μιλούσαν για
χυδαία επίθεση, ότι µιλήσαµε ξεδιάντροπα. Κάποιοι εδώ µέσα
που µιλάνε µε πολύ ωραίο τρόπο, απο ό,τι έχω δει από µικρό
παιδί που παρακολουθώ το Κοινοβούλιο, ξεπουλάνε και µε πολύ
ωραίο τρόπο την πατρίδα µας. Γι’ αυτά δεν µιλάει κανένας. Στα-
µατήσαµε να µιλάµε για τη λίστα Λαγκάρντ, σταµατήσαµε να µι-
λάµε για τα υποβρύχια, για τις µίζες της «SIEMENS» και για όλα
αυτά.

Από εκεί και πέρα, τι να πούµε, κύριε Υφυπουργέ, για τον
αθλητισµό; Πιστεύετε εσείς ότι θα προχωρήσει; Ναι, ο αθλητι-
σµός είναι κάτι καλό. Πρέπει να υπάρχει ο αθλητισµός. Πρέπει
να υπάρχουν βάσεις. Η νεολαία πρέπει από µικρή να µπαίνει στον
αθλητισµό. Όµως, εδώ πέρα µείωσαν τα µαθήµατα του λυκείου,
ενώ στα ευρωπαϊκά κράτη τα προωθούν. 

Δεν µπορούµε να πούµε κάτι άλλο. Το µόνο που ενδιαφέρει
αυτό το κράτος και αυτό το σύστηµα είναι να κρατάει σε λήθη
τη νεολαία, ώστε να µην αθλείται, να είναι πάνω από ένα υπολο-
γιστή, µπροστά από µία τηλεόραση, µε τα περιοδικά της µόδας
και από ό,τι µοστράρουν και ό,τι πασάρουν τα Μέσα Μαζικής
Ενηµέρωσης, για να τους κάνετε πλύση εγκεφάλου. 

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Τώρα που τελει-

ώσατε, κύριε Μίχο, πρέπει να σας επισηµάνω ότι µιλήσατε για
έναν «ξεφτιλισµένο Υπουργό», αναφερόµενος στον Υπουργό…

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΜΙΧΟΣ: Κύριε Πρόεδρε. δεν έχει κανένα δικαίωµα
να µιλάει για τη Μακεδονία. Δεν είναι δική του ούτε κανενός εδώ
µέσα η Μακεδονία. Πρέπει να σεβαστούµε πρώτα από όλα το
χώρο, πράγµα που έπρεπε να το έχετε επιβάλει εσείς. Όχι εσείς,
αλλά ο καθένας εδώ µέσα.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ακούστε µε λίγο. 
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΜΙΧΟΣ: Στην επιτροπή…
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ακούστε µε λίγο.

Ονοµάσατε, λοιπόν, έτσι έναν Υπουργό µιας άλλης χώρας, µε
την οποία ο ελληνικός λαός, όπως εκφράζεται από όλα σχεδόν
τα κόµµατα, θέλει να έχουµε καλές σχέσεις. 

Να είστε σίγουρος ότι και εκεί θα υπάρξει κάποιος που θα χα-
ρακτηρίζει Έλληνες Υπουργούς «ξεφτιλισµένους Υπουργούς».

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΟΥΚΟΥΤΣΗΣ: Τους λένε, κύριε Πρόεδρε. 
ΕΛΕΝΗ ΖΑΡΟΥΛΙΑ: Και τι έγινε;
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Λοιπόν, αυτήν τη

γλώσσα εµείς προτείνουµε να µην τη χρησιµοποιούµε. Είναι η
γλώσσα που καταγγέλλατε και εσείς και οι άλλοι, των γηπέδων.
Αυτήν τη γλώσσα να µην τη χρησιµοποιούµε εδώ µέσα. 

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΜΙΧΟΣ: Κύριε Πρόεδρε…
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Εγώ λέω, αν θέλετε,

να διαγραφεί από τα Πρακτικά ο χαρακτηρισµός. 
Να διαγραφεί; 
Ωραία, να διαγραφεί ο χαρακτηρισµός «ξεφτιλισµένος Υπουρ-

γός».
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΜΙΧΟΣ: Συγγνώµη, κύριε Πρόεδρε, δεν είπα εγώ

να διαγραφεί. Εσείς το είπατε.
ΗΛΙΑΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΑΡΟΣ: Να γραφτεί στα Πρακτικά, όµως, και

η αιτιολογία…
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Λοιπόν, να µη δια-

γραφεί τίποτα από τα Πρακτικά. Να παραµείνει στα Πρακτικά για
να υπάρχει και να είναι γνωστό τι ελέχθη και από ποιόν ελέχθη. 

Προχωρούµε.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω
στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία είκοσι επτά µαθητές και µαθήτριες και τρεις εκ-
παιδευτικοί-συνοδοί τους από το Γενικό Λύκειο Σπερχειάδας
Φθιώτιδας. 

Η Βουλή τούς καλωσορίζει. 
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Ο κ. Ψαριανός έχει τον λόγο. 
ΓΡΗΓΟΡΙΟΣ ΨΑΡΙΑΝΟΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Θα ήταν καλό να συζητήσουµε κάποια στιγµή σε πλήρη Ολο-

µέλεια σε βάθος το πρόβληµα του ελληνικού αθλητισµού. Η µε-
λέτη της επερώτησης του ΣΥΡΙΖΑ λέει το εξής: Είναι υπό
κατάρρευση ο ελληνικός αθλητισµός και κινείται σε δύο άξονες:
Ο ένας είναι ότι ζητάει από το Υπουργείο Αθλητισµού και τη Γε-
νική Γραµµατεία Αθλητισµού απαντήσεις σε ζητήµατα που αφο-
ρούν και άλλα υπουργεία, που είναι συναρµόδια -ορθώς ετέθη
το ζήτηµα αυτό- και, επίσης, ότι ο ελληνικός αθλητισµός είναι
υπό κατάρρευση µετά τα µνηµόνια. 

Όταν είχαµε τους νεκρούς στην Παιανία, τα µαχαιρώµατα και
τους σκοτωµούς στους δρόµους, δεν είχαµε µνηµόνια. Όταν
εθνικές οµάδες γύριζαν πίσω από Ολυµπιάδες, δεν είχαµε µνη-
µόνια. Όταν οργανώναµε το µεγάλο φαγοπότι της Ολυµπιάδας
εδώ, την οποία ουδόλως αξιοποιήσαµε, παρ’ όλο το τεράστιο κό-
στος για τον ελληνικό αθλητισµό και για τον ελληνικό λαό συνο-
λικά, δεν είχαµε µνηµόνια. Οι παχιές αγελάδες δεν πάχυναν
καθόλου τις επιδόσεις και την υποδοµή στον αθλητισµό.

Αυτή την περίοδο όλος ο λαός υποφέρει. Πραγµατικά, περ-
νάµε µία πάρα πολύ κρίσιµη περίοδο και µία πολύ δύσκολη
φάση. Για πάρα πολλούς, µάλιστα, είναι εξαιρετικά εξοντωτική
αυτή η κατάσταση.

Εδώ πρέπει να βάλω µία παρένθεση και να πω ότι η διακυβέρ-
νηση της χώρας και οι κυβερνήσεις και η διαχείριση που έγινε
ως τώρα ή ως το 2008 και 2009 έφεραν τη χώρα σε αυτήν την
κατάσταση και όχι τα µνηµόνια και οι ξένοι, τους οποίους συνέ-
χεια εγκαλούµε, αθωώνοντας τους δικούς µας διαχειριστές.

Με µνηµόνια, µε τρόικες, µε συµφωνίες και µε δάνεια ζούµε
από το 1827. Τα προβλήµατα, λοιπόν, στην πολιτική, στην κοινω-
νία, στην υγεία, στην παιδεία και παντού δεν είναι θέµα µνηµο-
νίων. Δεν είναι αυτό το πρόβληµά µας. Το πρόβληµά µας είναι
ότι, για παράδειγµα, δεν αξιοποιήσαµε σε κανένα βαθµό τις
αθλητικές εγκαταστάσεις που κατασκευάστηκαν για την Ολυµ-
πιάδα του 2004. Με φωνές που ακούγονταν πάντοτε ένθεν κα-
κείθεν περί ξεπουλήµατος, δεν πουλήθηκε ούτε αξιοποιήθηκε
ούτε ξεπουλήθηκε απολύτως τίποτα. 

Τέτοιες φωνές που έλεγαν «όχι στο ξεπούληµα» ακούγονταν
και στην Ισπανία, στην Ολυµπιάδα της Βαρκελώνης. Όµως, µια
ευνοµούµενη δηµοκρατική ευρωπαϊκή πολιτεία αξιοποίησε όλες
τις εγκαταστάσεις της Βαρκελώνης για την Ολυµπιάδα και η
Βαρκελώνη άλλαξε πρόσωπο, έγινε άλλη πόλη. Η Αθήνα είναι
χειρότερη από ότι ήταν πριν την Ολυµπιάδα. Δεν έγινε καµµία
αξιοποίηση. Δεν προχωρήσαµε ούτε σε ξεπούληµα ούτε σε πού-
ληµα ούτε σε ενοικίαση ούτε σε αξιοποίηση ούτε σε τίποτα.
Αυτές οι εγκαταστάσεις θα µπορούσαν να παραχωρηθούν και να
αξιοποιηθούν και σε συλλόγους και σε ιδιώτες και σε επιχειρη-
µατίες και σε οργανωµένες οµάδες και σε αθλητικά σωµατεία. 

Οι κυβερνήτες και όλοι οι Υπουργοί Αθλητισµού, όπως και όσοι
έχουν διατελέσει γενικοί γραµµατείς αθλητισµού ξέρουν πάρα
πολύ καλά –µάλιστα, τα έξι χρόνια που είµαι στη Βουλή έχω µι-
λήσει προσωπικά, όπως άλλωστε όλοι µας, µε πάρα πολλούς
από αυτούς και στις επιτροπές, αλλά και κατ’ ιδίαν- πώς µπορεί
να αντιµετωπιστεί το θέµα της βίας. 

Η βασίλισσα των γηπέδων δεν είναι ούτε ο Ολυµπιακός ούτε
ο Παναθηναϊκός ούτε η ΑΕΚ ούτε ο ΠΑΟ ούτε ο Πανιώνιος κ.λπ..
Κανένας δεν είναι βασιλιάς των γηπέδων. Η µόνη βασίλισσα των
γηπέδων είναι η βία και η αθλιότητα, οι οργανωµένοι στρατοί που
χρηµατοδοτούνται από µυστήριους προέδρους, οι οποίοι ανεβο-
κατεβάζουν κυβερνήσεις. Αυτά είναι πολύ σοβαρά ζητήµατα. Και
όσοι διετέλεσαν υπουργοί και γενικοί γραµµατείας ξέρουν πολύ
καλά και για τη διαπλοκή και για τις παράγκες, για τις καλύβες,
για τις στηµένες διαιτησίες, για τα στηµένα παιχνίδια, για το στοί-
χηµα και για τα στηµένα πρωταθλήµατα. Ξέρουν πώς µπορούν
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να τα ξεπεράσουν και να τα διορθώσουν. Όµως, δεν θέλουν να
το κάνουν. 

Ξέρουµε πάρα πολύ καλά πώς µπορούµε να αντιµετωπίσουµε
το πρόβληµα του ντόπινγκ, της χρήσης φαρµακευτικών ουσιών
για την αύξηση των επιδόσεων των αθλητών, που καταστρέφουν
ζωές ανθρώπων. Και έχουµε πάµπολλα παραδείγµατα µεγάλων
πρωταθλητών όλων των αγωνισµάτων από όλο τον κόσµο, από
την ανατολική και τη δυτική γη, αλλά και από τη βόρεια και τη
νότια, που έχουν καταστραφεί, έχουν πεθάνει, έχουν διαλυθεί
λόγω χρήσης ουσιών. Μάλιστα, κάποια κράτη -κράτη που είχαν
λαϊκές δηµοκρατίες και οργανωµένο σοσιαλισµό- είχαν οργανω-
µένα και εργαστήρια χηµείας και είχαν παραγωγή πρωταθλητών.
Το ίδιο συνέβαινε και στις Ηνωµένες Πολιτείες, που είναι η βασί-
λισσα του καπιταλισµού. 

Ξέρουµε πολύ καλά πώς µπορούµε να αντιµετωπίσουµε αυτά
τα κυκλώµατα, το ντόπινγκ και τη βία στα γήπεδα. Έχουµε όλα
τα µέσα να το κάνουµε, αλλά δεν θέλουµε να το κάνουµε. Δεν
ξέρω για ποιους λόγους. Ίσως γιατί φοβόµαστε; Ίσως λόγω της
διαπλοκής; Λόγω του συσχετισµού των ανθρώπων της πολιτείας,
των παραγόντων του κράτους, µε διάφορα κυκλώµατα, που
έχουν σχέση µε νονούς της νύχτας, µε µπράβους, µε εκβιαστές,
µε λαθρεµπόρια καυσίµων και µε ό,τι άλλο µπορείτε να διανοη-
θείτε, οι οποίοι κυβερνούν το ποδόσφαιρο, το µπάσκετ, τις οµο-
σπονδίες και γενικά τον αθλητισµό;

Δεν έχουµε κάνει τίποτα για να αντιµετωπίσουµε αυτές τις κα-
ταστάσεις που δεν έχουν να κάνουν µε τα µνηµόνια ή µε τα µη
µνηµόνια, αλλά µε την πολιτική βούληση που θα έπρεπε να υπάρ-
χει, για να διορθώσουµε όλα αυτά τα πράγµατα. Το ίδιο συµβαί-
νει και µε το φορολογικό σύστηµα. Ξέρουν όλοι οι Υπουργοί
Οικονοµικών τι σηµαίνει δίκαιο φορολογικό σύστηµα, αλλά δεν
το κάνουν. 

Φτιάχνουν συνέχεια άδικα φορολογικά συστήµατα και τα αλ-
λάζουν κάθε έξι, οκτώ, δέκα µήνες, ένα χρόνο, δύο χρόνια, ενώ
ξέρουν τι σηµαίνει δίκαιο φορολογικό σύστηµα. 

Έτσι, λοιπόν, και οι αρµόδιοι για τον αθλητισµό ξέρουν ποια
πράγµατα µπορούν να αλλάξουν, πόσο γρήγορα και πόσο εύ-
κολα. Δεν το κάνουµε, όµως. 

Να κλείσω µε ένα θέµα που έχει να κάνει µε τον αθλητισµό συ-
νολικά.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Λίγο σύντοµα, κύριε
συνάδελφε.

ΓΡΗΓΟΡΙΟΣ ΨΑΡΙΑΝΟΣ: Πρέπει να πω ορθά-κοφτά, όπως το
έχω πει και στις επιτροπές, ότι το πρώτο πράγµα που πρέπει να
γίνει στον αθλητισµό είναι να µπει στο χώρο του αθλητισµού η
δηµοκρατία. Στις οµοσπονδίες και στον αθλητισµό υπάρχει µο-
ναρχία, ολιγαρχία, δικτατορικά καθεστώτα, σωµατεία «µαϊµού-
δες», που δεν υπάρχουν και που ανεβοκατεβάζουν
«κυβερνήσεις» οµοσπονδιών. Υπάρχουν οµοσπονδίες όπου οι
εκλογές γίνονται µε θλιβερά πλειοψηφικά, όπου το πρώτο ψηφο-
δέλτιο βγάζει όλους τους συµβούλους. Πρέπει να µπει η δηµο-
κρατία στις οµοσπονδίες. Πρέπει οι εκλογές σε όλες τις
οµοσπονδίες να γίνονται µε απλή αναλογική και να εκπροσω-
πούνται όλες οι τάσεις, όλα τα χρώµατα, όλες οι παρατάξεις. Δεν
µπορεί να έχουµε ισόβιους οµοσπονδιάρχες, όπως έχουµε ισό-
βιους µητροπολίτες, δεσπότες ή πατριάρχες.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Παρακαλώ, κύριε
Ψαριανέ, ολοκληρώστε αν έχετε την καλοσύνη.

ΓΡΗΓΟΡΙΟΣ ΨΑΡΙΑΝΟΣ: Πρέπει, λοιπόν, να µπει η δηµοκρα-
τία στον αθλητισµό και να ανοίξουµε τα µάτια µας, να υλοποι-
ήσουµε τα πράγµατα που µπορούν να γίνουν για την
αντιµετώπιση της βίας, για το ντόπινγκ και για όλα αυτά τα πράγ-
µατα. Ξέρουµε πολύ καλά τι πρέπει να γίνει. Ας το κάνουµε. Όλα
τα άλλα είναι παραµύθια.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ευχαριστούµε.
Έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι ο Υπουργός Δικαιο-

σύνης, Διαφάνειας και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων διαβίβασε στη
Βουλή, σύµφωνα µε το άρθρο 86 του Συντάγµατος και το ν.
3126/2003 «Ποινική ευθύνη των Υπουργών», όπως ισχύει, δικο-
γραφία που αφορά στους διατελέσαντες:

1. Υφυπουργό Ανάπτυξης κ. Σταύρο Καλαφάτη,
2. Υφυπουργό Ανάπτυξης κ. Ιωάννη Μπούγα,

3. Υφυπουργό Ανάπτυξης κ. Αναστάσιο Νεράντζη,
4. Υπουργό Περιβάλλοντος Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής

κυρία Τίνα Μπιρµπίλη, και
5. Υφυπουργό Περιβάλλοντος Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλα-

γής κ. Ασηµάκη Παπαγεωργίου.
Στο σηµείο αυτό ολοκληρώθηκε ο κύκλος των Κοινοβουλευτι-

κών Εκπροσώπων. Υπάρχει κάποιος από τους επερωτώντες Βου-
λευτές ο οποίος θέλει να δευτερολογήσει;

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΠΑΝΤΖΑΣ: Εγώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΑ ΔΡΙΤΣΕΛΗ: Εγώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Βεβαίως.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΒΟΥΤΣΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, να σας ρωτήσω κάτι

διαδικαστικό, σχετικά µε αυτό που ανακοινώσατε. Αυτό -ρωτάω
από έλλειψη, ίσως, εµπειρίας- θα είναι ένας από τους εβδοµήντα
ή τους εκατόν είκοσι φακέλους, οι οποίοι υπάρχουν αυτά τα χρό-
νια µε εισαγγελικές παραγγελίες; 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Όχι, είναι νεοεισαχ-
θείς φάκελος αυτός. Θα ενηµερωθείτε, αν το θέλετε, από τις
Υπηρεσίες της Βουλής για το περιεχόµενό του.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΒΟΥΤΣΗΣ: Άρα, προστίθεται σε εκείνον τον όγκο.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ναι. Είναι η εισα-

γωγή του θέµατος του φακέλου.
Ο κ. Πάντζας έχει τον λόγο για πέντε λεπτά.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΠΑΝΤΖΑΣ: Κύριε Υπουργέ, προηγουµένως είπατε

ότι είναι θέµα του Υπουργείου Οικονοµικών και πως οι πόροι είναι
περιορισµένοι. Από την άλλη, όµως, σας λέγω εγώ ότι δώσατε
270 εκατοµµύρια για το Μέγαρο Μουσικής, 230 εκατοµµύρια που
οφείλουν τα κόµµατά σας -Νέα Δηµοκρατία και ΠΑΣΟΚ- σε τρά-
πεζες, που δεν ξέρουµε πότε θα τα πάρουν, όπως και άλλα
πολλά εκατοµµύρια µε τα οποία έχετε δανειοδοτήσει Μέσα Μα-
ζικής Ενηµέρωσης, φιλικά προσκείµενα προς εσάς. Και δεν δώ-
σατε, κύριε Υπουργέ -αν είναι δυνατόν!- 60 εκατοµµύρια για τον
ελληνικό αθλητισµό. 

Κύριε Υπουργέ, ένα πρώτο σχόλιο: Είπατε ότι πολλά από αυτά
που θίγει η ερώτηση αφορούν σε άλλα Υπουργεία και ότι δεν
γνωρίζουµε τη δοµή της Δηµόσιας Διοίκησης και τις αρµοδιότη-
τές της. Δεν παραλείψατε, όµως, να υπερασπιστείτε ως Υφυ-
πουργός του Υπουργείου Πολιτισµού και Αθλητισµού τις ΠΑΕ και
ΚΑΕ και άλλα σχετικά. Σας είναι άγνωστο, δεν ξέρετε τίποτα για
τη σήψη στην οποία έχει περιέλθει χρόνια τώρα ο επαγγελµατι-
κός αθλητισµός. Δεν γνωρίζετε τίποτα για τα στηµένα, για τα δω-
ράκια στους µεγαλοπαράγοντες κ.λπ.. Ζείτε σε µία κοινωνία
αγγέλων, φαίνεται. 

Όσο για το τρίπτυχο που περιλαµβάνει τους µεγαλοπαράγον-
τες και κάποια Μέσα Μαζικής Ενηµέρωσης, που σε κάποιες πε-
ριπτώσεις ταυτίζονται, τους γνωρίζετε πάρα πολύ καλά, µε
όνοµα και επώνυµο. Δεν κάνετε, όµως, τίποτα επειδή είναι τα ερ-
γαλεία σας για τη µνηµονιακή σας προπαγάνδα, είναι τα εργα-
λεία σας για να σπέρνετε το φόβο στον ελληνικό λαό!

Μη µας µιλάτε, λοιπόν, για στοιχεία και δικαστήρια. Αυτά πρέ-
πει να τα κάνετε εσείς, γιατί εσείς κυβερνάτε και σήµερα ελέγ-
χεσθε κοινοβουλευτικά. 

Δεύτερο σχόλιο: Μας είπατε ότι θα κάνετε διάφορα, ότι είστε
σε στενή συνεργασία µε άλλα Υπουργεία και ότι εξασφαλίζετε
επιπλέον πιστώσεις σε δοµές και οργανισµούς της Γενικής Γραµ-
µατείας Αθλητισµού. Έχω να σας πω ότι όλα αυτά τα διάφορα
είναι κενό γράµµα, κύριε Υπουργέ. Όλες οι επιπλέον πιστώσεις
που εξασφαλίζετε είναι «ψίχουλα», κύριε Υπουργέ. Μη µας τα
παρουσιάζετε σαν κατακτήσεις. 

Τρίτο σχόλιο: Μας είπατε ότι στο κλείσιµο του κειµένου της
επίκαιρης επερώτησης λέµε στην πρότασή µας ότι δεσµευόµα-
στε για ένα σύστηµα φυσικής αγωγής και αθλητισµού ενιαίο, κοι-
νωνικό και δηµοκρατικό, µε σαφή πολιτικά, κοινωνικά και
ανθρωποκεντρικά χαρακτηριστικά. Μείνατε στη λέξη «πολιτικά».
Θα σας εξηγήσω τι πάει να πει πολιτικά χαρακτηριστικά. Πολιτικά
χαρακτηριστικά σηµαίνει ότι θέλουµε έναν αθλητισµό για τον άν-
θρωπο και όχι για το κέρδος. Πολιτικά χαρακτηριστικά σηµαίνει
ότι θέλουµε ένα µαζικό αθλητισµό για το σύνολο της κοινωνίας,
χωρίς διακρίσεις και όχι εµπορικό προϊόν για λίγους. Πολιτικά
χαρακτηριστικά σίγουρα δεν σηµαίνει το σηµερινό νεοφιλελεύ-
θερο µοντέλο που προωθείτε µετ’ επιτάσεως. 
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Εµείς, κύριε Υπουργέ, καταθέσαµε αυτήν την επίκαιρη επερώ-
τηση για να αναδείξουµε επί της ουσίας δύο θέµατα. Το πρώτο
είναι το διαχρονικό έγκληµα και η διαχρονική αντιµετώπιση από
την πολιτεία και κυρίως τα τελευταία χρόνια πάνω στο αθλητικό
οικοδόµηµα. Δεύτερον, την καταθέσαµε για να κάνουµε ξεκά-
θαρο ότι ο αθλητισµός για µας αποτελεί προτεραιότητα και κύριο
εργαλείο για την παραγωγική ανασυγκρότηση της χώρας και ο
λόγος είναι πολύ απλός: Αγγίζει και αφορά τη νεολαία µας, δίνει
διέξοδο σε καθηµερινά προβλήµατα. 

Δυστυχώς, η προσέγγιση αυτή είναι αντίθετη µε την πολιτική
σας και αυτό φάνηκε και στη σηµερινή συζήτηση. Δεν απαντή-
σατε επί της ουσίας σχεδόν σε τίποτα. Αυτό που είπατε, σύµ-
φωνα µε τη µνηµονιακή σας αντίληψη, είναι ότι δεν υπάρχουν
χρήµατα για τον ερασιτεχνικό αθλητισµό. Γι’ αλλού και αλλού
υπάρχουν πάρα πολλά. Με τις πολιτικές σας αγνοείτε το δυσοί-
ωνο µέλλον, που έρχεται για τις επόµενες γενιές και κοιτάτε κον-
τόφθαλµα και παγερά µόνο νούµερα και αριθµούς. Αγνοείτε την
επικίνδυνη κατάσταση, όχι αυτή που φαίνεται, αλλά αυτή που δεν
φαίνεται, στην οποία η χώρα έχει περιέλθει, γιατί εκτός από τον
άµεσο, προφανή κίνδυνο που επιφέρει η οικονοµική κρίση, τον
κίνδυνο που επιφέρει η φορολογική λαίλαπα, το ξεπούληµα της
δηµόσιας περιουσίας, την ανεργία, τη συρρίκνωση της υγείας,
της παιδείας και άλλα πολλά, υπάρχει ακόµα ένας εξίσου µεγά-
λος κίνδυνος. Αυτός ο κίνδυνος είναι η αµάθεια και η παρακµή,
που είναι σωµατική και πνευµατική. Είναι βέβαιο ότι για σας και
την Κυβέρνησή σας οι γνήσιες εκφράσεις της κοινωνίας, όπως ο
αθλητισµός και ο πολιτισµός, δεν είναι πρώτης γραµµής.

Σας λέµε, λοιπόν, ξεκάθαρα ότι για µας ο αθλητισµός αποτελεί
κοινωνική ανάγκη πρώτης προτεραιότητας, πρώτης γραµµής σε
τρεις πυλώνες, στη φυσική αγωγή στην εκπαίδευση, στις δρά-
σεις της τοπικής αυτοδιοίκησης και στον αθλητισµό για όλους
χωρίς διακρίσεις, ερασιτεχνικό και σωµατειακό. 

Η παρατεταµένη παρακµή στην οποία οδηγείτε σήµερα την
κοινωνία µας, σύντοµα θα τελειώσει. Εµείς, µε αφορµή τη σηµε-
ρινή συζήτηση σας λέµε ξεκάθαρα ότι η κατρακύλα αυτή σύν-
τοµα θα σταµατήσει. Θα το κάνουµε αυτό µέσα από ένα σύστηµα
φυσικής αγωγής και αθλητισµού ενιαίο, κοινωνικό, δηµοκρατικό,
µε σαφή πολιτικά, κοινωνικά και ανθρωποκεντρικά χαρακτηρι-
στικά. 

Εσείς µένετε πάντα στην πρότασή σας περί πλεονάσµατος.
Ποιο πλεόνασµα, κύριε Υπουργέ; Αυτό το πλεόνασµα που είδε ο
ελληνικός λαός χθες στις τηλεοράσεις, εκατοντάδες, χιλιάδες
ανθρώπους να περιµένουν στην ουρά στη Βαρβάκειο αγορά για
ένα κοµµάτι κρέας, για ένα κοµµάτι κοτόπουλο και ένα κοµµάτι
ψωµί; Ορισµένοι που ήταν στο τέλος αυτής της τεράστιας ουράς
µπούκαραν µέσα στο µαγειρείο, για να πάρουν ωµό κρέας και
κοτόπουλο. Αυτό είναι το πλεόνασµα που δίνετε στον ελληνικό
λαό. Ψεύδεστε ότι υπάρχει πλεόνασµα. Δεν υπάρχει πλεόνασµα.
Δυστυχία, ανθρωπιστική καταστροφή υπάρχει στην πατρίδα µας
και αυτή την κατάσταση θα τη διορθώσει οπωσδήποτε ο ΣΥΡΙΖΑ,
να είστε σίγουροι γι’ αυτό.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ευχαριστούµε τον κ.

Πάντζα.
Η κ. Δριτσέλη έχει τον λόγο.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΑ ΔΡΙΤΣΕΛΗ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, σας ακούσαµε και πραγµατικά δεν «πέσαµε

από τα σύννεφα». Για άλλη µια φορά, επαναλαµβάνετε τα όσα
έχετε τονίσει και σε άλλες δηµόσιες τοποθετήσεις σας, υποστη-
ρίζοντας ουσιαστικά αυτές τις µνηµονιακές πολιτικές που εφαρ-
µόζετε τα τελευταία χρόνια στον αθλητισµό. 

Έχω την αίσθηση ότι δεν φερθήκατε έξυπνα. Επιτρέψτε µου
την έκφραση. Σήµερα είχατε την ευκαιρία να αξιοποιήσετε αυτή
την ερώτηση, που υπέβαλαν οι Βουλευτές του ΣΥΡΙΖΑ και να πεί-
σετε τον ελληνικό λαό ότι ο αθλητισµός, ως κοινωνικό αγαθό,
συνταγµατικά κατοχυρωµένο, υπάρχει έστω και ως υποσηµείωση
στην ατζέντα της Κυβέρνησης. 

Ωστόσο, για άλλη µια φορά ακολουθήσατε την προσφιλή τα-
κτική της Κυβέρνησης της αυστηρής κριτικής προς τον ΣΥΡΙΖΑ,
ψέγοντάς µας από το ότι είµαστε αδαείς όσον αφορά τα αθλη-
τικά δρώµενα, µέχρι και ότι αρεσκόµαστε στο να κάνουµε µια µη-

δενιστική αντιπολίτευση, σε µια προσπάθεια µάλιστα να απεκδυ-
θείτε όλες σας τις ευθύνες και να τις φορτώσετε σε άλλα Υπουρ-
γεία. Μου θυµίσατε, πραγµατικά, παιδάκια, που όταν τα µαλώνουν
οι γονείς τους, προσπαθούν να ρίξουν την ευθύνη σε κάποιον
άλλον. 

Αυτό όµως που καταφέρατε και σας το λέω τελείως αντικειµε-
νικά αυτή τη στιγµή –προσπαθώ να µιλάω σχεδόν πάντα έτσι-
ήταν να αποκαλύψετε αυτό που ο ΣΥΡΙΖΑ δυστυχώς τονίζει όλο
το τελευταίο διάστηµα και όλο το προηγούµενο διάστηµα, ότι
υπάρχει αυτή τη στιγµή εκ µέρους της Κυβέρνησης έλλειµµα πο-
λιτικής βούλησης και οράµατος για µια άλλη προοπτική για τον
αθλητισµό, για έναν καλύτερο αθλητισµό. Φαίνεται µόνο ότι αυτό
που προσπαθείτε να κάνετε είναι να διαχειριστείτε -και µάλιστα
αποτυχηµένα, θα έλεγα- ένα αυστηρό πλαίσιο δηµοσιονοµικών
περικοπών για τον αθλητισµό. 

Αυτή τη στιγµή, δεν έχει σηµασία να πείσουµε εσάς για το αν
έχουµε προτάσεις. Πραγµατικά ίσως δεν θα είχε να µας προσφέ-
ρει τίποτα. Ωστόσο, εµείς έχουµε θέσει στην κρίση της ελληνικής
κοινωνίας ένα ριζοσπαστικό πρόγραµµα για την αθλητική δρα-
στηριότητα, σε αντίθεση µε αυτά που εσείς παρουσιάσατε σή-
µερα. Ουσιαστικά, αυτό που φάνηκε είναι να υπάρχει µια
αδυναµία οποιουδήποτε στρατηγικού σχεδιασµού για τον αθλη-
τισµό. Και όχι µόνο αυτό. Φάνηκε να υπάρχει και µια αδυναµία
θέσπισης ενός ολιστικού πλαισίου, που θα αφορά στον αθλητι-
σµό εν γένει από το ανθρώπινο δυναµικό, δηλαδή τους αθλητές
και τους εργαζόµενους που έχουν άµεση σχέση µε τον αθλητι-
σµό, µέχρι και την πρόσβαση όλων των πολιτών σ’ αυτό το κοι-
νωνικό αγαθό της άσκησης. 

Αυτό που σας λέµε για άλλη µια φορά, κύριε Υπουργέ, είναι
ότι σας καλούµε να σταµατήσετε άµεσα τη διάλυση, αλλά και την
προσπάθεια εµπορευµατοποίησης του αθλητισµού και να στηρί-
ξετε και ουσιαστικά αυτό το αθλητικό αγαθό, ειδικά στις µέρες
µας, ειδικά σ’ αυτή τη συγκυρία που βιώνει η χώρα µας.

Σας λέµε ξεκάθαρα και το λέµε ιδίως στους πολίτες, ότι η δική
µας δέσµευση είναι να επαναχαράξουµε τις προτεραιότητες των
δηµόσιων παρεµβάσεων στον αθλητισµό και ταυτόχρονα µε κά-
θαρση, αλλά και µε διαφάνεια να εδραιώσουµε ένα υγιές αθλη-
τικό πνεύµα και να επιστρέψουµε τον αθλητισµό εκεί που
πραγµατικά ανήκει, δηλαδή στο κοινωνικό σύνολο και τους πο-
λίτες. Για εµάς ο αθλητισµός και οι αθλητές δεν είναι εµπόρευµα.
Οι αθλούµενοι δεν είναι πελάτες. Οι φίλαθλοι δεν είναι χειροκρο-
τητές και αν µη τι άλλο, δεν είναι οπαδικοί στρατοί. 

Δέσµευσή µας απέναντι σ’ αυτήν την αθλητική κοινότητα και
όλους τους πολίτες είναι να αγωνιστούµε για να ανατρέψουµε
όλες τις παθογένειες που οδήγησαν τον αθλητισµό στο σηµερινό
µαρασµό. Αυτές είναι οι προτεραιότητές µας και γι’ αυτές θα πα-
λέψουµε και θα συνεχίσουµε να παλεύουµε. 

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ευχαριστούµε και
εµείς.

Κύριε Υπουργέ, είστε εσείς και ο κ. Κουρουµπλής. 
Κύριε Κουρουµπλή, θέλετε να µιλήσετε µετά;
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ: Ναι, θα ακούσω πρώτα τον

κύριο Υπουργό. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Προτείνω, αν συµ-

φωνείτε, να πάµε σε σύντοµες δευτερολογίες.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ: Σύντοµες, σύντοµες.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Κύριε Υπουργέ, σας

αρκούν πέντε λεπτά; 
ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΝΔΡΙΑΝΟΣ (Υφυπουργός Αθλητισµού): Μάλιστα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Έχετε τον λόγο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΝΔΡΙΑΝΟΣ (Υφυπουργός Αθλητισµού): Ευχαρι-

στώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, στην πρωτολογία µου σας ανέ-

πτυξα τους άξονες της πολιτικής που εφαρµόζουµε στο Υπουρ-
γείο Πολιτισµού και Αθλητισµού για τον αθλητισµό. 

Κατ’ αρχάς, αναγνωρίζουµε ότι οι πόροι είναι περιορισµένοι.
Αναζητούµε και αγωνιζόµαστε και πιστεύω ότι θα κερδίσουµε
πρόσθετη χρηµατοδότηση. Όµως είναι δεδοµένο ότι δεν έχουµε
την ευχέρεια που υπήρχε στο παρελθόν. Υπάρχει αυτό το δεδο-
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µένο και η στόχευσή µας είναι η αποτελεσµατικότητα, η διαφά-
νεια, η δικαιοσύνη στη διαχείριση, µέχρι και του τελευταίου
ευρώ, που προέρχεται από το υστέρηµα των Ελλήνων πολιτών. 

Η δράση µας έχει τρεις αναφορές: Πρώτον, αντιµετωπίζουµε
τα προβλήµατα που έρχονται από το παρελθόν. Μόνο για τελε-
σίδικα βεβαιωµένες οφειλές της παλιάς ΕΥΔΕ καταβάλαµε πέ-
ρυσι 2,3 εκατοµµύρια ευρώ. Στο ίδιο πνεύµα αναφέρω ξανά την
επίλυση του προβλήµατος των αυθαίρετων εγκαταστάσεων, τα
έργα συντήρησης και ολοκλήρωσης υποδοµών, την καταβολή
των πριµ σε πρωταθλητές και διακριθέντες αθλητές µε αναπηρία,
αλλά και την επιχορήγηση αθλητικών σωµατείων που είχε να γίνει
από το 2009, κίνηση σηµειολογική, οφειλόµενη από εµάς, από
την πολιτεία, κίνηση στήριξης του κυττάρου του αθλητισµού, που
είναι το σωµατείο.

Δεύτερον, αντιµετωπίζουµε τα έκτακτα προβλήµατα που ανα-
κύπτουν στο παρόν. Δώσαµε λύση στο θέµα της κινητικότητας
των διακριθέντων αθλητών που υπηρετούν στο δηµόσιο. Εξα-
σφαλίζουµε εναλλακτικές πηγές χρηµατοδότησης για την υλο-
ποίηση έργων υποδοµής και συντήρησης αθλητικών εγκατα-
στάσεων, για δράσεις προώθησης του αθλητισµού και ιδίως στις
ευαίσθητες οµάδες της κοινωνίας, για τη διασφάλιση της εύρυθ-
µης λειτουργίας του ΕΣΚΑΝ.

Τρίτον, προετοιµάζουµε το µέλλον, µε την προετοιµασία του
νέου αθλητικού νόµου που θα δώσει θεσµικές λύσεις σε πολλές
από τις υπαρκτές δυσλειτουργίες, που αντιµετωπίζει σήµερα ο
αθλητισµός µε την ενεργοποίηση του ΕΣΑΣ που θα συµβάλει σε
έναν πιο αποτελεσµατικό ακόµα, πιο διαφανή και αντικειµενικό
σχεδιασµό της αθλητικής µας πολιτικής.

Βεβαίως, τα προβλήµατα είναι πολύπλοκα, έρχονται εδώ και
δεκαετίες, όµως δεν επιλύονται µε άκοπη ρητορική. Χρειάζονται
συγκεκριµένες ρεαλιστικές προτάσεις, προτάσεις που, για πα-
ράδειγµα, θα αντιµετωπίζουν ταυτόχρονα το πρόβληµα της βίας
σε όλες τις διαστάσεις, χωρίς να παραγνωρίζουν ότι η πρόληψη
και η καταστολή βεβαίως, µε πλήρη σεβασµό στα ατοµικά δι-
καιώµατα και τις ελευθερίες, είναι αδιαχώριστες. 

Για να αναφέρω ένα άλλο παράδειγµα, θα λαµβάνουν υπόψη
τους, όταν µιλάµε για τον επαγγελµατικό αθλητισµό, τις διεθνείς
υποχρεώσεις της χώρας, τους όρους και τις προϋποθέσεις, για
να µετέχουµε στις διεθνείς διοργανώσεις, αλλά και την απόλυτη
ανάγκη για τήρηση του υφιστάµενου νοµικού πλαισίου και για
σεβασµό στις διαδικασίες της δικαιοσύνης.

Οµολογώ ότι δεν περιµένω από ένα κόµµα της Αξιωµατικής
Αντιπολίτευσης να µιλά, σε αυτήν ειδικά τη συνθήκη, για χάρισµα
χρεών σε ΠΑΕ και ΚΑΕ, όταν ο νόµος εφαρµόζεται κατά γράµµα
ή να διατυπώνει βαριές κατηγορίες χωρίς να στοιχειοθετεί,
απλώς δηλαδή για τη δηµιουργία πρόσκαιρων εντυπώσεων.

Κύριοι συνάδελφοι, αν έχετε κάποιες άλλες προτάσεις για νό-
µους που θα λειτουργήσουν αναδροµικά ή για να βάλουµε στην
άκρη τη νοµιµότητα για χάρη της πρόσκαιρης σκοπιµότητας,
πείτε το καθαρά. Σε κάθε περίπτωση, η ευκαιρία να συµβάλετε
εποικοδοµητικά και ουσιαστικά στη βελτίωση της σηµερινής κα-
τάστασης είναι ανοιχτή. Ελάτε µε τις συγκεκριµένες προτάσεις
που λέτε ότι έχετε, το πρόγραµµα που έχετε και να δουλέψουµε
µαζί για τον αθλητισµό. Παρά τις υπαρκτές µας διαφορές, οι
οποίες είναι θεµιτές σε άλλους τοµείς, πιστεύω ότι ο πολιτισµός
και ο αθλητισµός ενώνει. 

Τον αθλητισµό τον αντιµετωπίζουµε ως κοινωνικό αγαθό,
κυρία συνάδελφε, γιατί το πιστεύουµε ότι είναι κοινωνικό αγαθό,
όπως επιτάσσει και το Σύνταγµα της χώρας. Στόχος µας- το ξέ-
ρετε κι ας µην το παραδέχεστε- δεν είναι –και εδώ σταχυολογώ
από το κείµενο που καταθέσατε- ούτε η απαξίωση του αθλητικού
αντικειµένου ούτε ο ξαφνικός θάνατος του ερασιτεχνικού αθλη-
τισµού ούτε η διάλυση της Γενικής Γραµµατείας Αθλητισµού
ούτε η απόσυρση του κράτους από τη χρηµατοδότηση του αθλη-
τισµού ούτε, πολύ περισσότερο, το να µετατραπεί η άθληση από
δηµόσιο αγαθό σε προϊόν πολυτελείας για λίγους. Πρέπει να
είναι κανείς σαδιστής ή εγκληµατίας για να έχει τέτοιους στό-
χους. Τι είναι αυτά που λέτε;

Στόχος µας, λοιπόν, είναι να διαχειριστούµε όσο γίνεται καλύ-
τερα αυτή τη δύσκολη συγκυρία για την οικονοµία και την κοινω-
νία, στηρίζοντας µε τον αποτελεσµατικότερο δυνατό τρόπο τον

ελληνικό αθλητισµό σε όλα τα επίπεδα, και να προετοιµάσουµε
την επόµενη µέρα, ώστε αυτή να είναι ουσιαστικά καλύτερη. Το
οφείλουµε στα νέα παιδιά. 

Αφήστε, λοιπόν, τέτοιες κενού νοήµατος ρητορικές εξάρσεις,
όπως ακούσαµε προηγουµένως, γιατί, όχι µόνο δεν βοηθάνε
στην εθνική υπόθεση να βγούµε από την κρίση όρθιοι και µια ώρα
αρχύτερα, αλλά δεν εξυπηρετούν ούτε καν τις µικροκοµµατικές
στοχεύσεις που τις υπαγορεύουν.

Υπάρχουν, πιστεύω, πολλά και σηµαντικά που µπορούµε να τα
πετύχουµε για τον πολιτισµό και τον αθλητισµό, όπως σας είπα,
αν ενωθούµε και καθίσουµε κάτω, αν βάλουµε και τις προτάσεις
σας –τις ρεαλιστικές όπως είπατε- και το πρόγραµµά σας και να
δούµε στην Επιτροπή Μορφωτικών Υποθέσεων, στη διακοµµα-
τική επιτροπή, στη νοµοπαρασκευαστική επιτροπή, όλες αυτές
τις προτάσεις που έχετε και να τις συνθέσουµε. Γιατί πιστεύω ότι
µέσα από τη σύνθεση µπορεί να βγει, πράγµατι, κάτι καλό για
τον ελληνικό αθλητισµό, για τον ελληνικό πολιτισµό.

Να είστε καλά. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ευχαριστούµε, κύριε

Υπουργέ, και για τη συνέπεια στον χρόνο σας.
Ο κ. Κουρουµπλής έχει τον λόγο.
Τρία λεπτά σας δίνω, κύριε Κουρουµπλή. Θα χρειαστείτε πε-

ρισσότερο;
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ: Τρία ή έξι, κύριε Πρόεδρε;
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Είπαµε να κάνουµε

µια σύντµηση. Και ο Υπουργός µίλησε τον µισό χρόνο.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ: Εντάξει, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, ο πρώην Αρχηγός σας, σάς είχε δώσει µια

συµβουλή, όταν ξεκίνησε τη διακυβέρνηση: «Σεµνά και ταπεινά».
Αλλά δεν την ακολουθείτε. Οι εξάρσεις διέπουν το δικό σας
λόγο. Με εύκολο τρόπο απαξιώνετε τον πολιτικό λόγο της Αξιω-
µατικής Αντιπολίτευσης, για να υπερασπιστείτε τι; Μια σκληρή
και οδυνηρή πραγµατικότητα, που είναι πολιτική σας επιλογή.

Το αγαθό, όπως πολύ σωστά είπατε, του αθλητισµού, που συµ-
βάλλει στην ψυχική υγεία του λαού, το αγαθό που πρέπει να είναι
ένα αγαθό κοινωνικής αναγκαιότητας, σήµερα είναι εµπορεύ-
σιµο. Μόνο εκείνοι που έχουν λεφτά. Σήµερα στην Ελλάδα για
ζητήµατα υγείας, για ζητήµατα παιδείας, για ζητήµατα αθλητι-
σµού, µόνο όσοι έχουν λεφτά.

Και επειδή µας είπατε κύριε Υπουργέ: «πού θα βρούµε αυτά
τα λεφτά;», να σας πω κάτι: Εγκληµατίας είναι εκείνος που ανέ-
χεται, σε αυτήν τη φοβερή κρίση που βιώνει ο ελληνικός λαός,
να περιρρέει το αίσθηµα της κοινωνικής αδικίας σε αυτό το λαό,
ότι τα βάρη αυτής της κρίσης δεν κατανέµονται µε δίκαιο τρόπο.

Εσείς, επειδή σας εκτιµώ και ως πολιτικό και ως νέο άνθρωπο,
πιστεύετε ότι σήµερα…

ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΝΔΡΙΑΝΟΣ (Υφυπουργός Αθλητισµού): Είναι
αµοιβαίο.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ: … έχουµε επιβάλει ως πολι-
τικό σύστηµα κοινωνική δικαιοσύνη στην κατανοµή των βαρών;
Οι λίστες, οι ληστές και οι λήσταρχοι; Δεν τα λέει ο ΣΥΡΙΖΑ, κύριε
Υπουργέ. Ο Γιώργος Σούρλας τα λέει, ότι εδώ σοβεί αδικία εις
βάρος του συνόλου του λαού, από την αδυναµία του πολιτικού
συστήµατος να συγκροτήσει έναν ικανό, αξιόπιστο φοροεισπρα-
κτικό µηχανισµό και να πληρώσουν αυτοί που οφείλουν να πλη-
ρώσουν. Δεν µπορεί να πληρώνουν µόνο οι συνταξιούχοι και οι
µισθωτοί και οι µικροµεσαίες ελληνικές επιχειρήσεις, στις οποίες
έχετε επιβάλει πρόστιµα επί προστίµων, καταστρέφοντας επιχει-
ρήσεις και θέσεις εργασίας.

Να, λοιπόν, πού µπορούν να βρεθούν τα λεφτά. Δεν µιλάµε για
δισεκατοµµύρια, στο συγκεκριµένο τοµέα που έχετε την ευθύνη.

Ελάτε, λοιπόν, στην επιτροπή, διότι δύο χρόνια µας λέτε ότι
θα φέρετε αυτό το νοµοσχέδιο. Ελάτε στην επιτροπή…

ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΝΔΡΙΑΝΟΣ (Υφυπουργός Αθλητισµού): Λίγους
µήνες είµαι Υπουργός.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ: Κύριε Υπουργέ, πραγµατικά
είναι εντυπωσιακό αυτό που συµβαίνει –και κύριε Πρόεδρε– ότι
η Κυβέρνηση λειτουργεί σε επίπεδο βιλαετιών. Ο καθένας θεωρεί
ότι η Ελλάδα ξεκίνησε και τελειώνει στη δική του περίοδο.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ε, ναι, αλλά αξιοποι-
ήστε το καλό βιλαέτι, κύριε Κουρουµπλή, αν υπάρχει.

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ  ]Γ’ - 21 ΦΕΒΡΟΥΑΡΙΟΥ 2014 7719



ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ: Ναι.
(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-

λίας του κυρίου Βουλευτή)
Λέω, λοιπόν, και κλείνω, κύριε Πρόεδρε, να έρθετε στην επι-

τροπή και τότε θα δείτε αν η Αξιωµατική Αντιπολίτευση έχει προ-
τάσεις, αν έχει διάθεση να συνεργαστεί. Διότι διάθεση έχουµε
να συνεργαστούµε, αρκεί να προωθούνται πράγµατα που αγγί-
ζουν, αφορούν και υπηρετούν το σύνολο της κοινωνίας.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ευχαριστούµε κι
εµείς ιδιαίτερα.

Κύριε Υπουργέ, θέλετε να πείτε µια κουβέντα;
ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΝΔΡΙΑΝΟΣ (Υφυπουργός Αθλητισµού): Κατ’

αρχάς να πω, κύριε Πρόεδρε –και ευχαριστώ πολύ– ότι η εκτί-
µηση στο πρόσωπο του συναδέλφου κ. Κουρουµπλή είναι δεδο-
µένη και από την πλευρά µου.

Το συµπέρασµα που βγαίνει από τη σηµερινή συζήτηση και
την πρωτοβουλία του ΣΥΡΙΖΑ µε τη συγκεκριµένη επερώτηση
πρέπει να είναι ένα. Ελάτε, λοιπόν, µε τις προτάσεις σας –το εί-
πατε, ότι θα µιλήσουµε στην Επιτροπή Μορφωτικών Υποθέσεων–
για να δουλέψουµε µαζί για το κοινωνικό αγαθό του αθλητισµού.

Η πρόσκληση είναι ειλικρινής. Την υπαγορεύουν οι συνθήκες, το
απαιτούν οι πολίτες και πραγµατικά, περιµένουν και αυτοί και
εγώ να ανταποκριθείτε θετικά σε αυτή την πρόσκληση.

Ευχαριστώ πάρα πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ευχαριστούµε κι

εµείς.
Ευχαριστώ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, όλους σας που συµ-

βάλατε στο να ολοκληρώσουµε σχετικά σύντοµα, θα έλεγα, τη
διαδικασία, λόγω των πολλών ερωτήσεων που είχαµε. 

Κηρύσσεται περαιωµένη η συζήτηση επί της υπ’ αριθ. 20/20/4-
2-2014 επίκαιρης επερώτησης των Βουλευτών του ΣΥΡΙΖΑ προς
τον Υπουργό Πολιτισµού και Αθλητισµού, σχετικά µε τα προβλή-
µατα στον ελληνικό αθλητισµό.

Κύριοι συνάδελφοι, δέχεστε στο σηµείο αυτό να λύσουµε τη
συνεδρίαση;

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
Με τη συναίνεση του Σώµατος και ώρα 15.06’ λύεται η συνε-

δρίαση για την προσεχή Δευτέρα 24 Φεβρουαρίου 2014 και ώρα
18.00’, µε αντικείµενο εργασιών του Σώµατος: κοινοβουλευτικό
έλεγχο, συζήτηση επίκαιρων ερωτήσεων, σύµφωνα µε την ηµε-
ρήσια διάταξη που έχει διανεµηθεί. 

7720 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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